
ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΨΗΦΙΑΚΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗ & ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ
POLITICAL

8-9 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2025ΑΡ. ΦΥΛΛΟΥ: 1.089 • EKΔΟΣΗ ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟΥ www.political.gr

#VIRAL

ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Τα ίδια, 
Παντελάκη μου, 

τα ίδια, Παντελή μου...

EDITORIAL

ΣΕΛ. 2

Όλοι εναντίον
όλων στην 

αντιπολίτευση

ΓΡAΦΟΥΝ: ΝOΤΗΣ ΜΑΡΙAΣ, π. ΗΛIΑΣ ΜΑΚΟΣ, ΗΛΙΑΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ, ΜΑΡΙΝΑ-ΣΕΛΗΝΗ ΚΑΤΣΑΪΤΗ, ΚΩΣΤΑΣ Γ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ

Politically Incorrect 

Mε την υπογραφή του Νίκου Καραμανλή, 
εκδότη της «Political» 

Ανασχηματισμός: Ποιοι θα μπουν
στην κυβέρνηση και σε ποιους θα
δείξει την έξοδο ο Μητσοτάκης -
Οι τρεις νέοι... σωματοφύλακες
του Γεραπετρίτη - Τα... 20ευρα

του υπουργού 
αναπληρωτή που είναι fit!

Σ Υ Ν Ε Ν Τ Ε Υ Ξ E I Σ

ΝΙΚΟΣ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ
Ευρωβουλευτής ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

«Λιγότερα συνθήματα 
και πιο πολλή δουλειά»
ΣΕΛ.  17

ΚΑΛΛΙΟΠΗ ΒΕΤΤΑ
Βουλευτής Κοζάνης, τομεάρχης Τουρισμού της ΚΟ ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

«Όλα στο φως και για όλους,
για το... έγκλημα των Τεμπών»
ΣΕΛ.  19

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ
Π Ρ Ο Σ Ω Π Ο Γ ΡΑΦ I Ε Σ

ΤAΣΟΣ Χ ΑΤΖΗΒΑ ΣΙ Λ ΕIΟΥ
Ο διεθνολόγος που γράφει

χιλιόμετρα στο πλευρό 
του πρωθυπουργού

ΣΕΛ. 20-21

ΣΕΛ. 6

ΣΕΛ. 8

Υπουργός Εσωτερικών

«Προτεραιότητά μας η βελτίωση της καθημερινότητας
των πολιτών και ένα καλύτερο Δημόσιο»

Θ Ε Ο Δ Ω Ρ Ο Σ  Λ Ι Β Α Ν Ι Ο Σ

ΣΕΛ. 14-15

ΣΕΛ. 16

Μαλλιά κουβάρια 
στο ΠΑΣΟΚ για 

το συνέδριό τους

ΠΟΙΑ ΤΕΜΠΗ;

Οι 8 χάρτες 
εκκένωσης 

της Σαντορίνης 

ΣΧΕΔΙΟ «ΕΓΚΕΛΑΔΟΣ 2»ΒΟΑ ΤΟ ΜΕΤΣΟΒΟ… ΚΩΦΕΥΕΙ Η ΑΒΕΡΩΦ
ΚΑΤΕΡIΝΑ ΜΟΝΟΓΥΙΟY
Βουλευτής Κυκλάδων με τη ΝΔ

AΡΘΡΟ

Κυκλάδες: Στο επίκεντρο 
των επενδύσεων για βιώσιμες

θαλάσσιες συγκοινωνίες
ΣΕΛ.  25

ΣΤΡAΤΟΣ ΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ
Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης με τη ΝΔ

AΡΘΡA

Τεχνητή νοημοσύνη 
και εκπαίδευση

ΜAΝΟΣ ΚΟΝΣΟΛΑΣ
Βουλευτής Δωδεκανήσου με τη ΝΔ

ΣΕΛ.  27 ΣΕΛ.  27-30

Μονόδρομος μια κοινή 
ευρωπαϊκή αμυντική πολιτική

Η «ανήξερη» δήμαρχος ακολουθεί 
πιστά τη «γραμμή Καχριμάνη»
Τι έλεγε σε έγγραφά της για τις αυθαίρετες κατασκευές 
και τις παράνομες δεξαμενές προπανίου-υγραερίου

ΣΕΛ.22-23

Ο πωλών τοις μετρητοίς εις υγείαν 
των κορόιδων  Όμιλος Φουρλή ΣΕΛ.12

• Ο Β. Καπερνάρος  μιλάει στην «Ρ» για τα τρία βίντεο που παρέδωσε στον ανακριτή
ΣΕΛ. 4

ΣΕΛ. 32-33

ΑΝΑΤΡΟΠHΑΝΑΤΡΟΠHΑΝΑΤΡΟΠH

• Χωρίς δεξαμενές 
τα πρώτα βαγόνια

ΓΚΡΕΜΙΖΕΤΑΙ ΤΟ ΑΦΗΓΗΜΑ ΤΗΣ ΑΝΤΙΠΟΛΙΤΕΥΣΗΣ

σκηνικού στα Τέμπησκηνικού στα Τέμπησκηνικού στα Τέμπη
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ΡOLITICAL 2 ΚΥΡΙΟ ΑΡΘΡΟ

Ο
Mr «Θέλω να πάω στα 50 μου στο Χάρβαρντ» ξανα-
χτύπησε το βράδυ της Πέμπτης από το Ινστιτούτο
του, θέλοντας να δείξει ότι έχει ωριμάσει πολιτικά

μετά το rebranding που επιχειρεί να καθιερώσει για τον
εαυτό του. Από την παρέμβασή του όχι μόνο δεν κατάφερα
να βγάλω μια φρέσκια είδηση, αλλά δεν κατάλαβα τι ακρι-
βώς επιδιώκει ο κ. Αλέξης Τσίπρας. Η ομιλία του ήταν ένα
αναμάσημα των ήδη γνωστών ακροβασιών του ότι η Ελλά-
δα δεν έχει κράτος δικαίου, ότι δεν υπάρχει δικαιοσύνη, ότι
η δημοκρατία «νοσεί» κ.λπ. Πρόκειται για τη γνωστή κασέ-
τα που παίζει ο κ. Τσίπρας από το 2019 και μετά, όταν ο ίδιος
και το κόμμα του κατακρημνίστηκαν στις κάλπες και στη
συνείδηση του ελληνικού λαού. Αλλάζει ο άνθρωπος; Δεν
αλλάζει. Αλλά το χειρότερο είναι ότι δεν μαθαίνει και λέει τα
ίδια και τα ίδια… 

Πάλι έφερε στο προσκήνιο το θέμα των υποκλοπών, την
τραγωδία των Τεμπών, το ναυάγιο της Πύλου και πρόσθεσε
τις γνωστές αμπελοφιλοσοφίες περί ανάγκης σύμπραξης
των δυνάμεων της Κεντροαριστεράς. Όλα αυτά τα είπε ο
άνθρωπος που ήθελε να ελέγξει τους αρμούς της εξουσίας
και που, όπως ομολογούσαν οι ίδιοι οι υπουργοί του, είχε
στήσει «παραϋπουργείο» Δικαιοσύνης! Ο άνθρωπος που
επί των ημερών του έλαβε χώρα ο διαγωνισμός-φιάσκο για
τις τηλεοπτικές άδειες, που προσπαθούσε να ελέγξει το τη-
λεοπτικό τοπίο με τον Νίκο Παππά και τελικά κατέπεσε στο
Συμβούλιο της Επικρατείας ως αντισυνταγματικός. Ο άν-

θρωπος που έγινε πρωθυπουργός συνεργαζόμενος με δε-
ξιό λαϊκιστή (βλέπε Πάνος Καμμένος), τώρα ενδιαφέρεται
για την κοινή πορεία των δυνάμεων της Αριστεράς και του
Κέντρου.

Ο Αλέξης Τσίπρας, αφού οδήγησε τον ΣΥΡΙΖΑ στη μεγα-
λύτερη εκλογική ήττα του, επιχειρεί πλέον να εμφανιστεί
ως υπερασπιστής της δημοκρατίας και των θεσμών. Ωστό-
σο, η ίδια η διακυβέρνησή του ήταν γεμάτη από παραδείγ-
ματα που αναιρούν τα λεγόμενά του. O ίδιος μπορεί να ξε-
χνά, αλλά οι Έλληνες θυμούνται. Θυμούνται τη διακυβέρ-
νηση των capital controls, τις κλειστές τράπεζες, τις επιθέ-
σεις στους θεσμούς, την τραγωδία στο Μάτι και τη βαθιά
θεσμική κρίση που η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ προκάλε-
σε. Στην πολιτική, όπως και στη ζωή, η αξιοπιστία κρίνεται
από τη συνέπεια μεταξύ λόγων και πράξεων. 

Ιδιοκτησία: POLITICAL PUBLISHING IKE

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ: Kώστας Τσιτούνας

ΣΥMΒΟΥΛΟΣ ΕΚΔΟΣΗΣ: Πάνος Μαυρίδης

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ ΣΥΝΤΑΞΗΣ: Mάνος Πιτσιδιανάκης

ΑΡΧΙΣΥΝTΑΚΤΗΣ ΠΟΛΙΤΙΚOY: Βαγγέλης Γιακουμής

ΑΡΧΙΣΥΝΤAKTEΣ: Ελένη Μπέρτσου,
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ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ / ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΟΙ:

Θανάσης Διαμαντόπουλος, Καθηγητής, 

Διεθνών και Ευρωπαϊκών Σπουδών στη Πάντειο

Βασίλης Κορκίδης, Πρόεδρος ΕΒΕΠ

Νότης Μαριάς, Καθηγητής Θεσμών Ε.Ε. Πανεπιστημίου Κρήτης 

(πρώην ευρωβουλευτής)

Θανάσης Παπαμιχαήλ, Επικοινωνιολόγος

Μιχάλης Μάρκου, MBA Διευθυντικό στέλεχος-σύμβουλος 

Επιχειρήσεων & καθηγητής Διοίκησης Επιχειρήσεων/ Marketing

Δρ Αντώνης Στ. Στυλιανού, Λέκτορας Νομικής στο Πανεπιστήμιο 

Λευκωσίας, LL.B Law (Bristol), Ph.D in Law - International Law and Human Rights

(Kent), διευθυντής Μονάδας Νομικής Κλινικής Πανεπιστημίου Λευκωσίας

Γράφει ο Κώστας Τσιτούνας
Διευθυντής της «Ρ»

Τα ίδια, 
Παντελάκη �ου, 
τα ίδια, 
Παντελή �ου…

Ο κ. Τσίπρας όχι μόνο δεν άλλαξε,
αλλά δεν έμαθε, κι αυτό είναι

ακόμα χειρότερο
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Τ
η δυνατότητα να χρησιμοποιούν μια
Android συσκευή ως τερματικό αποδοχής

συναλλαγών (soft POS) δίνει στους επιχει-
ρηματίες η COSMOTE Payments, με τη νέα εφαρ-
μογή payzy POS του payzy pro, προσφέροντας
μια ολοκληρωμένη business λύση με ανταγωνι-
στικά χαρακτηριστικά και αποκλειστικά προνό-
μια. Το payzy POS επιτρέπει στις ελληνικές μι-
κρομεσαίες επιχειρήσεις να αποδέχονται ανέπα-
φες πληρωμές από οποιαδήποτε κάρτα VISA,
Mastercard, Maestro, χρησιμοποιώντας απλά
ένα κινητό, εύκολα, άμεσα και με ασφάλεια.

Προνόμια payzy POS

H νέα λειτουργία payzy POS δίνει τη δυνατότητα
στις επιχειρήσεις να δέχονται πληρωμές σε ένα s-
martphone με οποιαδήποτε κάρτα από τους πελά-
τες τους, με πολύ ανταγωνιστική προμήθεια, η
οποία μπορεί να μηδενιστεί σε συνδυασμό με το 1%
payzy cashback που κερδίζουν οι επαγγελματίες
από την χρήση της business payzy pro VISA κάρ-
τας τους.

Επιπλέον, με το payzy POS, ο επαγγελματίας:

επωφελείται από την μικρότερη σταθερή

προμήθεια της αγοράς ανά συναλλαγή με κάρ-
τα, με 0,8% για ελληνικές καταναλωτικές κάρτες
και 1,8% για business κάρτες και κάρτες εξωτε-
ρικού,

• εισπράττει εντός 24 ωρών τις πληρωμές των
πελατών απευθείας στον payzy pro λογαριασμό
του

• δεν έχει δέσμευση συμβολαίου, ώστε να
μπορούν να το δοκιμάσουν όλοι.

• δεν έχει κόστος απόκτησης και συντήρησης εξοπλισμού,
καθώς μετατρέπει μια android συσκευή (Smartphone ή
Tablet) μέσω του app σε τερματικό αποδοχής συναλλαγών.

Ακόμη το payzy POS:

• καλύπτει τις απαιτήσεις της ΑΑΔΕ για τη διασύνδεση των
ταμειακών μηχανών

• συνοδεύεται από 5 δωρεάν εξερχόμενα
εμβάσματα/μήνα, για να μπορεί ο επαγγελματίας να μετα-
φέρει τα χρήματά του χωρίς κόστος. 

Στα πλεονεκτήματα του payzy POS συγκαταλέγεται και
η δυνατότητα παροχής επιπλέον τερματικών, για εκεί-
νους τους επαγγελματίες που χρειάζονται παραπάνω
τερματικά για το προσωπικό τους. Το payzy pro με payzy
POS αποτελεί την ιδανική λύση για ελεύθερους επαγ-
γελματίες, επιχειρήσεις εστίασης, οn the move επιχει-

ρήσεις, αλλά και επιχειρήσεις που παρέχουν υπηρε-
σίες διανομής.

Μια ολοκληρωμένη λύση με μοναδικές δυνατότητες

Οι επαγγελματίες που έχουν εγκαταστήσει την payzy pro

εφαρμογή, εκτός από τα προνόμια του payzy POS, έχουν

επιπλέον:

• 1% payzy cashback σε κάθε συναλλαγή τους, από τα

έξοδα της επιχείρησης έως τις πληρωμές λογαριασμών

και προμηθευτών, με την business payzy pro VISA κάρτα

τους. Με τον τρόπο αυτό, μπορούν μέχρι και να μηδενίσουν

την προμήθεια συναλλαγών τους. 

• Δωρεάν προβολή της επιχείρησής τους σε εκατομμύ-
ρια δυνητικούς πελάτες μέσα από το payzy App και το
COSMOTE App.

• Δυνατότητα δημιουργίας των δικών τους προγραμμά-
των επιβράβευσης, με cashback προσφορές στα μέτρα
τους, για αύξηση της ανταγωνιστικότητας τους, αλλά και
της επισκεψιμότητας πελατών. 

Και όλα αυτά με σταθερή χρέωση από 15€ τώρα μόνο με
10€/μήνα. 

Όλο και περισσότερες επιχειρήσεις σε όλη την Ελλάδα
αξιοποιούν το payzy pro

Το payzy συνεχίζει να αναπτύσσεται δυναμικά, ξεπερ-
νώντας πλέον τους 400.000 payzy χρήστες και τις 2.000
payzy pro επιχειρήσεις, πολλαπλασιάζοντας τα προνόμια
και για τους δύο. Οι payzy χρήστες κερδίζουν διαρκώς σε
οικονομία μέσω των cashback προσφορών των επιχειρή-
σεων και παράλληλα ενδυναμώνεται η payzy pro λύση για
επαγγελματίες, με διαρκώς αυξανόμενες δυνατότητες
προβολής. 

payzy pro με payzy POS: Μια νέα ολοκληρωμένη
λύση για επιχειρήσεις, με μοναδικά προνόμια,

που μετατρέπει το κινητό σε τερματικό συναλλαγών

• Ευκολία, ευελιξία και ασφάλεια
σε κάθε συναλλαγή

• Δυνατότητα προβολής
της επιχείρησης
σε εκατομμύρια πελάτες

• Χωρίς κόστος απόκτησης και
συντήρησης εξοπλισμού, χωρίς
δέσμευση συμβολαίου
και με δυνατότητα μηδενισμού 
της προμήθειας συναλλαγών 
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«E
χουν μόνο λαμαρίνες οι τρεις πλατφόρμες
και μετά ακολουθούν τα βαγόνια-κοντέι-
νερ. Τα σημεία αυτά από τα βίντεο είναι

πριν από το σημείο της σύγκρουσης. Ό,τι βρέθηκε το
πήγαμε στον ανακριτή. Δείχνουν πώς ακριβώς ήταν η

αμαξοστοιχία και τι μετέφερε. Αυ-
τά που φαίνονται είναι στις πλατ-
φόρμες. Δεν υπάρχουν δεξαμε-
νές». Και κάπου εδώ με τα λόγια
αυτά -συνοδευόμενα από αποδεί-
ξεις- του Βασίλη Καπερνάρου η
ανεύθυνη πολιτική σπέκουλα της

αντιπολίτευσης και η εργαλειοποί-
ηση της τραγωδίας των Τεμπών

που παίζει με τον πόνο των συγγενών των θυμάτων και
θέτει εν αμφιβόλω την αξιοπιστία των θεσμών τελει-
ώνουν. 

Σε κατάθεση στοιχείων στη δικαιοσύνη που αλλά-
ζουν όλο το τοπίο γύρω από το αιματηρό σιδηροδρομικό
δυστύχημα στα Τέμπη, «ακυρώνοντας» τα συνωμοσιο-
λογικά αφηγήματα γύρω από την πολύνεκρη τραγωδία,
προχώρησε ο δικηγόρος (και πρόεδρος του Περιφερει-
ακού Συμβουλίου Αττικής) Βασίλης Καπερνάρος. 

Σε στικάκι
Ο γνωστός ποινικολόγος, πληρεξούσιος της εταιρεί-

ας ΙΝΤΕΡ ΣΤΑΡ ΣΕΚΙΟΥΡΙΤΙ ΑΠΕ που έχει αναλάβει τη
βιντεοεπιτήρηση του σιδηροδρομικού δικτύου Αθήνα -
Θεσσαλονίκη, «δυνάμει ενεργής σύμβασης κατά το επί-
μαχο διάστημα», όπως αναφέρεται σε έκθεση παράδο-
σης και κατάσχεσης που συντάχθηκε στις 5 Φεβρουα-
ρίου 2025, παρέδωσε στικάκι με βιντεοληπτικό υλικό
στον εφέτη ανακριτή Σωτήριο Μπακαΐμη. Και ο παρα-
δούς και ο εφέτης ανακριτής υπογράφουν την Έκθεση
Παράδοσης και Κατάσχεσης. Το στικάκι περιέχει τρία
βίντεο από τη Σήραγγα Πλαταμώνα, το Κέντρο Ελέγχου
Κυκλοφορίας Ραψάνης (Σήραγγα Τεμπών, Βόρειο Μέ-
τωπο) και άλλο από το ίδιο Κέντρο (Σήραγγα Τεμπών,
έξοδος διαφυγής), που αφορούν το δυστύχημα. Η πα-
ράδοση του υλικού ακολουθεί σχετική εισαγγελική πα-
ραγγελία (υπ’ αριθμόν 472/11-11-2024) «περί της έρευ-
νας για τη φόρτωση της Εμπορικής Αμαξοστοιχίας από
τον Εμπορικό Σταθμό Θεσσαλονίκης (και όχι τον ΣΣ
Θεσσαλονίκης όπως αρχικά είχε ζητηθεί) και το νέο αί-
τημα που αφορούσε τη χορήγηση του σκληρού δίσκου
του καταγραφικού από τον σταθμό αυτό». 

Όπως τονίζεται στη δήλωση (από την οποία και τα πα-
ραπάνω) του Βασίλη Καπερνάρου που δόθηκε στη δη-
μοσιότητα, «κατά την έρευνα αυτή βρέθηκαν τρία αρ-
χεία τα οποία προέρχονται από τις ανωτέρω κάμερες
και απεικονίζουν καθαρά τη διέλευση της εμπορικής
αμαξοστοιχίας 63503 με κατεύθυνση από Θεσσαλονίκη
προς Αθήνα λίγο πριν από τη σύγκρουσή της με την επι-
βατική αμαξοστοιχία IC62».

«Έχουν παραδοθεί
ήδη οι σκληροί δίσκοι»

Διευκρινίζεται επίσης ότι «όπως προκύπτει από
το υπ’ αριθ. πρωτ. 643/26-09-2023 έγγραφο της
εταιρείας μας, έχουν παραδοθεί ήδη οι σκληροί δί-
σκοι από τα σημεία: ΣΣ Πλατέως, Λιτοχώρου, Λε-
πτοκαρυάς, Ν. Πόρων και Ραψάνης, από τα οποία
διήλθε η εμπορική αμαξοστοιχία 63503. Σε αυτούς
τους σκληρούς δίσκους περιλαμβάνονται 34 καθα-
ρά πλάνα καμερών που βλέπουν προς τη σιδηρο-
δρομική γραμμή και είναι βέβαιο ότι εφόσον υπάρ-
ξει ανάκτηση υλικού, θα φαίνεται η εν λόγω εμπο-
ρική αμαξοστοιχία. Σε κάποιες δε περιπτώσεις τα

πλάνα των καμερών είναι αμφίπλευρα των σιδηρο-
δρομικών γραμμών». Όπως δήλωσε ο πολύπειρος
δικηγόρος μιλώντας στον ΣΚΑΪ, «πρόκειται για τρία
βίντεο που αποκαλύπτουν τρία χρονικά σημεία της
πορείας της εμπορικής αμαξοστοιχίας από τη Θεσ-
σαλονίκη μέχρι το σημείο που έγινε αυτό το τραγικό
συμβάν. Αποκαλύπτουν την πραγματικότητα των
όσων συνέβησαν. Είναι τρία βίντεο που αποκαλύ-
πτουν το σημείο διέλευσης και τον χρόνο διέλευ-
σης από τη σήραγγα Πλαταμώνα, από το κέντρο
ελέγχου πληροφορίας της Ραψάνης της σήραγγας
Τεμπών στο βόρειο μέτωπο και από το κέντρο ελέγ-
χου πληροφορίας της Ραψάνης στη σήραγγα Τεμ-
πών στην έξοδο διαφυγής. Τα βίντεο είναι με χρόνο,
με ώρα, με πρώτα λεπτά και με δευτερόλεπτα και
περιλαμβάνουν όλα τα βαγόνια. Η βιντεοσκόπηση
έγινε από την εταιρεία που εκπροσωπώ ως δικηγό-
ρος της. Η εταιρεία αυτή προστατεύει και φυλάσσει
τις εγκαταστάσεις του ΟΣΕ με τεχνικά μέσα και
drones και είναι υπεύθυνη για να δίνει στοιχεία για
τη διαδρομή από τη Θεσσαλονίκη μέχρι την Αθήνα.
Μετά από κλήση του ανακριτή η εταιρεία βρήκε τα
στοιχεία και τα έδωσε».

«Αποκαθίσταται η αλήθεια»
Ο Βασίλης Καπερνάρος, απαντώντας σε σχετική

ερώτηση, πρόσθεσε: «Είναι διαυγέστατο και καθα-
ρότατο από τον απλό μέσο άνθρωπο. Μπορούν να το
ελέγξουν, να το ερευνήσουν και να το διασταυρώ-
σουν οι ενδιαφερόμενοι και να έχουν τη δυνατότητα
να το μελετήσουν. Είναι μέρος της δικογραφίας.
Αποκαθίσταται η αλήθεια. Όσοι το δουν θα διαπιστώ-
σουν ότι αυτή είναι η αλήθεια. Η συγκεκριμένη αμα-
ξοστοιχία διήλθε από πολλά σημεία. Δεν φαίνεται τί-
ποτα πάνω στις πλατφόρμες. Έχουν μόνο λαμαρίνες
οι τρεις πλατφόρμες και μετά ακολουθούν τα βαγό-
νια-κοντέινερ. Τα σημεία αυτά από τα βίντεο είναι
πριν από το σημείο της σύγκρουσης. Ό,τι βρέθηκε τα
πήγαμε στον ανακριτή. Δείχνουν πώς ακριβώς ήταν
η αμαξοστοιχία και τι μετέφερε. Αυτά που φαίνονται
είναι στις πλατφόρμες. Δεν υπάρχουν δεξαμενές».

Τι δείχνουν τα τρία βίντεο 
που παρέδωσε στον εφέτη 
ανακριτή ο δικηγόρος 
Βασίλης Καπερνάρος

ΑΝΑΤΡΟΠΗ ΣΤΑ ΤΕΜΠΗ

του Νίκου 
Χιδίρογλου 

Η έκθεση παράδοσης και η δήλωση με το βιντεοληπτικό υλικό που παρέδωσε ο κ. Καπερνάρος στον ανακριτή

Aποκλειστική δήλωση 
Καπερνάρου στην «Political»

Σε αποκλειστική δήλωσή του στην «Political» ο γνωστός ποινικολόγος (και πρό-
εδρος του Περιφερειακού Συμβουλίου Αττικής) Βασίλης Καπερνάρος ανέφερε τα
εξής: «Ως πληρεξούσιος δικηγόρος της εταιρείας ΙΝΤΕΡ ΣΤΑΡ ΣΕΚΙΟΥΡΙΤΙ παρέ-
δωσα, εμφανισθείς αυτοβούλως στον εφέτη ανακριτή Λάρισας Σωτήριο Μπακαΐ-
μη, αποκαλυπτικό-αποδεικτικό υλικό που αναφέρεται στα τελευταία λεπτά της
πορείας της εμπορικής αμαξοστοιχίας πριν από την τραγική σύγκρουση με την
επιβατική, η οποία σκόρπισε απέραντη θλίψη σε όλη την Ελλάδα. Σημειωτέον, δε,
ότι το αποδεικτικό αυτό υλικό από την Τετάρτη το μεσημέρι είναι μέρος της δικο-
γραφίας και ως έγγραφο μπορεί και δικαιούται ο κάθε κατηγορούμενος και ο δι-
κηγόρος του να λάβουν αντίγραφο».

Χωρίς δεξαμενές
τα πρώτα βαγόνια

του εμπορικού τρένου



Π
ρωταγωνιστής αρνητικής δημο-
σιότητας έγινε τα τελευταία εικο-
σιτετράωρα ο βουλευτής Θεσπρω-

τίας της ΝΔ Βασίλης Γιόγιακας. Και αυτό
γιατί προκάλεσε βάναυσα
την κοινή γνώμη αλλά και
το Μέγαρο Μαξίμου με τη
δήλωσή του για τα θύματα
της σιδηροδρομικής τρα-
γωδίας των Τεμπών, ότι
«καλώς ή κακώς αυτοί οι
άνθρωποι ήταν νεκροί».

Καθώς αναγκάστηκε να
ζητήσει συγγνώμη λόγω της δημόσιας κα-
τακραυγής αλλά και της εύλογης κριτικής
της αντιπολίτευσης, ο κ. Γιόγιακας θεώρη-
σε ότι η παρουσία του πρωθυπουργού
στην τρίτη ψηφοφορία για την εκλογή του
νέου Προέδρου της Δημοκρατίας ήταν ευ-
καιρία να μιλήσει από κοντά με τον κ. Μη-
τσοτάκη και να αφουγκραστεί το κλίμα
που υπάρχει για τον ίδιο στο κυβερνητικό
επιτελείο.

Δεύτερο λάθος
Εκ του αποτελέσματος αποδείχτηκε ότι

έκανε το δεύτερο λάθος, αφού τον συνέ-
λαβε ο φωτογραφικός φακός σε μια συνο-
μιλία με τον κ. Μητσοτάκη, ο οποίος εμφα-
νίζεται έντονα ενοχλημένος και εκνευρι-
σμένος με τον βουλευτή. Μάλιστα, σε μια
στιγμή ο πρωθυπουργός εμφανίστηκε να
προσπαθεί με το χέρι του να συγκρατήσει

τον βουλευτή Θεσπρωτίας, ο οποίος είχε
σκύψει προς το μέρος του και του ψιθύρι-
ζε επιμόνως κάτι στο αυτί.

Ο βουλευτής Θεσπρωτίας ήταν μεταξύ
των 11 κυβερνητικών βουλευτών που τον
περασμένο Σεπτέμβριο είχαν επικρίνει
την κυβέρνηση με επίκαιρες ερωτήσεις
προς τον υπουργό Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών Κωστή Χατζηδάκη για θέμα-
τα οικονομίας.

Υπενθυμίζεται ότι ο κ. Γιόγιακας έφερε
σε πολύ δύσκολη θέση την κυβέρνηση όταν
το βράδυ της Τετάρτης, πριν πλησιάσει τον
πρωθυπουργό στα κυβερνητικά έδρανα,
βρέθηκε καλεσμένος στην εκπομπή «Κon-
tra 24» του καναλιού Kontra και προέβη σε
απρεπείς δηλώσεις για τα Τέμπη.

Για τον Τριαντόπουλο
Συγκεκριμένα, αναφερόμενος στις κα-

ταγγελίες περί μπαζώματος τη στιγμή που
δεν είχαν ανασυρθεί τα πτώματα των θυ-
μάτων, μιλώντας για τις ευθύνες του πα-
ραιτηθέντος πλέον υφυπουργού Χρήστου
Τριαντόπουλου είπε χαρακτηριστικά: «Θε-
ωρούμε δεδομένο ότι καλώς ή κακώς
ήταν νεκροί αυτοί οι άνθρωποι». Ο κ. Γιό-

γιακας δικαιολόγησε μάλιστα τον κ. Τριαν-
τόπουλο υπαινισσόμενος ότι «αν πήρε λά-
θος αποφάσεις σχετικά με την πάκτωση,
το έκανε επειδή έλαβε σχετικές εντολές ή
επειδή είχε να διαχειριστεί μια δύσκολη
κατάσταση με 57 νεκρούς, νέα παιδιά».

Οι δηλώσεις του προκάλεσαν σάλο, ενώ
ο ΣΥΡΙΖΑ κάλεσε τον κ. Μητσοτάκη να τον
διαγράψει. Ο κ. Γιόγιακας μετά την κατα-
κραυγή αναγκάστηκε να ανασκευάσει και
να ζητήσει συγγνώμη.

Η συγγνώμη
«Θέλω να ζητήσω ειλικρινώς συγγνώμη

για την ατυχώς διατυπωμένη φράση μου
σε τηλεοπτικό παράθυρο σχετικά με τα
θύματα των Τεμπών, η οποία ασφαλώς και
δεν εκφράζει ούτε τα συναισθήματα θλί-
ψης μου για την τραγωδία ούτε την κρίση
μου σχετικά με την ανάγκη να έλθει στο
φως όλη η αλήθεια για τις ευθύνες και τα
αίτια του δυστυχήματος. Λυπάμαι για τις
όποιες αλγεινές εντυπώσεις προκλήθη-
καν», δήλωσε εκ των υστέρων.

Ο κ. Γιόγιακας είναι καρδιολόγος και
βουλευτής Θεσπρωτίας από το 2015, ενώ
έχει διατελέσει και νομάρχης Θεσπρω-

τίας. Στα εννέα χρόνια που βρίσκεται στη
Βουλή καταθέτει ερωτήσεις που στη συν-
τριπτική τους πλειονότητα αφορούν τοπι-
κά ζητήματα της Θεσπρωτίας και σπάνια
σχολιάζει ζητήματα που αφορούν κεντρι-
κά πολιτικά θέματα. Μάλιστα, την περίοδο
της πανδημίας πήγε εθελοντικά να ασκή-
σει τα ιατρικά του καθήκοντα για να συν-
δράμει τις προσπάθειες αντιμετώπισης
των συνεπειών της υγειονομικής κρίσης.

Ο ίδιος εμφανίζεται ως άνθρωπος χα-
μηλών τόνων και συνήθως στις δημόσιες
τοποθετήσεις του είναι συγκρατημένος
και δεν εκφράζει ακραίες απόψεις. Στην
προσπάθειά του ωστόσο να βγει μπροστά
και να στηρίξει την κυβέρνηση σε αυτήν τη
δύσκολη στιγμή αλλά και τον υφυπουργό
Πολιτικής Προστασίας Χρήστο Τριαντό-
πουλο το τερμάτισε.

Σε βαθμό που όλοι προεξοφλούν ότι
ακόμη και αν υπήρχε πιθανότητα να τον
χρησιμοποιήσει ο πρωθυπουργός στον
ανασχηματισμό που έρχεται, πιθανότατα
τον Μάρτιο, μετά τις εξόχως ατυχείς δη-
λώσεις του δεν υπάρχει καμία τέτοια περί-
πτωση. «Το πάθημα θα γίνει μάθημα όχι
μόνο στον κ. Γιόγιακα αλλά και σε όλους
τους βουλευτές της ΝΔ προκειμένου να
είναι εξαιρετικά προσεκτικοί όταν τοπο-
θετούνται δημόσια για την τραγωδία των
Τεμπών», λέει «γαλάζιος» συνάδελφός
του σχολιάζοντας την περιπέτεια του βου-
λευτή Θεσπρωτίας. 
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του Mάνου 
Πιτσιδιανάκη

Ο φωτογραφικός φακός απαθανάτισε τον πρωθυπουργό 
μέσα στη Βουλή να εμφανίζεται έντονα ενοχλημένος 

και εκνευρισμένος με τον βουλευτή Θεσπρωτίας

Η οργή Μητσοτάκη για τον Γιόγιακα
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Mε την υπογραφή
του Νίκου 

Καραμανλή, 
εκδότη 

της «Political» 
political.karamanlis@

gmail.com

Μαθαίνω πως ο ανασχηματισμός είναι προ των πυλών και θα είναι σαρω-
τικός όχι μόνο στην κυβέρνηση, αλλά και στο Μέγαρο Μαξίμου. Φαίνεται
πως ο Κυριάκος Μητσοτάκης είναι πυρ και μανία με εκείνους που δια-
χειρίστηκαν επικοινωνιακά την τραγωδία των Τεμπών και είναι απο-
φασισμένος να κάνει ριζικές αλλαγές. Αυτό που ακούγεται όλο και
πιο έντονα είναι η επιστροφή του Γιώργου Γεραπετρίτη στο Μαξίμου
και μάλιστα με αναβαθμισμένο ρόλο. Στα υπόλοιπα, ο Άκης Σκέρτσος
μάλλον οδεύει σε υπουργείο, ενώ τουλάχιστον δύο υπουργοί θα πάνε
σπίτι τους. Υπάρχουν και ακόμα δύο υπουργοί που έχουν δηλώσει πως θέ-
λουν να αποχωρήσουν για καθαρά προσωπικούς λόγους, ενώ σε άλλο χαρτο-
φυλάκιο αναμένεται να βρεθεί και ένας εκ των πρωτοκλασάτων υπουργών. Για υπουργοποί-
ησησίγουροι πρέπει να θεωρούνται ο Κώστας Σκρέκας, ο Ευριπίδης Στυλιανίδης και ο Σταύ-
ρος Παπασταύρου. Στο πλαίσιο αυτό ακούγονται τα ονόματα των Δημήτρη Μαρκόπουλου
από τη Β’ Πειραιά, Περικλή Μαντά από την εκλογική περιφέρεια του Αντώνη Σαμάρα, Μα-

ρίας Αντωνίου από τη Δυτική Μακεδονία (Καστοριά), Μακάριου Λαζαρίδηαπό την Κα-
βάλα, Φίλιππου Φόρτωμα από τις Κυκλάδες, του Πειραιώτη Κώστα Κατσαφάδου,

του Γιάννη Οικονόμου από τη Φθιώτιδα και του Νότη Μηταράκη από το Βόρειο
Αιγαίο. Στις προθέσεις του κ. Μητσοτάκη είναι να ενισχύσει τη Θεσσαλονίκη
αναβαθμίζοντας τον Δημήτρη Βαρτζόπουλοσε υπουργό αναπληρωτή και δίνον-
τας χαρτοφυλάκιο στον Θεόδωρο Καράογλου καθώς και στην Άννα Ευθυμίου.

Οι πληροφορίες μου αναφέρουν ότι ο πρωθυπουργός έχει ήδη βγάλει κόκκινες
κάρτες σε εκείνους που δεν έχουν υλοποιήσει τα απαιτούμενα και δεν θα χαριστεί

σε κανέναν σε αυτή την κρίσιμη περίοδο για την κυβέρνηση. Και είναι ξεκάθαρο πως
έχει πάρει πάνω του τη διαχείριση των Τεμπών, αφού όλοι οι προηγούμενοι χειρισμοί ήταν

αποτυχημένοι. Κάποια κυβερνητικά στελέχη που τον παρέσυραν σε αδιέξοδα κάθονται ήδη
σε αναμμένα κάρβουνα, καθώς γνωρίζουν πως ο πρόεδρος Κυριάκος είναι αγριεμένος και
ετοιμάζεται να πάρει κεφάλια χωρίς πολλές κουβέντες. Για τον χρόνο του ανασχηματισμού,
οι πληροφορίες αναφέρουν πως θα γίνει το αργότερο μέχρι τα μέσα Μαρτίου.

Ανασχηματισμός: Ποιοι θα μπουν στην κυβέρνηση 
και σε ποιους θα δείξει την έξοδο ο Μητσοτάκης 

Οι τρεις νέοι… σωματοφύλακες 
του Γεραπετρίτη

Δεν γνωρίζω, ειλικρινά, εάν πράγματι ο Γιώργος Γεραπετρίτης θα επι-
στρέψει στο Μαξίμου όταν ο Κυριάκος Μητσοτάκης ανα-

κατέψει την κυβερνητική τράπουλα, όμως από τις κι-
νήσεις, τις φρέσκες, που μαθαίνω από το ΥΠΕΞ, μπο-
ρεί όλα να παραμείνουν… ίδια. Έμαθα λοιπόν (και
δεν υπάρχει ουδεμία αμφισβήτηση) ότι πριν από
μερικές ημέρες (31 Ιανουαρίου 2025) προέβη σε
τρεις προσλήψεις, σε θέσεις νομικών συμβούλων

με σχέση έμμισθης εντολής στο Γραφείο Νομικής
Υποστήριξης του υπουργείου Εξωτερικών. Πρόκειται

για τρεις δικηγόρους (οι δύο είναι από την περιφέρεια), ορι-
σμένοι από τους οποίους/οποίες έχουν ασχοληθεί και παλαιότερα με την
κρατική μηχανή. Για να δούμε τι σημαίνει αυτό…

Στενάχωρο…
Κοιτώντας στα κοινωνικά δίκτυα, στάθηκα

σε μια ανάρτηση φίλου μου, που γνωστοποιού-
σε μια είδηση που δημοσιογραφικά ήταν στε-
νάχωρη. Αναφερόταν στο τέλος εποχής για το
κτήριο της Λεωφόρου Αθηνών 122 στηνΑθήνα,
εκεί όπου στεγαζόταν το «ΦΩΣ ΤΩΝ ΣΠΟΡ»,
από τις κορυφαίες ελληνικές εφημερίδες, για
32 ολόκληρα χρόνια.Ένα κτήριο που έχτισαν οι
αείμνηστοι Θόδωρος και Ειρήνη Νικολαΐδη και
τελικά κατεδαφίστηκε. Που είχε το δικό του τυ-
πογραφείο και δικό του κυλινδρικό πιεστήριο
στα υπόγεια για όσους ήξεραν. Κρίμα…

Ο υφυπουργός που
δεν θέλει τα ΜΜΕ

Μου αρέσει να κρατάω
για ορισμένους… αρ-
χείο. Και επειδή ξε-
ψαχνίζω, διαπι-
στώνω ότι ορι-
σμένοι στην κυ-
βέρνηση απο-
φεύγουν συστη-
ματικά να βγαίνουν
στα ΜΜΕ. Και δεν μπο-
ρώ να καταλάβω ποιος είναι ο λόγος. Πα-
ράδειγμα, ο υφυπουργός Περιβάλλοντος
και Ενέργειας Νίκος Ταγαράς παραμένει
στο μιντιακό… απυρόβλητο. Δεν ασχολεί-
ται και ιδιαίτερα, για την ακρίβεια αποφεύ-
γει να βγαίνει στο «γυαλί». Όμως, σε δύ-
σκολους καιρούς, όλοι πρέπει να δηλώ-
νουν «παρών». Έτσι δεν είναι;

Ποιος θέλει «τελειωμένο» 
τον Σκυλακάκη; 

Ένας φίλος μου που ασχολείται με τα ενεργειακά ζητήματα μου
μετέφερε κάποιες πληροφορίες που είναι κόντρα σε όσα γράφον-
ται και ακούγονται το τελευταίο διάστημα ενόψει
ανασχηματισμού. Σας παραθέτω τον διάλογο
που είχαμε τηλεφωνικά: 
- Καλημέρα, Νίκο, τα έμαθες τα νέα;
- Ποια από όλα;
- Για τον Σκυλακάκη.
- Για κελάηδα…
- Μίλησε με Μαξίμου, επειδή κυκλοφορούν
οι φήμες για αποχώρησή του, ότι δεν θέλει να συ-
νεχίσει. Όλα είναι fake.
- Για συνέχισε…
- Εγώ ξέρω ότι δεν θέλει να αποχωρήσει, παρά ένα σοβαρό πρό-
βλημα που αντιμετωπίζει, και μάλιστα επιθυμία του είναι να συνεχί-
σει στο ίδιο υπουργείο. Και δεν θα τον αλλάξει ο Κυριάκος… Όμως
ξέρω ποιοι δεν τον θέλουν υπουργό! Υπομονή!

Τα υπόλοιπα δεν τα δημοσιεύω προσώρας για ευνόητους
λόγους…

Τα… 20ευρα 
του υπουργού 
αναπληρωτή 
που είναι fit!

Λέω, ρε παιδί μου, αφού έχουν λεφτά, για-
τί «αρμέγουν» το κράτος ακόμα και για ψί-
χουλα; Είδα τη δραστηριότητα ενός υπουρ-
γού (αναπληρωτή) που τρέχει. Αλήθεια, τρέ-
χει πολύ. Αλλά δεν είναι δυνατόν να πηγαίνει
σε ταξίδια, πάντα συνοδευόμενος από τον
αστυνομικό του, και να αποδέχεται την ημε-
ρήσια αποζημίωση που είναι… 20 ευρώ;
Έλεος κάπου! Μα, 20 ευρώ; Ναι, για κάποι-
ους είναι σοβαρό ποσό, όχι όμως για εσάς
τους κοστουμαρισμένους… Έτσι δεν είναι;
Πάντως, είναι… fit!

Έφτασε στα αφτιά μου πως υψηλόβαθμο στέλεχος της κυβέρνησης έστελνε SMS σε

βουλευτές που συμμετείχαν στην Εξεταστική για τα Τέμπη με οδηγίες και πως τα μηνύ-

ματα αυτά υπάρχουν. Αν ευσταθεί η πληροφορία, το συγκεκριμένο στέλεχος θα βρεθεί

με την πλάτη στον τοίχο σύντομα…

Ο υιός που 
δεν ενδιαφέρεται 
(προς το παρόν)

Κουιζάκι, εύκολο, σχετικά. Υιός κορυφαί-

ου πολιτικού, που στο παρελθόν είχε ακου-

στεί για κάθοδο στην πολιτική «αντικαθι-

στώντας» τον πατέρα του, δεν δείχνει και ιδι-

αίτερα ζεστός να ασχοληθεί με την

πολιτική. Τουλάχιστον προσ

ώρας… Πάντως, εφοδιάζεται

περισσότερο, σχεδιάζοντας

ταξίδι για… σπουδές στην

άλλη άκρη του Ατλαντικού,

όπου ο πατέρας έχει ισχυ-

ρές γνωριμίες. Και κάπου εκεί,

στη Νότια Ελλάδα, κάποιοι πα-

νηγυρίζουν. Εάν πάντως απο-

φασιστεί, θα είναι για αυ-

τούς… αβανιά! Ψάξτε τη

συγκεκριμένη… λέξη και

θα καταλάβετε πού ανα-

φέρομαι!
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Ποιος υπουργός πιέζει 
για να μετακομίσει στο
υπουργείο Μετανάστευσης;

Υπουργός, γνωστός για τις αθλητικές του επιδό-
σεις, φαίνεται πως ζητά να μεταφερθεί στο υπουρ-
γείο Μετανάστευσης και Ασύλου. Μάλιστα, οι πηγές
μου μού μεταφέρουν πως αντέδρασε μετά το τελευ-
ταίο σκηνικό στη Λέσβο και την παραίτηση του προ-
έδρου της ΔΕΕΠ, λέγοντας πως θα μπορούσε να
διαχειριστεί την κατάσταση και να «σβήσει τις φω-
τιές». Εμπειρία έχει ως υπουργός χρόνια, αυτό είναι
αδιαμφησβήτητο, ωστόσο δεν θα έλεγε κανείς ότι
κρίνεται και ιδιαίτερα αποτελεσματικός, αλλά ούτε
και αναποτελεσματικός. Πάντως, για το συγκεκρι-
μένο υπουργείο ακούγεται έντονα ένα ακόμη όνομα
από τη δεξιά πτέρυγα της ΝΔ και μάλιστα ιδιαίτερα
προβεβλημένο και έμπιστο του πρωθυπουργού.

Σταυρόλεξο...
Ο τιμάριθμος των τροφίμων... μηδενίστηκε,

αλλά ο «αντιληπτός πληθωρισμός» με το... μάτι
του καταναλωτή είναι πολύ υψηλότερα από τον
επίσημο δείκτη. Είναι λογικό να συμβαίνει κάτι
τέτοιο, καθώς η αύξηση των τιμών είναι πολύ
ισχυρή κατά την τελευταία διετία και οι όποιες
μικρές μειώσεις δεν... πολυφαίνονται. Ωστόσο,
αυτό που απασχολεί αυτήν τη στιγμή περισσότε-
ρο το οικονομικό επιτελείο της κυβέρνησης εί-
ναι οι μεγάλες αυξήσεις στον τομέα των υπηρε-
σιών. Πάντως, είναι δύσκολο να υπάρξει εκτό-
νωση των πληθωριστικών τάσεων, από τη στιγμή
που υπάρχουν μισθολογικές προσδοκίες. Άλ-
λωστε, αυτό μας το... υπενθύμισε προ ημερών
και το Διεθνές Νομισματικό Ταμείο. Πολλοί οι
μπελάδες για το οικονομικό επιτελείο της κυ-
βέρνησης, το οποίο καλείται να λύσει ένα πολύ
δύσκολο σταυρόλεξο...  

Ένα από τα στελέχη που βγαίνουν πάντα στην πρώτη γραμμή της κυβέρνησης είναι ο
υφυπουργός Υγείας Δημήτρης Βαρτζόπουλος. Πρόσφατα παρουσίασε στο υπουργικό
μαζί με τον Άδωνι Γεωργιάδη το νομοσχέδιο για το αλκοόλ και την προστασία των ανη-
λίκων. Παράλληλα κάνει αρκετές εμφανίσεις και τοποθετείται για την τραγωδία των
Τεμπών σε αρκετούς τηλεοπτικούς σταθμούς. Είναι ο πρώτος υπουργός που σχεδία-
σε και ολοκλήρωσε τη μεγαλύτερη ψυχιατρική μεταρρύθμιση στη χώρα έπειτα από
30 χρόνια. Το θετικό του, όπως το βλέπω εγώ, είναι πως είναι και αμιγώς δεξιός, πα-
λιάς κοπής νεοδημοκράτης, ο οποίος είναι «παρών» σε κάθε μάχη της κυβέρνησης
στο πλευρό του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη. Για να μη σας πω ότι είναι πρώ-
τη δύναμη στην περιφέρειά του, στη Θεσσαλονίκη, όπου η ΝΔ έχει προβλήματα με την
άνοδο της Ελληνικής Λύσης και της Αφροδίτης Λατινοπούλου. 

Βαρτζόπουλος: Η ήρεμη δύναμη της κυβέρνησης

Δυο μέτρα 
και δυο σταθμά
Θυμάστε όταν οι εργαζόμενοι

της «Αυγής» και του Κόκκινου

ήταν απλήρωτοι και πρόεδρος

του ΣΥΡΙΖΑ ήταν ο Κασσελά-

κης; Είχαν στήσει  μπλόκο

στον πρόεδρό τους έξω από τα

γραφεία στην Κουμουνδού-

ρου και έκαναν ολόκληρο

σκηνικό με τηλεοράσεις κ.λπ.

κ.λπ. Σήμερα οι ίδιοι εργαζό-

μενοι παραμένουν απλήρω-

τοι, ωστόσο ούτε φωνή ούτε

ακρόαση. Μια απεργία, μια

στάση εργασίας και αντιδρά-

σεις μόνο και απολύτως θε-

σμικές μέσω της ΕΣΗΕΑ. Δυο

μέτρα και δυο σταθμά οι εργα-

ζόμενοι στα κομματικά Μέσα

του ΣΥΡΙΖΑ. Από το Κίνημα

Δημοκρατίας πάντως που μί-

λησα δεν ενδιαφέρθηκαν ιδι-

αίτερα να το σχολιάσουν…

Μύλος μεταξύ Αριστερών και Σοσιαλιστών
στην Ευρωβουλή για τα Τέμπη

Την ομάδα των Σοσιαλιστών κατηγόρησε ο επικεφαλής της ευρωομάδας του ΣΥΡΙΖΑ Κώ-
στας Αρβανίτης, πως απέτρεψε συζήτηση για τα Τέμπη με αφορμή τα δύο χρόνια από την τρα-
γωδία. «Η πρόταση της LEFT συζητήθηκε στη συνεδρίαση των προέδρων των πολιτικών ομά-
δων και δεν υποστηρίχτηκε από τις πολιτικές ομάδες των EPP (ΝΔ), S&D (ΠΑΣΟΚ), Renew»,
έγραψε χαρακτηριστικά ο Κώστας Αρβανίτης. Από την πλευρά του ο Γιάννης Μανιάτης του ΠΑ-
ΣΟΚ αντέτεινε ότι «η ομάδα των Σοσιαλιστών και Δημοκρατών ποτέ δεν αρνήθηκε το αίτημα
της ομάδας της Αριστεράς» και κάλεσε τον συνάδελφό του του ΣΥΡΙΖΑ «να ρωτήσει τη δική του
πολιτική ομάδα γιατί δεν έθεσαν το θέμα στη Διάσκεψη των Προέδρων και ας αφήσει τη δια-
στρέβλωση της πραγματικότητας, που το μόνο που καταφέρνει είναι να αποπροσανατολίσει τη
συζήτηση από την ουσία, που είναι η αποκάλυψη της αλήθειας».

Σκηνές παρωδίας 
μεταξύ Καμμένου και Κοτζιά

Σ
τενοχωριέμαι όταν βλέπω
πρώην συντρόφια να σφάζον-
ται... Σε ροντέο κόντεψαν να

μετατρέψουν την Ευελπίδων οι Πά-
νος Καμμένος και Νίκος Κοτζιάς σε
δίκη που εκδικάστηκε χθες με κατη-
γορούμενο τον πρώην υπουργό Άμυ-
νας και μάρτυρα κατηγορίας τον
πρώην υπουργό Εξωτερικών, κάποτε
στενούς εταίρους στην κυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. Το επεισόδιο ξεκίνη-
σε από λεκτικές αψιμαχίες του Νίκου
Κοτζιά με τον μάρτυρα υπεράσπισης
του Καμμένου, πρώην πρέσβη Λευ-
τέρη Καραγιάννη, ο οποίος υποστή-
ριξε ότι δέχτηκε απειλές από τον Νί-
κο Κοτζιά, με αποτέλεσμα η έδρα να
καλέσει τη δικαστική αστυνομία. Τότε
οι συνήγοροι του κ. Καμμένου Ιωάν-
νης Απατσίδης και Έλενα Τζούλη-Καμμένου ζήτησαν τη σύλ-
ληψη του πρώην επικεφαλής της εξωτερικής διπλωματίας κα-
τηγορώντας τον για απείθεια, ενώ όταν τα αίματα άναψαν
έφτασε ο διοικητής του αστυνομικού τμήματος Κυψέλης, ο
οποίος κλήθηκε να διαχειριστεί ένα απίστευτο περιστατικό. Ο
μεν μάρτυρας που είχε πει ότι δέχτηκε απειλές από τον κ. Κο-
τζιά να δηλώνει ότι δεν επιθυμεί να του κάνει μήνυση, οι δε

συνήγοροι του κ. Καμμένου να επιμένουν και να ζητούν να
συλληφθεί ο κ. Κοτζιάς, ο οποίος, σημειωτέον, ήταν μάρτυρας
κατηγορίας σε βάρος του κ. Καμμένου. Οι σκηνές ιλαροτραγω-
δίας οδήγησαν τον διοικητή να ενημερώσει τον προϊστάμενο
της Εισαγγελίας προκειμένου να λάβει εντολές. Τελικά ενημε-
ρώθηκε σχετικά η Εισαγγελία Πρωτοδικών και διερευνά το
περιστατικό, ενώ άπαντες τελικά αποχώρησαν.
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Θέλει δουλειά
πολλή…

Μ
ας αιφνιδίασε προ ημερών ο
πρώην επικεφαλής του κλιμακίου
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής στην

Τρόικα, Ντέκλαν Κοστέλο, μιλώντας στο
Φόρουμ των Δελφών στις Βρυξέλλες. 

Δήλωσε… περίπου απορημένος γιατί η
Ελλάδα δεν «τρέχει» με ρυθμούς ανάπτυ-
ξης 6% και επί της ουσίας έστειλε το μήνυμα
στην κυβέρνηση ότι δεν «έτρεξε» έγκαιρα
τις μεταρρυθμίσεις. Επί της ουσίας μάς εί-
πε ότι το επιχειρηματικό περιβάλλον έχει
γίνει πιο φιλικό σε σχέση με το παρελθόν,
αλλά δεν είναι αυτό που πρέπει για να προ-
χωρήσουν γρηγορότερα οι επενδύσεις. Ας
σκεφτούμε όλα όσα συμβαίνουν σε σχέση
με την οικοδομή, τις χιλιάδες άδειες που
βρίσκονται σε εκκρεμότητα, το μπλόκο του
Συμβουλίου της Επικρατείας για τον Νέο
Οικοδομικό Κανονισμό, τη γραφειοκρατία,
τη μη απελευθέρωση των μεταφορών και
πολλά ακόμη. Ο κ. Κοστέλο καλά τα λέει,
αλλά η κυβέρνηση έχει μπροστά της πολλή
δουλειά, αν θέλει να πάνε καλύτερα τα
πράγματα για τους πολίτες και για την…
ίδια! Άλλωστε, αν πετύχει υψηλούς στό-
χους, τότε θα διαθέτει ένα ισχυρό πολιτικό
«χαρτί» μέσα σε ένα… φουρτουνιασμένο
και ιδιαιτέρως… σεισμογενές πολιτικό πε-
ριβάλλον! 

Μεγάλος τυχερός
κερδίζει 500 ευρώ
H «Political» αποδεικνύοντας στην πράξη την κοινωνική της
υπευθυνότητα επιβραβεύει τους αναγνώστες της! 
Σε διαγωνισμό που ξεκίνησε το Σάββατο 01.02.25 ένας
τυχερός αναγνώστης θα λάβει δωροεπιταγές αξίας 500 ευρώ.
Λάβετε μέρος συμπληρώνοντας μόνο τη σχετική φόρμα 
στο link www.political.gr. Η κλήρωση θα πραγματοποιηθεί 
στις 16 Φεβρουαρίου στα γραφεία της εφημερίδας. 
Για τους όρους και τις προϋποθέσεις του διαγωνισμού,
επισκεφθείτε την ιστοσελίδα political.gr. Ποια είναι, 

ρε παιδιά, η USAID; 

Ψάχνω από χθες να βρω τι είναι αυτή η USAID
που συζητούν όλοι λες και τη γνώριζαν. Ρώτησα
και μου είπαν ότι πρόκειται για την Υπηρεσία
Διεθνούς Ανάπτυξης των ΗΠΑ, έναν κρατικό ορ-
γανισμό με ετήσιο προϋπολογισμό ύψους περί-
που 60 δισ. δολαρίων. Υποτίθεται ότι αυτός ο θη-
ριώδης προϋπολογισμός δαπανάται για ανθρω-
πιστικούς σκοπούς και για την ανάπτυξη φτω-
χών χωρών. Ως έναν βαθμό, σίγουρα ισχύει. Από
τη στιγμή, όμως, που το δίδυμο Τραμπ-Μασκ
αποφάσισε να παγώσει όλα τα κονδύλιά της, με
άμεση ισχύ, άρχισαν να αποκαλύπτονται διάφο-
ρες άλλες δραστηριότητες στον χώρο των me-
dia, των ΜΚΟ και της καλλιέργειας πολιτικής
και κοινωνικής «επιρροής». Όπως προκύπτει, η
USAID χρηματοδοτεί διάφορους ανεξάρτητους,
υποτίθεται, δημοσιογραφικούς οργανισμούς,
από το γνωστό και στην Ευρώπη Politico μέχρι το
BBC, το οποίο επιβεβαίωσε ότι λαμβάνει χορη-
γίες, ενώ 9 στα 10 «ανεξάρτητα» ΜΜΕ της Ου-
κρανίας στηρίζονταν στη χρηματοδότηση της U-
SAID για να επιβιώσουν! «Η “αμερικανική” υπη-
ρεσία χρηματοδότησε εκπαίδευση και υποστή-
ριξη για 6.200 δημοσιογράφους, βοήθησε 707
μη κρατικές ειδησεογραφικές οντότητες και
υποστήριξε 279 οργανισμούς κοινωνίας των πο-
λιτών στον τομέα των μέσων ενημέρωσης, οι
οποίοι αφιερώνονται στην ενίσχυση της ανε-
ξάρτητης δημοσιογραφίας. Ξαφνικά ο Τραμπ
αποφάσισε να σταματήσει τη δράση της. Ίσως
έχει υποψίες για διαφθορά, σπατάλη, αλλά και
οργανωμένη προώθηση της… woke ιδεολογίας. 

Από το 15μελές 
των Αμπελοκήπων 
στο Χάρβαρντ 

Στα θρανία -και τι θρανία- θα κάτσει ο
Αλέξης Τσίπρας, ο οποίος έγινε δεκτός να
φοιτήσει στο ιστορικό αμερικανικό πανεπι-
στήμιο του Χάρβαρντ, καθώς έχει διατελέ-
σει πρώην πρωθυπουργός. Έτσι, όταν με το
καλό θα αποφοιτήσει, το όνομά του θα προ-
στεθεί σε εκείνα των Ελλήνων ηγετών που
σπούδασαν στο εμβληματικό πανεπιστήμιο.
Θυμίζω ότι απόφοιτοι του Χάρβαρντ είναι ο
πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης και
οι πρώην πρωθυπουργοί Γιώργος Παπαν-
δρέου και Αντώνης Σαμαράς. Λέτε πάλι
δεύτερη φορά ξανά Αριστερά; Ας γίνει και
πρόεδρος δεκαπενταμελούς συμβουλίου
αφού θα κάτσει ξανά στα θρανία… 

Ράβεται η Μονογυιού;
Φήμες έρχονται στα αυτιά μου ότι το όνομα της

βουλευτού Κυκλάδων Κατερίνας Μονογυιού έχει
πέσει στο τραπέζι για να αποτελέσει κομμάτι της
νέας σύνθεσης της κυβέρνησης. Έχει επιδείξει
μεγάλη τυπικότητα στα καθήκοντά της και έχει
κρατήσει «χαμηλά την μπάλα», ενώ παράλληλα
έχει κερδίσει αρκετούς ανθρώπους με τον καλό
της χαρακτήρα. Τώρα για ποιο υπουργείο προορί-
ζεται, αυτό δεν θα το αποκαλύψω, μόνο μια ένδειξη θα δώσω: Οι πολιτι-
κές του υπουργείου αυτού θα μπορούσαν να διορθώσουν πολλά στο
εθνικό μας πρόβλημα που ονομάζεται… Δημογραφικό!
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Τσίπρας για κράτος δικαίου… 
το πιο σύντομο ανέκδοτο

Η επίθεση, λένε, είναι η καλύτε-
ρη άμυνα και ως φαίνεται στην
περίπτωση του Αλέξη Τσίπρα βρί-
σκει την καλύτερη εφαρμογή
στην επίθεση που εξαπέλυσε
χθες μύδρους και κεράμους κατά
της ελληνικής δικαιοσύνης. Εί-
ναι ο κ. Τσίπρας που είχε τοποθε-
τήσει ως υπουργό Δικαιοσύνης
τον κ. Παρασκευόπουλο, που ο
ομώνυμος νόμος του δεν είναι

συνυφασμένος με τις καλύτερες εντυπώσεις, ενώ άλλος υπουργός της
Δικαιοσύνης επί της θητείας του, ο Σταύρος Κοντονής, έχει καταλογί-
σει στον κ. Τσίπρα τα μύρια όσα. Μιλάμε τώρα ότι ήταν ο ίδιος ο κ. Τσί-
πρας -λίγο πιο ξεκούραστος- που το βράδυ της Πέμπτης κατακεραύ-
νωσε την εικόνα που παρουσιάζει σήμερα η ελληνική δικαιοσύνη. Και
έστω να δεχτούμε ότι θαύματα δεν γίνονται, αλλά, βρε αδερφέ, λίγη αυ-
τοκριτική δεν βρήκες να κάνεις; Όλα τέλεια; Όλα ρολόι; Ακόμη και
εκείνη η Novartis; Ακόμη και ο 13-0; Έτσι δικαιώνεται ο Νίκος Ρωμα-
νός που είπε ότι «το να μιλάει ο κ. Τσίπρας για κράτος δικαίου θα μπο-
ρούσε να είναι το πιο σύντομο ανέκδοτο». 

Υπουργείο Ναυτιλίας,
η πολύφερνη νύφη

Δεδομένη θεωρείται η
αντικατάσταση του Χρή-
στου Στυλιανίδη από το
υπουργείο Ναυτιλίας,
όπως σας έχουμε πει, για
πολλούς λόγους, με πολ-
λούς «μνηστήρες» να
επιδιώκουν με πολλούς τρόπους να δηλώσουν «παρόν-
τες» για την επόμενη ημέρα του υπουργείου. Μαθαίνω
λοιπόν ότι σε αυτούς προσφάτως προστέθηκε κι ένας άλ-
λος εν ενεργεία υπουργός, που είχε διατελέσει υφυ-
πουργός Εργασίας πριν χρόνια και όχι μόνο. Αν μη τι άλλο
θα έχει πολύ ενδιαφέρον σε ποιο πρόσωπο θα καταλήξει
το συγκεκριμένο υπουργείο τελικά…
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Ο σεισμός στην Τουρκία και η Ρένα 

Τ
ο Τμήμα Διαβατηριακών Ελέγχων της Κα-
καβιάς και τα μέλη της τοπικής Frontex
έκοψαν την πρωτοχρονιάτικη πίτα τους στα

Γιάννενα, παρουσία του νέου γενικού αστυνομι-
κού διευθυντή Ηπείρου Κωνσταντίνου Κακούση. 

Σε μια ιδιαίτερα ζεστή και φιλική βραδιά ο διοι-
κητής του ΤΔΕ Κακαβιάς Χρήστος Δόσης καλωσό-
ρισε τα μέλη του τμήματός του στην εκδήλωση και
τους ευχαρίστησε για όλη τη δουλειά που έχουν κάνει τον τελευταίο χρόνο. Δεν παρέλειψε μάλιστα να αναφερθεί ιδιαίτερα και
στα μέλη της Frontex για την αγαστή συνεργασία που έχουν και η οποία έχει αποδώσει καρπούς σε μεγάλο βαθμό. Παρών στην
κοπή της πίτας ήταν φυσικά και ο υποδιοικητής του ΤΔΕ Κακαβιάς Άλκης Κόκκαλης. 

Ο κύριος Δόσης επίσης καλωσόρισε στην Ήπειρο και τον νέο γενικό αστυνομικό διευθυντή Κωνσταντίνο Κακούση, ο οποίος
δήλωσε ευτυχής που βρέθηκε ανάμεσά τους και γενικότερα που από εδώ και πέρα θα ασκεί τα καθήκοντά του σε αυτή τη νευ-
ραλγικής σημασίας περιοχή της Ηπείρου. Ο κύριος Κακούσης ευχαρίστησε με τη σειρά του και αυτός τα μέλη του ΤΔΕ Κακαβιάς
για τις υπηρεσίες τους και τους ευχήθηκε καλή χρονιά και περισσότερες επιτυχίες. 

Μπλέξανε 
τις γραμμές τους 

Στο ΠΑΣΟΚ και στον ΣΥΡΙΖΑ πρέπει να
ξαναδούν κάπως το θέμα της επικοινωνίας
και δεν εννοώ μεταξύ των κομμάτων αλλά
των στελεχών και κυρίως με τις ηγεσίες
τους. Το «δεν σου μιλώ», «δεν μου μιλάς» ή
«σου κρατάω μούτρα» όχι μόνο δεν έχει
αποτέλεσμα αλλά δημιουργεί μπερδέματα. 

Για ποιον οι πέριξ 
της Χαρ.Τρικούπη

αγοράζουν παστίλιες 
για τον πονόλαιμο από 

τις επιλεκτικές διαρροές;

Πολύ εκνευρισμένος φαίνεται να είναι ο
Νίκος Ανδρουλάκης με συγκεκριμένο πρό-
σωπο στο κόμμα που μιλάει πολύ και μετα-
φέρει ένα κλίμα όχι όπως είναι αλλά όπως
το νιώθει ή όπως βολεύει το ίδιο. Το κερα-
σάκι στην τούρτα ήταν οι διαρροές από την
προχθεσινή «μάζωξη» των βουλευτών.
Χθες πάντως φρόντισε να στείλει ένα μήνυ-
μα λέγοντας, σύμφωνα με πληροφορίες,
προσοχή στις λάθος διαρροές… Κατά το
λαϊκό άσμα: σφύριξα κι έληξες!

Ο Τσακαλώτος το παίζει δύσκολος

Έκοψαν την πίτα τους οι συνοριοφύλακες
στην Κακαβιά

Με μια ανάρτησή της που συνοδευόταν και από μια φωτογραφία της στα
24 της χρόνια, η πρώην περιφερειάρχης Αττικής και βουλευτής του ΣΥΡΙ-
ΖΑ Ρένα Δούρου θυμήθηκε τον σεισμό που συγκλόνισε την Τουρκία το
1999 αφήνοντας πίσω του περισσότερους από 17.000 νεκρούς. Βλέπετε, η
κυρία Δούρου φιλοξενούνταν εκείνη την εποχή από οικογένεια στην Κων-
σταντινούπολη για να δώσει τις εξετάσεις πιστοποίησης επάρκειας γλωσ-
σομάθειας τουρκικών. Όπως αναφέρει χαρακτηριστικά, το κτήριο στο
οποίο έμενε ήταν ένα από τα λίγα που έμειναν όρθια στη γειτονιά, ενώ τα
46 δευτερόλεπτα της ισχυρότατης δόνησης την έκαναν να μην ξαναπεί πο-
τέ «δεν προλαβαίνω». Έναν μήνα αργότερα, έχοντας γυρίσει στην Αθήνα,
έζησε και τον σεισμό 5,9 Ρίχτερ της Πάρνηθας.

Όπως μαθαίνω, από τους 11 της Νέας Αρι-
στεράς, οι 9 είναι πανέτοιμοι να ξαναμ-
πούν στο πλοίο του ΣΥΡΙΖΑ. Γιατί όχι όλοι;
Ε, κάποιοι έχουν δεύτερες σκέψεις -συγ-
κεκριμένα, ο Ευκλείδης Τσακαλώτος και η
Πέτη Πέρκα κρατούν ακόμη αποστάσεις.
Δεν ξέρω αν τελικά θα λυθούν οι διαφο-
ρές, αλλά ένα είναι βέβαιο: ο Σωκράτης
Φάμελλος δεν το βάζει κάτω. Είναι απο-
φασισμένος να επαναφέρει το ΠΑΣΟΚ
στην τρίτη θέση στις εκλογές και να διεκ-
δικήσει για τον ΣΥΡΙΖΑ τον ρόλο της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης.

Παραξενεύονται 
στο Κίνημα Δημοκρατίας 

για τον Αλέξη Τσίπρα 
Η εκδήλωση του Ινστιτούτου Αλέξη Τσίπρα «Κράτος Δι-
καίου, Δικαιοσύνη και Δημοκρατία» αναμφίβολα προ-
κάλεσε αντιδράσεις από πολλούς, τόσο δεξιότερα του
ΣΥΡΙΖΑ όσο και από κομμάτια που προέρχονται από τον
ΣΥΡΙΖΑ. Αξίζει να σταθώ όμως σε αυτά που μου μετέφε-
ραν από το Κίνημα Δημοκρατίας. «Μιλάει για δικαιοσύ-
νη και δημοκρατία ο άνθρωπος που έκανε πραξικόπημα
στο ίδιο του το κόμμα γιατί ο πρόεδρος που προηγουμέ-
νως στήριξε, ξεκίνησε έλεγχο στα ταμεία του κόμμα-
τος». Ε, δεν έχουν κι άδικο εδώ που τα λέμε… 
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Ο Τσίπρας στο Harvard;Ο Τσίπρας στο Harvard;
Σ

ταματήστε να γελάτε, δεν είναι πρωταπριλιάτικο αστείο. Θέλει, λέει, να πάει

στο ιστορικό αμερικανικό πανεπιστήμιο να εμπλουτίσει τις γνώσεις του, όπως

και άλλοι πρώην πρωθυπουργοί (σ.σ.: Γιώργος Παπανδρέου, Αντώνης Σαμαράς,

Κυριάκος Μητσοτάκης). Εγώ θέλω να τον ρωτήσω ήρεμα: Τι ακριβώς θέλεις να

σπουδάσεις εκεί, Αλέξη μου; 
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Φ
αντάζομαι τον Κυριάκο Μητσοτάκη να κάθεται στην πολυθρόνα

του στο Μέγαρο Μαξίμου, να παρακολουθεί τα τεκταινόμενα στην

αντιπολίτευση της χώρας και να χαμογελάει -για ακόμη μια φορά-

μ’ εκείνο το κάπως πλάγιο χαμόγελο που παίρνει όταν είναι ευχαριστημένος,

κάντε το εικόνα. 

Κι εγώ θα χαμογελούσα στη θέση του. Πλατύτερα ακόμη. Μη σας πω θα έσκα-

γα και στα γέλια. Διότι, μέσα σε μια κατάσταση που τον έφερε, ομολογουμέ-

νως, σε εξαιρετικά δύσκολη θέση και θα μπορούσε να τον φέρει και σε ακόμη

δυσκολότερη, η αντιπολίτευση

βάζει τα χέρια της και βγάζει τα

μάτια της συλλογικά. Δεν είναι η

πρώτη φορά που το κάνει, βέβαια,

αλλά κάπου λες, εντάξει, δεν

μπορεί, θα βάλανε μυαλό με τις

μπούρδες του παρελθόντος. 

Δεν βάλανε. 

Κι όποιος κατάλαβε…
Όλοι εναντίον όλων, κατάφεραν

να κλέψουν την παράσταση και τα

πρωτοσέλιδα από το ίδιο το θέμα

του δυστυχήματος στα Τέμπη και

έστρεψαν τα φώτα επάνω τους: Ο

ένας (το ΠΑΣΟΚ) θέλει Προανα-

κριτική στη Βουλή, ο άλλος (ο ΣΥ-

ΡΙΖΑ) λέει στην αρχή ότι θα τη

στηρίξει την Προανακριτική, αλ-

λά τελικά δεν θα τη στηρίξει και

θέλει να κάνει πρόταση μομφής,

ο τρίτος (το κόμμα του Κασσελάκη) βρίζει τον ΣΥΡΙΖΑ για στήριξη του

Μητσοτάκη και της «συγκάλυψης», μετά βγαίνει η Όλγα Γεροβασίλη και

λέει κακώς πάμε σε Προανακριτική, δεν έχει τίποτε εκεί, μόνο ένα

πλημμέλημα, να περιμένουμε τα πορίσματα, μετά εξοργίζεται το ΠΑ-

ΣΟΚ, που δεν θέλει να κάνει πρόταση μομφής πριν τα πορίσματα, αλλά

θέλει Προανακριτική και γενικά όποιος κατάλαβε κατάλαβε. 

Και κάπως έτσι, αντί να τσακώνονται όλοι αυτοί με την κυβέρνηση,

τσακώνεται στη Βουλή ο Σωκράτης Φάμελλος με τον Νίκο Ανδρουλάκη

και στα social media όλοι με όλους, κυρίως όμως οι του ΣΥΡΙΖΑ -που προσπα-

θούν να εξηγήσουν τα κάπως ανεξήγητα- με τους πρώην ΣΥΡΙΖΑ που πάνε και

τους λένε «να ποιοι είσαστε, καλά κάναμε και φύγαμε». 

Το ΠΑΣΟΚ, πέραν της στρατηγικής που αποφάσισε να χαράξει, την πρόταση

Προανακριτικής για τον κύριο Τριαντόπουλο δηλαδή, είναι φανερό ότι προ-

σπαθεί να αποφύγει πάση θυσία τη συμπόρευση με τον ΣΥΡΙΖΑ, ειδικότερα σε

ένα «βαρύ» θέμα όπως είναι η κατάθεση πρότασης μομφής εναντίον της κυ-

βέρνησης. 

Το γιατί έχει πολλές ερμηνείες. Η πρώτη είναι το πολιτικό «σημείο» στο

οποίο θέτει εαυτόν το ΠΑΣΟΚ, που σε καμία περίπτωση δεν είναι ούτε καν πλη-

σίον του ΣΥΡΙΖΑ. Και πάντως δεν είναι τόσο ανοιχτά εχθρικό προς την κυβέρ-

νηση, άλλο που ο κύριος Ανδρουλάκης πρέπει να κάνει κι αυτός αντιπολίτευση

ο έρμος. Η προσέγγιση του ΠΑΣΟΚ είναι πιο «ψύχραιμη» υποτίθεται και ακο-

λουθεί πιο λογικές οδούς: Πρόταση μομφής σε αυτήν τη φάση δεν πρόκειται να

περάσει ούτε στα πιο τρελά τους όνειρα. Δίκιο έχει σε αυτό ο Νίκος Ανδρουλά-

κης, όπως επίσης έχει δίκιο ότι εάν χαθεί τώρα αυτό το εργαλείο, η αντιπολί-

τευση θα μπορέσει να το χρησιμοποιήσει ξανά σε έξι μήνες. 

Ένα καλό ερώτημα, βέβαια, είναι εάν ο κύριος Ανδρουλάκης θέλει γενικώς

να πέσει η κυβέρνηση, πράγμα

καθόλου βέβαιο υπό τις παρού-

σες (και δημοσκοπικές) συνθή-

κες. Διότι άντε και σε μια φαντα-

στική συνθήκη πέφτει η κυβέρ-

νηση. Μετά; Εκλογές; Και τι θα

πάρει ποιος σ’ αυτές τις εκλογές;

Πολύ περίπλοκο για να το ρισκά-

ρει κανείς. 

Εκτός εάν είσαι ο ΣΥΡΙΖΑ που

καταποντίζεσαι έτσι κι αλλιώς

και δεν έχεις πολλά να χάσεις,

οπότε τραβάς μια καταδικασμέ-

νη εκ των προτέρων πρόταση

μομφής και πας στη Βουλή να

κουβεντιάζεις τρεις ημέρες χω-

ρίς να έχεις στα χέρια σου ιδιαί-

τερα στοιχεία. 

Όταν είσαι μέρος
του προβλήματος

Μέσα σε όλα αυτά, ο Αλέξης Τσίπρας κάλεσε τις προοδευτικές δυνά-

μεις να συμφωνήσουν σε ένα «μίνιμουμ σχέδιο που θα επουλώσει τις

πληγές της δημοκρατίας και της δικαιοσύνης», προσθέτοντας ότι «η ει-

κόνα εκεί έξω δεν είναι καλή, ούτε για την αντιπολίτευση», και υπάρχει

κίνδυνος «να γίνουν μέρος του προβλήματος και εκείνοι που εκ των

πραγμάτων οφείλουν να είναι μέρος της λύσης». 

Θα έλεγα ότι είναι «μάγος», αλλά δεν είναι προϊόν μαντικών ικανοτή-

των η διαπίστωσή του: Είναι η συνέπεια και των δικών του πράξεων. 

Δεν θα μπω στην ανάλυση αυτού του σημείου, εάν θέλετε να τη διαβάσετε

απ’ όλες τις πλευρές, πηγαίνετε εκεί που τσακώνονται οι νυν με τους πρώην

ΣΥΡΙΖΑ. 

Όμως, είναι κάπως αστείο να ζητάει τώρα ο Αλέξης Τσίπρας σύμπνοια στην

αντιπολίτευση, όταν ο ίδιος καθόταν σαν τον Νέρωνα κι έβλεπε ατάραχος τον

ΣΥΡΙΖΑ να διαλύεται σε τρία κομμάτια και να απαξιώνεται ημέρα με την ημέρα. 

«Είναι ευθύνη πρωτίστως των ηγεσιών της προοδευτικής αντιπολίτευσης να

δώσουν απαντήσεις», είπε ο Αλέξης Τσίπρας και θεωρητικά έχει δίκιο. Πρα-

κτικά είναι πολύ απασχολημένοι να βγάζουν ο ένας τα μάτια του άλλου. 

Ας του το πει κάποιος για να μην κουράζεται ασκόπως.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Όλοι εναντίον όλων
στην αντιπολίτευση
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του ειδικού συνεργάτη

Ηεταιρεία μπήκε με το ζόρι στο Χρηματιστήριο και αφού πέρασαν κάμποσες
ημέρες για να ανακοινωθούν η κατανομή των μετοχών και η κάλυψη που

είναι αμφίβολο αν τελικά υπήρξε χωρίς βοήθειες από αμοιβαία κεφάλαια που
θα μπορούσαν να γράψουν οι ανάδοχοι εις υγείαν των μεριδιούχων. Η τιμή ει-
σαγωγής ήταν 1,92 ευρώ και η μετοχή της Trade Estates διατέθηκε με discount
της τάξεως του 23% σε σχέση με την εσωτερική αξία για να γίνει η εισαγωγή. 

Όμως αυτά δεν πτόησαν τον Όμιλο Φουρλή, ο οποίος από καιρό έλεγε ότι θα
μειώσει τη συμμετοχή του στην Trade Estates και το έκανε πράξη. Έτσι προχώ-
ρησε στη διάθεση του 16% των μετοχών με discount στο discount που ήδη είχε
στο χρηματιστήριο.

Παρά το γεγονός ότι από τότε που εισήχθη στο χρηματιστήριο η εσωτερική
αξία αυξήθηκε και υπολογίζεται σε πάνω από 300 εκατ. ευρώ, στο τέλος του

2024 η μετοχή δεν ήταν στα καλύτερά της και οι
επενδυτές που συμμετείχαν στη δημόσια εγγρα-
φή έγραφαν απώλειες, καθώς την ημέρα διάθε-
σης η μετοχή εκκίνησε στο 1,67 ευρώ.

Δεν τους έφτανε όμως που είχαν απώλειες, ο
Όμιλος Φουρλή διέθεσε τα πακέτα του 16% και με
επιπλέον έκπτωση στο 1,5 ευρώ ανά μετοχή.

Από μόνη της η συγκεκριμένη τιμή πώλησης
δείχνει ότι ο όμιλος στην πράξη θεωρεί ότι οι με-
τοχές που διατέθηκαν με 1,92 ευρώ στη δημόσια
πουλήθηκαν ακριβά. Και εγείρονται ερωτήματα
για το πώς ακριβώς και με ποια κριτήρια τιμολο-
γούν οι ανάδοχοι.

Αλλά το χειρότερο που έκανε ο Όμιλος Φουρ-
λή ήταν ότι δεν έδωσε τη δυνατότητα σε όσους
επενδυτές είχαν μετοχές να πάρουν μερίδιο από

το 16% που πουλήθηκε με την τιμή του 1,5 ευρώ και να κάνουν το λεγόμενο
μουαγέν. Για την ακρίβεια, έδωσε σε αυτούς που ήθελε και συγκεκριμένα στον
εταίρο του, την Autohellas του επιχειρηματία και επίσης μεγαλομέτοχου της
Aegean, Ευτύχη Βασιλάκη. Το ίδιο έγινε και με το fund της Μαριάννας Λάτση, τη
Latsco, που είχε ήδη 3,5% των μετοχών σε υψηλότερη τιμή, ενώ αγοραστής 667
χιλιάδων μετοχών ήταν και ο CEO της εταιρείας για να βγει προφανώς ο λογα-
ριασμός της διασποράς. Κοινώς, δόθηκαν μετοχές στους εταίρους του Φουρλή
για να πέσει κάτω από 50% και να μην ενοποιεί και αυτό το βάφτισαν ξεκλείδωμα
αξιών για τη Φουρλής. 

Το ερώτημα είναι πόσες ζημίες θα γράψουν οι εταιρείες του ομίλου που πού-
λησαν στο 1,5% για να «ξεκλειδώσουν» οι αξίες και πότε ακριβώς προβλέπεται
να ξεκλειδώσουν οι αξίες.

Σε κάθε περίπτωση, τα όσα έγιναν με τη διάθεση μετοχών από τη Φουρλής
έρχονται να καταδείξουν πλήρη περιφρόνηση του ομίλου προς τους ιδιώτες
επενδυτές, η οποία όμως υφίσταται και με τη μη άσκηση κανενός είδους επο-
πτείας από την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς. 

Σε ανακοίνωσή του ο Όμιλος Φουρλή αναφέρει ότι με τα έσοδα από την πώ-
ληση θα μειωθεί ο καθαρός δανεισμός. Αυτό μπορεί να συμβεί αλλά ξέχασε τη
ζημία. 

Τώρα αν στην πραγματικότητα μπορεί ένας μέτοχος που έχει 47% αλλά συ-
νεργάζεται με άλλους μεγαλομετόχους να μην ενοποιεί είναι ένα ερώτημα. Και
είναι γιατί εξαρτάται πώς θα παρουσιάσει μια στην πραγματικότητα από κοινού
και συντονισμένη δράση.

ΘΕΜΑΤΑ

Ο πωλών τοις μετρητοίς εις υγείαν
των κορόιδων  Όμιλος Φουρλή

Η προκλητική 
διάθεση μετοχών
της Trade Estates 

στο 1,5 ευρώ 
και το δώρο 

μουαγέν 
σε Ευτύχη 
Βασιλάκη 

και Μαριάννα 
Λάτση

« Σ Π Η Λ Ι A »  -  Μ Y Κ Ο Ν Ο Σ
Τι λένε οι νομικοί εκπρόσωποι των μετόχων 

που εκπροσωπούν το 50% της εταιρείας Χανιώτης ΑΕ

Ανακοίνωση-απάντηση προς τον Αλέξη Κούγια, ο οποίος
ανέλαβε δικηγόρος του Νίκου Χανιώτη για την υπόθεση

του εστιατορίου «Σπηλιά» στη Μύκονο, εξέδωσαν οι δικηγόροι
της άλλης πλευράς, δηλαδή της Τεχνικής Κατασκευαστικής
Εταιρείας Χανιώτης ΑΕ. Συγκεκριμένα, η δικηγορική εταιρεία
Αγαπηνός & Συνεργάτες και οι δικηγόροι Διαμαντής Σταματίου
και Μιχάλης Φαράντος τονίζουν:

Σε απάντηση της από 6/2/2025 «ανακοίνωσης» του κ. Αλέξη
Κούγια σχετικά με το ξενοδοχείο «ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ» και το εστιατό-
ριο «ΣΠΗΛΙΑ» στη Μύκονο, ως πληρεξούσιοι δικηγόροι της δι-
οίκησης και των μετόχων που εκπροσωπούν το 50% της εταιρεί-
ας με την επωνυμία «ΤΕΧΝΙΚΗ ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ ΕΤΑΙΡΙΑ ΧΑ-
ΝΙΩΤΗΣ ΑΕ», η οποία τα διαχειρίζεται, οφείλουμε
να αναφέρουμε προς πλήρη ενημέρωση του κοι-
νού και αποκατάσταση της αλήθειας τα εξής:

Στην ανωτέρω «ανακοίνωση» του κ. Κούγια,
δέκατου κατά σειρά δικηγόρου του Νικολάου Χα-
νιώτη τους τελευταίους μήνες, ταιριάζει απόλυτα
η λαϊκή ρήση «φωνάζει ο κλέφτης για να φοβηθεί
ο νοικοκύρης». Φαίνεται πως κ. Κούγιας δεν έχει
ενημερωθεί ότι οι φορολογικές Αρχές, πραγμα-
τοποιώντας έλεγχο στην εταιρεία επί ημερών δι-
οίκησης του «ιστορικού
ηγέτη της» Νικολάου Χα-
νιώτη, διαπίστωσαν εκτε-
ταμένη φοροδιαφυγή δε-
κάδων εκατομμυρίων ευ-
ρώ, επιβάλλοντας στην
εταιρεία πρόστιμα άνω
των 15.000.000 ευρώ και
ότι ο Νικόλαος Χανιώτης
είναι καταδικασμένος από
τη Δικαιοσύνη για βίαιες
ενέργειες σε βάρος εφο-
ριακών υπαλλήλων αλλά
και εργαζομένων της
εταιρείας.

Όσο για τα περί εγκληματικής οργάνωσης που ανερυθρίαστα
αναφέρει η «ανακοίνωση», μάλλον αφορούν τον Νικόλαο Χα-
νιώτη, ο οποίος δεν έχει ενημερώσει τον νέο του δικηγόρο ότι
στο ποινικό μητρώο του, πέραν πολλών άλλων, υπάρχουν κατα-
δίκες για απαγωγή ανηλίκου και για πλείστα άλλα αδικήματα οι-
κονομικής φύσεως, καθώς και για βίαια αδικήματα. Και επειδή
ως νέος στην υπόθεση μάλλον δεν έχει προλάβει να ενημερωθεί
πλήρως περί του ποινικού μητρώου του εντολέα του, παραπέμ-
πουμε τον κ. Κούγια να το ελέγξει για να διαπιστώσει όλες τις εγ-
κληματικές πράξεις για τις οποίες έχει ήδη καταδικαστεί από τα
ελληνικά Δικαστήρια, καθώς και αυτές που εκκρεμούν.

Πέραν των ανωτέρω, ο «ιστορικός ηγέτης» Νικόλαος Χανιώ-
της καταπατούσε αυθαίρετα την παραλία της Αγίας Άννας στη
Μύκονο επί σειρά ετών, χωρίς να πληρώνει ούτε ένα ευρώ στις
αρμόδιες υπηρεσίες, γεγονός που πρόσφατα ανακαλύφθηκε
από την Κτηματική Υπηρεσία του Δημοσίου και επιβλήθηκαν
στην εταιρεία υψηλότατα πρόστιμα, ενώ, παράλληλα, εκκρεμεί
εις βάρος του κατηγορία για κακουργηματική υποβάθμιση του
περιβάλλοντος, καθώς διοχέτευε όλα τα λύματα του ξενοδοχεί-
ου και του εστιατορίου στην παραλία της Αγίας Άννας Μύκονου.

Την ίδια στιγμή, η εταιρεία, επί διοικήσεως Νικολάου Χανιώ-
τη, δεν διένεμε ούτε ένα ευρώ μέρισμα. Παρ’ όλα αυτά, ο Νικό-
λαος Χανιώτης, που σημειωτέον δεν έχει άλλα εισοδήματα,
πλούτιζε συνεχώς, αποκτώντας νέα πολυτελή ακίνητα στα Νότια
Προάστια Αττικής και στη Μύκονο. Δεν είναι τυχαίο άλλωστε ότι

ο αδερφός του «ιστορικού ηγέτη» Ευστάθιος Χανιώτης, ο οποίος
κατείχε το υπόλοιπο 50% του μετοχικού κεφαλαίου της εταιρεί-
ας, είχε εκτοπιστεί εντελώς από την εταιρεία και είχε γίνει απο-
δέκτης βίαιης εγκληματικής συμπεριφοράς από τον Νικόλαο
Χανιώτη, με αποτέλεσμα να πωλήσει το μερίδιο του για να απεμ-
πλακεί από τις εγκληματικές ενέργειες του αδελφού του.

Ενδεικτικό της επιζήμιας διοίκησης του Νικολάου Χανιώτη
είναι το γεγονός ότι η εκτεταμένη φοροδιαφυγή που διενεργού-
σε προς όφελός του και εις βάρος της εταιρείας και των λοιπών
μετόχων, οδήγησε όχι μόνο στην επιβολή προστίμων άνω των
15.000.000 ευρώ αλλά και στη δέσμευση όλων των τραπεζικών
λογαριασμών και των περιουσιακών στοιχείων της εταιρείας, με

αποτέλεσμα η τελευταία να στηρίζεται πλέον
αποκλειστικά και μόνον από τους νέους μετό-
χους-επενδυτές, καθώς τα ταμεία της, μετά τη
δικαστική αποπομπή του Νικολάου Χανιώτη,
είχαν μόνο χρέη.

Καταδεικνύεται πλήρως ότι η ανακοίνωση
του κ. Κούγια βρίθει ψευδών ισχυρισμών και
είναι βέβαιο ότι μέσω αυτής επιδιώκεται να εκ-
βιασθεί η νέα διοίκηση της εταιρείας, η οποία
παρέλαβε από τον Νικόλαο Χανιώτη κυριολε-

κτικά «καμένη γη» και να
μην μπορεί να ασκεί τα
καθήκοντά της. Επίσης,
είναι ξεκάθαρο ότι η
«ανακοίνωση» επιδιώκει
να εκβιάσει και τους δι-
καστές του Πρωτοδι-
κείου Σύρου, οι οποίοι
έκριναν όχι μία, αλλά
πέντε (!!!) φορές ότι η δι-
οίκηση της εταιρείας δεν
μπορεί να παραμείνει στα
χέρια του Νικολάου Χα-
νιώτη. Πρόκειται δε για
πέντε διαφορετικούς δι-

καστές του Πρωτοδικείου Σύρου και όχι για μια «συγκεκριμένη
πρωτοδίκη», όπως ψευδώς αναφέρεται στην «ανακοίνωση».
Και όλα αυτά, την ίδια στιγμή που ο «ιστορικός ηγέτης» Νικόλα-
ος Χανιώτης, μέχρι να απολέσει δικαστικά τη διοίκηση της εται-
ρίας, διατυμπάνιζε ο ίδιος δεξιά και αριστερά ότι απολαμβάνει
στα δικαστήρια της Σύρου υψηλής προστασίας επί σειρά ετών.

Επισημαίνουμε ότι ο όμιλος των επενδυτών, που απέκτησε το
50% του μετοχικού κεφαλαίου της εταιρείας, έχει πραγματοποι-
ήσει μέχρι σήμερα επένδυση που υπερβαίνει τα 20.000.000 ευ-
ρώ, παρέχει εργασία σε εκατοντάδες εργαζόμενους και δεν έχει
καμία απολύτως σχέση με τα όσα αναφέρονται στην «ανακοίνω-
ση» περί εγκληματικών δραστηριοτήτων, πρόκειται δε για πολυ-
μετοχική σύνθεση, που δεν έχει απασχολήσει ποτέ και με κανέ-
ναν τρόπο τις δικαστικές αρχές.

Περαιτέρω, τα νέα μέλη της διοίκησης της εταιρείας και οι νέ-
οι επενδυτές δέχονται εξακολουθητικά απειλές για τη ζωή και τη
σωματική τους ακεραιότητα, κατευθυνόμενες προφανώς από
τον «ιστορικό ηγέτη» Νικόλαο Χανιώτη και τους «συνεργάτες»
του, γεγονός για το οποίο είναι ήδη ενημερωμένη η Κρατική
Ασφάλεια. Υπάρχει μάλιστα και έντονη πληροφόρηση από τις
αρμόδιες αρχές ότι ο Νικόλαος Χανιώτης έχει προχωρήσει σε
διαπραγματεύσεις για «συμβόλαια θανάτου» εις βάρος των με-
λών της νέας διοίκησης της εταιρείας και των μετόχων της.

Αθήνα, 7.2.2025
Οι πληρεξούσιοι δικηγόροι

Ανακοίνωση-
απάντηση στον

Αλέξη Κούγια από
τους δικηγόρους

της τεχνικής 
κατασκευαστικής

εταιρείας



Β
έρτιγκο πολύπλευρης επίθεσης έχει πά-
θει η Ζωή Κωνσταντοπούλου, αφού εκτός
από την κυβερνητική πλειοψηφία στήνει

καβγάδες και με συναδέλφους της από τα αριστε-
ρά, σε μια προσπάθεια να προβάλει μαχητική αν-
τιπολίτευση εξ ονόματος των συγγενών των θυ-

μάτων με αφορμή την τραγω-
δία των Τεμπών και να προσε-
ταιριστεί ψήφους απ’ όπου και
αν προέρχονται... 

Κατά τη διάρκεια της συζή-
τησης επίκαιρων ερωτήσεων
στην Ολομέλεια της Βουλής η
πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας επιχείρησε να καταθέ-
σει στα πρακτικά μέρος της

επίμαχης δικογραφίας για τις παρεμβάσεις στον
τόπο του τραγικού σιδηροδρομικού δυστυχήμα-
τος στα Τέμπη, η οποία διαβιβάστηκε στη Βουλή
το περασμένο καλοκαίρι.

Οργισμένη αντίδραση
Ο προεδρεύων βουλευτής του ΚΚΕ Γιώργος

Λαμπρούλης τα παρέλαβε και ζήτησε να κλει-
στούν σε φάκελο και να μη δημοσιοποιηθούν έως
ότου διαπιστωθεί ότι δεν υπάρχει κίνδυνος παρα-
βίασης της μυστικότητας που διέπει έγγραφα δι-
κογραφίας, προκαλώντας την οργισμένη αντί-
δραση της προέδρου της Πλεύσης Ελευθερίας.

Μέσω της συνήθους ρητορικής της, ότι όλοι
φταίνε για το «κουκούλωμα», επιτέθηκε με σφο-
δρότητα στον επί χρόνια έμπειρο αντιπρόεδρο της
Βουλής λέγοντας ότι «το ΚΚΕ έχει γίνει το μακρύ
χέρι της κυβέρνησης», κάνοντας μάλιστα λόγο
για «μπάζωμα εγγράφων». Ανταπαντώντας ο
Γιώργος Λαμπρούλης την εγκάλεσε για απόπειρα
πολιτικής εκμετάλλευσης, με το κοινοβουλευτικό
θερμόμετρο να φτάνει στα ύψη.

Πάντως, η ανήκουστη επίθεση της Ζωής Κων-
σταντοπούλου στον Γιώργο Λαμπρούλη «ένωσε»
για λίγο ΝΔ και ΚΚΕ, καθώς ο πρόεδρος της Βου-
λής Νικήτας Κακλαμάνης, μιλώντας με κοινο-
βουλευτικούς συντάκτες, είπε ότι συνεχάρη τον
κ. Λαμπρούλη για τον τρόπο που χειρίστηκε το

θέμα, λέγοντας ότι λειτούργησε άψογα και εφάρ-
μοσε τον Κανονισμό της Βουλής. «Αυτή είναι η
διαδικασία, εσωκλείουμε τα στοιχεία σε φάκε-
λο», ανέφερε ο κ. Κακλαμάνης και επικαλέστηκε
δύο ομόφωνες αποφάσεις του Επιστημονικού
Συμβουλίου της Βουλής το 2012 και το 2018, που
ουσιαστικά λένε ότι οι δικογραφίες δεν είναι δη-
μόσια έγγραφα και συνιστούν απόρρητο υλικό.
Ειδικά για την κυρία Κωνσταντοπούλου είπε ότι
επειδή δεν έγινε δεκτό το αίτημά της να μοιραστεί
η δικογραφία και στους 300 της Βουλής, επιχεί-
ρησε σήμερα να το κάνει διά της πλαγίας.

Η ανακοίνωση του ΚΚΕ
Μετά το περιστατικό το ΚΚΕ εξέδωσε ανακοί-

νωση στην οποία αναφέρει: «Σήμερα (σ.σ.: χθες)
έπεσαν για τα καλά οι μάσκες. Την ώρα που στους
δρόμους της Αθήνας και όλης της χώρας η νεο-
λαία διαδηλώνει για το έγκλημα των Τεμπών, ένας
αγώνας στον οποίο το ΚΚΕ καταθέτει όλες του τις
δυνάμεις, η Ζωή Κωνσταντοπούλου κατέφυγε
στη Βουλή σε μια ακόμα άθλια επιχείρηση προ-
βοκάτσιας σε βάρος του ΚΚΕ και στοχοποίησης
του βουλευτή του και αντιπροέδρου της Βουλής
Γιώργου Λαμπρούλη. Η Ζωή Κωνσταντοπούλου

επιχείρησε να εκθέσει τον προεδρεύοντα Γιώργο
Λαμπρούλη πολιτικά και νομικά, απαιτώντας να
παραλάβει και να δώσει στη δημοσιότητα στοι-
χεία δικογραφίας με παράτυπο τρόπο. Όταν ο
Γιώργος Λαμπρούλης δήλωσε ότι θα τα παραλά-
βει τηρώντας την προβλεπόμενη διαδικασία, η
Ζωή Κωνσταντοπούλου κατέφυγε στο συνηθι-
σμένο της αντι-ΚΚΕ παραλήρημα».

Στη συνέχεια η ανακοίνωση του ΚΚΕ αναφέρει
πως «καθόλου τυχαίο δεν είναι το γεγονός ότι φι-
λοκυβερνητικά και άλλα μέσα έσπευσαν να αναπα-
ράξουν το νέο στημένο σόου της Κωνσταντοπού-
λου, καθώς, ειδικά σε μια τέτοια αγωνιστική μέρα,
προσφέρεται για αποπροσανατολισμό. Την ουσια-
στική πίεση προς την κυβέρνηση δεν την ασκεί η
οποιαδήποτε Κωνσταντοπούλου με τα “σόου” της
μέσα στη Βουλή, αλλά οι μεγάλες κινητοποιήσεις
του λαού και της νεολαίας της χώρας μας».

Κόντρα και με τον Χαρακόπουλο
Η Ζωή Κωνσταντοπούλου πριν τσακωθεί με

τον Γιώργο Λαμπρούλη ισχυρίστηκε ότι ο αδελ-
φός του βουλευτή της ΝΔ Μάξιμου Χαρακόπου-
λου, Αγάπιος, «είναι αυτός που σπεύδει στον τόπο
του εγκλήματος από την πρώτη στιγμή και καπα-
κώνει τους αρμοδίους», χαρακτηρίζοντας τον
Μάξιμο Χαρακόπουλο «άφαντο βουλευτή».

Με δήλωσή του ο βουλευτής της ΝΔ χαρακτη-
ρίζει αήθη την επίθεση και κάνει λόγο για «χωρίς
αρχές συκοφαντικές επιθέσεις λάσπης, με εμφα-
νή στόχο τον εντυπωσιασμό και τα πρόσκαιρα πο-
λιτικά οφέλη», ενώ σημειώνει ότι και ο ίδιος ανα-
μένει την απονομή Δικαιοσύνης στην τραγωδία
των Τεμπών ώστε να μη μείνει καμία σκιά και κα-
νένα ερώτημα αναπάντητο.

«Τα όρια του ακραίου λαϊκισμού με τον φαιό
ολοκληρωτισμό είναι αρκετά δυσδιάκριτα, ακόμη
και αν ο πρώτος εμφανίζεται ενίοτε με δήθεν
προοδευτικό μανδύα», σχολιάζει ο βουλευτής,
κάνοντας λόγο για εμφανή απόπειρα συγκεκρι-
μένων πολιτικών δυνάμεων και παραγόντων να
σφετεριστούν τη δικαιολογημένη κοινωνική
απαίτηση να λάμψει η αλήθεια για το δυστύχημα
των Τεμπών. 
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Νέο «σόου» στη Βουλή
με προσβολές από

την Κωνσταντοπούλου

Σφοδρή επίθεση δέχτηκε ο προεδρεύων την Ολομέλεια βουλευτής 
του ΚΚΕ Γιώργος Λαμπρούλης γιατί αρνήθηκε να δώσει στη

δημοσιότητα με παράτυπο τρόπο στοιχεία της δικογραφίας για τα Τέμπη 

Γιώργος Λαμπρούλης

Μάξιμος Χαρακόπουλος

Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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«Προτεραιότητά μας η βελτίωση
της καθημερινότητας των πολιτών

και ένα καλύτερο Δημόσιο»

Σ
τις άμεσες προτεραιότητές του στο υπουργείο
Εσωτερικών αναφέρθηκε σε συνέντευξή του
στην «Political» ο υπουργός Εσωτερικών Θεόδω-

ρος Λιβάνιος. «Το 2025 είναι μια χρονιά-πρόκληση για το
υπουργείο Εσωτερικών. Έχουμε μπροστά μας μια σειρά

από προτεραιότητες και ζητήματα που
χρειάζονται επίλυση, είτε αυτά σχετί-
ζονται με τη βελτίωση της λειτουργίας
του δημόσιου τομέα είτε με την ισχυρο-
ποίηση του θεσμού της Αυτοδιοίκη-
σης», τόνισε μεταξύ άλλων ο υπουργός,
ξεκαθαρίζοντας ακόμη πως «η Αυτοδι-
οίκηση είναι ένας σημαντικός πυλώνας
λειτουργίας του κράτους και αποτελεί

έναν θεσμό άρρηκτα συνδεδεμένο με τη βελτίωση της
ποιότητας ζωής όλων μας».

Όπως έχετε προαναγγείλει, το επόμενο διάστημα ένα
από τα σημαντικότερα νομοθετήματα του υπουργείου
Εσωτερικών θα αποτελέσει ο Ενιαίος Κώδικας
Αυτοδιοίκησης. Τι θα περιλαμβάνει;

Ο Ενιαίος Κώδικας Αυτοδιοίκησης ευελπιστούμε ότι θα
αποτελέσει το εφαλτήριο για να αποκτήσουν οι δήμοι και
οι περιφέρειες της χώρας ένα σύγχρονο και αποτελεσμα-
τικό μοντέλο διοίκησης με εξωστρέφεια, δημόσια λογο-
δοσία και διαφάνεια. Βρισκόμαστε ήδη στο στάδιο της
διαβούλευσης με όλους τους εμπλεκόμενους φορείς και
τους επόμενους μήνες θα έχουμε καταλήξει σε έναν οδι-
κό χάρτη για τον θεσμό της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Μέχρι σήμερα το νομοθετικό πλαίσιο της Αυτοδιοίκη-
σης είναι διάσπαρτο σε περισσότερα από 1.000 νομοθε-
τικά κείμενα. Αυτό, όπως γίνεται ευλόγως κατανοητό,
ενισχύει περαιτέρω τη γραφειοκρατία και αποτελεί τρο-
χοπέδη στο θέμα των αρμοδιοτήτων και των ξεκάθαρων
ρόλων που θα πρέπει να έχουν οι Οργανισμοί Τοπικής
Αυτοδιοίκησης Α’ και Β’ Βαθμού.

Με τον Ενιαίο Κώδικα Αυτοδιοίκησης ερχόμαστε να
απαντήσουμε στις προσταγές των καιρών, να επικαιρο-
ποιήσουμε και να αναμορφώσουμε πλήρως το νομοθετι-
κό πλαίσιο λειτουργίας των δήμων και των περιφερειών,
δημιουργώντας τις κατάλληλες συνθήκες για να μπορέ-
σουν να ασκούν διοίκηση ανεμπόδιστα και με γνώμονα
την καλυτέρευση της καθημερινότητας των πολιτών.

Παράλληλα, με τη σύνταξη του νέου Κώδικα μας δίνε-
ται η ευκαιρία να συζητήσουμε και να θέσουμε επί τάπη-
τος το θέμα του συστήματος εκλογής των δημοτικών και
περιφερειακών αρχών, όσο και ζητήματα διακυβέρνη-
σης, εποπτείας, οικονομικής διαχείρισης, καταστατικής
θέσης των αιρετών και αρμοδιοτήτων της Τοπικής Αυτο-
διοίκησης.

Θα ήθελα να ξεκαθαρίσω το εξής: Οι αλλαγές που εί-
μαστε έτοιμοι να εισαγάγουμε δεν πρόκειται να αποτελέ-
σουν μια μεταρρύθμιση που θα μείνει στα χαρτιά, αλλά
ένα πραγματικό εργαλείο για τις αυτοδιοικητικές αρχές
ώστε να σταθούν πιο στέρεα στα πόδια τους, να θεραπεύ-
σουν δυσλειτουργίες και προβλήματα και να ωριμάσουν
προς όφελος όλων των πολιτών.

Η Αυτοδιοίκηση είναι ένας σημαντικός πυλώνας λει-
τουργίας του κράτους και αποτελεί έναν θεσμό άρρη-
κτα συνδεδεμένο με τη βελτίωση της ποιότητας ζωής
όλων μας.

Ο Ενιαίος Κώδικας
Αυτοδιοίκησης
ευελπιστούμε 

ότι θα αποτελέσει 
το εφαλτήριο 

για να αποκτήσουν οι δήμοι
και οι περιφέρειες 

της χώρας ένα σύγχρονο
και αποτελεσματικό
μοντέλο διοίκησης 

με εξωστρέφεια, δημόσια
λογοδοσία και διαφάνεια

«

στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com



Οι περιφερειάρχες σάς ζήτησαν αυξημένη
χρηματοδότηση. Πώς θα το χειριστείτε;

Στο πλαίσιο της συνεργασίας με τα συλλογικά όργανα
της Αυτοδιοίκησης, εξετάζονται όλα τα αιτήματα για την
επιτάχυνση των έργων. Οι χρηματοδοτήσεις για επεν-
δυτικές δραστηριότητες από το υπουργείο Εθνικής Οι-
κονομίας και Οικονομικών είναι ήδη αυξημένες και τώ-
ρα σχεδιάζεται το νέο Εθνικό Πρόγραμμα Ανάπτυξης, το
οποίο θα εκκινήσει από το 2026. Θα πρέπει όμως να το-
νιστεί ότι η κυβέρνηση αυτή δεν πρόκειται να διακινδυ-
νεύσει τη δημοσιονομική σταθερότητα της χώρας, ιδίως
όταν μεγάλες οικονομίες της ευρωζώνης κινδυνεύουν
με επιτήρηση.

Ποια είναι η μεγαλύτερη πρόκληση για το υπουργείο σας
και ποιες οι βασικές προτεραιότητες για το 2025;

Το 2025 είναι μια χρονιά-πρόκληση για το υπουργείο
Εσωτερικών. Έχουμε μπροστά μας μια σειρά από προτε-
ραιότητες και ζητήματα που χρειάζονται επίλυση, είτε αυ-
τά σχετίζονται με τη βελτίωση της λειτουργίας του δημό-
σιου τομέα είτε με την ισχυροποίηση του θεσμού της Αυ-
τοδιοίκησης.

Η περαιτέρω μείωση της γραφειοκρατίας, ενισχύοντας
παράλληλα την ποιότητα παροχής υπηρεσιών προς τους
πολίτες, εξακολουθεί να αποτελεί πρωταρχικό στόχο.
Επενδύουμε στις διαλειτουργικότητες και την απλού-
στευση των διαδικασιών όχι μόνο για τη μείωση του χρό-
νου αλλά και για τη διασφάλιση της διαφάνειας και της
αποτελεσματικότητας που πρέπει να διέπουν όλες τις
υπηρεσίες του Δημοσίου.

Επίσης, η επιτάχυνση των προσλήψεων μέσω ΑΣΕΠ, σε
συνέχεια του πρόσφατου νόμου του υπουργείου Εσωτε-
ρικών τον περασμένο Οκτώβριο, αποτελεί έναν σημαντικό
στόχο. Μάλιστα, ο νέος γραπτός διαγωνισμός του ΑΣΕΠ
για τις θέσεις που θα εγκριθούν για το 2026 και έπειτα θα
διεξαχθεί ηλεκτρονικά, αποσκοπώντας στην ταχύτερη
έκδοση των αποτελεσμάτων και στην καλύτερη αξιολόγη-
ση των υποψηφίων.

Επιπλέον, μια ακόμη σημαντική νομοθετική παρέμβα-
ση για την οποία επίκειται η κατάθεση σχετικού νομοσχε-
δίου του υπουργείου Εσωτερικών αποτελεί η αναμόρφω-
ση του πειθαρχικού συστήματος για τους δημόσιους
υπαλλήλους, στοχεύοντας στην αποτελεσματικότερη και
ταχύτερη δυνατή απονομή της πειθαρχικής δικαιοσύνης.
Σε συνεργασία με το Νομικό Συμβούλιο του Κράτους και
το υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, προ-
χωράμε στην αναμόρφωση του πειθαρχικού συστήματος
για τους δημόσιους υπαλλήλους, θεσπίζοντας ένα σώμα
50 λειτουργών, οι οποίοι θα εκδικάζουν το σύνολο των
πειθαρχικών υποθέσεων σε πρώτο και δεύτερο βαθμό.
Στόχος μας είναι η κάθε διαδικασία να ολοκληρώνεται εν-
τός έξι μηνών.

Σε ό,τι αφορά τον τομέα της Αυτοδιοίκησης, πέραν της
σύνταξης του νέου Ενιαίου Κώδικα Αυτοδιοίκησης, όπως
σας ανέλυσα παραπάνω, μία ακόμη σημαντική πρωτο-
βουλία αποτελεί η λειτουργία του Κόμβου Παρακολούθη-
σης Επιδόσεων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης
deiktesota.gov.gr, σε συνεργασία με το υπουργείο Ψη-
φιακής Διακυβέρνησης, με σκοπό την ενίσχυση της δια-
φάνειας και της δημόσιας λογοδοσίας των δήμων και πε-
ριφερειών της χώρας μέσω της άμεσης πρόσβασης όλων

των πολιτών σε δεδομένα που αφορούν τη λειτουργία και
το έργο τους.

Πρόκειται για ένα εργαλείο που αποσκοπεί στην κατα-
γραφή των βασικών στοιχείων μέτρησης της λειτουργίας
και δραστηριότητας των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοί-
κησης και τη συγκριτική αποτύπωση των επιδόσεών τους
μέσω δεικτών ανά τομέα λειτουργίας. Η ψηφιακή αυτή
πλατφόρμα συγκεντρώνει ανωνυμοποιημένα δεδομένα
για 770 στοιχεία και 167 δείκτες, ταξινομημένα σε 12 ομά-
δες δεδομένων για τους δήμους και 8 για τις περιφέρειες.

Βασικός μας στόχος παραμένει η βελτίωση της καθη-
μερινότητας των πολιτών και η χάραξη και υλοποίηση πο-
λιτικών με άμεσο και ορατό κοινωνικό αποτύπωμα.

Στις αρμοδιότητες του υπουργείου Εσωτερικών
περιλαμβάνεται και η αναβάθμιση των χερσαίων

συνοριακών σταθμών της χώρας. Σε ποιες παρεμβάσεις
θα προχωρήσετε;

Η αναβάθμιση των χερσαίων συνοριακών σταθμών της
χώρας αποτελεί ένα σημαντικό έργο, για το οποίο η κυ-
βέρνηση έχει δώσει ιδιαίτερη βαρύτητα. Αδιαμφισβήτητα
η σημερινή εικόνα των συνοριακών σταθμών δεν αρμόζει
σε ένα ευρωπαϊκό κράτος όπως η Ελλάδα. Για αυτό τον
λόγο σχεδιάζουμε και διαθέτουμε τα απαραίτητα κονδύ-
λια για τον πλήρη εκσυγχρονισμό τους.

Πρώτη φορά, μετά από δεκαετίες, θα γίνει κτηριακή και τε-
χνολογική αναμόρφωση σε όλες τις κεντρικές πύλες εισό-
δου/εξόδου της χώρας προκειμένου επισκέπτες και εμπορι-
κές μεταφορές να εξυπηρετούνται ταχύτερα. Υπό αυτό το συ-
νολικό πλαίσιο, ξεκινάει η αναβάθμιση του συνοριακού σταθ-
μού στους Κήπους του Έβρου, ένα έργο που αναμένεται να
μειώσει κατά 75% τον χρόνο αναμονής για τη διέλευση των
οχημάτων. Ο σχετικός διαγωνισμός, με προϋπολογισμό 12,9
εκατ. ευρώ, βρίσκεται ήδη στον αέρα και υπολογίζεται ότι το
έργο θα ολοκληρωθεί έως το τέλος του 2025.

Το συγκεκριμένο έργο υλοποιείται με χρηματοδότηση
του υπουργείου Εσωτερικών μέσω του Εθνικού Προ-
γράμματος Ανάπτυξης, ενώ παράλληλα, σε συνεργασία
με την Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης,
βρισκόμαστε στην τελική φάση υπογραφής της προγραμ-
ματικής σύμβασης για την κατασκευή ενός νέου-σύγχρο-
νου συνοριακού σταθμού στις Καστανιές του Έβρου.

Η μείωση του χρόνου αναμονής στις εισόδους και εξό-
δους της χώρας θα συμβάλει στην οικονομική και τουρι-
στική τόνωση συνολικά της Βόρειας Ελλάδας, από τη
Θράκη μέχρι την Ήπειρο.

Παράλληλα -και δεν πρέπει να παραβλεφθεί αυτό θα
πραγματοποιούνται αποτελεσματικότεροι έλεγχοι στα τε-
λωνεία και από τις υπηρεσίες του υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης για τα τρόφιμα που εισέρχονται στη χώρα μας.
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Η περαιτέρω μείωση της
γραφειοκρατίας, ενισχύοντας
παράλληλα την ποιότητα παροχής
υπηρεσιών προς τους πολίτες,
εξακολουθεί να αποτελεί
πρωταρχικό στόχο του υπουργείου,
όπως και η επιτάχυνση των
προσλήψεων μέσω ΑΣΕΠ. Επιπλέον,
σημαντική νομοθετική παρέμβαση
αποτελεί η αναμόρφωση του
πειθαρχικού συστήματος για τους
δημόσιους υπαλλήλους, στοχεύοντας
στην αποτελεσματικότερη 
και ταχύτερη δυνατή απονομή 
της πειθαρχικής δικαιοσύνης

«



Ν
α ενισχύσει το κατηγορητήριο που
στηρίζει την πρόταση που κατέθεσε το
ΠΑΣΟΚ για τη σύσταση Προανακριτι-

κής Επιτροπής με στόχο τη διερεύνηση τυχόν
ποινικών ευθυνών του Χρήστου Τριαντόπου-
λου επιχειρεί ο Νίκος Ανδρουλάκης αλλά και

κορυφαία στελέχη του κόμ-
ματος. Η αποκάλυψη της Όλ-
γας Γεροβασίλη ότι ο ΣΥΡΙΖΑ
είχε λάβει γνώση του περιε-
χομένου της δικογραφίας αλ-
λά και το αφήγημα που ανα-
πτύχθηκε περί πλημμελημα-
τικού χαρακτήρα αδίκημα, το
οποίο δεν δικαιολογεί τέτοιου

είδους κοινοβουλευτική διαδικασία, αποδυ-
νάμωσαν κάπως το μήνυμα. 

Το κλίμα επιβαρύνθηκε και από τις αντιδρά-
σεις συγγενών θυμάτων όπως η δημόσια έκ-
κληση του κ. Πλακιά, όχι μόνο προς το ΠΑΣΟΚ
και στον ΣΥΡΙΖΑ, για να μην κομματικοποιηθεί
ο αγώνας που έχουν κάνει μέχρι τώρα. 

Αποδόμηση 
Όπως ήταν φυσικό, στο «παιχνίδι» αποδόμη-

σης του αφηγήματος μπήκε και η ΝΔ που με
ένα βίντεο της «ομάδας αλήθειας» εμφανίζει
τον Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλο ως αντιπρό-
εδρο της Βουλής να ανακοινώνει στην Ολομέ-
λεια την επίμαχη δικογραφία. Οργισμένη ήταν
η απάντηση της Χαριλάου Τρικούπη. «Με λύπη
παρακολουθούμε να αναπαράγεται άκριτα από
Μέσα Ενημέρωσης η “μονταζιέρα” του Μαξί-
μου στην προσπάθειά της να κρύψει τις ευθύ-
νες του τ. προέδρου της Βουλής να μην ανακοι-
νώσει τον Αύγουστο του 2024 στην Ολομέλεια
της Βουλής -ως όφειλε- το πόρισμα της εισαγ-
γελέως Εφετών Λάρισας για την αλλοίωση του
τόπου της τραγωδίας. Τα υπόγεια του Μαξίμου
διακινούν βίντεο με τον αντιπρόεδρο της Βου-
λής Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλο να αναγιγνώ-
σκει στην Ολομέλεια την κατάθεση της αρχικής
δικογραφίας τον Μάιο του 2024, προπαγανδί-
ζοντας άραγε τι;», αναφέρει η ανακοίνωση του
ΠΑΣΟΚ και προσθέτει: «Το θεσμικό ατόπημα
του τέως προέδρου της Βουλής Κωνσταντίνου
Τασούλα είναι πως δεν ανακοίνωσε την έλευση
στη Βουλή της εισαγγελικής διάταξης τον Αύ-
γουστο. Με ψεύδη και φτηνά επικοινωνιακά
τρικ προσπαθούν να αποπροσανατολίσουν την
κοινή γνώμη.

Απάντηση έχει η Νέα Δημοκρατία γιατί το πό-
ρισμα της εισαγγελέως που ήρθε τέσσερις μή-
νες μετά και βάσει του οποίου ασκήθηκαν διώ-
ξεις σε πέντε μη πολιτικά πρόσωπα και περιγρά-
φονται οι ευθύνες του υφυπουργού Χρήστου
Τριαντόπουλου, “θάφτηκε” από τον κ. Τασούλα;
Ας μην εξευτελίζεται άλλο η κυβέρνηση».

Φρένο στο κόντρα αφήγημα
Σε μια προσπάθεια να βάλει φρένο σε αυτό

το κόντρα αφήγημα που τείνει να δημιουργη-

θεί, με κίνδυνο να θολώσει το μήνυμα για από-
λυτη διαφάνεια στην τραγική υπόθεση των
Τεμπών, ο κ. Ανδρουλάκης ανοίγοντας τη συνε-
δρίαση του Συντονιστικού Πολιτικού Κέντρου
υπογράμμισε: «Όταν προκύπτει στοιχειοθετη-
μένο δικαστικό πόρισμα, θα προχωρούμε σε
αίτημα συγκρότησης Προανακριτικής Επιτρο-
πής, ώστε τα πολιτικά πρόσωπα να βρεθούν
ενώπιον του φυσικού τους δικαστή. Αυτό πρά-
ξαμε στην περίπτωση του πορίσματος της Ευ-
ρωπαϊκής Εισαγγελίας για τον Κώστα Καρα-
μανλή και τώρα για τον Χρήστο Τριαντόπουλο.
Μπορεί να δεσμευτεί για το ίδιο η Νέα Δημο-
κρατία;».

Διάσταση απόψεων 
Κατά τη διάρκεια της χθεσινής συνεδρίασης

όμως για ακόμη μια φορά σημειώθηκε διάστα-
ση απόψεων ανάμεσα στον Νίκο Ανδρουλάκη
και τον Χάρη Δούκα για τον οδικό χάρτη και τα
οργανωτικά του Συνεδρίου.

Ενόψει της αυριανής συνεδρίασης της Κεν-
τρικής Επιτροπής, ο κ. Ανδρουλάκης είπε ότι
θα προτείνει τη μετατροπή της Κεντρικής Επι-
τροπής σε Κεντρική Οργανωτική Επιτροπή
Συνεδρίου, όπως συμβαίνει τις τελευταίες δε-
καετίες . 

Ο Χάρης Δούκας αφού τόνισε την ανάγκη να
προσδιοριστεί στην αυριανή σύνοδο της ΚΠΕ ο
χρόνος διεξαγωγής του Τακτικού Συνεδρίου,
τοποθετήθηκε σε αντίθετη κατεύθυνση από
τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ λέγοντας ότι «το Πολι-
τικό Συμβούλιο, το Πολιτικό Κέντρο και η Κεν-
τρική Πολιτική Επιτροπή θα πρέπει να έχουν

την κύρια ευθύνη προετοιμασίας της διοργά-
νωσης του Συνεδρίου. Με αυτό τον τρόπο θα
εξασφαλίσουμε την ενωτική πορεία και την
αποτελεσματικότητα στις διαδικασίες μας».

Ο δήμαρχος Αθηναίων αναφερόμενος στη
στρατηγική για την ανάδειξη των κυβερνητι-
κών ευθυνών στην τραγωδία των Τεμπών και
την αποτροπή των σχεδίων συγκάλυψης υπο-
γράμμισε την ανάγκη κλιμάκωσης των ενερ-
γειών του κόμματος. 

«Με κορύφωση την κατάθεση πρότασης
δυσπιστίας που θα αφορά το σύνολο των πο-
λιτικών της κυβέρνησης», όπως είπε χαρα-
κτηριστικά, προσθέτοντας με έμφαση πως
«για εμάς το ζητούμενο πρέπει να είναι οι
εκλογές για να φύγει αυτή η κυβέρνηση και
όχι οποιοδήποτε άλλο σενάριο για “λύση” από
αυτή τη Βουλή. Εκλογές στις οποίες το ΠΑ-
ΣΟΚ θα έχει ως κύριο στόχο την πρώτη θέση,
γιατί μόνο έτσι θα επιτευχθεί η αλλαγή κατεύ-
θυνσης στη χώρα».

Εντωμεταξύ στη Χαριλάου Τρικούπη έχουν
επισημάνει μια κυβερνητική προσπάθεια απα-
ξίωσης της πρωτοβουλίας του ΠΑΣΟΚ και πλέ-
ον δεν αφήνουν τίποτα αναπάντητο. Στο στόχα-
στρο του κ. Τσουκαλά μπήκε και ο κυβερνητι-
κός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης: «

Τον άκουγα χθες (σ.σ.: προχθές) να κοροϊ-
δεύει την έννοια της ψυχικής συνδρομής. Μου
έκανε φοβερή εντύπωση. Δεν τη γνωρίζει; Δι-
κηγόρος είναι. Όλη η νομολογία του Αρείου
Πάγου λέει ότι, αν υπάρχει συνέργεια σε ένα
ποινικό αδίκημα, αυτή γίνεται είτε με υλική
συνδρομή ή με ψυχική συνδρομή. Ψυχική
συνδρομή, λοιπόν, σημαίνει να ενισχύει κάποι-
ος την απόφαση των δραστών να κάνουν το
αδίκημα της αλλοίωσης».
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του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Στη Χαριλάου Τρικούπη έχουν επισημάνει μια κυβερνητική 
προσπάθεια απαξίωσης της πρωτοβουλίας του κόμματος 

και πλέον δεν αφήνουν τίποτα αναπάντητο

Κόντρα Ανδρουλάκη-
Δούκα για 

το συνέδριο 
του ΠΑΣΟΚ
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O
Νίκος Παπανδρέου, ευρωβουλευτής
του ΠΑΣΟΚ και γιος του ιδρυτή του Κι-
νήματος, με δεδομένη την εμπειρία του

στο διεθνές γίγνεσθαι καταθέτει στην «Political»
τις εκτιμήσεις του για τη νέα σελίδα που ανοίγει
στην Ευρώπη με την επανεκλογή Τραμπ καθώς
και τις πιθανές συνέπειες για τη χώρα μας. Κλη-
θείς να σχολιάσει το περιβάλλον των ελληνο-
τουρκικών σχέσεων ξεκαθαρίζει πως «δεν είμαι
θιασώτης των “ταραγμένων νερών” και της “ανέ-
ξοδης ρητορικής”», υπογραμμίζοντας όμως ότι
«αυτό που πρέπει να μας ενδιαφέρει είναι να δεί-
χνουμε στην Ευρώπη και γενικότερα στη διεθνή
κοινότητα την πραγματικότητα του καθε-
στώτος Ερντογάν». Για τις εξελίξεις στο
εσωτερικό και ειδικά για την πρόταση για
σύσταση προανακριτικής επιτροπής που
κατέθεσε το κόμμα του πιστεύει ότι είναι
προς τη σωστή κατεύθυνση.

Όσον αφορά το κόμμα του και τη νέα
πορεία που έχει χαράξει, ο Νίκος Πα-
πανδρέου είναι ξεκάθαρος: «Το καθαρό
πολιτικό μήνυμα είναι μονόδρομος και
όχι οι συνεργασίες!». Όταν καλείται να «διαβά-
σει» τη νέα πορεία του ΠΑΣΟΚ μετά την ανανέω-
ση της εντολής στον Νίκο Ανδρουλάκη, απαντά
με έναν στίχο του Μιχάλη Μπουρμπούλη… «λι-
γότερα συνθήματα και πιο πολλή δουλειά».

Η νέα εποχή Τραμπ «ανακατεύει την τρά-
πουλα» σε όλα τα επίπεδα. Η Ευρώπη έχει
την ετοιμότητα να συμμετάσχει ισότιμα σε
αυτό το νέο οικονομικό-γεωπολιτικό σκη-
νικό που επιχειρεί να φιλοτεχνήσει ο πρό-
εδρος των ΗΠΑ;

Οι Ηνωμένες Πολιτείες αλλάζουν και μάλιστα επί
τα χείρω. Ο Τραμπ είχε ήδη δείξει και πει τι επρό-
κειτο να κάνει και πλέον έχει περάσει στην εφαρ-
μογή των σχεδίων του με χαλάρωση των κανονι-
σμών για το περιβάλλον, επιβολή δασμών και
υπερβολικές απαιτήσεις, όπως για παράδειγμα η
Γροιλανδία και η Διώρυγα του Παναμά. Πιστεύω
και το έχω ξαναπεί πως οι ΗΠΑ θα αποκτήσουν
έναν «turbo καπιταλισμό», που όμως δεν θα βοη-
θήσει την κοινωνία. Ήδη η χαλάρωση ορισμένων
παροχών στην υγεία αλλά και άλλες ενέργειες
«σπάνε» τον κοινωνικό ιστό που είχε απομείνει. 

Η Ευρώπη βλέποντας τους δασμούς που ήδη
επέβαλε σε Κίνα, Καναδά και Μεξικό ετοιμάζεται
για την επόμενη κίνησή του, ίσως με δασμούς
στην ΕΕ. Σε μια τέτοια κίνηση πιστεύω ότι πρέπει
να αντιδράσουμε ενωμένοι και να επιβάλουμε

άμεσα τους ίδιους δασμούς σε αμερικανικά προ-
ϊόντα. Εάν δεν πληρώσουμε τον Τραμπ με το ίδιο
«νόμισμα», δεν θα το εκτιμήσει και θα συνεχίσει
ακόμα περισσότερο. 

Ποιες είναι οι πιθανές συνέπειες για τη
χώρα μας μέσα από αυτές τις πολυεπίπε-
δες ανακατατάξεις; 

Απρόβλεπτες. Όμως αυτό τείνει να γίνει η νέα
κανονικότητα, αν κρίνετε από την πανδημία ή τις
εξαιρετικά δυσμενείς γεωπολιτικές εξελίξεις. Η
Ελλάδα πρέπει πάντοτε να διατηρεί την αυτοδυ-
ναμία της σε όλα τα επίπεδα, πολιτικό, οικονομι-

κό και αμυντικό, και ταυτόχρονα να έχει
πρωταγωνιστικό ρόλο στις ευρωπαϊκές
εξελίξεις. Η κοινή διαπραγματευτική και
αποτρεπτική δύναμη της Ένωσης είναι το
κύριο εργαλείο που έχει η Ελλάδα, αλλά
και χώρες ακόμη μεγαλύτερες.

Σε μια παράλληλη σκακιέρα ο Ερντογάν
κάνει τις δικές του κινήσεις. Εκτιμάτε
ότι η πολιτική των «ήρεμων νερών»

μπορεί να «φουρτουνιάσει»; 
Σίγουρα δεν είμαι θιασώτης των «ταραγμένων
νερών» και της «ανέξοδης ρητορικής». Αυτό που
πρέπει να μας ενδιαφέρει είναι να δείχνουμε
στην Ευρώπη και γενικότερα στη διεθνή κοινότη-
τα την πραγματικότητα του καθεστώτος Ερντο-
γάν. Η Τουρκία δεν είναι μόνο οι απειλές της κατά
της Ελλάδας και της Κύπρου, η Τουρκία είναι η
καταπάτηση των ανθρωπίνων δικαιωμάτων, οι
φυλακίσεις δημοσιογράφων, το «κυνήγι» των
Κούρδων δημάρχων και οι συλλήψεις εναντίον
τους. Αυτό λοιπόν φροντίζω να παρουσιάζω στο
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και στα διεθνή fora, το
σύνολο της τουρκικής πολιτικής που δεν συνάδει
με τις δυτικές αρχές του Δικαίου και του σεβα-
σμού των ανθρωπίνων δικαιωμάτων. Ταυτόχρο-
να όμως πιστεύω ότι δεν πρέπει να σταματήσου-
με να μιλάμε με την τουρκική πλευρά και να προ-
σπαθούμε στο μέτρο του δυνατού να λύνουμε τα
θέματα που εμείς θεωρούμε ή αποδεχόμαστε ότι
υπάρχουν. Είναι βέβαια αυτονόητο ότι δεν θα
αποδεχτούμε επικίνδυνους και τυχοδιωκτικούς
αναθεωρητισμούς.

Στο εσωτερικό, η τραγωδία των Τεμπών
έχει προκαλέσει και πάλι πολιτικές ανατα-
ράξεις. Πώς πρέπει κατά τη γνώμη σας να
κινηθεί το ΠΑΣΟΚ, ώστε να αποφύγει τις
κατηγορίες για «εργαλειοποίηση του πό-

νου» και να συνεισφέρει ουσιαστικά στην
αποκάλυψη των αιτιών αυτού του δυστυ-
χήματος; 

Αρχικά να σας πω ότι το αφήγημα της «εργαλει-
οποίησης του πόνου» είναι το κυβερνητικό αφή-
γημα για να μεταφερθεί η συζήτηση από τον «πα-
ραπλανημένο πρωθυπουργό» στο τι πράττει η
αντιπολίτευση. Έχω ασχοληθεί προσωπικά με
την τραγωδία στα Τέμπη και συγγενείς μού έκα-
ναν την τιμή να συναντηθούν μαζί μου, σε επίπε-
δο ανθρώπινο και όχι σε αυτό του εντυπωσια-
σμού. Από εκεί και πέρα η αντιπολίτευση, πολλώ
δε μάλλον το ΠΑΣΟΚ, οφείλει να πιέσει προς την
κατεύθυνση της εξεύρεσης της αλήθειας και των
πραγματικών υπευθύνων. Οφείλουμε πρωτίστως
στους συγγενείς και τα παιδιά των θυμάτων να
βρεθεί και να λάμψει η αλήθεια και η Δικαιοσύνη
να κρίνει αμερόληπτα για τις ευθύνες του καθε-
νός. Το αίτημα λοιπόν για Προανακριτική, ώστε
να διαπιστωθεί εάν έχει ευθύνες ο τότε υπουρ-
γός παρά τω πρωθυπουργώ κ. Τριαντόπουλος,
είναι προς τη σωστή κατεύθυνση.

Παρά την πίεση που δέχεται η κυβέρνηση,
διατηρεί μεγάλη δημοσκοπική διαφορά με
το ΠΑΣΟΚ. Μπορεί να καλυφθεί αυτή η
διαφορά ή οι συνεργασίες είναι τελικά μο-
νόδρομος; 

Το καθαρό πολιτικό μήνυμα είναι μονόδρομος
και όχι οι συνεργασίες! Ο πολίτης πρέπει να
ακούει έναν διαυγή πολιτικό λόγο και όχι θολά

προγράμματα που η εφαρμογή τους θα εξαρτη-
θεί από ένα προεκλογικό ή μετεκλογικό πολιτικό
αλισβερίσι. Πρέπει να πείσουμε τον κόσμο να γυ-
ρίσει στο ΠΑΣΟΚ. Θυμηθείτε τι έλεγε η ΝΔ…
«Ψηφίζεις Ανδρουλάκη, σου βγαίνει Τσίπρας,
ψηφίζεις Τσίπρα, σου βγαίνει Ανδρουλάκης»…
Εγώ λέω αυτό να το ανατρέψουμε και ο πολίτης
να ξέρει πως «ψηφίζει ΠΑΣΟΚ και βγαίνει μόνο
ΠΑΣΟΚ».

Πιστεύω πως η κυβέρνηση τώρα έχει αρχίσει
να δέχεται τη μεγάλη πίεση. Η παραδοχή του
πρωθυπουργού πως παραπλανήθηκε από τους
στενούς του συνεργάτες και από δημόσιους και
ιδιωτικούς οργανισμούς, η ασφυκτική πίεση που
δημιουργεί το υψηλό κόστος ενέργειας στα νοι-
κοκυριά, η ακρίβεια στα τρόφιμα και γενικά όλα
τα προβλήματα, που η κυβέρνηση διαχειριζόταν
τελικά μόνο επικοινωνιακά, θα φέρουν την αλλα-
γή στο πολιτικό σκηνικό. 

Πώς διαβάζετε τη «νέα πορεία» του ΠΑ-
ΣΟΚ μετά την ανανέωση της εντολής στον
Νίκο Ανδρουλάκη;

Είμαι άνθρωπος της υπομονής. Δεν βιάζομαι,
παρατηρώ και περιμένω. Είμαι βέβαιος ότι το
ΠΑΣΟΚ θα αξιοποιήσει το στελεχιακό του δυνα-
μικό -παλιό και νέο- και θα ανταποκριθεί στις
προσδοκίες των μελών, των φίλων και των απλών
ψηφοφόρων. Θα σας το πω με έναν στίχο του Μι-
χάλη Μπουρμπούλη… «λιγότερα συνθήματα και
πιο πολλή δουλειά».

Νίκος Παπανδρέου
Ευρωβουλευτής ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

«Λιγότερα συνθήματα 
και πιο πολλή δουλειά»

στον Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλο

aantonopoulos10@gmail.com 
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Ε
κνευρισμό προκάλεσε στο εσωτερι-
κό της Κουμουνδούρου η ενημέρω-
ση που έκανε η Όλγα Γεροβασίλη σε

κοινοβουλευτικούς συντάκτες για τη δικο-
γραφία για τον Χρήστο Τριαντόπουλο που
«ήταν ήδη γνωστή» αλλά και η εκτίμησή της
πως το αδίκημα που προέκυπτε από αυτή
«δεν ήταν τίποτα περισσότερο από πλημμέ-
λημα». Η Μαρία Καρυστιανού κατακεραύ-
νωσε την αντιπρόεδρο της Βουλής και λίγη
ώρα αργότερα ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ Σω-
κράτης Φάμελλος από το βήμα της Βουλής
την «άδειασε» πανηγυρικά, μιλώντας για
«κλειδωμένες δικογραφίες», ενώ αμέσως
μετά ζήτησε την απόσυρση του Κωνσταντί-
νου Τασούλα από υποψήφιο για την Προ-
εδρία της Δημοκρατίας.

Η Όλγα Γεροβασίλη, το πρωί της Πέμπτης,
μετά τις σφοδρές αντιδράσεις προχώρησε σε
διευκρινιστικές δηλώσεις, σημειώνοντας πως
σέβεται απολύτως την κυρία Καρυστιανού και
τον αγώνα που δίνει για τη δικαίωση και τόνισε
πως δεν είπε ότι ο κύριος Τριαντόπουλος έχει
κάνει πλημμέλημα αλλά «το αντίθετο».

«Να μην πέσει κανείς στα μαλακά»
Συγκεκριμένα, ανέφερε πως «ουδέποτε

είπα ότι ο κ. Τριαντόπουλος έκανε πλημμέ-
λημα. Το αντίθετο είπα. Ότι θέλουμε να έρ-

θουν περισσότερα στοιχεία ώστε να
ενισχυθεί η κατηγορία και να πάνε
στον φυσικό δικαστή όσοι ευθύνονται
για το έγκλημα των Τεμπών. Να μην
πέσει κανείς στα μαλακά», ενώ στη
συνέχεια τόνισε ότι «οι σοβαρές δι-
κογραφίες που φτάνουν στη Βουλή,
ακόμη και οι συμπληρωματικές,
οφείλουν να ανακοινώνονται στην
Ολομέλεια, για αυτό πρέπει άμεσα να αντι-
μετωπιστούν και οι ασάφειες του Κανονι-
σμού της Βουλής. Διότι πίσω από τις ασάφει-
ες αυτές δεν ανακοινώθηκαν με το άνοιγμα
της Βουλής σοβαρά στοιχεία της δικογρα-

φίας των Τεμπών».
Την Πέμπτη πραγματοποιήθηκε και

έκτακτη συνεδρίαση της Κοινοβου-
λευτικής Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ, η οποία
μάλιστα κρατήθηκε μακριά από τα
φώτα της δημοσιότητας, ώστε οι 25
βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ να συντονι-
στούν σχετικά με το ζήτημα.

Στη συνεδρίαση ο Σωκράτης Φά-
μελλος υπερασπίστηκε τη βουλευτή του
κόμματος. Αυτός που έστρεψε τα πυρά του
προς την αντιπρόεδρο της Βουλής ήταν ο
Παύλος Πολάκης, ο οποίος την εγκάλεσε για
τις δηλώσεις της θεωρώντας ότι επρόκειτο

για «βούτυρο στο ψωμί της κυβέρνησης».
Την Όλγα Γεροβασίλη πάντως έσπευσε να

υπερασπιστεί ο Γιώργος Γαβρήλος, που μό-
νο «κομματικός της φίλος» δεν λογίζεται. Η
Κοινοβουλευτική Ομάδα του κόμματος κα-
τέληξε στη νέα γραμμή που θα υποστηρί-
ξουν από εδώ και πέρα για το θέμα της Προ-
ανακριτικής Επιτροπής και η οποία μοιάζει
πολύ με αυτήν του ΠΑΣΟΚ. 

Δύο διαφορετικές προσεγγίσεις
Η γενική εικόνα που δόθηκε πάντως ήταν

-και όχι άδικα- ότι στον ΣΥΡΙΖΑ υπήρξαν δύο
εντελώς διαφορετικές προσεγγίσεις σχετικά
με την Προανακριτική Επιτροπή που πρότει-
νε το ΠΑΣΟΚ. Η μια που έλεγε πως πρόκειται
για μια καλή ευκαιρία κάτι «να κινηθεί»,
έστω και αν δεν πρόκειται για την πρόταση
μομφής που οι ίδιοι προτείνουν, και μια δεύ-
τερη που έβλεπε την εν λόγω κίνηση ως
«διέξοδο στη Νέα Δημοκρατία» με προοπτι-
κή κάποιοι να «πέσουν στα μαλακά».

Σε κάθε περίπτωση το «τσεκούρι του πο-
λέμου» μεταξύ Φάμελλου και Γεροβασίλη
«θάφτηκε» λίγες ώρες αργότερα στην εκδή-
λωση του Ινστιτούτου του Αλέξη Τσίπρα,
στην οποία ο πρόεδρος του κόμματος και η
αντιπρόεδρος της Βουλής... σταυροφιλήθη-
καν για τα κλικ. 

Άγρια κόντρα Φάμελλου - 
Γεροβασίλη για την

τραγωδία στα Τέμπη

Το πανηγυρικό «άδειασμα» από τον αρχηγό του ΣΥΡΙΖΑ 
στην αντιπρόεδρο της Βουλής και οι διευκρινίσεις κατόπιν εορτής

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com



«A
μεση, πλήρη, ξεκάθαρη διαλεύκανση του εγκλήματος των
Τεμπών» και «έλεγχο όλων των πολιτικών και ποινικών ευθυ-
νών των κυβερνητικών αξιωματούχων που εμπλέκονται, ακό-

μα και αν είναι στην κορυφή της πυραμίδας, όπως ο πρωθυπουργός», ζητά
η βουλευτής Κοζάνης του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Καλλιόπη Βέττα, μιλώντας στην «Po-
litical». 

Προσθέτει, παράλληλα, πως «τα παιδιά των Τεμπών» και «όλη η κοινω-
νία δεν μπορούν να εμπιστευτούν ούτε για μία ημέρα μια κυβέρνηση και
έναν πρωθυπουργό που συγκάλυψε, αμαύρωσε, μπάζωσε κι έκανε μοντάζ
και κοπτοραπτική ηχογραφημένων μηνυμάτων». 

Θεωρεί πως «η απογοήτευση, η οργή, η δυσφορία ενάντια στις κυβερ-
νητικές πολιτικές είναι τεράστια» και προς τούτο, κρίνει «αναγκαία μια προ-
οδευτική διέξοδο στις κυβερνητικές πολιτικές».

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ ζητά άμεση διεξαγωγή της προ ημερησίας συζήτησης
για την τραγωδία των Τεμπών στη Βουλή. Γιατί αυτό το «άμεση», αυτή
η βιασύνη;

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ είναι το κόμμα που από την πρώτη στιγμή ζήτησε να διερευ-
νηθούν πλήρως τα αίτια του εγκλήματος των Τεμπών και της συγκάλυψης
που ακολούθησε, ανταποκρινόμενος πλήρως στο πάνδημο κοινωνικό αί-
τημα για διαφάνεια και δικαιοσύνη. Σας υπενθυμίζω ότι η παρουσία συγγε-
νών των θυμάτων στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, καθώς και οι επακόλουθες
αποφάσεις των αρμόδιων οργάνων για το κράτος δικαίου στη χώρα μας,
ήρθαν με δική μας πρωτοβουλία.

Η προ ημερησίας συζήτηση είναι μία ακόμη πρωτοβουλία του ΣΥΡΙΖΑ-
ΠΣ -που αθροίζεται σε όσες έχουν προηγηθεί και θα ακολουθήσουν-, η
οποία προωθεί σε κοινοβουλευτικό επίπεδο το αίτημα που διατύπωσαν οι
τεράστιες συγκεντρώσεις σε όλη την Ελλάδα: άμεση, πλήρη, ξεκάθαρη δια-
λεύκανση του εγκλήματος των Τεμπών, δικαιοσύνη για τα θύματα και έλεγ-
χος όλων των πολιτικών και ποινικών ευθυνών των κυβερνητικών αξιωμα-
τούχων που εμπλέκονται, ακόμα και αν είναι στην κορυφή της πυραμίδας,
όπως ο πρωθυπουργός.

Κάθε καθυστέρηση στη διεξαγωγή της συζήτησης είναι απόδειξη ενο-
χής και περαιτέρω συγκάλυψης. Όλα στο φως, για όλους.

Η Μαρία Καρυστιανού καταγγέλλει τον Κωνσταντίνο Τασούλα πως
«έθαψε» τη δικογραφία για το εγκληματικό μπάζωμα στα Τέμπη, η
οποία αφορούσε πολιτικά πρόσωπα (Χρήστος Τριαντόπουλος, Κώ-
στας Αγοραστός και Ιωάννης Ξιφαράς). Κρίνετε πως η αποκάλυψη
προκαλεί πρόβλημα στην υποψηφιότητα του κ. Τασούλα για την Προ-
εδρία της Δημοκρατίας;

Ο κ. Τασούλας αποτελεί μια προσωπική επιλογή του πρωθυπουργού για να
κατευνάσει τις έντονες αντιθέσεις και τις σπαρασσόμενες διαμάχες εντός
της δεξιάς πολυκατοικίας. Είναι μια κομματική και ελεγχόμενη επιλογή,
ενάντια στη διαχρονική πρακτική για επιλογή προσώπων με ευρύτερες συ-
ναινέσεις.

Η απάντησή μου είναι ξεκάθαρη. Ο κ. Τασούλας πρέπει να αποσυρθεί
άμεσα από την υποψηφιότητα για την Προεδρία της Δημοκρατίας. Πέραν
των όσων ανέφερα, προχώρησε σε μια στρεβλή και ατελή ερμηνεία του κα-
νονισμού της Βουλής -σχετικά με τη δημόσια ανάγνωση των νέων στοιχει-
ών της δικογραφίας που ενέπλεκαν άμεσα τον κ. Τριαντόπουλο- η οποία
εξυπηρετούσε την κυβέρνηση που δεν ήθελε καμία διαφάνεια στο ζήτημα
των Τεμπών.

Η νομιμοποίησή του είναι, πλέον, σαθρή και δεν μπορεί να εγγυηθεί την
αμεροληψία και την ενότητα που επιτάσσουν το Σύνταγμα και οι δημοκρα-
τικοί θεσμοί. 

Η πρόταση δυσπιστίας θα κατατεθεί από την κεντροαριστερή αντιπο-
λίτευση μετά τη δημοσιοποίηση των αναμενόμενων πορισμάτων,
όπως έχει δηλώσει ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ Νίκος Ανδρουλάκης;

Εμείς θεωρούμε ότι πρέπει να κατατεθεί άμεσα, και για αυτό αναλάβαμε
την πρωτοβουλία ήδη από την προηγούμενη εβδομάδα να έρθουμε σε συ-
νεννόηση με όλα τα κόμματα της δημοκρατικής αντιπολίτευσης για την
άμεση κατάθεση πρότασης δυσπιστίας.

Οι αποκαλύψεις του τελευταίου διαστήματος για το φορτίο της αμαξο-
στοιχίας, ο «παραπλανημένος» πρωθυπουργός, οι αήθεις επιθέσεις στους
συγγενείς των θυμάτων, τα μπαζώματα και μια σειρά άλλων ύποπτων και
κατάπτυστων κυβερνητικών πρακτικών επιβεβαιώνουν την άμεση ανάγκη
για κατάθεση της πρότασης, χωρίς καμία αναβολή.

Τα παιδιά των Τεμπών που φώναζαν ότι δεν έχουν οξυγόνο, οι συγγενείς
τους, όλη η κοινωνία, δεν μπορούν να εμπιστευτούν ούτε για μία ημέρα
ακόμη μια κυβέρνηση και έναν πρωθυπουργό που συγκάλυψε, αμαύρωσε,
μπάζωσε κι έκανε μοντάζ και κοπτοραπτική ηχογραφημένων μηνυμάτων.

Η αιτία της διάσπασης του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, ο Στέφανος Κασσελάκης, εξέ-
λιπε. Κρίνετε πως είναι δυνατή η επιστροφή των συντρόφων σας της
Νέας Αριστεράς ή κάποια μορφή στενότερης κοινοβουλευτικής συ-
νεργασίας και με ποιους όρους;

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ αντιμετώπισε μια εκτεταμένη εσωστρέφεια και περιδίνηση
το 2024, μια επίπονη διαδικασία που οδήγησε στην εκλογή νέου προέδρου,
με σκοπό την ανασύνταξη, την επιστροφή των πολιτικών επεξεργασιών σε
ανώτατο επίπεδο και την εκ νέου σύσφιξη των δεσμών με την κοινωνία.

Σε αυτό το πλαίσιο έχει γίνει από τις πρώτες κιόλας ημέρες ένα κάλεσμα
συστράτευσης και κοινής πορείας τόσο σε κεντρικό, κοινοβουλευτικό επί-
πεδο, όσο και, κυρίως, σε επίπεδο κοινωνίας για όλα εκείνα τα στελέχη και
τους πολίτες που είχαν απομακρυνθεί από το κόμμα ή κρατούσαν επιφυλα-
κτική θέση.

Η πρόταση είναι ενεργή και επείγουσα, καθώς η ανάγκη για μια προ-
οδευτική διέξοδο και απάντηση στις κυβερνητικές πολιτικές είναι άμεση
και ζωτική.

Μια συνεργασία των κομμάτων της ευρύτερης Κεντροαριστεράς πώς
κρίνετε πως μπορεί να γίνει και να προτάξετε από κοινού ένα εναλλα-
κτικό σχέδιο διακυβέρνησης απέναντι στη Νέα Δημοκρατία;

Η απογοήτευση, η οργή, η δυσφορία ενάντια στις κυβερνητικές πολιτικές
είναι τεράστιες. Όλες οι μετρήσεις των δημοσκοπήσεων δείχνουν συντρι-
πτικά ποσοστά -άνω του 70%-80%- απόρριψης των κυβερνητικών ισχυρι-
σμών και πεπραγμένων σε θέματα αξιοπιστίας, διαφάνειας, διαφθοράς,
επάρκειας και δικαιοσύνης.

Είναι καθήκον των δημοκρατικών δυνάμεων να πάρουν πρωτοβουλίες,

αφενός για να αποτρέψουν τη διοχέτευση της οργής σε αυταρχικές και
ακροδεξιές φωνές και αφετέρου για να προβούν σε συνεννοήσεις για την
υπέρβαση της πολυεπίπεδης κρίσης που προκάλεσε και διαιωνίζει η κυ-
βέρνηση.

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, ως πραγματική και εκλεγμένη αξιωματική αντιπολίτευση
από τον λαό, πρωτοστατεί σε αυτή την ανάγκη, όχι μόνο σήμερα αλλά δια-
χρονικά, καθώς ήταν πάντοτε υπέρ της συνεννόησης όπως εξάλλου έδειξε
η ιστορική του πρωτοβουλία για ψήφιση της απλής αναλογικής, όταν ήταν
ακόμη κυβέρνηση.

Με αυτή την παρακαταθήκη έχουμε απευθύνει ένα κάλεσμα σε όλες τις
δημοκρατικές δυνάμεις για συντονισμό των παρεμβάσεων, ώστε να αντα-
ποκριθούμε στο αίτημα της κοινωνίας για απομάκρυνση της κυβέρνησης,
αποκατάσταση της δημοκρατίας και της δικαιοσύνης και αντιμετώπιση των
προβλημάτων με προοδευτικό και συμπεριληπτικό πρόσημο.

Τέλος, θα θέλαμε, ως τομεάρχη Τουρισμού ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, την άποψή
σας για το κατά πόσο η κυβέρνηση προωθεί πραγματικά τον βιώσιμο
και αειφόρο τουρισμό.

Η κυβέρνησή μας έχει συνηθίσει σε εξαγγελίες για βιώσιμη και αειφόρο
τουριστική ανάπτυξη. Δυστυχώς, όμως, αυτές έχουν μόνο επικοινωνιακό
χαρακτήρα. Στην πράξη η κυβέρνηση εμφανίζεται ανακόλουθη με τις πολι-
τικές που η ίδια έχει εξαγγείλει. Το πρόσφατο παράδειγμα της επένδυσης
στο Σαρακήνικο της Μήλου το αποδεικνύει. 

Οι επιλογές της προωθούν παρωχημένα μοντέλα τουριστικής ανάπτυ-
ξης, που στοχεύουν αποκλειστικά στην προσέλκυση μαζικού τουρισμού,
με στρεβλή διαχείριση των φυσικών, κοινωνικών και πολιτιστικών πόρων
της χώρας, ενάντια στις επιλογές και τις ανάγκες των τοπικών κοινωνιών. 

Ο τουρισμός που προάγει η κυβέρνηση δεν είναι αειφόρος και κοινωνι-
κά υπεύθυνος. Χρειαζόμαστε ένα τουριστικό μοντέλο που να σέβεται τους
ανθρώπους του τουρισμού, τους εργαζόμενους, το περιβάλλον και τις τοπι-
κές κοινωνίες.Κ
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«Όλα στο φως και
για όλους, για το… 

έγκλημα των Τεμπών»

στον 
Γιάννη Σπ.
Παργινό

parginos@paraskhnio.gr
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20 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Η
απόφαση του πρωθυπουργού να ορίσει υφυ-
πουργό Εξωτερικών τον Τάσο Χατζηβασιλείου
δεν εξέπληξε όσους καλύπτουν το διπλωματικό

ρεπορτάζ, διότι δεν ήταν μόνο το ότι ήταν η «σκιά»
του πρωθυπουργού στα ταξίδια στο εξωτερικό, πα-

ρών στις κλειστές συνομιλίες με όλους τους ση-
μαντικούς Ευρωπαίους αξιωματικούς και γνωστός
σε όλους στο Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόμμα, αλλά και
το ότι ήταν πάντα διαθέσιμος να μιλήσει και να εξηγήσει
τις θέσεις της χώρας σε όποιον του το ζητούσε από την
Ελλάδα ή το εξωτερικό. 

Ο Τάσος Χατζηβασιλείου είχε ασφαλώς όλα τα τυπι-
κά προσόντα να αναλάβει την ευθύνη με αυτό το χαρτο-

φυλάκιο, είχε όμως κι ένα άλλο χαρακτηριστικό που
πολλοί συνάδελφοί του δεν έχουν. Είναι χαμηλών τόνων,

σεμνός, ευγενής και δεν επιδίωξε ποτέ την προβολή του
για προσωπικό όφελος. Και παρέμεινε σιωπηλός, συνεχί-

ζοντας τη δουλειά του μεταξύ Βρυξελλών και Σερρών, ακόμη
και όταν νεότεροι βουλευτές και με λιγότερη εμπειρία πή-

ραν θέση στο κυβερνητικό σχήμα στον τελευταίο ανα-
σχηματισμό.

Χρόνια παρακολουθεί τις
διεθνείς σχέσεις της

Ελλάδας, από τότε
που ανέλαβε σύμ-
βουλος της Ντό-

ρας Μπακογιάν-
νη στο υπουρ-
γείο Εξωτερι-

κών στην κυβέρνηση του Κώστα Καραμανλή. Είχε προ-
ηγηθεί υποτροφία από το Ίδρυμα Μποδοσάκη για μετα-
πτυχιακές σπουδές στο Τufts των Ηνωμένων Πολιτειών
της Αμερικής, στην έδρα «Κωνσταντίνος Καραμανλής».
Μεταπτυχιακό έκανε στο Πολιτικό της Νομικής στο Καπο-

διστριακό Πανεπιστήμιο της Αθήνας και στη συνέχεια, το
2020, έκανε το διδακτορικό του στο Πάντειο. 

Πολύτιμο «διαβατήριο» για την ανέλιξή του ήταν η έφεση
στις ξένες γλώσσες: μιλά αγγλικά, γαλλικά, ισπανικά και άπται-
στα τουρκικά. Ο συνδυασμός της γνώσης της τουρκικής γλώσ-
σας και των ελληνοτουρκικών σχέσεων μέτρησε επίσης στις
επαφές της κυβέρνησης με την κυβέρνηση Ερντογάν, αφού είναι
στοιχεία που μπορούν να βοηθήσουν στις διαβουλεύσεις της θε-
τικής ατζέντας. 

Ο νέος υφυπουργός Εξωτερικών είναι επίκουρος καθηγητής
Διεθνών Σχέσεων και Ευρωπαϊκής Ένωσης στο Hellenic Ameri-
can University, ενώ αναγορεύθηκε αριστούχος διδάκτορας Πο-
λιτικής Επιστήμης και Ιστορίας στο Πάντειο Πανεπιστήμιο. 

Εργάστηκε επίσης ως σύμβουλος Διεθνούς Επιχειρηματικής
Ανάπτυξης, με ειδίκευση στην αξιοποίηση ευρωπαϊκών προγραμ-
μάτων και στην υλοποίηση επιχειρηματικών συνεργειών στην ελλη-
νική και τη διεθνή αγορά. Επιπλέον, έχει συμμετάσχει στη συγγρα-
φή βιβλίων σχετικών με τις Διεθνείς Σχέσεις και την Ιστορία.

Παρά το νεαρό της ηλικίας του, ο Τάσος Χατζηβασιλείου έγινε
έμπιστος σύμβουλος του πρωθυπουργού για τα διεθνή θέματα
συνοδεύοντάς τον σε πολλά ταξίδια και αποστολές στο εξωτερι-
κό, χωρίς να χάσει την επαφή με τις αγωνίες της καθημερινότη-
τας. Από τη Νέα Υόρκη τη μια ημέρα, την επομένη πήγαινε στα
χωριά των Σερρών να μιλήσει με τους αγρότες για την πατάτα. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Τάσος Χατζηβασιλείου

Ο διεθνολόγος που γράφει χιλιόμετρα
στο πλευρό του πρωθυπουργού

Την ημέρα της ορκωμοσίας του στο Προεδρικό Μέγαρο
με τον τυφλό πατέρα του και τη μητέρα του 

της
Αλεξία 

Τασούλη
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 21Τάσος Χατζηβασιλείου

Ο
Τάσος Χατζηβασιλείου έχει ταξιδέψει σε όλο τον κό-
σμο, πλην της Αυστραλίας, αλλά σου μιλάει με τον ίδιο
ενθουσιασμό για το πόσο ωραία είναι τα εκατοντάδες

χωριά των Σερρών και πόσο τον απασχολούν τα προβλήματα
των κτηνοτρόφων και των μικρομεσαίων επιχειρήσεων. 

Χαρακτηριστικό στιγμιότυπο, όταν μιλούσε σε διεθνές συνέ-
δριο για την εξωτερική πολιτική και διέκοψε την ομιλία του για
να μιλήσει στο τηλέφωνο με έναν πολίτη από τις Σέρρες που τον
κάλεσε εκείνη την ώρα στο κινητό για ένα επείγον ζήτημά του. 

Είναι εκλεγμένος βουλευτής Σερρών με τη ΝΔ από το 2019
και στις εθνικές εκλογές του 2023 πήρε σχεδόν 25.000 σταυ-
ρούς. Μέχρι την ορκωμοσία του φέτος τον Ιανουάριο διατηρού-
σε τη θέση του γραμματέα Διεθνών Σχέσεων και ΕΕ της Νέας
Δημοκρατίας. Στην ορκωμοσία στο Προεδρικό Μέγαρο τον συ-
νόδευσε και ο πατέρας του που έχει σχεδόν μηδενική όραση.

Η στιγμή που δεν θα ξεχάσει ποτέ είναι ασφαλώς η ιστορική
ομιλία του πρωθυπουργού στο Κογκρέσο των ΗΠΑ. Τώρα κα-
λείται να δραστηριοποιηθεί περισσότερο για να ενισχύσει τις
εμπορικές και οικονομικές επαφές της χώρας με τις ξένες κυ-

βερνήσεις και φυσικά με την κυβέρνηση Τραμπ και την ομογέ-
νεια. 

Η πιο δύσκολη προσωπική στιγμή για τον Τάσο Χατζηβασι-
λείου ήταν το 2020, όταν ο πατέρας του έχασε σχεδόν όλη του
την όραση. Όμως δεν το έβαλε κάτω. Του στοίχισε βέβαια πολύ,
καθώς είναι ένας άνθρωπος που λάτρευε τα βιβλία, τα οποία τα
τελευταία χρόνια αντικατέστησε με audiobooks.

Τόσο ο πατέρας του όσο και η μητέρα του Άννα είναι εκπαι-
δευτικοί στο επάγγελμα. Η μητέρα του ήταν σε σχολείο ειδικής
αγωγής και κάπως έτσι έμαθε από μικρός τη σημασία της συμ-
περιληπτικότητας. Έχει επίσης μία αδερφή, μικρότερη, τη Βί-
κυ, η οποία ζει με τον σύζυγό της και την κόρη τους στις Βρυ-
ξέλλες, όπου κάνει ευρωπαϊκή καριέρα. 

Η οικογένεια έχει προσφυγική καταγωγή από τη Μικρά Ασία.
Και οι δύο γονείς του τον συνόδευσαν στην ορκωμοσία του στο
Προεδρικό Μέγαρο, ενώ χάρηκε και με την παρουσία του προ-
ϊσταμένου του υπουργού Γιώργου Γεραπετρίτη, ο οποίος παρά
το γεμάτο πρόγραμμά του έδωσε το «παρών». 

Έκανε τάε κβον ντο, έπαιζε τένις, χορεύει παραδοσιακούς

χορούς κι έχει αδυναμία στον θρακιώτικο ζωναράδικο, ενώ
παίζει και πιάνο. Είναι επίσης εθελοντής αιμοδότης. Του αρέσει
να βλέπει στίβο και χαίρεται με τις νίκες των Ελλήνων αθλητών
στις διεθνείς διοργανώσεις και αναρτά συχνά στο προφίλ του
στο Instagram φωτογραφίες τους, όπως τον περασμένο Αύ-
γουστο, όταν ανέβασε φωτογραφία του Ολυμπιονίκη Μίλτου
Τεντόγλου που κέρδισε το χρυσό μετάλλιο. Δεν είχε χάσει και
την ευκαιρία να φωτογραφηθεί με τον Γιάννη Αντετοκούνμπο
όταν τον συνάντησε στη Γλυφάδα. 

Πήγε στην τρίτη δέσμη, αλλά δεν ήθελε να γίνει ούτε δικηγό-
ρος ούτε φιλόλογος. Έδωσε πανελλαδικές και πέρασε στο Πα-
νεπιστήμιο Κύπρου, στο Τμήμα Τουρκικών Σπουδών. 

Στον ελεύθερο χρόνο του είναι πολύ διακριτικός και απολαμ-
βάνει να βρίσκεται σε ήσυχα μέρη με τους φίλους του. Είναι πο-
λύ συνεπής στα ραντεβού του, αφού είναι λάτρης του προγραμ-
ματισμού και θεωρεί ότι η οργάνωση είναι σημαντικός παρά-
γοντας για να είναι κάποιος καλός στη ζωή του και τη δουλειά
του. Έχει και χιούμορ και του αρέσει να αυτοσαρκάζεται, δείγ-
μα της ευφυΐας του. 

Πολυταξιδεμένος, με λατρεία 
για τις Σέρρες και τον αθλητισμό

Με τον Οικουμενικό Πατριάρχη Βαρθολομαίο Αγκαλιά με τον Γιάννη Αντετοκούνμπο Στολίζοντας το χριστουγεννιάτικο δέντρο Συμμετέχοντας σε χριστουγεννιάτικη αιμοδοσία

Στις Βρυξέλλες με τον πρωθυπουργό Με την Ντόρα Μπακογιάννη Με τον υπουργό Εξωτερικών Γιώργο Γεραπετρίτη



Π
ριν από μερικές μέρες, σε συνεργασία
με τον «Τύπο Ηπείρου» και τον δημο-
σιογράφο Κώστα Καλτσή, φέραμε στο

φως τις παράνομες δεξαμενές προπανίου στο
κέντρο του Μετσόβου, καθώς και τις παράνομες
και αυθαίρετες κατασκευές-καταλήψεις χώρων
από τον Γιάννη Μπαρμπαγιάννη, ενώ ήδη έχουμε
ασχοληθεί και με τα λύματα των «στάβλων» και
το σκάνδαλο με τις αποζημιώσεις από τη ΔΕΗ,
όπου εμπλέκεται άμεσα ο περιφερειάρχης Ηπεί-
ρου Αλέξανδρος Καχριμάνης.

Και οι δύο λοιπόν «απολαμβάνουν» την από-
λυτη κάλυψη της δημάρχου Μετσόβου Μαρίας-
Χριστίνας Αβέρωφ, η οποία στη μία και μόνη φο-
ρά που καταφέραμε να επικοινωνήσουμε μαζί
της δήλωσε ότι όλα είναι αναληθή και πως δεν
υπάρχουν τέτοιες δεξαμενές, ενώ την ίδια ώρα
παρέχει κάλυψη σε παρανομίες των Καχριμα-
ναίων!

«Άλλα λόγια να αγαπιόμαστε»
Περιμέναμε να απαντήσει εκτενώς, όπως είχε

δηλώσει, αλλά στη συνεδρίαση του δημοτικού
συμβουλίου πριν από λίγες μέρες δεν είπε λέξη
για όσα αποκαλύφθηκαν, ενώ απέφυγε να πάρει
θέση για το σκάνδαλο των αποζημιώσεων από τη
ΔΕΗ στην περιοχή της τεχνητής λίμνης του
Αώου, όταν ετέθη το θέμα από δημοτικό σύμβου-
λο.

Όχι, η ταραχή της δεν προήλθε από την αλή-
θεια αλλά από το «ξεσκέπασμά» της, με τη δή-
μαρχο Μετσόβου να εμφανίζεται ενοχλημένη
όταν ρωτήθηκε από εμάς για το ρεπορτάζ στον
«Τύπο Ηπείρου», που το χαρακτήρισε αναληθές
και προσβλητικό για τον Δήμο Μετσόβου - για να
αρχίσουμε από αυτό και θα τα δούμε όλα στη συ-
νέχεια.

Να πληροφορήσουμε όμως την κυρία Αβέ-
ρωφ ότι κυρίως οι συνάδερφοι του «Τύπου Ηπεί-
ρου» αλλά και εμείς είμαστε… ενοχλημένοι από
τους χαρακτηρισμούς της και την υποκριτική
άγνοιά της, αφού δήλωσε πως δεν υπάρχουν δε-
ξαμενές αλλά… κάποιες φιάλες!

Δεν θέλαμε να το πούμε αλλά μας αναγκάζει.
Με τη δήλωσή της είναι σαν να θέλει να καλύψει
την ύπαρξη των παράνομων δεξαμενών στο κέν-
τρο του Μετσόβου και να βγάλει εμάς -και τις δύο
εφημερίδες- ψεύτες!

Συνοπτικώς, το θέμα έχει ως εξής:
Αυθαίρετη κατάληψη κοινόχρηστου χώ-
ρου «δρόμου» για να στηθούν πάνω σε
αυτόν αυθαίρετες κατασκευές με τραπε-
ζοκαθίσματα, ανοχή και αποφυγή κατε-
δάφισής τους, επιλεκτική μεταχείριση
επαγγελματιών και παράνομες δεξαμε-
νές προπανίου-υγραερίου. Όλα καμω-
μένα από τους Μπαρμπανογιάννηδες και
Καραφέρηδες, φίλους και συνεταίρους μελών
της οικογένειας του Αλέξανδρου Καχριμάνη.

Επιλεκτική αμνησία
Στο διά ταύτα όμως, η κυρία δήμαρχος θα πρέ-

πει να ξεκαθαρίσει τι γνωρίζει και τι όχι ή αν θυ-

μάται τι υπογράφει. Τον Ιούνιο του 2024 συ-
νεδρίασε το δημοτικό συμβούλιο για να κα-
θορίσει τους πόρους δημοπράτησης δημο-
τικού καταστήματος και των υπαίθριων χώ-
ρων για την ανάπτυξη τραπεζοκαθισμάτων.
Στην απόφαση με αριθμ. 101/2024 - πρακτι-
κό 21/2024, αφού περιγράφεται το τι και
πώς, στην τελευταία παράγραφο υπογραμ-
μίζεται η ύπαρξη δεξαμενής προπανίου-

υγραερίου και μάλιστα δίπλα σε παιδική χαρά!
Δεν μπορεί να μην το θυμάται η κυρία δήμαρ-

χος που δήλωσε έκπληκτη και προσβεβλημένη,
κάνοντας τώρα αναφορά σε… φιάλες υγραερίου!
Να της υπενθυμίσουμε δε ότι για τις φιάλες δεν
χρειάζεται τροφοδοσία από ειδικό βυτιοφόρο,

που φυσικά γέμιζε δεξαμενή στου «Μπαρμπα-
γιάννη το μαγαζί»!

Όμως και τον Οκτώβριο του 2024, ύστερα από
έγγραφο της Αποκεντρωμένης Διοίκησης που
ζητούσε εξηγήσεις για την 101/2024
απόφαση του δημοτικού συμβουλίου Μετσόβου
που προαναφέραμε, η κυρία Αβέρωφ στην απάν-
τησή της έγραφε για την ύπαρξη δεξαμενών! Ού-
τε αυτό θυμάται η κυρία Μαρία-Χριστίνα Αβέ-
ρωφ;

Το πρόβλημα ενδεχομένως δεν βρίσκεται
στην ύπαρξη δεξαμενών αλλά στο ότι είναι παρά-
νομες. Που θα πει ότι μπορεί να μην πληρούν τις
απαραίτητες δικλίδες ασφάλειας. Εύλογο το
ερώτημα: Τις ήλεγξε κάποια αρμόδια αρχή;

Στο ίδιο έγγραφό της όμως έλεγε και κάτι άλλο
πολύ σοβαρό: ότι για το πόσα τραπεζοκαθίσματα
τοποθετεί ο/η επιχειρηματίας στον υπαίθριο χώ-
ρο δεν είναι αρμοδιότητα του δήμου αλλά... αρ-
μόδιων υπηρεσιών!

Δηλαδή, ο Δήμος Μετσόβου είναι κάτι σαν τον
Πόντιο Πιλάτο που ένιπτε τας χείρας του, αμέτο-
χος στο έγκλημα, στην παρανομία - καίτοι δικός
του ο χώρος και δικοί του οι όροι λειτουργίας του
(δικού του) καταστήματος!

Ανοχή στην ανομία
Ασφαλώς και δεν υπακούει σε καμιά λογική

και νόμο να λειτουργούν καταστήματα επί δε-
καετίες με συνεχείς «γνωστοποιήσεις λειτουρ-
γίας», που σημαίνει ανοχή-σύμπραξη στην ανο-
μία και ουσιαστικά χωρίς άδεια λειτουργίας!

Αξιοσημείωτο όμως και τούτο: Η κυρία Αβέ-
ρωφ σε απάντηση αιτήματος της ιδιοκτήτριας κα-
ταστήματος κυρίας Άρτεμης Μπίτου σημείωνε
ότι ο δήμος δεν τηρεί αρχείο με τα δικαιολογητι-
κά κάθε καταστήματος υγειονομικού ενδιαφέ-
ροντος, αλλά οφείλει να τα έχει στο κατάστημά
του ο κάθε επιχειρηματίας!!!

Μα το κατάστημα (συμφερόντων Μπαρμπα-
γιάννη-Καραφέρη εν προκειμένω) είναι ιδιοκτη-
σίας του δήμου, ο οποίος άλλωστε καθορίζει και
τους όρους λειτουργίας του. Δεν οφείλει λοιπόν
να τηρεί φάκελο με τα δικαιολογητικά παρά μόνο
ο επιχειρηματίας; Καινοφανής αντίληψη τούτη
της λειτουργίας του δήμου και των αρμοδιοτήτων
του, αλλά για ό,τι αφορά το Μέτσοβο δεν μας εκ-
πλήσσει. 
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Η «ανήξερη» δήμαρχος
ακολουθεί πιστά τη…

γραμμή Καχριμάνη

Τι έλεγε σε έγγραφά της για τις αυθαίρετες κατασκευές,
τα τραπεζοκαθίσματα και τις παράνομες δεξαμενές 

προπανίου-υγραερίου που τώρα κάνει πως δεν θυμάται

ΒΟΑ ΤΟ ΜΕΤΣΟΒΟ... ΚΩΦΕΥΕΙ Η ΑΒΕΡΩΦ

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com

Αυτή είναι η δεξαμενή που γέμισε ειδικό βυτιοφόρο 
και η οποία σε καμία περίπτωση δεν είναι «κάποιες φιάλες»  Ο περιφερειάρχης Ηπείρου Αλέξανδρος ΚαχριμάνηςΗ δήμαρχος Μετσόβου Μαρία-Χριστίνα Αβέρωφ

Η πρώτη αποκάλυψη στον «Τύπο Ηπείρου» για
τις παράνομες δεξαμενές και τις εν γένει 

παρανομίες που καλύπτει η δήμαρχος Μετσόβου

Το πρωτοσέλιδο της 
«Political» που αναφέρεται
στις «γνωστές άγνωστες
δεξαμενές προπανίου»!
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Η
κυρία Μαρία-Χριστίνα Αβέρωφ δεν
πάτησε το πόδι της στο Μέτσοβο λίγο
πριν εκλεγεί δήμαρχος. Γεννήθηκε και

μεγάλωσε εκεί, διατέλεσε δε και δημοτική
σύμβουλος επί μιας εκ των θητειών του Κων-
σταντίνου Τζαφέα.

Συνεπώς τα γνωρίζει όλα και μάλιστα πολύ
καλά. Αν δεν θέλει να συγκρουστεί με την οικο-
γένεια Μπαρμπαγιάννη, του κ. Στέργιου Κασ-
σάρου και κατ’ επέκταση του Αλέξανδρου Κα-
χριμάνη, είναι άλλο θέμα και μάλιστα από τα πιο
σοβαρά, που όμως δεν είναι της παρούσης. Αλ-
λά αυτό το «δεν γνωρίζω, δεν είναι έτσι, θα το
δω όμως», φαίνεται να το έχει βάλει για τα καλά
στον τρόπο άσκησης της διοίκησης του δήμου η
κυρία Αβέρωφ.

«Αφωνία» και για 
τους στάβλους Καχριμάνη

Την ίδια τακτική ακολούθησε και για ό,τι
αφορά τον τρόπο λειτουργίας των σταβλικών
εγκαταστάσεων Καχριμάνη στη θέση Πολι-
τσιώρα Μετσόβου, όταν ρωτήθηκε στα τέλη του
περασμένου Σεπτεμβρίου από την «Political».

Η απάντησή της; «Είμαστε νέα δημοτική αρ-
χή, μας ενδιαφέρει το περιβάλλον. Θα το εξετά-
σουμε», αναφερόμενη κυρίως στα υγρά λύματα
που ανεξέλεγκτα διέσχιζαν την πλαγιά και άλλα
διαπερνούσαν στον υδροφόρο ορίζοντα και άλ-
λα κατέληγαν στον μετσοβίτικο ποταμό. 

Εννιά μήνες μέχρι τότε διοικούσε τον δήμο,
τόσες καταγγελίες και δημοσιεύματα έγιναν, η
κυρία Αβέρωφ δεν κατάλαβε τίποτε. Και άντε,
δεν κατάλαβε. Δεν ρώτησε;

Τώρα, μήπως και εν τω μεταξύ ενημερώθηκε
για το θέμα και έχει αποφασίσει τι θα
κάνει; Τολμά να συγκρουστεί με τον περιφερει-
άρχη ή δεν το θέλει, επειδή εκείνος δηλώνει πί-
στη στον Ευάγγελο Αβέρωφ-Τοσίτσα; Ρητορικό
το ερώτημα, διότι δεν ασχολήθηκε κι ούτε πρό-
κειται.

Καταγγελία
Υπάρχει κι άλλο πιο σοβαρό από το «δεν

γνωρίζω». Πριν από δυο τρεις μήνες ο Μετσο-
βίτης κ. Θεόδωρος Δασούλας για πολλοστή
φορά προέβη σε καταγγελία για τη μη υλοποί-
ηση απόφασης του Δημοτικού Συμβουλίου
για τη διεκδίκηση αποζημίωσης του δήμου
από τη ΔΕΗ για την κατάληψη εκτάσεών του

στην περιοχή της τεχνητής λίμνης Αώου.
Είχαν προηγηθεί κι άλλες στα χρόνια που πέ-

ρασαν, αλλά απέφυγαν όλοι σαν τον διάβολο το
λιβάνι, που λένε, να πάρουν θέση. Εντέλει το
Δημοτικό Συμβούλιο το 2021 εκ των πραγμάτων
αποφασίζει τη διεκδίκηση, χωρίς έκτοτε να γί-
νει ένα έστω βήμα.

Το θέμα έφτασε στο Δημοτικό Συμβούλιο, με
τη δήμαρχο κυρία Αβέρωφ να λέει ότι ρώτησε,
αλλά της είπαν ότι δεν μπορεί να γίνει τίποτε.
Άλλωστε -συμπλήρωσε- πέρασαν πολλά χρό-
νια από τότε, δεν έχει κανένα νόημα αυτή η
ιστορία!

Υποθέτουμε ότι θα ρώτησε και τον κ. Καχρι-

μάνη, που ως δήμαρχος Μετσόβου το 1995 πα-
ραιτήθηκε από κάθε ένδικο μέσο κατά της ΔΕΗ
για τις αποζημιώσεις εν γένει στην περιοχή που
έγινε η τεχνητή λίμνη. Τότε, που κατέληξε σε…
συμβιβασμό με τη ΔΕΗ, η οποία κατέβαλε στον
δήμο Μετσόβου 620 εκατ. δραχμές, παραιτού-
μενος πλέον ο δήμος από κάθε άλλη αξίωση -
και πολλοί μιλούσαν για επαίσχυντο συμβιβα-
σμό σε βάρος των συμφερόντων του δήμου.

Όμως και στην πρόσφατη συνεδρίαση του
Δημοτικού Συμβουλίου που τέθηκε το θέμα και
μάλιστα κλήθηκαν οι κ. Καχριμάνης, Δασούλας
να πουν την άποψή τους, η δήμαρχος ξεπέρασε
το θέμα αποφεύγοντας να τοποθετηθεί, μην τυ-
χόν και ενοχληθεί ο κ. Καχριμάνης!

Παλιές πληγές
Στην αρχή, στην επιμονή της αντιπολίτευσης

πριν από 20 περίπου χρόνια να προχωρήσει η
διεκδίκηση, είχε οριστεί δικηγόρος ο κ. Δημή-
τρης Σιώλος (νυν στενός συνεργάτης του περι-
φερειάρχη κ. Καχριμάνη) να χειριστεί την υπό-
θεση.

Στη συνέχεια με απόφαση του Δημοτικού
Συμβουλίου ανατέθηκε στην κόρη του, δικηγό-
ρο επίσης, Χαρά Σιώλου, χωρίς βεβαίως να
προχωρήσουν οι διαδικασίες.

Σιγά μην άφηνε ο Καχριμάνης, ο δημιουργός
του προβλήματος, να… ξύσουν παλιές και
επώδυνες πληγές!

Δεν είναι όμως δυνατόν να τα γνωρίζουμε
όλοι αυτά και η μόνη που δήθεν τα αγνοεί εί-
ναι η δήμαρχος, όταν μάλιστα το θέμα είχε
απασχολήσει το Δημοτικό Συμβούλιο την
εποχή που εκείνη συμμετείχε ως δημοτική
σύμβουλος.

Ούτε αυτά λοιπόν τα γνωρίζει η κυρία Μαρία-
Χριστίνα Αβέρωφ που παριστάνει την έκπληκτη
και ενοχλημένη. Να ελπίζουμε, άραγε, ότι τώρα
που της τα υπενθυμίσαμε θα αναλάβει πρωτο-
βουλίες και δράση;

Σφυρίζει αδιάφορα για 
το θέμα της διεκδίκησης
χρηματικής επανόρθωσης
από την εταιρεία 
ηλεκτρισμού για 
την κατάληψη εκτάσεων
του δήμου στην περιοχή 
της τεχνητής λίμνης Αώου

ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΜΕΤΣΟΒΟΥ

«Αμνησία» και 
για το σκάνδαλο 

των αποζημιώσεων 
από τη ΔΕΗ

Για αυτές τις στάνες του υιού Καχριμάνη η κυρία Αβέρωφ και πάλι έκανε την πάπια σε ερώτηση της «Political» 

Η τεχνητή λίμνη του Αώου. 
Το 1995 ο Καχριμάνης 

ως δήμαρχος Μετσόβου 
παραιτήθηκε από κάθε 

ένδικο μέσο κατά της ΔΕΗ 
για τις αποζημιώσεις 
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Μ
ε στόχο τη δημιουργία ενός στρα-
τού που θα μπορεί να ανταποκρί-
νεται στις απαιτήσεις του σύγχρο-

νου πεδίου μάχης, οι Ένοπλες Δυνάμεις
προχωρούν όχι μόνο στην απόκτηση νέων
οπλικών συστημάτων αλλά και στον εκσυγ-
χρονισμό παλαιότερων.

Στο επίκεντρο αυτής της προσπάθειας βρί-
σκεται και η ενίσχυση του εξοπλισμού του Έλ-
ληνα στρατιώτη, με τον Νίκο Δένδια να παρου-
σιάζει τα προηγούμενα 24ωρα τη νέα «στολή
του μαχητή», επισημαίνοντας πως «δημιουρ-
γούμε τον Έλληνα στρατιώτη του 21ου αιώνα».

Με 40 χρόνια... υπηρεσίας
Σε αυτό το πλαίσιο, ο Ελληνικός Στρατός

προχωρά και στην αναβάθμιση του θρυλικού
G3A3, του βασικού του τυφε-
κίου εδώ και δεκαετίες, ώστε
να διατηρήσει την επιχειρη-
σιακή του αξία και να προ-
σαρμοστεί στα νέα δεδομένα
που απορρέουν από τα σύγ-
χρονα θέατρα επιχειρήσεων.
Με βελτιώσεις στην εργονο-
μία, την ακρίβεια και τη δυνα-

τότητα προσαρμογής σε σύγχρονα βοηθήματα
μάχης, το G3A3 θα εξελιχθεί σε ένα πιο σύγ-
χρονο και αποτελεσματικό όπλο που θα λει-
τουργήσει άψογα, σε συνδυασμό με τη νέα
στολή του μαχητή.

Σαράντα χρόνια... υπηρεσίας συμπληρώνει
τα θρυλικά πλέον τυφέκια G3Α3 και G3A4 της
γερμανικής Heckler & Koch και, όπως τονίζουν
πηγές του ελληνικού Πενταγώνου, είναι όπλα
που, παρά τις δεκαετίες που τα βαραίνουν, πα-
ραμένουν αξιόπιστα και σε καλή κατάσταση,
μιας και δεν έχουν χρησιμοποιηθεί ποτέ σε εμ-
πόλεμη ζώνη. Επομένως, μπορούν κάλλιστα να
διατηρηθούν και να εκσυγχρονιστούν.

Το παρέλαβαν οι Ένοπλες Δυνάμεις στις αρ-
χές της δεκαετίας του ’80 και από τότε αποτέλε-
σαν αναπόσπαστο κομμάτι και «συντροφιά» του
Έλληνα στρατιώτη σε κάθε γωνιά της Ελλάδας.

Ειλημμένη απόφαση
για εκσυγχρονισμό

Οι επιτελείς συμφωνούν πως το αξιόπιστο
μεν, γερασμένο δε G3 πρέπει να αντικαταστα-
θεί με ένα πιο σύγχρονο. Ήδη οι μονάδες των
«επίλεκτων» του Ελληνικού Στρατού έχουν
εφοδιαστεί με σύγχρονα όπλα M16/M4, ωστό-
σο η ανάγκη για ένα προηγμένο όπλο που θα
φέρει σύγχρονα σκοπευτικά, θα είναι εύχρη-
στο και θα μπορεί να ανταπεξέλθει σε κάθε
συνθήκη είναι κάτι παραπάνω από επιτακτική.

Προσφορές για απόκτηση νέου εθνικού τυ-
φεκίου βρίσκονται από καιρό στα γραφεία της
στρατιωτικής και πολιτικής ηγεσίας, με τον
Στρατό Ξηράς μάλιστα να προχωρά στην αξιο-
λόγησή τους.

Το κόστος ωστόσο αλλά και το γεγονός ότι τα
θρυλικά G3 παραμένουν αξιόπιστα οδηγούν τη

στρατιωτική ηγεσία στην παράλληλη αναβάθ-
μισή τους. Οι βασικές αλλαγές περιλαμβάνουν:
� Νέα κοντάκια και χειροφυλακτήρες: Αντικα-
τάσταση του παλιού πλαστικού κοντακίου με
πιο εργονομικό και ρυθμιζόμενο κοντάκι, το
οποίο θα βελτιώσει τη σταθερότητα και την
προσαρμοστικότητα για διαφορετικούς σωμα-
τότυπους στρατιωτών. Ο νέος χειροφυλακτή-
ρας θα διαθέτει σύστημα ράγας (Picatinny) για
τοποθέτηση εξαρτημάτων.
� Βελτιωμένο σύστημα σκόπευσης: Προσθή-
κη οπτικών βοηθημάτων, όπως διόπτρες κόκ-
κινης κουκκίδας (red dot) και σκοπευτικά χα-

μηλού φωτισμού, που θα αυξήσουν την ταχύ-
τητα και ακρίβεια της στόχευσης.
� Νέα σκανδάλη και βελτιωμένος μηχανισμός
ανάκρουσης: Αλλαγές στο σύστημα για πιο
ομαλή και γρήγορη εμπλοκή, καθώς και μηχα-
νισμό μείωσης της ανάκρουσης ώστε να βελ-
τιωθεί ο έλεγχος του όπλου κατά τη βολή.

Ήδη ένα σημαντικό ποσοστό των Μονάδων
Πεζικού στο Δ’ Σώμα Στρατού και την ΑΣΔΕΝ
έχει εξοπλιστεί με τα αναβαθμισμένα G3A3.
Πρόκειται προφανώς για μια ισχυρή «τονωτι-
κή» ένεση στις δυνατότητες των ελληνικών τυ-
φεκίων, τα οποία εκτός από τις ενισχυμένες

δυνατότητες θα είναι πλέον και ελαφρύτερα
εξαιτίας των υλικών που θα χρησιμοποιηθούν.

Η αναβαθμισμένη έκδοση του G3A3 θα
«κουμπώσει» άψογα με τη νέα στολή του Έλ-
ληνα μαχητή που παρουσίασε ο υπουργός
Εθνικής Άμυνας Νίκος Δένδιας. Η νέα στολή
περιλαμβάνει βελτιωμένα υλικά και σύγχρονο
εξοπλισμό, ενισχύοντας την αποτελεσματικό-
τητα του στρατιώτη στο πεδίο της μάχης. Ο
συνδυασμός του όπλου με τα σύγχρονα σκο-
πευτικά μέσα θα επιτρέψει στον στρατιώτη να
εκμεταλλεύεται πλήρως τις δυνατότητες των
προηγμένων επικοινωνιακών και τακτικών
συστημάτων που ενσωματώνονται στη νέα
εξάρτυση.

Επόμενα βήματα
Το χρονοδιάγραμμα της αναβάθμισης του

G3A3 δεν έχει ακόμη ανακοινωθεί με ακρί-
βεια, αλλά αναμένεται να ολοκληρωθεί σταδια-
κά τα επόμενα χρόνια. Η ελληνική αμυντική
βιομηχανία θα διαδραματίσει σημαντικό ρόλο
στην υλοποίηση του έργου με στόχο την εγχώ-
ρια παραγωγή των νέων εξαρτημάτων.

Η απόφαση για τον εκσυγχρονισμό του G3A3
είναι μια στρατηγική κίνηση που θα διατηρήσει
την επιχειρησιακή ισχύ του Ελληνικού Στρα-
τού, προσαρμόζοντας το εμβληματικό τυφέκιο
στις σύγχρονες απαιτήσεις μάχης. Με βελτιω-
μένη εργονομία, μεγαλύτερη ακρίβεια και δυ-
νατότητα προσαρμογής σε νέα επιχειρησιακά
δεδομένα, το αναβαθμισμένο G3A3 θα συνεχί-
σει να αποτελεί βασικό όπλο των Ενόπλων Δυ-
νάμεων για τα επόμενα χρόνια. 

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος

skoularb@gmail.com

Προχωρά ο εκσυγχρονισμός
του εθνικού τυφεκίου

Τι θα περιλαμβάνει η αναβάθμιση του θρυλικού G3A3 
ώστε να εξελιχθεί σε ένα πιο σύγχρονο και αποτελεσματικό όπλο 

που θα λειτουργήσει άψογα, σε συνδυασμό με τη νέα στολή 
του «Έλληνα στρατιώτη του 21ου αιώνα»
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Η Τουρκία επιμένει
στο δόγμα της

«Γαλάζιας Πατρίδας»
Σ

ε επιφυλακή βρίσκεται η Αθήνα καθώς
η Άγκυρα συντηρεί τις αντιδράσεις της
ως προς τις ελληνικές δραστηριότητες

νότια της Κρήτης, αφού τουρκικά πολεμικά
πλοία είχαν απαιτήσει από ιταλική εταιρεία,
που διεξάγει έρευνες και τις σχετικές εργα-
σίες, να ζητήσει άδεια από τις τουρκικές αρχές,
αμφισβητώντας έτσι την ελληνική κυριαρχία
και ακυρώνοντας την ηλεκτρική διασύνδεση
Ελλάδας - Κύπρου. Οι αντιδράσεις και οι προ-
κλητικές δηλώσεις της Τουρκίας επιβεβαι-
ώνουν ότι παραμένει πιστή στο αναθεωρητικό
και αλυτρωτικό δόγμα της «Γαλάζιας Πατρί-
δας» που αμφισβητεί την κυριαρχία των
ελληνικών νησιών του Αιγαίου, καθώς
και της ελληνικής και κυπριακής ΑΟΖ.

Υπενθυμίζεται ότι το ιδεολόγημα της
«Γαλάζιας Πατρίδας» αποτελεί την ενο-
ποίηση σε ένα συνολικό σχέδιο των κα-
τά καιρούς τουρκικών διεκδικήσεων και
εντάσσεται στην προβολή της νεοοθωμα-
νικής ατζέντας του  Ερντογάν. Αφορά τη
μεθόδευση για να αποκτήσει ξανά η σύγχρονη
Τουρκία τους ευρύτερους γεωγραφικούς χώ-
ρους όπου ιστορικά κυριαρχούσε ή διεκδικού-
σε την ηγεμονία η Οθωμανική Αυτοκρατορία.

Θέλουν να δημιουργήσουν
τετελεσμένα

Μια πιθανή αποδοχή αυτής της απαίτησης
από την ελληνική πλευρά θα μπορούσε να θεω-
ρηθεί ως έμμεση αναγνώριση των τουρκικών
αξιώσεων για επέκταση της υφαλοκρηπίδας
της προς την Κρήτη, γεγονός που θα δημιουρ-
γούσε τετελεσμένα σε βάρος των ελληνικών
συμφερόντων και νόμιμων δικαιωμάτων.

Πηγές του υπουργείου Εθνικής Άμυνας της
Τουρκίας δήλωσαν λοιπόν ότι «μέχρι σήμερα οι
τουρκικές Ένοπλες Δυνάμεις έχουν επανει-
λημμένα αποδείξει ότι δεν θα επιτρέψουν κα-
μία προσπάθεια παραβίασης των δικαιωμάτων
και των συμφερόντων της χώρας μας. Στις πε-
ριοχές όπου έχουμε δικαιώματα και συμφέ-
ροντα, όπως κάναμε στο παρελθόν, έτσι και σή-

μερα αλλά και στο μέλλον θα προβούμε στις
απαραίτητες παρεμβάσεις στις δραστηριότητες
που επιχειρεί να διεξάγει η Ελλάδα με τρόπο
τετελεσμένο. Σε αυτό το πλαίσιο τα ελληνικά
σκάφη που διεξάγουν τέτοιου είδους δραστη-
ριότητες προειδοποιούνται μέσω ασυρμάτου. Η
υιοθέτηση μιας εποικοδομητικής προσέγγισης
με στόχο την ειρηνική επίλυση των διαφορών
στο Αιγαίο και την Ανατολική Μεσόγειο θα είναι
προς όφελος όλων».

Υπενθυμίζεται ότι, όπως είχαν κάνει το περα-
σμένο καλοκαίρι νοτίως της Κάσου, έτσι και
προ ημερών τουρκικές δυνάμεις επιχείρησαν

να παρεμποδίσουν έρευνες που γίνονται
στο πλαίσιο του έργου ηλεκτρικής δια-
σύνδεσης Ελλάδας - Κύπρου, αυτήν τη
φορά όμως βορείως της Κρήτης.

Στην πρόσφατη συνάντηση στο Κατάρ
των υπουργών Εξωτερικών Γιώργου Γε-

ραπετρίτη και Χακάν Φιντάν συζητήθηκε
εκτενώς το θέμα της ηλεκτρικής διασύν-
δεση Ελλάδας - Κύπρου, αλλά και της

παρουσίας πολεμικών πλοίων της Τουρκίας
στη Βόρεια Κρήτη. Αίσθηση πάντως προκάλεσε
ότι την επομένη αρμόδιος υπουργός της Κυ-
πριακής Δημοκρατίας έκανε λόγο για υπερβο-
λικό κόστος του έργου, ασύμφορο ίσως για την
Κυπριακή Δημοκρατία, που πιθανόν να οδηγή-
σει στη ματαίωσή του.

Αντιδράσεις
Tα δεδομένα αλλάζουν και στη βάση του εν-

διαφέροντος που έχουν ήδη δείξει και οι Αμε-
ρικανοί μετά την έναρξη του πολέμου στη Μέση
Ανατολή και της σειράς διευκολύνσεων που
τους προσέφερε η Κυπριακή Δημοκρατία για
αναβάθμιση των βάσεων στο Μαρί και την Πά-
φο. Γεγονός που ήδη προκαλεί αντιδράσεις
στην Τουρκία. Σε αυτό το πλαίσιο, ο υπουργός
Εθνικής Άμυνας Νίκος Δένδιας υπογράμμισε
στη συνάντησή του με τον πρόεδρο της Κύπρου
τη νέα πρωτοβουλία των Ηνωμένων Πολιτειών
που επιτρέπει την εμβάθυνση και της δικής μας
αμοιβαίας συνεργασίας όσον αφορά το αμερι-

κανικό υλικό που και εμείς έχουμε. Σημει-
ώνοντας ότι «είναι κάτι το εξαιρετικά σημαντι-
κό, όπως η προσπάθειά σας να επανατοποθετή-
σετε το Κυπριακό στις ράγες που το έχουν βά-
λει οι αποφάσεις του ΟΗΕ». Κατέληξε δε επα-
ναλαμβάνοντας τη θέση του περί σχιζοφρενι-

κής αντιμετώπισης των αμυντικών δαπανών
από την πλευρά της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
τα στενά δημοσιονομικά όρια, σημειώνοντας
πως «δεν μπορεί να επιτευχθεί η αμυντική αυ-
τονομία, την οποία όλοι θέλουν, με αυτό το στε-
νό πλαίσιο».

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Σε επιφυλακή η χώρα μας καθώς η Άγκυρα συνεχίζει 
να αμφισβητεί την ελληνική κυριαρχία στα νησιά του Αιγαίου, 

όπως έδειξε και το πρόσφατο περιστατικό 
με τα τουρκικά πολεμικά πλοία ανοικτά της Κρήτης



by
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M
ια αναστάτωση επικρατεί τον τελευταίο καιρό σε τοπι-
κές κοινωνίες για το κλείσιμο στρατοπέδων σε παρα-
μεθόριες περιοχές, όπως αυτές, για παράδειγμα, των

Φιλιατών και της Κόνιτσας στους νομούς Θεσπρωτίας και
Ιωαννίνων. Βέβαια, το κράτος έχει τον σχεδιασμό του με βάση
διάφορα κριτήρια που ενδεχομένως εμείς να μην μπορούμε
να τα αντιληφθούμε. Ωστόσο, η πραγματικότητα είναι ότι με το
κλείσιμο στρατοπέδων, υποκαταστημάτων τραπεζών, ταχυ-
δρομείων κ.λπ. σε λίγο οι παραμεθόριες περιοχές θα θυμί-
ζουν κυριολεκτικά νεκρή ζώνη.

Οι αποφάσεις δεν πρέπει να λαμβάνονται πάντοτε με στείρα
και ψυχρά και τεχνοκρατικά κριτήρια, για παράδειγμα προ-
βάλλεται ο ισχυρισμός ότι δεν χρειάζονται κάποια στρατόπεδα
στην παραμεθόριο από στρατιωτική άποψη, χωρίς να συνυπολογίζονται
οι ειδικές οικονομικές, γεωγραφικές και κοινωνικές συνθήκες σε αυτές
τις περιοχές που μαραζώνουν μέρα με τη μέρα όλο και περισσότερο.

Και μετά θρηνούμε όλοι μαζί, και η Πολιτεία, γιατί φεύγει ο πληθυ-
σμός από τα χωριά και ερημώνει η επαρχία. Μάλλον πρόκειται για υπο-
κρισία, για να μη γράψουμε για αναισθησία. Ας ξυπνήσουν οι αρμόδιοι

από τον λήθαργο για να προληφθεί ο ολικός αφανισμός των
παραμεθόριων περιοχών, που, αν δεν υπάρξουν ουσιαστι-
κές παρεμβάσεις, σε λίγο καταφθάνει.

Πολλά είναι τα μέτρα που μπορούν να παρθούν, με κυ-
ριότερα τη μη απογύμνωση της επαρχίας από κρατικές δο-
μές κάθε είδους, την παροχή κινήτρων για αγροτοτουριστι-
κές επενδύσεις στα χωριά, την πριμοδότηση για επιστροφή
οικογενειών, τις προσλήψεις με το στοιχείο της εντοπιότη-
τας, τη βελτίωση των υποδομών, την άρση του αποκλει-
σμού, που έχει να κάνει με την έλλειψη πρόσβασης σε βα-
σικές υπηρεσίες (όπως η υγεία και η παιδεία), τη θέσπιση
μέτρων για να διατηρηθούν ανοιχτά τα καφενεία, την εμπέ-
δωση του αισθήματος ασφαλείας, κάτι στο οποίο δεν βοη-

θάει η ευρεία κατάργηση στρατιωτικών μονάδων και φυλακίων κ.ά.
Δεν μπορούμε να κόβουμε τις ρίζες μας και να αφήνουμε μοιρολατρικά

να παρακμάζουν, να αδειάζουν τα χωριά χωρίς να έχουμε συνέπειες, χω-
ρίς να τιμωρηθούμε από τις ίδιες τις συνθήκες της ζωής. Πέρα από το γε-
γονός ότι θα μας καταδιώκει πάντοτε η αγιάτρευτη νοσταλγία, πληρώνου-
με τίμημα ως ένα είδος φυσικής εκδίκησης όταν αρνούμαστε αυτό στο

οποίο οφείλουμε αυτό που είμαστε. Επιπλέον, ο μαρασμός της υπαίθρου
αλλάζει άρδην τα δεδομένα σε γενικότερο κοινωνικό και οικονομικό επί-
πεδο. Τα χωριά είναι η «ψυχή» της Ελλάδας και είναι αδήριτη ανάγκη να
μη γίνει ανεκτό και επιτρεπτό το ξεκλήρισμά τους. Μια «ταφόπλακα» εγ-
κατάλειψης πλανιέται πάνω από αυτά, αλλού μεγαλύτερη, αλλού μικρότε-
ρη, αλλά σε όλες τις περιπτώσεις είναι αποκαρδιωτική η κατάσταση.

Λίγοι αποκαμωμένοι γέροντες, λίγες σκυρτωμένες γερόντισσες και
πού και πού και ορισμένοι μεσήλικες, σχεδόν καθόλου παιδιά, που κά-
ποτε με τα γέλια και τα παιχνίδια τους ομόρφαιναν τα χωριά.

Παλαιότερα στις παραμεθόριες περιοχές έβλεπες χωράφια καλλιερ-
γημένα ενώ κυπροκούδουνα ζώων αντιλαλούσαν στα λαγκάδια. Τώρα οι
εκτάσεις γέμισαν από αγκαθιές, ενώ τα ζωντανά έχουν μείνει ελάχιστα.
Και πουθενά, μα πουθενά δεν βλέπεις τα εξαφανισμένα πια συμπαθέ-
στατα γαϊδουράκια, που ούτε δείγμα τους δεν υπάρχει.

Τα τζάκια των σπιτιών που κάποτε κάπνιζαν τώρα είναι παγερά, αφού
τα περισσότερα σπίτια είναι ακατοίκητα και ερμητικά κλειστά. Όσο και
αν δεν το καταλαβαίνουμε, είναι εθνικής, ναι εθνικής, σημασίας θέμα να
αναστραφεί αυτή η εγκατάλειψη, γιατί «Ελλάδα δεν είναι μόνο η Αθήνα»,
όπως έλεγε ένα σύνθημα.

Οι παραμεθόριες περιοχές πεθαίνουν, το καταλαβαίνει το κράτος;

Λ
όγω της ραγδαίας ανάπτυξης των νέων
τεχνολογιών και ειδικά της τεχνητής
νοημοσύνης οφείλουμε σταδιακά να

ενσωματώσουμε στην εκπαιδευτική διαδικασία
νέες μεθόδους και παράλληλα να αυξήσουμε
τη μαθησιακή αποτελεσματικότητα.

Πιο συγκεκριμένα, οι πλατφόρμες τεχνητής
νοημοσύνης δίνουν τη δυνατότητα παρακολού-
θησης της προόδου των μαθητών σε πραγματι-
κό χρόνο προσαρμόζοντας ταυτόχρονα το εκ-
παιδευτικό περιεχόμενο στις ατομικές τους
ανάγκες.

Οι πλατφόρμες e-learning επιτρέπουν
στους μαθητές να εκπαιδεύονται με βάση
τις δικές τους ανάγκες ανεξάρτητα από
τους συμμαθητές τους.

Η τεχνητή νοημοσύνη, για παράδειγμα,
μπορεί να χρησιμοποιηθεί για τη δημιουρ-
γία εξατομικευμένων μαθησιακών εμπει-
ριών, λαμβάνοντας υπόψη τις ανάγκες, τα
ενδιαφέροντα και τους ρυθμούς κάθε μα-
θητή.

Η εικονική και επαυξημένη πραγματικό-
τητα (VR/AR) μπορούν να προσφέρουν μο-
ναδικές εκπαιδευτικές εμπειρίες, μεταφέ-
ροντας τους μαθητές σε ιστορικές περιό-
δους, επιστημονικά εργαστήρια ή μακρινούς
πλανήτες.

Η τεχνητή νοημοσύνη επιτρέπει την ενσωμά-
τωση διαδραστικών στοιχείων για διδασκαλίες
που ενισχύουν τη συμμετοχή των μαθητών.

Παράδειγμα αυτών είναι οι «έξυπνοι» βοηθοί
ή τα chatbots, τα οποία παρέχουν καθοδήγηση
και ανατροφοδότηση σε πραγματικό χρόνο.

Τα ψηφιακά εργαλεία, όπως το Kahoot, το
Quizizz, το Genially, το Animaker, το Padlet, το
StoryJumper, κεντρίζουν το ενδιαφέρον των
παιδιών με διασκεδαστικό τρόπο και δεν απο-
σπούν την προσοχή τους.

Η τεχνητή νοημοσύνη έχει τη δυνατότητα
επίσης να εκμηδενίσει τον χρόνο διόρθωσης
των γραπτών κατά τη διάρκεια των εξετάσεων
με αυτόματη ανάγνωση του κειμένου.

Παρά τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύ-

νης, οι προκλήσεις που εγείρει δεν μπορούν να
αγνοηθούν.

Η υπερβολική εξάρτηση από την τεχνολογία
ενδέχεται να μειώσει τη δημιουργικότητα των
μαθητών.

Η κριτική σκέψη μπορεί να τεθεί σε δεύτερη
μοίρα, αν οι μαθητές περιορίζονται σε προκα-
θορισμένες διαδρομές μάθησης.

Παράλληλα, ζητήματα όπως η ηθική χρήση
της τεχνητής νοημοσύνης, η προστασία των
προσωπικών δεδομένων και η ψηφιακή ισότη-

τα πρέπει να εξεταστούν σο-
βαρά.

Η ενσωμάτωση της τεχνη-
τής νοημοσύνης πρέπει να γί-
νεται με τρόπο που να ενισχύει
την παιδαγωγική προσέγγιση,
διατηρώντας ζωντανό το εν-
διαφέρον για τη δημιουργία,
την εξερεύνηση και την κατα-
νόηση.

Στόχος πρέπει να είναι η
ισορροπία.

Θα πρέπει να αξιοποιήσου-
με τη δύναμη της τεχνητής
νοημοσύνης χωρίς να θυσιά-

σουμε την ανθρώπινη εμπειρία και τη μοναδι-
κότητα κάθε μαθητή.

Μέσα από τη συνεργασία, τον διάλογο και την
ανταλλαγή ιδεών μπορούμε να δημιουργήσου-
με ένα εκπαιδευτικό περιβάλλον που συνδυά-
ζει την τεχνολογία με την ανθρωπιά, τη γνώση
με τη φαντασία και την καινοτομία με την παρά-
δοση.

Ιδιαίτερη μνεία θα πρέπει να γίνει ότι πλέον
και μαθητές με μαθησιακές δυσκολίες μπο-
ρούν να συμμετέχουν ενεργά στη μαθησιακή
διδασκαλία.

Σημαντικό είναι όμως να θυμόμαστε πως η
τεχνολογία είναι το μέσο, όχι ο σκοπός.

Στο επίκεντρο της εκπαιδευτικής διαδικα-
σίας πρέπει να παραμένει ο άνθρωπος: το παιδί
που μαθαίνει, ο εκπαιδευτικός που εμπνέει, η
οικογένεια που στηρίζει. 

Μονόδρομος μια κοινή 
ευρωπαϊκή αμυντική πολιτική

Ο
σοι υποτιμούν τη σημασία της πολιτικής σταθερότητας ας ρίξουν μια ματιά στο τι συμβαίνει σε

χώρες της Ευρώπης και μάλιστα ηγέτιδες δυνάμεις όπως η Γερμανία και η Γαλλία. Σε αυτές τις

χώρες η πολιτική αστάθεια δημιουργεί συνθήκες ακυβερνησίας και οι συνθήκες αυτές έχουν

ήδη αρνητικές επιπτώσεις στην οικονομία αυτών των χωρών. 
Η σημασία της πολιτικής σταθερότητας αγγίζει την οικονομία και την κοινωνία, αφορά όμως και τα

ζητήματα της εθνικής ασφάλειας. Σε έναν μεταβαλλόμενο κόσμο με δυνάμεις που έχουν στόχο την
αναθεώρηση διεθνών συνθηκών και την αμφισβήτηση των κανόνων του διεθνούς δικαίου και των συ-
νόρων, η Ελλάδα πρέπει να έχει γερό τιμόνι.

Μια ισχυρή και υπεύθυνη κυβέρνηση που μπορεί να ανταπεξέρχεται σε αυ-
τές τις κρίσεις, να αποδεικνύει ότι επενδύει στην ενίσχυση της αποτρεπτικής
ισχύος των Ενόπλων Δυνάμεων, στη διαμόρφωση συμμαχιών αλλά και στην
οικοδόμηση ενός Ευρωπαϊκού Αμυντικού Βραχίονα.

Όλα τα παραπάνω κάποιοι τα προσπερνούν με μεγάλη ευκολία όταν δεν τα
δαιμονοποιούν καθοδηγούμενοι από ξεπερασμένες ιδεοληψίες από την ίδια
τη ζωή και την πραγματικότητα. Μέχρι πρόσφατα η Ευρώπη είχε -εντός εισα-
γωγικών- αναθέσει την αμυντική της πολιτική στις ΗΠΑ. Οι συνθήκες όμως
έχουν αλλάξει.

Η στρατηγική σχέση και η αμυντική συνεργασία της Ευρώπης με τις ΗΠΑ
δεν θα διαταραχθούν ποτέ γιατί αποτελούν το θεμέλιο του δυτικού συστήμα-
τος ασφαλείας. Η Ευρώπη όμως θα πρέπει όχι απλά να αυξήσει τις αμυντικές
της δαπάνες αλλά να δημιουργήσει έναν δικό της αμυντικό βραχίονα που θα
συνεργάζεται με το ΝΑΤΟ.

Ουσιαστικά μιλάμε για ένα νέο δόγμα ευρωπαϊκής άμυνας, με την Ευρω-
παϊκή Ένωση να είναι σε θέση να υπερασπίζεται τις χώρες-μέλη της που απει-
λούνται από τρίτες χώρες και κατά κύριο λόγο να υπερασπίζεται το ευρωπαϊκό
έδαφος. Γιατί ευρωπαϊκό έδαφος είναι η Πολωνία, αλλά είναι και το Αιγαίο και

το Καστελόριζο… και ο νοών νοείτω.
Όπως έχει επισημάνει ο πρωθυπουργός, «για να παραμείνει η Ευρώπη πυλώνας ειρήνης και σταθε-

ρότητας πρέπει να αποκτήσουμε μια ισχυρή, ενιαία και αξιόπιστη αποτρεπτική ικανότητα». Προϋπόθε-
ση όμως για αυτό είναι να ενισχυθούν η πολιτική σταθερότητα και οι δυνάμεις που την εγγυώνται.

Γιατί η δημιουργία ευρωπαϊκού αμυντικού μηχανισμού δεν είναι το μοναδικό διακύβευμα. Πρέπει: 
1ον: Να δημιουργηθούν οι προϋποθέσεις για την ανάπτυξη μιας ευρωπαϊκής αμυντικής βιομηχα-

νίας με τη συμμετοχή και της χώρας μας.
2ον: Να δημιουργηθούν χρηματοδοτικά εργαλεία, στο πρότυπο του Ταμείου Ανάκαμψης, που θα

χρηματοδοτήσουν τις πρόσθετες αμυντικές δαπάνες των χωρών-μελών της ΕΕ.
3ον: Οι αμυντικές δαπάνες των χωρών-μελών της ΕΕ να εξαιρούνται από τους δημοσιονομικούς κα-

νόνες και στόχους.
4ον: Η Ευρωπαϊκή Αμυντική Βιομηχανία να μην πωλεί όπλα σε χώρες που απειλούν μέλη της ΕΕ.
Είναι σαφές ποια πολιτική δύναμη μπορεί να τα υπερασπιστεί και να τα προωθήσει όλα αυτά, διεκδι-

κώντας, προτείνοντας, αναλαμβάνοντας πρωτοβουλίες αλλά κυρίως διαθέτοντας και την αξιοπιστία.
Είναι η Νέα Δημοκρατία. 

του

Μάνου 
Κόνσολα

Βουλευτής
Δωδεκανήσου με
τη ΝΔ, καθηγητής

Πανεπιστημίου
Αιγαίου

της

Στράτου 
Σιμόπουλου

Βουλευτής 
Α’ Θεσσαλονίκης 

με τη ΝΔ

του

πατέρα 
Ηλία Μάκου

Τεχνητή νοημοσύνη και εκπαίδευση
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Π
άρτι κάνουν πλέον ο Ερντογάν και η παρέα
του μετά την απόφαση της ΕΕ στις 27 Ιανουα-
ρίου 2025 να προχωρήσει σε χαλάρωση των

οικονομικών κυρώσεων κατά της Συρίας. 
Έτσι, λίγες ημέρες μετά, στις 4 Φεβρουαρίου 2025,

συναντήθηκε στην Άγκυρα με τον τζιχαντιστή Αλ Γκο-
λάνι που ορίστηκε «μεταβατικός πρόεδρος» της Συ-
ρίας και ακούει πλέον στο όνομα Αχμέντ Σάρα και
ανακοίνωσε τη στενή οικονομική συνεργασία της Άγ-
κυρας με τη Δαμασκό, καταδεικνύοντας για άλλη μια
φορά τον πρωταγωνιστικό ρόλο της Τουρκίας στις πο-
λιτικές και οικονομικές εξελίξεις στη χώρα αυτή.

«Προωθούμε τις σχέσεις μας σε όλους τους τομείς
από το εμπόριο, την πολιτική αεροπορία, την ενέρ-
γεια, την υγεία και την εκπαίδευση» (www.902.gr
4/2/2025), δήλωσε ο Ερντογάν επιβεβαιώνοντας τον
καθοριστικό ρόλο που ετοιμάζονται να διαδραματί-
σουν οι τουρκικοί επιχειρηματικοί όμιλοι στην οικο-
νομία της Συρίας, μιας και το πακέτο ανοικο-
δόμησης της χώρας ανέρχεται σύμφωνα με
το Reuters σε 400 δισ. δολάρια
(www.reuters.com 4/2/2025).

Για τον λόγο αυτόν άλλωστε λίγες μέρες
νωρίτερα το πρακτορείο Anadolu πανηγύριζε
με πηχυαίους τίτλους για την απόφαση της
ΕΕ να «χαλαρώσει τις κυρώσεις κατά της Συ-
ρίας» (www.aa.com.tr 27/1/2025).

Μια απόφαση που έλαβε το Συμβούλιο
Εξωτερικών Υποθέσεων της ΕΕ στις
27/1/2025 ομόφωνα, δηλαδή και με τις ψή-
φους Αθήνας και Λευκωσίας. 

Και όλα αυτά ενώ Άγκυρα και Δαμασκός
επεξεργάζονται την υπογραφή και τουρκο-
συριακού μνημονίου για τη δήθεν οριοθέτη-
ση των θαλασσίων ζωνών, ένα μνημόνιο στα
μέτρα του ανυπόστατου, άκυρου και παράνο-
μου τουρκολιβυκού μνημονίου του 2019. Και παρά τις
δηλώσεις της Ύπατης Εκπροσώπου της ΕΕ για θέμα-
τα εξωτερικής πολιτικής Κάγια Κάλας ότι δήθεν η
Τουρκία δεν πρόκειται να προχωρήσει στην υπογρα-
φή τουρκοσυριακού μνημονίου οριοθέτησης θαλασ-
σίων ζωνών, μιας και ο Χακάν Φιντάν τη διαβεβαίωσε
ότι οι Τούρκοι «δεν έχουν καμία τέτοια πρόθεση, ότι
πρόκειται για φημολογία που δεν έχει καμία βάση»
(www.thepressroom.gr 15/1/2025), μόνο αφελείς θα
μπορούσαν «να χάψουν» μια τέτοια τουρκική δήθεν
διαβεβαίωση. Και όμως η Κάλας στην ίδια δήλωση
κατέληξε: «Δεν έχω λόγο να αμφισβητώ τα λόγια του,
διότι του έθεσα ευθέως το ερώτημα»!

Ως γνωστόν, οι οικονομικές κυρώσεις κατά της Συ-
ρίας που έχουν επιβληθεί ήδη από το 2011 από την ΕΕ,
τις ΗΠΑ και άλλες χώρες έχουν εξουθενώσει οικονο-
μικά τη Συρία. Για τον λόγο αυτό άλλωστε οι τζιχαντι-
στές της Δαμασκού από την πρώτη στιγμή ανατροπής
του Άσαντ ζητούν μετ’ επιτάσεως την άρση των οικο-
νομικών κυρώσεων. Στο ίδιο κλίμα κινήθηκε και η
Τουρκία κατά τη συζήτηση του θέματος της Συρίας στο
Συμβούλιο Ασφαλείας στις 8 Ιανουαρίου 2025.

Το κλίμα άλλαξε, καθώς πλέον «η ΕΕ είναι έτοιμη να
δώσει μια ευκαιρία στη νέα ηγεσία της Συρίας. Οι
υπουργοί Εξωτερικών κατέληξαν σε πολιτική συμφω-
νία για την έναρξη της χαλάρωσης των κυρώσεων κατά
της Συρίας» (https://gr.euronews.com 27/1/2025). 

Πάντως η προσέγγιση της ΕΕ προς τη Δαμασκό με-
τά την κατάληψή της από τον Αλ Γκολάνι και τους τζι-
χαντιστές ήταν ευθύς εξαρχής προς θετική κατεύ-
θυνση.

Είχε προηγηθεί άλλωστε η ομόφωνη απόφαση του
Ευρωπαϊκού Συμβουλίου στις 19 Δεκεμβρίου 2024
που μεταξύ άλλων επισήμανε ότι, μετά την πτώση του
καθεστώτος Άσαντ στη Συρία, «το Ευρωπαϊκό Συμ-

βούλιο τονίζει την ιστορική ευκαιρία για επα-
νένωση και ανοικοδόμηση της χώρας και
υπογραμμίζει τη σημασία μιας συμπεριληπτι-
κής πολιτικής διαδικασίας που θα ορίζει η
ίδια η Συρία και θα ανταποκρίνεται στις θεμι-
τές προσδοκίες του συριακού λαού, σύμφωνα
με τις βασικές αρχές της απόφασης 2254 του
Συμβουλίου Ασφαλείας των Ηνωμένων
Εθνών. Στο πλαίσιο αυτό, η Ευρωπαϊκή Ένω-
ση υποστηρίζει το έργο του Ειδικού Απεσταλ-
μένου των Ηνωμένων Εθνών για τη Συρία. Η
ανεξαρτησία, η κυριαρχία και η εδαφική ακε-
ραιότητα της Συρίας εντός ασφαλών συνόρων
θα πρέπει να γίνονται πλήρως σεβαστές σύμ-
φωνα με το διεθνές δίκαιο» (www.consili-
um.europa.eu 19/12/2024). 

Παίρνοντας τη σκυτάλη το Συμβούλιο Εξω-
τερικών Υποθέσεων της ΕΕ που συνεδρίασε

στις 27 Ιανουαρίου 2025 στις Βρυξέλλες, «αντάλλαξε
απόψεις σχετικά με τη στήριξη της ΕΕ προς τη Συρία
και τη χαλάρωση του πλαισίου κυρώσεων της ΕΕ»
(www.consilium.europa.eu 27/1/2025). Μάλιστα
όπως δήλωσε η ίδια η Κάλας, «καταλήξαμε σήμερα
σε πολιτική συμφωνία για την έναρξη της χαλάρωσης
των κυρώσεων κατά της Συρίας. Αυτό θα μπορούσε
να τονώσει τη συριακή οικονομία και να βοηθήσει τη
χώρα να ξανασταθεί στα πόδια της. Παρότι στόχος
μας είναι να προχωρήσουμε γρήγορα, είμαστε επί-
σης έτοιμοι να αναστρέψουμε την πορεία σε περί-
πτωση επιδείνωσης της κατάστασης. Παράλληλα, θα
ενισχύσουμε την ανθρωπιστική βοήθεια και τις προ-
σπάθειες ανάκαμψης» (www.consilium.europa.eu
27/1/2025).  

Δεδομένου ότι οι οικονομικές κυρώσεις που είχε
επιβάλει η ΕΕ στο καθεστώς του Άσαντ και οι οποίες
βρίσκονται ακόμη σε ισχύ καταλαμβάνουν το σύνολο
της συριακής οικονομίας, τέθηκαν προς την Κάλας
ερωτήματα σε σχέση με το κατά πόσο η άρση των κυ-
ρώσεων αφορά τις τράπεζες, την ενέργεια και τις με-
ταφορές, με την Ύπατη Εκπρόσωπο της ΕΕ να δηλώ-
νει ότι ενόψει των πολλών κυρώσεων κατά της Συ-
ρίας έχει ήδη γίνει μια ομαδοποίηση των κυρώσεων,
προκειμένου να διαμορφωθεί ένας οδικός χάρτης
για μια προσέγγιση βήμα προς βήμα, αρχής γενομέ-
νης με τις κυρώσεις που αποτελούν το μεγαλύτερο

εμπόδιο για την άμεση ανοικοδόμηση της χώρας
αποκλείοντας ταυτόχρονα την άρση των κυρώσεων
σε σχέση με την πώληση όπλων στη Συρία. 

Και κατέληξε: «Άρα, αυτή τη στιγμή έχουμε μια πο-
λιτική απόφαση, έχουμε τον οδικό χάρτη, έχουμε μια
προσέγγιση βήμα προς βήμα, ώστε αν δούμε κάποια
βήματα να πηγαίνουν προς τη σωστή κατεύθυνση, να
είμαστε επίσης πρόθυμοι να χαλαρώσουμε τις επό-
μενες κυρώσεις. Αυτό που πρέπει να πω είναι ότι
πρόκειται για πολιτική συμφωνία. Υπάρχουν επίσης
τεχνικά ζητήματα που πρέπει να επιλυθούν, αλλά ελ-
πίζω, επειδή υπάρχει η πολιτική βούληση, ότι αυτά τα
ζητήματα θα λυθούν εντός των εβδομάδων»
(www.eeas.europa.eu 27/1/2025).

Πάντως σύμφωνα με ανακοίνωση της ΕΕ στα τέλη
Νοεμβρίου 2024 «τα περιοριστικά μέτρα στο πλαίσιο
του καθεστώτος κυρώσεων κατά της Συρίας εφαρμό-
ζονται πλέον σε συνολικά 318 πρόσωπα και 86 οντό-
τητες», ενώ «όσοι υφίστανται κυρώσεις θα υπόκειν-
ται σε δέσμευση περιουσιακών στοιχείων και ταξι-
διωτική απαγόρευση προς την ΕΕ. Επιπλέον απαγο-
ρεύεται η άμεση ή έμμεση παροχή κεφαλαίων ή οι-
κονομικών πόρων προς τα πρόσωπα ή τις οντότητες
αυτές ή προς όφελός τους» (www.consilium.eu-
ropa.eu 25/11/2024).

Στις παραπάνω 86 «οντότητες» εντάσσεται η αφρό-
κρεμα των συριακών επιχειρήσεων και οργανισμών
που περιλαμβάνουν τράπεζες, ασφάλειες, ξενοδο-
χεία, αεροπορικές εταιρείες, τουριστικές επιχειρή-
σεις, εταιρείες τηλεπικοινωνιών και ενέργειας αλλά
και διυλιστήρια και βιομηχανίες χάλυβα και τσιμέν-
του.

Και πριν προλάβει να στεγνώσει το μελάνι της από-
φασης των υπουργών Εξωτερικών Υποθέσεων της
ΕΕ ο Αλ Γκολάνι στις 31 Ιανουαρίου 2025 ανακοίνωσε
ένα πρόγραμμα μαζικών ιδιωτικοποιήσεων τουλάχι-
στον 107 κρατικών επιχειρήσεων της Συρίας
(www.reuters.com 31/1/2025), απόφαση που εύλογα
προβλήθηκε από τον τουρκικό Τύπο (www.dai-
lysabah.com 31/1/2025), μιας και σύμφωνα με το ίδιο
το Reuters οι τουρκικοί επιχειρηματικοί όμιλοι προ-
ετοιμάζουν μαζική οικονομική απόβαση στη Συρία
έχοντας βάλει στο μάτι τα σχέδια ανοικοδόμησης της
οικονομίας της Συρίας, καθώς το πακέτο ανέρχεται
σύμφωνα με εκτιμήσεις στα 400 δισ. δολάρια, συμ-
περιλαμβανομένων και των επενδύσεων σε υποδο-
μές, σταθμούς ηλεκτροπαραγωγής, άλλες μεγάλες
κατασκευές και έργα στο πεδίο των μεταφορών
(www.reuters.com 4/2/2025).

Πώς λοιπόν μετά από όλα αυτά ο Ερντογάν να μην
κάνει πάρτι αναφωνώντας «εις υγείαν των κορόιδων»
που προχώρησαν σε χαλάρωση των ευρωπαϊκών οι-
κονομικών κυρώσεων κατά της Συρίας.

του

Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών της ΕΕ 

στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρώην
ευρωβουλευτής
και βουλευτής

Ηρακλείου
notismarias@gmail.com

Ο Ερντογάν κάνει πάρτι μετά 
τη χαλάρωση των οικονομικών κυρώσεων

κατά της Συρίας από την ΕΕ 



ΣΑΒΒΑΤΟ 8 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2025

ΡOLITICAL ΘΕΣΕΙΣ29

Ηθική και επιστήμη
T

ο προηγούμενο Σαββατοκύριακο διάβασα τη βιογραφία της κυρίας Ελένης Γλύκατζη-Αρβελέρ

«Μία ζωή χωρίς άλλοθι - Όπως την αφηγήθηκα στον Γιάννη Ν. Μπασκόζο». Ενδιαφέρον βιβλίο

με βιωματική αναφορά σε πολλά ιστορικά γεγονότα από τον Β’ Παγκόσμιο Πόλεμο, στον Μάη του

’68 και τη νεότερη πολιτική Ελλάδα. Συλλογή από προσεκτικά επιλεγμένα αποσπάσματα της ζωής της

κυρίας Γλύκατζη-Αρβελέρ, από τα οποία ο αναγνώστης βγάζει πολλά και πολυσχιδή συμπεράσματα.

Κάπου στα μισά του βιβλίου η κυρία Αρβελέρ υποστηρίζει ότι στην Ελλάδα πλέον δεν υπάρχει ούτε

ηθική ούτε επιστήμη. Η αλήθεια είναι ότι για την ηθική συμφωνώ. Υπάρχουν φωτεινές εξαιρέσεις φυσι-

κά, όπως σε όλα τα στενάχωρα φαινόμενα. Αλλά και η επιστήμη;

Προς το τέλος του βιβλίου η κυρία Αρβελέρ διηγείται: «Με ρωτούν να συγκρίνω πνευματικά και πολιτι-

στικά τη σημερινή Ελλάδα με την Ελλάδα τη μεταπολεμική. Απαντώ ουδεμία σχέση με τα παλιότερα και κυ-

ρίως με τη γενιά του ’30. Λείπει καταρχήν η ομαδικότητα». Και συνεχίζει: «Τότε υπήρχε ο Πικιώνης, ο Τσα-

ρούχης, ο Εγγονόπουλος, ο Εμπειρίκος, ήταν όλοι μια ομάδα. Μια εκδρομή έκαναν με τα οράματά τους. Τό-

τε μόλις είχαν δεχτεί και τον Σεφέρη, ο οποίος ήταν κάπως αποστασιοποιημένος απ’ αυτή την παρέα, μόνος

άγνωστος ο Καβάφης. Αλλά όλοι ήταν μια ομάδα. Τώρα ποιος είναι με ποιον; Ο καθένας μόνος του. Το ίδιο

και οι πανεπιστημιακοί. Άρα δεν υπάρχει διανόηση. Άρα είχα δίκιο, ούτε ηθική ούτε επιστήμη».

Ζω και εργάζομαι πλέον στην Ελλάδα. Σε ελληνικό πανεπιστήμιο. Μετά την Αμερική και τα Ηνωμένα

Αραβικά Εμιράτα αποφάσισα να επιστρέψω και να υπηρετήσω τη χώρα μου. Η απόφαση ήταν συνειδητή

και όχι αναγκαστική. Δεν το έχω μετανιώσει μετά από έξι χρόνια. Οι συνθήκες είναι αντίξοες. Το ελληνι-

κό πανεπιστήμιο υποφέρει από ένα σωρό χρόνιες παθήσεις αλλά και ξαφνικές ιώσεις, επιδημίες και

μικρόβια. Από μικρόβια βρίθει.

Οπωσδήποτε τα ήθη και τα έθιμα σύμφωνα με τα οποία οι εκάστοτε κυβερνήσεις καταφέρνουν να

επανεκλέγονται επέτρεψαν σε πολλές ιώσεις να μετατραπούν σε χρόνιες παθή-

σεις αλλά και αναπηρίες. Ωστόσο, υπάρχει πλήθος ακαδημαϊκών που κατάφε-

ραν να μη μολυνθούν με μοναδικό τους «εμβόλιο» την ακεραιότητα του χαρα-

κτήρα τους, δηλαδή την ηθική τους. Δεν είμαι σε θέση να γνωρίζω αν αποτελούν

πλειονότητα ή μειονότητα του συνόλου. Αν μου έλεγαν να κάνω μια μαντεψιά, θα

έλεγα ότι ίσως είναι το 40 ή 50 τοις εκατό. Αλλά αυτό αποτελεί μια δική μου κα-

θαρή μαντεψιά. Δεν βασίζεται σε στοιχεία.

Από την άλλη διαπιστώνω καθημερινά ότι υπάρχουν περιπτώσεις (οι οποίες

ενδεχομένως να είναι εξαιρέσεις) όπου η ομαδικότητα με κάποιο μαγικό τρόπο

καταφέρνει να επιβιώνει. Προσωπικά έχω να αναδείξω στο συγκεκριμένο ζήτη-

μα το πανεπιστημιακό τμήμα στο οποίο εργάζομαι και του οποίου έχω τη χαρά,

την τιμή και την ευθύνη να είμαι πρόεδρος. Το τμήμα Περιφερειακής και Οικο-

νομικής Ανάπτυξης του Γεωπονικού Πανεπιστημίου Αθηνών με έδρα την Άμ-

φισσα.

Πολλοί, που με γνωρίζουν, συχνά λένε: «Καλά, Σελήνη. Εσύ εκεί τα κάνεις

όλα μόνη σου». Και έχω να απαντήσω με σοβαρή ειλικρίνεια πως αυτό όχι μόνο

δεν ισχύει αλλά είναι και άδικο συμπέρασμα.

Καταρχάς, δεν μπορεί ένας άνθρωπος να κάνει τα πάντα σε ένα πανεπιστη-

μιακό τμήμα. Υπάρχουν πολλά διοικητικά καθήκοντα και υποχρεώσεις (για τα

οποία έχω μιλήσει σε προηγούμενο άρθρο μου), τα οποία μας «τρώνε τη ζωή».

Αν ήμουν μόνη μου, είτε θα είχα πέσει κάτω είτε δεν θα ολοκληρωνόταν καμία

διαδικασία. Το γεγονός ότι εγώ φαίνομαι δεν συνεπάγεται ότι είμαι μόνη μου. Μπορεί να είμαστε αριθ-

μητικά λίγοι, ωστόσο αυξανόμαστε. Και όλοι, μα όλοι συμμετέχουν και βοηθούν. Ο καθένας σε ό,τι και

όσο του αναλογεί. Και ο καθένας με τις δυνάμεις του και από τη θέση του. Είμαι περήφανη που διαβά-

ζοντας μια από τις τελευταίες σελίδες της βιογραφίας της κυρίας Αρβελέρ το πρώτο παράδειγμα που

μου ήρθε στο μυαλό να αναδείξω ως εξαίρεση στην έλλειψη ομαδικότητας είναι το τμήμα στο οποίο ερ-

γάζομαι και στο οποίο έχω αφοσιωθεί ψυχή τε και σώματι. Και αναφέρομαι φυσικά και στο διδακτικό

προσωπικό και στους διοικητικούς υπαλλήλους.

Και έχω να προσθέσω και μια ακόμη διάσταση. Ακριβώς το ίδιο νιώθω και για τη συνεργασία του τμή-

ματος με την κεντρική διοίκηση του Γεωπονικού Πανεπιστημίου Αθηνών, την Πρυτανεία και τους διοικη-

τικούς υπαλλήλους που μας στηρίζουν κεντρικά. Και αναφέρομαι σε όλους. Από το προσωπικό καθαριό-

τητας μέχρι τον ίδιο τον πρύτανη. Είμαστε όντως μια ομάδα. Και η ομαδικότητα, εκτός από πραγματικότη-

τα, είναι ένα συναίσθημα που το νιώθει κανείς, ακόμα και όταν υπάρχουν ελλείψεις και παθολογίες δε-

καετιών.

Και επειδή η ηθική με ενδιαφέρει περισσότερο από την επιστήμη, ένιωσα πολύ μεγάλη την ανάγκη

να τα γράψω αυτά. Γιατί πρέπει να ξέρουν όλοι πως ένας κούκος δεν φέρνει την άνοιξη και ότι κανείς

δεν καταφέρνει μόνος του τίποτα, όσο και αν θέλει να πείσει τους άλλους για το αντίθετο. Όλους μας κά-

ποιοι μας βοήθησαν, εμφανείς και αφανείς ήρωες που στέκονται κάθε μέρα στο πλευρό μας, μας εν-

θαρρύνουν και μας στηρίζουν έμπρακτα. Και τους ευχαριστώ!

ΑΦΙΕΡΩΜΑ ΣΤΗΝ ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΗΜΕΡΑ
ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΓΛΩΣΣΑΣ (9 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ)

«Π ο σ ε ι δ ω ν ι ά τ α ι»
«Την γλώσσα την ελληνική οι Ποσειδω-

νιάται/ εξέχασαν τόσους αιώνας ανακατευ-
μένοι/ με Τυρρηνούς, και με Λατίνους, κι άλ-
λους ξένους./ Το μόνο που τους έμενε προ-
γονικό/ ήταν μια ελληνική γιορτή, με τελετές
ωραίες,/ με λύρες και με αυτούς, με αγώνας
και στεφάνους./ Κ’ είχαν συνήθειο προς το
τέλος της γιορτής/ τα παλιά τους έθιμα να
διηγούνται,/ και τα ελληνικά ονόματα να ξα-
ναλένε,/ που μόλις πια τα καταλάμβαναν ολί-
γοι./ Και πάντα μελαγχολικά τελείων’ η γιορτή τους./ Γιατί θυμούνταν που κι αυτοί ήταν Έλληνες–/ Ιταλιώ-
ται ένα καιρό κι αυτοί / και τώρα πώς εξέπεσαν, πώς έγιναν,/ να ζουν και να ομιλούν βαρβαρικά/ βγαλ-
μένοι –ω συμφορά!– απ’ τον ελληνισμό» (Κ. Καβάφης)

Η μελαγχολίαως απότοκο της απώλειας της εθνικής μας ταυτότητας σπανίζει ως σύμπτωμα. Είναι μία
ξεχωριστή περίπτωση αυτή και αναδεικνύει όχι μόνο τον καταλυτικό ρόλο της εθνικής ταυτότητας στην
εσωτερική μας ισορροπία αλλά και εκείνο το στοιχείο που κατεξοχήν συνέχει τον ιστό της εθνικής ταυτό-
τητας. Κι αυτό δεν είναι άλλο από τη γλώσσα.

«Και πάντα μελαγχολικά τελείων’ η γιορτή τους./ Γιατί θυμούνται που κι αυτοί ήσαν Έλληνες»

Γλώσσα και εθνική ταυτότητα
Η γλώσσα - λέξεις είναι το απόθεμα της συλλογικής μνήμης, το καταστάλαγμα

του πολιτιστικού θησαυρού του λαού, το απόσταγμα της πείρας αιώνων και το

αποταμίευμα των διαχρονικών αξιών. Πάνω στο ζωντανό κορμί της γλώσσας χα-

ράσσονται, κωδικοποιούνται κι εγγράφονται ανεξίτηλα όλα όσα ζήσαμε ή ονει-

ρευτήκαμε ως εθνική κοινότητα: «Κάθε έθνος μιλάει με τον τρόπο που σκέφτεται

και σκέφτεται με τον τρόπο που μιλάει». Οι λέξεις - έννοιες που χρησιμοποιούν τα

μέλη μιας εθνικής ταυτότητας διαμορφώνουν, συνυφαίνουν αλλά και διασώζουν

τη μοναδικότητακαι την ιδιοπροσωπία του λαού.

Σε ένα άλλο επίπεδο η γλώσσα - λέξεις συντελεί στην ομογενοποίηση των με-

λών μιας εθνικής κοινότητας εξασφαλίζοντας έτσι τις προϋποθέσεις για την ενο-

ποίησητων διαφορετικών στοιχείων. Έτσι μέσα από την ομογενοποίησηκαι ενο-

ποίηση σφυρηλατούνται οι κοινωνικοί δεσμοί μεταξύ των μελών-πολιτών μιας

οργανωμένης κοινωνίας και έθνους. Κι αυτό γιατί η γλώσσα - λέξεις διαμορφώνει την κοσμοθεωρία ενός

λαού αλλά και τον τρόπο που συλλαμβάνει και βιώνει τα μεγάλα θέματα και ερωτήματα της ζωής του.

«Δεν πιστεύουμε στη γλώσσα ως αξία αλλά ως εργαλείο. Δεν βλέπουμε ότι η γλώσσα είναι η ύπαρξή

μας, η ελευθερία, η ταυτότητά μας, ατομική και εθνική». (Γ. Μπαμπινιώτης)

Οι σύγχρονοι «Ποσειδωνιάται»
Στην εποχή του Facebook, του Instagram, του Messenger, του Viber, των greeklishκαι της παντοδυνα-

μίας των αλγόριθμων, της τεχνητής νοημοσύνης, του Metaverseκαι της αλόγιστης χρήσης ξενικών όρων

πόσο «φιλικοί» είμαστε με την ελληνική γλώσσα; Στην εποχή που τα συνθήματα πληθαίνουν και το επιχεί-

ρημαυποχωρεί, πόσο νοιαζόμαστε για τη γλώσσακαι τις λέξεις μας; Στην εποχή της πανεξουσίας της εικό-

ναςκαι της αποβιταμίνωσης του λόγου,πόσο νιώθουμε την απώλεια του γλωσσικούμας θησαυρού;

Ποσειδωνιάτες είναι όσοι δεν μιλούν, δεν σκέφτονται, δεν πράττουν, δεν ονειρεύονται και δεν προ-

γραμματίζουν με εργαλείο την ελληνική γλώσσα. Αντίθετα δεν είναι λίγοι εκείνοι που χρησιμοποιούν ξε-

νικούς όρους για τα πιο απλά πράγματα και επαίρονται για αυτό. Δεν είναι κινδυνολογία το να επισημαί-

νεις την προδοσία της γλώσσας μας από πολλούς Έλληνες. Η γλώσσα μας συνιστά μια αξία, αυταξία κι

έτσι βιώνεται και όχι με συμβουλές και πατριωτικούς λόγους.

«Όμως, αντισταθμίζει που γράφουμε ελληνικά»
Ο ποιητής Κ. Μόντης αντισταθμίζει την πίκρα από την απουσία αναγνωστών των ποιημάτων του με το

προτέρημα να γράφει ακόμη ελληνικά. Οι χρήστες ξένων όρων νιώθουν αυτή την παρηγοριά και την υπε-
ρηφάνεια που ακόμη μπορούν, άσχετα αν το αποφεύγουν και μιλούν και γράφουν ελληνικά;

Ας νιώσουμε κι εμείς σήμερα ως Έλληνες λίγη υπερηφάνειαγια τη γλώσσαμας που μόρφωσε και γα-
λούχησε γενιές και γενιές ανθρώπων σε όλο τον κόσμο. Μια γλώσσα που απλώθηκε παντού και τροφοδό-
τησε με όρους-έννοιεςόλες τις επιστήμες. Οδηγός μας ο παιάνας του Καβάφη για τη γλώσσας μας:

«Με τες εκτεταμένες επικράτειες,/ με την ποικίλη δράση των στοχαστικών/ προσαρμογών./ Και με την
Κοινήν Ελληνική Λαλιά/ ως μέσα στην Βακτριανήν την πήγαμεν, ως τους Ινδούς». («Στα 200 πΧ»).

Μελαγχολώντας για τη γλώσσα μας: 
Οι σύγχρονοι «Ποσειδωνιάτες»

του

Ηλία 
Γιαννακόπουλου

Φιλόλογος
Blog ΙΔΕΟπολις

της

Μαρίνας-Σελήνης
Κατσαΐτη

Αναπληρώτρια
καθηγήτρια 

και πρόεδρος 
του Τμήματος

Περιφερειακής
και Οικονομικής
Ανάπτυξης του

Γεωπονικού
Πανεπιστημίου

Αθηνών
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Α
γαπητή πασιονάρια της γερασμένης σκέψης σε αρυτί-
δωτο μέτωπο και αρυτίδωτη σκέψη που λατρεύετε
εκτός από το παραδοσιακό γιαούρτι της ΦΑΓΕ και όλα

τα καλά άσματα μιας παράδοσης όπου ο εγωισμός των απελ-
θόντων γίνεται ενοχή και συμβιβασμός των επιζώντων. Από το
όνομά σας που έχει το συνθετικό «λατίνο» με λήγουσα το ΠΟΥ-
ΛΟΥ με συγκινείτε αφάνταστα με αυτές τις προχωρημένες ιδέες
όπου η παράδοση επιβάλλει πλήρη υποταγή στους νεκρούς,
στη φυσική τάξη και το προπατορικό αμάρτημα. Όπου το σύμ-
παν έφτιαξε ο πάνσοφος πατέρας με τη βοήθεια αγγελικών αν-
θρώπων ως μια τέλεια μίμηση της ομορφιάς της φυσικής τάξης
που περιγράφουν οι αγιογράφοι στις εκκλησίες που δοξάζεται
το άγιο πνεύμα και καταδικάζεται η αμαρτία της σάρκας. Η άπο-
ψή σας για τη ζωή και την εξέλιξη ανήκει στον δέκατο όγδοο αι-
ώνα και την επικρατούσα αντίληψη για την ηθική που θα έκαιγε
στην πυρά υποψιάζομαι και τον Δαρβίνο όταν δημοσίευσε την
εξελικτική του θεωρία περί καταγωγής των ειδών στον πλανήτη
μας. Την εποχή εκείνη, πριν τη Γαλλική Επανάσταση, που υπο-
ψιάζομαι πως σιχαίνεστε, η φύση θεωρούνταν ως η
βάση ή πηγή και το πρωτότυπο οποιασδήποτε μορφής
του καλού και του ωραίου. Εκείνη την ωραία εποχή, οι
μαύροι, οι ιθαγενείς και όλες οι φυλές του υπόλοιπου
πλανήτη ήταν απολίτιστοι και άσχημοι, αμόρφωτοι,
αγράμματοι και άπλυτοι. Κάπως έτσι περιέγραφε ο
πρέσβης Γκομπινώ τους Έλληνες (δάσκαλος του Χίτ-
λερ και του Φαλμεράγιερ) όταν ήρθε στην Ελλάδα με
εντολή του πρίγκιπα Ντε Τοκβίλ που ευτυχώς τον πήρε
είδηση και τον απέλυσε από τα καθήκοντά του.

Κύρια Λ. ΠΟΥΛΟΥ, ασφαλώς εκτός από τα κείμενα
του Κασιδιάρη, δεν καταλάβατε ποτέ τον Λεβί-Στρος
ούτε και τον Φρόιντ που είπε πως πίσω από τις δυστυ-
χίες των ανθρώπων ψάξτε τις κλειστές κρεβατοκάμα-
ρες των γονιών. Ασφαλώς ούτε και τον Καμύ που έγρα-
φε στα «Γράμματα σ’ έναν φίλο Γερμανό» την εποχή της
ανόδου του ναζισμού στην πιο πολιτισμένη χώρα της
Ευρώπης, λέγοντας πως «θα ήθελα να αγαπώ την πα-
τρίδα μου χωρίς να σιχαίνομαι όλες τις άλλες πατρίδες».

Θα ήταν περιττό να ρωτήσω αν διαβάσατε ποτέ τον Κίνσεϊ. Αλ-
λά και πως αν ζούσατε την εποχή που ο μεγαλοφυής Τούριγκ
ανακάλυψε την πληροφορική, θα αυτοκτονούσε ως καταδικα-
σμένος ομοφυλόφιλος από τις δικές σας πεποιθήσεις πως το
φυσικό φύλο είναι το άρρεν, με το θήλυ να υπερασπίζεται την
πρωτοκαθεδρία του άρρενος, γιατί αιώνες τώρα το έμαθαν να
είναι μόνο η κότα που κάνει τα αυγά στο κοτέτσι.

Πώς να καταλάβετε, αγαπητή πασιονάρια, σε έναν πλανήτη
πίθηκων την έννοια πως το φύλο κατασκευάζεται και κοινωνικά
όχι μόνο χρωμοσωμικά. Να μη σας βάλω στον μπελά να διαβά-
σετε την Μπάτλερ που έγραψε για την παράσταση των φύλων
που συγκροτούν αυτό που λέμε άνδρας και γυναίκα (performa-
tive sexuality). Κατανοώ το γεγονός ότι το θέαμα της σημαίας
που κυματίζει στον άνεμο κάνει την καρδιά σας να χτυπάει δυ-
νατά, και η μουσική και οι στίχοι του εθνικού ύμνου σας προκα-
λούν αυτό το γαργάλημα στις φλέβες και το ανατρίχιασμα που
αποκαλείται συγκίνηση. Εσείς, τη λέξη «πατρίδα» (που τη γρά-
φετε πάντα με κεφαλαίο Π) δεν τη συσχετίζετε με τους ασεβείς
στίχους του νεαρού Πάμπλο Νερούδα, «πατρίδα, λέξη μελαγ-
χολική, όπως θερμόμετρο ή ανελκυστήρας». Ούτε με τον φονι-
κό αφορισμό του δρα Τζόνσον («Ο πατριωτισμός είναι το τελευ-
ταίο καταφύγιο ενός παλιανθρώπου»), αλλά με ηρωικές επελά-
σεις ιππικού, σπαθιά που βυθίζονται σε στήθη εχθρικών στο-
λών, σαλπίσματα, πυροβολισμούς και κανονιές που δεν προέρ-
χονται από μπουκάλια σαμπάνιας. Ανήκετε, κατά τα φαινόμενα,
στο σύμφυρμα αρσενικών και θηλυκών που κοιτάζουν με σε-

βασμό τα αγάλματα των επιφανών που στολίζουν τις δημόσιες
πλατείες και αγανακτούν με τα περιστέρια που χέζουν επάνω
τους, και είστε ικανοί να ξυπνήσετε από τα χαράματα και να πε-
ριμένετε ώρες, ώστε να μη χάσετε την καλή θέση στο Πεδίον
του Άρεως για τη στρατιωτική παρέλαση τις μέρες των εθνικών
επετείων, θέαμα το οποίο σας ωθεί σε εγκωμιαστικά σχόλια
όπου σπινθηρίζουν οι λέξεις «στρατιωτικό», «πατριωτικό» και
«αρρενωπό». 

Κυρία: μέσα σας είναι φωλιασμένο ένα λυσσασμένο
θηρίο που αποτελεί κίνδυνο για την ανθρωπότητα. Εί-
στε μια ζωντανή σαβούρα που τραβάει κάτω τον πολι-
τισμό από την εποχή του κανίβαλου με τα τατουάζ, το
τρυπημένο δέρμα και τη θήκη του φαλλού, του προλο-
γικού μάγου που χτυπούσε τα πόδια του στο χώμα για
να φέρει βροχή και καταβρόχθιζε την καρδιά του αντι-
πάλου του για να του κλέψει τη δύναμη. Στην πραγμα-
τικότητα, πίσω από τις αγορεύσεις σας και τα λάβαρα
προς τιμήν αυτού του θραύσματος γεωγραφίας, του
στιγματισμένου από ορόσημα και αυθαίρετα σύνορα
στα οποία εσείς βλέπετε την προσωποποίηση μιας
ανώτερης μορφής της ιστορίας και της κοινωνικής με-
ταφυσικής, δεν υπάρχει παρά η πανούργα σημερινή
εκδοχή του αρχέγονου φόβου, του φόβου να ανεξαρ-
τητοποιηθεί κάποιος από τη φυλή, να πάψει να είναι
μάζα, μέλος, και να γίνει άτομο, και η νοσταλγία για
εκείνο τον πρόγονο για τον οποίο ο κόσμος άρχιζε και

τελείωνε μέσα στα όρια του γνωστού, στο ξέφωτο του δάσους,
στη σκοτεινή σπηλιά, στο ψηλό οροπέδιο, σ’ αυτό τον μικροσκο-
πικό θύλακο όπου το να μοιράζεται τη γλώσσα, τη μαγεία, τη
σύγχυση, τα έθιμα και, κυρίως, την άγνοια και τους φόβους της
ομάδας του τού έδινε θάρρος και τον έκανε να νιώθει προστα-
τευμένος απέναντι στον κεραυνό, την αστραπή, τα άγρια θηρία
και τις άλλες φυλές του πλανήτη. Όσο κι αν έχουν περάσει αι-
ώνες από εκείνους τους μακρινούς χρόνους και πιστεύετε ότι,
επειδή φοράτε στενή φούστα και κάνετε λίφτινγκ στο Κολωνά-
κι, είστε πολύ ανώτερη από εκείνο τον πρόγονο που σκέπαζε τα
λαγόνια του με φλούδες δέντρων και τρυπούσε τη μύτη του και
τα χείλη του για να κρεμάσει στολίδια.

Αγαπητή πασιονάρια, είστε ο ομφάλιος λώρος που μας συν-
δέει διαμέσου των αιώνων και ονομάζεται τρόμος για το άγνω-
στο, μίσος για το διαφορετικό, απόρριψη της περιπέτειας, πανι-
κός για την ελευθερία και την ευθύνη της καθημερινής επινόη-
σης του εαυτού, δουλική αφοσίωση στη ρουτίνα, στην αγέλη,
άρνηση της αποσυλλογικοποίησης, ώστε να μην αναγκαστούμε
να αντιμετωπίσουμε την καθημερινή πρόκληση της ατομικής
κυριαρχίας. Εκείνα τα χρόνια, ο ανυπεράσπιστος ανθρωποφά-
γος, βυθισμένος σε μεταφυσική και φυσική άγνοια απέναντι σε
ό,τι συνέβαινε γύρω του, είχε κάποιο δίκιο να αρνείται να γίνει
ανεξάρτητος, δημιουργικός και ελεύθερος˙ στα δικά μας χρό-
νια, όπου ξέρουμε πια όλα όσα χρειάζεται να ξέρουμε κι ακόμη
παραπάνω, δεν υπάρχει βάσιμος λόγος για να επιμένει κανείς
να είναι σκλάβος και άλογο ον. Η κρίση αυτή θα σας φαίνεται
ίσως αυστηρή, ακραία, όταν αναφέρεται σε κάτι που, για σας,

δεν είναι παρά ένα χρηστό και ιδεαλιστικό συναίσθημα αλλη-
λεγγύης και αγάπης για τα πάτρια εδάφη και τις αναμνήσεις («η
γη και οι νεκροί», κατά τον Γάλλο ανθρωποειδή κύριο Μωρίς
Μπαρές), αυτό το πλαίσιο περιβαλλοντικών και πολιτιστικών
αναφορών χωρίς το οποίο ο άνθρωπος αισθάνεται άδειος. Σας
διαβεβαιώ ότι αυτή είναι η μια όψη του πατριωτικού νομίσμα-
τος˙ η άλλη, δηλαδή το αντίθετο της λατρείας του «δικού» σας,
είναι η αμαύρωση του ξένου, η επιθυμία να ταπεινώσετε και να
κατατροπώσετε τους υπολοίπους, αυτούς που είναι διαφορετι-
κοί από εσάς επειδή έχουν άλλο χρώμα δέρματος, άλλη γλώσ-
σα, άλλο θεό, ακόμη και άλλα ρούχα ή άλλο διαιτολόγιο. Ο πα-
τριωτισμός, που στην πραγματικότητα μοιάζει με καλοκάγαθη
μορφή εθνικισμού -γιατί το «πατρίδα» μοιάζει πιο παλιό, πιο εγ-
γενές και σεβαστό από το «έθνος», γελοίο πολιτικό-διοικητικό
κατασκεύασμα επινοημένο από πολιτικούς άπληστους για
εξουσία και από διανοούμενους σε αναζήτηση αφεντικού, δη-
λαδή μαικήνα, δηλαδή μαστών προς απομύζηση που είναι ένα
επικίνδυνο αλλά αποτελεσματικό άλλοθι για τους πολέμους
που έχουν αποδεκατίσει τον πληθυσμό του πλανήτη αμέτρητες
φορές, για τα δεσποτικά ορμέμφυτα που έχουν καθαγιάσει την
κυριαρχία του δυνατού πάνω στον αδύνατο, και ένα προπέτα-
σμα εξισωτικού καπνού του οποίου οι δηλητηριώδεις αναθυ-
μιάσεις ισοπεδώνουν τα ανθρώπινα όντα, τα κλωνοποιούν και
τους επιβάλλουν, ως κάτι το ουσιώδες και ανεπανόρθωτο τον
πιο τυχαίο από όλους τους κοινούς παρονομαστές: τον τόπο
γέννησης. Πίσω από τον πατριωτισμό και τον εθνικισμό φλογο-
βολεί πάντοτε η κακοήθης συλλογική μυθοπλασία της ταυτότη-
τας, αυτού του οντολογικού συρματοπλέγματος που φιλοδοξεί
να αντικαταστήσει την ηδονή με την οδύνη της ερωτικής αποτυ-
χίας να αγαπήσει κανείς τον εαυτό του για να μπορέσει ίσως να
αγαπήσει και τον άλλον. Το πνεύμα ιερό και ανήκει στον θεό
έλεγε ο Απ. Παύλος, η σάρκα αμαρτωλή και ανήκει μόνο στον
άνθρωπο.

Θα σας συνέστηνα επειδή είστε και ωραία γυναίκα να δείτε
στον καθρέφτη σας την ομορφιά και να ξεχάσετε το τέρας των
ιδεών που γέννησε όλα τα τέρατα που κατέστρεψαν την πιο γοη-
τευτική ψευδαίσθηση του ευρωπαϊκού πολιτισμού, το δικαίωμα
των ανθρώπων να γεννιούνται και να ζουν αγαπώντας αλλήλους
και όχι ξερνώντας τους ή καίγοντάς τους σε φούρνους. Γιατί οι
δικές σας ιδέες εκεί οδηγούν με μαθηματική ακρίβεια και αλή-
θεια, τι ζόρι τραβάτε όπως θα ’λεγε και ο Κούγιας για να φωνά-
ζετε υστερικά αυτήν την παλαιολιθική θεωρία περί φύλων και
φυλών; Μήπως πρέπει να ερωτευτείτε και να ξεχάσετε τα τραύ-
ματα της κλειστής κρεβατοκάμαρας των γονιών για να ησυχά-
σουν και οι βάρβαροι και εμείς από τις λύσεις που προτείνετε…
τόσο ανερυθρίαστα… Και να θυμάστε, το λογικό ον δεν γεννή-
θηκε στη θέση του άλλου κατά Έγελο αλλά όταν κοκκίνισε η
μούρη του από ντροπή κατά τον δικό μας Αξελό. Και η ντροπή
στα αρχαία και τα παραδοσιακά που υποψιάζομαι ότι θαυμάζε-
τε ονομαζόταν ΤΣΙΠΑ και όσοι δεν την είχαν. Ξετσίπωτοι και
εσείς με την ωραία μορφή που η φύση σας χάρισε αφήστε λίγη
τσίπα για να μοιάζετε με άνθρωπο και όχι με τα πρωτεύοντα ξε-
τσίπωτα που μας γέννησαν… ΕΛΕΟΣ. 

του

Κώστα 
Γ. Κωνσταντινίδη

Χειρουργός ουρολόγος
- ανδρολόγος

Πρόεδρος 
Ανδρολογικού 

Ινστιτούτου
www.andrologia.gr
k.konstantinidis
@andrologia.gr

Επιστολή του Βάρκας Λιόσα στη ΛΑΤΙΝΑ 
το γένος ΠΟΥΛΟΥ πασιονάρια και παθιασμένη οπαδό 

του σύγχρονου Αμερικανού Τεν Τεν 
με το ξανθό τσουλούφι που ένας ευφυής λαός 

εξέλεξε σαν πρόεδρο του ΠΛΑΝΗΤΗ 



Ο
στρατός του Ισραήλ ανακοίνωσε πως
βομβάρδισε δύο στρατιωτικές εγκατα-
στάσεις στο έδαφος του Λιβάνου που πε-

ριείχαν όπλα της Χεζμπολάχ κατά «παραβίαση
της συμφωνίας κατάπαυσης του πυρός», χωρίς
να διευκρινίσει πού βρίσκονταν, πότε επλήγησαν
ή αν υπήρξαν θύματα και η εκεχειρία στη Μέση
Ανατολή δείχνει πλέον πολύ εύθραυστη. Σε
ανάρτησή του στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης
προειδοποίησε ότι συνεχίζει να επιχειρεί για να
εξαλείψει κάθε απειλή κατά του κράτους του Ισ-
ραήλ και να αποτρέψει τη σύνταξη μονάδων του
λιβανικού κινήματος που πρόσκειται στο Ιράν.

Επιθέσεις επίσης αναφέρθηκαν στην περιο-
χή Σαρίτζ στην ανατολική οροσειρά της Μπεκαά
στα προάστια της Τζέντα, στα προάστια του
Ναμπί αλ Σιτ, στα προάστια του Μπριτάλ, στην
περιοχή Χουμίν και ακόμη δύο χτυπήματα με-
ταξύ Κάφρουα και Γουαντί αλ Ζαχρανί.  Οι ΗΠΑ
έχουν ορίσει ως «κόκκινη γραμμή» η σιιτική
ένοπλη οργάνωση Χεζμπολάχ να μη συμμετέ-
χει στην επόμενη κυβέρνηση του Λιβάνου με-
τά την ήττα της σε στρατιωτικό επίπεδο από το
Ισραήλ πέρυσι, όπως δήλωσε από τον Λίβανο η
Μόργκαν Όρταγκους, η αναπληρώτρια απε-
σταλμένη των ΗΠΑ για τη Μέση Ανατολή.

Η Όρταγκους είναι η πρώτη υψηλόβαθμη
αξιωματούχος των ΗΠΑ που επισκέφτηκε τον
Λίβανο και ενώ βρίσκεται σε στασιμότητα η δια-
δικασία σχηματισμού υπουργικού συμβουλίου,
όπου οι θέσεις στην κυβέρνηση μοιράζονται
μεταξύ των φατριών. Το κίνημα Αμάλ, που είναι
σύμμαχος της Χεζμπολάχ, επιμένει να εγκρίνει
όλους του σιίτες μουσουλμάνους υπουργούς,
διατηρώντας τη διαδικασία σε αδιέξοδο.

Η Όρταγκους δήλωσε ότι δεν φοβάται τη φι-
λοϊρανική Χεζμπολάχ διότι ηττήθηκαν στρατιω-
τικά. «Το τέλος της ηγεμονίας του τρόμου της
Χεζμπολάχ στον Λίβανο και στον κόσμο ξεκίνη-
σε και αυτό έχει τελειώσει», πρόσθεσε.

Η Χαμάς λέει πως σταμάτησε
η ανθρωπιστική βοήθεια στη Γάζα

Σύμφωνα με την ίδια, «η Χεζμπολάχ ηττήθη-

κε από το Ισραήλ και είμαστε ευγνώμονες προς
τον σύμμαχό μας Ισραήλ που τη νίκησε».

Οι εχθροπραξίες τερματίστηκαν στα τέλη Νο-
εμβρίου με εκεχειρία που επετεύχθη με τη με-
σολάβηση των ΗΠΑ και της Γαλλίας, που όρισε
προθεσμία 60 ημερών προκειμένου το Ισραήλ
να αποσυρθεί από τον Νότιο Λίβανο, η Χεζμπο-
λάχ να αποσύρει τους μαχητές της και τα όπλα
της και τα λιβανικά στρατεύματα να αναπτυχ-
θούν στην περιοχή.

Η προθεσμία παρατάθηκε έως τις 18 Φε-
βρουαρίου. Η Όρταγκους αναφέρθηκε στη νέα
ημερομηνία, αλλά δεν είπε ξεκάθαρα ότι ο ισ-
ραηλινός στρατός θα αποσυρθεί από το λιβανι-
κό έδαφος.

Στον Νότο η Χαμάς κατηγόρησε ξανά το Ισ-
ραήλ ότι έχει αναστείλει την παράδοση ανθρω-
πιστικής βοήθειας στη Λωρίδα της Γάζας κατά
παράβαση των υποχρεώσεών του βάσει της

συμφωνίας κατάπαυσης του πυρός και απελευ-
θέρωσης ομήρων. Ο επικεφαλής του κυβερνη-
τικού γραφείου μέσων ενημέρωσης της Χαμάς
στη Γάζα Σαλαμά Μαρούφ ισχυρίστηκε ότι το
Ισραήλ δεν παρέχει κρίσιμες προμήθειες καυ-
σίμων, με μόνο 15 φορτηγά καυσίμων να εισέρ-
χονται στη λωρίδα κάθε μέρα, αντί για τα αναμε-
νόμενα 50. Απαιτούνται περίπου 200.000 σκη-
νές και 60.000 τροχόσπιτα για να στεγαστούν οι
κάτοικοι της κατεστραμμένης από τον πόλεμο
Λωρίδας και η Χαμάς λέει ότι το ποσό που έλα-
βε είναι πολύ χαμηλό. Σε αντίθεση με τις εκτι-
μήσεις από τα Ηνωμένα Έθνη, η ισραηλινή
υπηρεσία του υπουργείου Άμυνας, που είναι
αρμόδια για την επίβλεψη της παράδοσης αν-
θρωπιστικής βοήθειας στη Γάζα, ισχυρίστηκε
ότι μόνο 8.500 φορτηγά βοήθειας εισήλθαν στη
Γάζα τις τρεις εβδομάδες από την επιβολή της
εκεχειρίας.
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Η Ύπατη Αρμοστεία του ΟΗΕ για τα Δικαιώματα του Αν-
θρώπου ζήτησε από τις ΗΠΑ να ανακαλέσουν τις κυρώ-
σεις τους κατά του Διεθνούς Ποινικού Δικαστηρίου.
«Υποστηρίζουμε πλήρως την ανεξάρτητη δουλειά του δι-
καστηρίου», τόνισε η εκπρόσωπος. Αν και οι Ηνωμένες
Πολιτείες δεν περιλαμβάνονται στα 125 κράτη-μέλη του,
οι κυρώσεις που ανακοίνωσε ο Τραμπ θα μπορούσαν να
το οδηγήσουν σε επιχειρησιακή παράλυση. Στα μέτρα
περιλαμβάνεται η απαγόρευση για τα μέλη του προσωπι-

κού του να ταξιδεύουν στις Ηνωμένες Πολιτείες, πράγμα
που θα περιέπλεκε το έργο του. Χρηματοπιστωτικοί θε-
σμοί μπορούν να αρνηθούν να συνεργαστούν υπό τον
φόβο των αμερικανικών αντιποίνων. 

Ο Τραμπ υπέγραψε εκτελεστικό διάταγμα για την επι-
βολή κυρώσεων στο Διεθνές Ποινικό Δικαστήριο, το
οποίο κατηγορεί για «παράνομες και αβάσιμες ενέργει-
ες» εναντίον της Αμερικής και του Ισραήλ. Στο υπόμνημα
του Λευκού Οίκου το κατηγορεί ότι δημιουργεί μια

«επαίσχυντη ηθική ισοδυναμία» μεταξύ της Χαμάς και
του Ισραήλ, εκδίδοντας τα εντάλματα την ίδια στιγμή. Η
Ολλανδία που φιλοξενεί το δικαστήριο δήλωσε ότι «λυ-
πάται» για την κίνηση του Τραμπ. «Το Διεθνές Ποινικό Δι-
καστήριο πρέπει να μπορεί να συνεχίσει τη μάχη του
εναντίον της ατιμωρησίας σε όλο τον κόσμο χωρίς εμπό-
δια», δήλωσε από την πλευρά της η πρόεδρος της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν, ενώ αντέ-
δρασε και το Βερολίνο.

Ο ΟΗΕ ζητά από τον Τραμπ να ανακαλέσει τις κυρώσεις κατά του Διεθνούς Ποινικού Δικαστηρίου
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

ΤΑΓΙΠ ΕΡΝΤΟΓΑΝ
Επίθεση σε επιχειρηματίες
επειδή, όπως λέει, δεν
έχουν βοηθήσει αρκετά
τους σεισμόπληκτους
δύο χρόνια μετά τα 7,8R

Πολιτικές «δονήσεις» συνεχίζουν
να προκαλούν οι σεισμοί στην Τουρκία
και ας έχουν περάσει δύο χρόνια. Ο
Ταγίπ Ερτογάν επέκρινε τους επιχει-
ρηματίες ζητώντας περισσότερη βοή-
θεια για τους σεισμόπληκτους. Ο Ερν-
τογάν είπε ότι δεν του άρεσε η βοήθεια
του προέδρου του συμβουλίου του
Ομίλου Cengiz Μεχμέτ Τσενγκίζ. «Δεν
με ικανοποίησε η συνεισφορά του
Ομίλου Cengiz. Αυτό σημαίνει ότι κυ-
ρίως o Οργανισμός Αντιμετώπισης
Φυσικών Καταστροφών πρέπει να
τους πιέσει περισσότερο. Το χέρι που
προσφέρει είναι ανώτερο από αυτό
που εισπράττει», δήλωσε ο Τούρκος
πρόεδρος. Μετέβη μάλιστα σε μια
επαρχία, στην Αντιγιαμάν, για να τιμή-
σει τη μνήμη των νεκρών.

Η τουρκική κυβέρνηση έχει δε-
σμευτεί να κατασκευάσει 650.000
σπίτια, ενώ ο Ερντογάν είχε υποσχε-
θεί λίγες εβδομάδες μετά τον σεισμό
ότι θα παραδίδονταν 319.000 νέα σπί-
τια μέσα σε έναν χρόνο. Μέχρι στιγμής
189 άνθρωποι, πολλοί από τους οποί-
ους έχουν κριθεί ένοχοι για «αμέ-
λεια» στην τήρηση του οικοδομικού
κανονισμού, έχουν καταδικαστεί σε
ποινές φυλάκισης, ενώ πολλές δίκες
βρίσκονται σε εξέλιξη, σύμφωνα με το
τουρκικό υπουργείο Δικαιοσύνης.

Το Ισραήλ πραγματοποίησε σειρά επιθέσεων στο έδαφος του Λιβάνου,
υποστηρίζοντας πως βομβάρδισε στρατιωτικές εγκαταστάσεις 

που έκρυβαν όπλα της Χεζμπολάχ

Από μια κλωστή κρέμεται
η εκεχειρία στη Μέση Ανατολή
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Αυτό είναι 
το σχέδιο 

εκκένωσης
της Σαντορίνης

Χ
ιλιάδες κάτοικοι και εργαζόμενοι στη Σαντορίνη έχουν εγκατα-
λείψει μέχρι σήμερα το νησί, λόγω των συνεχών σεισμικών δο-
νήσεων. Υπολογίζεται ότι έχουν φύγει περίπου 10 χιλιάδες άν-

θρωποι. Είτε με έκτακτες πτήσεις είτε με τα καράβια. Η «εκκένωση»
του νησιού έγινε με αργούς ρυθμούς και καθυστερήσεις, με ουρές στο

λιμάνι και συνωστισμό στο αεροδρόμιο, αλλά χωρίς να
υπάρξει μείζον πρόβλημα.

Από τη στιγμή που το φαινόμενο άρχισε να επιδει-
νώνεται, ο Δήμος Θήρας ανάρτησε 8 χάρτες-σχέδια
διαφυγής για τους 8 δημοτικούς τομείς του νησιού σε
κάθε δημοτικό διαμέρισμα αλλά και στη σελίδα του
στο Facebook, προκειμένου να ενημερωθούν οι κά-
τοικοι αλλά και οι επισκέπτες του νησιού, όσοι τουλά-
χιστον έχουν απομείνει.  Όσοι έμειναν πίσω έχουν
οχυρώσει τα σπίτια τους και έχουν έτοιμες βαλίτσες

με τα απολύτως απαραίτητα σε περίπτωση που χρειαστεί. Και οι τοπι-
κές Αρχές παραμένουν σε εγρήγορση και ήδη έχουν γνωστοποιήσει το
σχέδιο που έχουν καταρτίσει, το «Εγκέλαδος 2». 

Σε ισχύ τα έκτακτα μέτρα
Ήδη είναι σε ισχύ τα έκτακτα μέτρα στο νησί, που θα αναθεωρηθούν

σε νέα σύσκεψη σήμερα. 

Η Σαντορίνη κηρύχθηκε σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης την ώρα

που έφτασαν στο νησί επιπλέον ενισχύσεις από την Αθήνα. Λίγο μετά

τις 16.00 της Πέμπτης έφτασαν με το πλοίο της γραμμής οχήματα του

Στρατού, του Πυροσβεστικού Σώματος, της Αστυνομίας (μία ομάδα ΟΠ-

ΚΕ με 10 άτομα) ενισχύοντας τις δυνάμεις που βρίσκονται στο νησί,

προκειμένου να συνδράμουν σε περίπτωση που χρειαστεί λόγω της

αυξημένης σεισμικής δραστηριότητας στον θαλάσσιο χώρο μεταξύ

Σαντορίνης και Αμοργού.

Παράλληλα δύο φορτηγά του ΔΕΔΔΗΕ με γεννήτριες καθώς και

οχήματα με κεραίες κινητής τηλεφωνίας αποβιβάστηκαν επίσης από το

καράβι που έδεσε στο λιμάνι του νησιού, μαζί και με τα κινητά μαγει-

ρεία του Στρατού. Ο κρατικός μηχανισμός παραμένει σε ύψιστη επιφυ-

λακή και προετοιμάζεται ακόμα και για το πιο ακραίο σενάριο. Είναι χα-

ρακτηριστικό ότι έξω από το εργοστάσιο της ΔΕΗ τοποθετήθηκαν σακιά

με άμμο σε περίπτωση που μετά από κάποια σεισμική δόνηση εκδηλω-

θεί τσουνάμι.

Τι περιλαμβάνει το σχέδιο
Το σχέδιο «Εγκέλαδος 2», τα πρώτα στάδια του οποίου έχουν ήδη τε-

θεί σε ισχύ στο πλαίσιο της πρόληψης στην περίπτωση των Κυκλάδων
και ιδιαίτερα της Σαντορίνης, αποτελείται από τέσσερις φάσεις.

Προπαρασκευαστικές δράσεις
Η πρώτη αυτή φάση αποτελεί την προετοιμασία του κράτους και των

τοπικών Αρχών. Τα βασικά σημεία της φάσης αυτής αποτελούν η διε-
νέργεια του προσεισμικού ελέγχου των κτηρίων, καθώς και η αναθεώ-
ρηση και επικαιροποίηση των σχεδίων πολιτικής προστασίας. Το σχέ-
διο «Εγκέλαδος 2» αποτελεί προϊόν αυτής ακριβώς της προσπάθειας.

Παράλληλα, κρίνεται απαραίτητη η εξασφάλιση οικονομικών πόρων
μεταξύ άλλων για τη συντήρηση και λειτουργία μηχανημάτων εξοπλι-
σμού καθώς και η πρόσληψη προσωπικού. Επιπλέον, ο έλεγχος της
λειτουργίας τόσο του συστήματος επικοινωνίας για τη διασφάλιση της
ασφαλούς ανταλλαγής πληροφοριών μεταξύ των φορέων όσο και της
καλής λειτουργίας και της συντήρησης εξοπλισμού που θα χρησιμο-
ποιηθούν για την αντιμετώπιση εκτάκτων αναγκών.

Ταυτόχρονα, ο προσδιορισμός των χώρων συγκέντρωσης του πλη-
θυσμού μετά από έναν σεισμό, όπως άλλωστε έγινε στην περίπτωση
της Σαντορίνης, της Αμοργού και της Ανάφης είναι επίσης επιτακτικός,
όπως και ο ποιοτικός και ποσοτικός έλεγχος του αποθηκευμένου υλι-
κού που θα παρασχεθεί στους πληγέντες, εάν χρειαστεί, για την προ-
σωρινή τους στέγαση.

Δράσεις αυξημένης ετοιμότητας
Στη δεύτερη φάση του σχεδίου, οι δήμοι και οι περιφέρειες στις πε-

ριοχές που βρίσκονται σε αυξημένο σεισμικό κίνδυνο οφείλουν να
ελέγχουν εάν έχουν διενεργηθεί όσα προβλέπει η πρώτη φάση και να
επισπεύσουν την υλοποίησή τους. Οι αρμόδιες Αρχές μπορούν να συγ-
καλέσουν τα Συντονιστικά Τοπικά Όργανα (ΣΤΟ) των δήμων και τα Συν-
τονιστικά Όργανα Πολιτικής Προστασίας (ΣΟΠΠ) των περιφερειακών
ενοτήτων για την υποβοήθηση του έργου τους.

Το έργο του ΟΑΣΠ σε μια κρίσιμη περίοδο μπορεί να συνδράμει η
Μόνιμη Ειδική Επιστημονική Επιτροπή Εκτίμησης Σεισμικού Κινδύνου
και Μείωσης της Σεισμικής Διακινδύνευσης.

Άμεση κινητοποίηση και επέμβαση
Εν συνεχεία, η τρίτη φάση αφορά την περίπτωση που ένας σεισμός

προκαλέσει συνέπειες και καταστροφές. Τότε τι πρέπει να κάνει το
κράτος; Προτεραιότητα είναι ο απεγκλωβισμός και η διάσωση πολιτών
από την Πυροσβεστική καθώς και η παροχή πρώτων βοηθειών στους
τραυματίες και η διακομιδή τους στα νοσοκομεία.

Έπειτα ακολουθεί η συλλογή πληροφοριών για τη σεισμόπληκτη πε-
ριοχή και η ενημέρωση των εμπλεκόμενων φορέων, όπως και η λήψη
μέτρων προστασίας πολιτών ακόμη και δίνοντας εντολή εκκένωσης.

Προβλέπεται, επίσης, η προσωρινή διαμονή των πολιτών, οι εστίες
των οποίων έχουν πληγεί, η άρση εμποδίων στο οδικό δίκτυο, ο έλεγ-
χος του δικτύου παροχής πόσιμου νερού, του δικτύου ηλεκτροδότη-
σης, των υποδομών για τη διαπίστωση τυχόν ζημιών και η διασφάλιση
της λειτουργίας των υπηρεσιών.

Άμεσα συγκαλούνται τα Συντονιστικά Τοπικά Όργανα των δήμων και
τα αντίστοιχα όργανα πολιτικής προστασίας των Περιφερειακών Ενο-
τήτων, ενώ το έργο των δυνάμεων που επιχειρούν στις πληγείσες πε-
ριοχές συνδράμουν οι Ένοπλες Δυνάμεις, αλλά και εθελοντικές οργα-
νώσεις πολιτικής προστασίας, όπως και ξένες χώρες.

Τα μαθήματα, φυσικά, διακόπτονται λόγω έκτακτων συνθηκών, οι
πολίτες ενημερώνονται αρμοδίως και η Τροχαία θέτει σε ισχύ έκτακτα
κυκλοφοριακά μέτρα. Στη φάση αυτή είναι που αποφασίζεται εάν μια
περιοχή πρέπει να κηρυχτεί σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης και ο
πληθυσμός της να απομακρυνθεί προληπτικά.

Οι 8 χάρτες και οι 4 φάσεις 
για το πώς θα αδειάσει το νησί, 

αν χρειαστεί - Οδηγίες ανά τομέα έχουν
αναρτηθεί στα δημοτικά διαμερίσματα

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com

«ΕΓΚΕΛΑΔΟΣ 2»

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Εφιαλτικό σενάριο
Τι θα είχε συμβεί όμως αν ήμασταν εν μέσω του-

ριστικής περιόδου και στο νησί βρίσκονταν όχι μό-
νο οι μόνιμοι κάτοικοι και ορισμένοι εργαζόμενοι
αλλά δεκάδες χιλιάδες τουρίστες; Πώς θα είχε γί-
νει η εκκένωση του νησιού, εάν υπήρχε ανάγκη να
αποχωρήσουν οι άνθρωποι από εκεί; Αν είχε συμ-
βεί ο μεγάλος σεισμός;

Όπως προκύπτει από ρεπορτάζ της «Καθημερι-
νής», η Σαντορίνη, αν και διεθνής τουριστικός προ-
ορισμός που υποδέχεται κάθε χρόνο εκατοντάδες
χιλιάδες τουρίστες και μία από τις πιο σεισμογε-
νείς περιοχές της Ελλάδας, δεν διαθέτει «λιμενι-
κές πύλες πολιτικής προστασίας ή αλλιώς έκτα-
κτης ανάγκης», που θα εξασφάλιζαν ότι σε περί-
πτωση που υπήρχε πρόβλημα στο λιμάνι του Αθη-
νιού, θα ήταν εφικτές η θαλάσσια διασύνδεση του
νησιού και η τροφοδοσία.

Οι δυο πύλες, η μια στη Γλυφάδα και η άλλη στη
θέση Κολούμπο, βρίσκονται ακόμα στο στάδιο της
μελέτης (από το 2013), γιατί η δημοτική αρχή θεώ-
ρησε περιττό το έργο, αφού θα κατασκευαζόταν
νέο λιμάνι. Που είναι όμως και αυτό ακόμα στα
χαρτιά.

Τώρα τα έργα έχουν ξεκινήσει ξανά και η μεν
Πύλη της Γλυφάδας βρίσκεται στο στάδιο της δη-
μοπράτησης, η δε στο Κολούμπο περιμένει την
Κτηματική Υπηρεσία του Δημοσίου. Είμαστε, δηλα-
δή, στο περίμενε…Τα ίδια και για το νέο λιμάνι που
έχει κολλήσει στα καλώδια του ΑΔΜΗΕ που ανα-
ζητείται λύση για το πού θα μεταφερθούν. Το νέο
λιμάνι θα γίνει, όποτε ολοκληρωθούν τα έργα, στον
Μονόλιθο.

Υπό μελέτη είναι ακόμα και η δημιουργία ενός
ακόμα δρόμου που θα συνδέει το νησί με το λιμάνι
στον Αθηνιό, αφού σήμερα υπάρχει μόνο ένας στε-
νός δρόμος που καταλήγει στο λιμάνι και αυτός εί-
ναι επικίνδυνος.

Τη Σαντορίνη επισκέφθη-
κε χθες το πρωί ο πρωθυ-
πουργός Κυριάκος Μητσο-
τάκης, στέλνοντας μήνυμα
στους κατοίκους για ψυ-
χραιμία και προσοχή στις
αναφορές των ειδικών επι-
στημόνων, την ώρα που η
σεισμική δραστηριότητα
στις Κυκλάδες εξακολουθεί
να είναι έντονη. 

«Είμαι στη Σαντορίνη για να επιβλέψουμε την προ-
ετοιμασία του κρατικού μηχανισμού για το ενεργό γεω-
λογικό φαινόμενο που είναι σε εξέλιξη. Ακούμε με
προσοχή τις κατευθύνσεις και τις οδηγίες των ειδικών.
Θα εξακολουθούμε να παρακολουθούμε το φαινόμενο.
Δεν θα κάνουμε επιστημονική εκτίμηση. Να διαβεβαι-
ώσω τους κατοίκους της Σαντορίνης και των άλλων νη-
σιών ότι ο κρατικός μηχανισμός είναι στο πλευρό τους.
Είναι καλύτερο να προετοιμαζόμαστε και να προλαμβάνουμε
παρά να τρέχουμε να τα αντιμετωπίζουμε εκ των υστέρων.
Συνιστώ ψυχραιμία, να ακούμε τις οδηγίες της πολιτικής
προστασίας και ευχόμαστε το φαινόμε-
νο σύντομα να τελειώσει, ώστε το νησί
να βρει τους φυσιολογικούς του ρυθ-
μούς», δήλωσε ο πρωθυπουργός κατά
την άφιξή του στο νησί.

Τον Κυριάκο Μητσοτάκη συνόδευ-
σε ο υπουργός Πολιτικής Προστασίας
Βασίλης Κικίλιας, ενώ ακολούθησε
ευρεία σύσκεψη με τοπικούς φορείς

του νησιού. «Δικαιωθή-
καμε -και το ξέρετε κα-
λά- για αυτή μας την
επιλογή, αποδεικνύον-
τας στην πράξη ότι μπο-
ρούμε, προτάσσοντας
την ασφάλεια και την
υγεία των πολιτών ως
απόλυτη προτεραιότη-
τα, να μην υπονομεύ-

σουμε ταυτόχρονα και την οικονομική δραστηριό-
τητα, όχι μόνο της Σαντορίνης αλλά συνολικά της
ελληνικής οικονομίας, καθώς -το γνωρίζετε πολύ
καλά- ο τουρισμός αποτελεί έναν κρίσιμο πυλώνα
της αναπτυξιακής δυναμικής της χώρας», ανέφερε
χαρακτηριστικά ο κ. Μητσοτάκης και συνέχισε:
«Είναι η σταθερή δραστηριότητα του υποθαλάσσι-
ου ηφαιστείου του Κολούμπου, που κι αυτή την πα-
ρατηρούμε και τη μελετούμε. Ούτε αυτό το γεωλο-

γικό γεγονός μάς είναι άγνωστο. Και έχουμε όντως μια πο-
λύ έντονη σεισμική, τεκτονική δραστηριότητα, αυτή τη
σμηνοσειρά την οποία την αισθάνεστε τις τελευταίες ημέ-

ρες με έντονο τρόπο. Αυτή είναι που
μας προκαλεί την ανησυχία, για αυτό
ο κρατικός μηχανισμός βρίσκεται σε
πλήρη κινητοποίηση. Όχι γιατί πι-
στεύουμε ή μας λέει κάποιος, γιατί
πρέπει να το πω και αυτό, ότι θα συμ-
βεί κάτι καταστροφικό, αλλά γιατί
πρέπει να είμαστε έτοιμοι για κάθε
ενδεχόμενο». 

Στη Σαντορίνη ο Μητσοτάκης: «Ο κρατικός
μηχανισμός είναι στο πλευρό των κατοίκων»

Αποκατάσταση και αρωγή
Η τέταρτη και τελευταία φάση περιλαμβάνει ένα σχέδιο αποκατά-

στασης μιας περιοχής και συνδρομής στους κατοίκους της να επι-
στρέψουν στον τόπο και τις κατοικίες τους.

Ειδικότερα, προβλέπεται η μέριμνα για τους πληγέντες που έχασαν
τα σπίτια τους σε έναν σεισμό, όπως και η οικονομική ενίσχυση των
πληγέντων για την κάλυψη των πρώτων αναγκών τους, ενώ απαραίτη-
τη είναι επίσης η οριοθέτηση σεισμόπληκτων περιοχών και η στεγα-
στική συνδρομή μετά από αυτοψίες και καταγραφή ζημιών στα κτή-
ρια. Επιχορήγηση παρέχεται επίσης σε βιομηχανικές και βιοτεχνικές
μονάδες, εμπορικά καταστήματα και αγροτικές εκμεταλλεύσεις.

Έπειτα ακολουθούν η αποκατάσταση υποδομών και δικτύων, κα-
θώς και η αποκατάσταση ζημιών στο οδικό δίκτυο.

Εγχειρίδιο δράσης και πρόληψης
Όλα αυτά τα μέτρα και στάδια που καλούνται να υιοθετήσουν οι

φορείς δεν μοιάζουν άγνωστα. Η συγκεκριμένη μεθοδολογία βλέ-
πουμε να ακολουθείται -με διαφοροποιήσεις ανάλογα το φαινό-
μενο- και σε άλλες περιπτώσεις.

Έχουμε δει να ακολουθείται στην περίπτωση μιας καταστροφι-
κής πυρκαγιάς όπως αυτές των τελευταίων καλοκαιριών, ή και
στην περίπτωση μιας σαρωτικής πλημμύρας, όπως εκείνη στη
Θεσσαλία. Αντίστοιχη λογική υιοθετείται και στην περίπτωση μιας
έντονης ηφαιστειακής δραστηριότητας, που σε σύγκριση όμως με
έναν σεισμό ή μια πυρκαγιά, δίνει περισσότερα προειδοποιητικά
σημάδια για την έγκαιρη δράση των Αρχών.

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com



Τ
α όσα συμβαίνουν στη Σαντορίνη,

όπως και πολλά άλλα, έχουν δώσει

λαβή για την υιοθέτηση εκ μέρους

κάποιων και άλλων θεωριών συνωμοσίας·

το ότι κυκλοφορούν ήδη αμέτρητες δεν

φαίνεται να ενοχλεί τους θιασώτες των με-

γάλων και μικρών Alex Jones (γνωστός

ακραία συνωμοσιολόγος, ραδιοφωνικός

παραγωγός στις ΗΠΑ). Στην περίπτωση της

Σαντορίνης βοηθούν βέβαια η -συνηθι-

σμένη σε τέτοιες περιπτώσεις- διάσταση

απόψεων μεταξύ ειδικών (βλέπετε συσχέ-

τιση σεισμικής και ηφαιστειακής δραστη-

ριότητας), το ασυνήθιστο της υπόθεσης και

η διάρκειά της.
«Είναι έτοιμο να εκραγεί το ηφαίστειο

της Σαντορίνης; Οι επιστή-
μονες εκδίδουν ανατρι-
χιαστική προειδοποίηση
καθώς το επίκεντρο των
διακοπών χτυπιέται από
εκατοντάδες σεισμούς»,

είναι ο μάλλον παραπλανη-
τικός τίτλος της βρετανικής «λαϊκής» ταμ-
πλόιντ «Daily Mail». Παραπλανητικός κα-
θώς στο σχετικό ρεπορτάζ παρατίθεται δή-
λωση ειδικού ο οποίος ξεκαθαρίζει πως
«δεν υπάρχει καμία ένδειξη αλλαγής στο
ηφαιστειακό σύστημα της Σαντορίνης αυ-
τήν τη στιγμή και η πιθανότητα ηφαιστει-
ακής έκρηξης είναι πολύ μικρή». Άρα προς
τι ο τίτλος; Εδώ μπαίνει η σεναριολογία ή
διχογνωμία: «Οι σεισμολόγοι έχουν δύο
σενάρια: το πρώτο, πιο πιθανό, είναι ότι η
δραστηριότητα θα συνεχιστεί για μερικές
μέρες, εβδομάδες ή λίγους μήνες με πα-
ρόμοια ή μικρότερα μεγέθη και σταδιακά
θα σταματήσει. Το δεύτερο σενάριο, το
οποίο είναι λιγότερο πιθανό, είναι ότι η
δραστηριότητα θα κορυφωθεί με μεγαλύ-
τερο σεισμό και μετά θα αρχίσει να μειώνε-
ται». Εκεί λοιπόν εδράζεται ο τίτλος του ρε-
πορτάζ της βρετανικής ταμπλόιντ. Και προς
επίρρωση του ερωτήματος-επιχειρήματος
πάνω στο οποίο βασίστηκε το κείμενο, δια-
βάζουμε: «Σύμφωνα με τον Έρικ Ντάνχαμ,
αναπληρωτή καθηγητή της Σχολής Γης,

Ενέργειας και Περιβαλλοντικών Επιστη-
μών του Πανεπιστημίου του Στάνφορντ, “τα
ηφαίστεια είναι περίπλοκα και επί του πα-
ρόντος δεν υπάρχει καθολικά εφαρμόσιμο
μέσο πρόβλεψης της έκρηξης. Κατά πάσα
πιθανότητα δεν θα υπάρξει ποτέ”». Οι θεω-
ρίες συνωμοσίας ξεκινούν από την «ασά-
φεια» και τη διάσταση απόψεων στους
κόλπους των επιστημόνων γύρω από τις
απαντήσεις στα μείζονα.

«Εγώ θα σας πω τι
σας κρύβουν τα κανάλια»

Φυσικά υπάρχουν και τα πολύ «σκληρά»
που δεν πηγάζουν από διχογνωμίες αλλά
από την καλπάζουσα φαντασία του καθε-
νός. Εδώ μιλάμε για αφηγήματα τόσο έωλα
που προκαλούν τον γέλωτα. Τον γέλωτα εί-
παμε; Κι όμως, όχι σε όλους. Υπάρχει κό-
σμος εκεί έξω ο οποίος λόγω σχετικής ψυ-
χολογικής προδιάθεσης ή αντισυστημικής
λογικής ή άλλων αιτίων (δεν είναι λίγα), εί-
ναι έτοιμος να αποδεχτεί αλλά και να γίνει
«καλός αγωγός» της όποιας εξωφρενικής
ή ακόμη και σχιζοφρενικής -στα μάτια των
πολλών- αφήγησης. Στην περίπτωση της
Σαντορίνης τα «σκληρά» είναι τέτοια που
ίσως κάποιος αρχικά νομίσει ότι μερικοί
κάνουν πλάκα. Κι όμως… Διαβάστε: «Στη
Σαντορίνη εξελίσσεται στρατιωτική επιχεί-
ρηση καταστροφής υπόγειας βάσης πιθα-

νών εξωγήινων οντοτήτων. Ο Θεός να βάλει
το χέρι Του!» Οι κοινοποιήσεις εδώ αυξά-
νονταν διαρκώς. Λογική του τύπου «αυτό
δεν θα σας το πούνε τα κανάλια». Προφα-
νώς η παραπάνω ανάρτηση πρόσφερε και
άφθονο γέλιο. Αλλά υπάρχουν και πολλοί
εξ ημών και εξ υμών που αποκαρδιώνονται
βλέποντας στα κοινωνικά μέσα τέτοιες
προσεγγίσεις.

Υπάρχει εδώ και κάτι άλλο που στο ευρύ-
τερο πλαίσιο της συνωμοσιολογίας αξίζει
να σημειωθεί. Έρχεται το τέλος του κό-
σμου, αφήνουν κάποιοι να εννοηθεί. Ποιος
τους το επικοινώνησε αυτό; Άγνωστο. Τρο-
μοκρατημένοι, αναζητώντας δικαιολογία
για πλείστα θέματά τους, καταφεύγουν
στην εσχατολογία. Ο Θεός τιμωρεί, βγαί-
νουν και λένε όλοι αυτοί σε κάθε φυσική
καταστροφή.

Άπλετος χώρος στην...
τρέλα κάθε πικραμένου

Στη διάρκεια των πλημμυρών στη Βαλέν-
θια γράφτηκαν στα κοινωνικά μέσα διάφο-
ρα απίθανα, όπως πχ το κάτωθι: «Γιατί οι
πλημμύρες στη Βαλένθια της Ισπανίας; Εί-
ναι κόμβος διακίνησης σεξ, οργάνων και
ναρκωτικών». Στα μάτια κάποιων λοιπόν ο
Μεγαλοδύναμος είναι εκδικητικός και τι-
μωρός. Έτσι βλέπουν οι καψεροί τον Θεό
της αγάπης. Τα ίδια και για τη Σαντορίνη,

όπου μερικοί μερικοί ερμηνεύουν τις Γρα-
φές βάσει του δικού τους οπτικού πρίσμα-
τος, όπου βέβαια η αγάπη απουσιάζει. Οι
δε εσχατολογικές προσεγγίσεις δίνουν και
παίρνουν με επίκληση μάλιστα της Προς
Ρωμαίους Επιστολής Παύλου. «Ο καλός
Θεός δεν θέλει να εκδικηθεί κανέναν. Ο
Θεός δεν εκδικείται, είναι στοργικός και
τρυφερός», μας λένε οι γέροντες της επο-
χής μας και είναι ξεκάθαροι σε αυτό. «Οι
όποιες δοκιμασίες, δυσκολίες και πειρα-
σμοί καθόλου δεν προέρχονται από τον
Θεό», γράφει στην Πεμπτουσία ο π. Ανδρέ-
ας Αγαθοκλέους. 

Και προσθέτει πως «μέσα από τις ορθό-
δοξες κατηχήσεις και, κυρίως, από τις εμ-
πειρίες της καθημερινότητας μπορούμε να
αναθεωρήσουμε την αντίληψη ότι ο Θεός
τιμωρεί και να χαρούμε την παρουσία Του,
την αγάπη Του, την ομορφιά να σχετιζόμα-
στε με τέτοιον Θεό». Ναι, «ο Θεός αγάπη
εστί».

Τώρα το γιατί βρίσκουν έδαφος και δια-
κινούνται όλα στα οποία αναφερθήκαμε
αποτελεί μεγάλη συζήτηση, στην οποία θα
μπορούσαν να εμπλακούν ψυχολόγοι, θε-
ολόγοι, κοινωνιολόγοι και πολλοί άλλοι.
Αλλά οι πλατφόρμες κοινωνικής δικτύω-
σης έδωσαν άπλετο χώρο στον κάθε πι-
κραμένο να εκφραστεί, να βγάλει τα εσώ-
ψυχά του και να πουλήσει τρέλα.
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ΣΕΙΣΜΟΙ ΣΤΗ ΣΑΝΤΟΡΙΝΗ

του Νίκου 
Χιδίρογλου 

Οι παραπλανητικοί τίτλοι των ξένων 
Μέσων και οι αναρτήσεις στα social με
αναφορές σε εκδίκηση του Θεού, τέλος 

του κόσμου και στρατιωτικές επιχειρήσεις
εξωγήινων στα έγκατα του νησιού

Θεωρίες συνωμοσίας
και ιστορίες φαντασίας
που προκαλούν... γέλιο
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Ποιος ήταν ο κρατούμενος
Βασίλης Δημάκης που
πέθανε στα 47 του χρόνια
στις φυλακές Κορυδαλλού 

Πέθανε σε ηλικία 47 ετών, από
άγνωστους μέχρι στιγμής λόγους,
ο κρατούμενος των φυλακών Κο-
ρυδαλλού Βασίλης Δημάκης. Σύμ-
φωνα με ανακοίνωση της Γενικής
Γραμματείας Αντεγκληματικής Πο-
λιτικής: «Πρωινές ώρες σήμερα,
Πέμπτη, 07 Φεβρουαρίου 2025, εν-
τός κελιού στο Κατάστημα Κράτη-
σης Κορυδαλλού εντοπίστηκε χω-
ρίς τις αισθήσεις του, από συγκρα-
τούμενούς του, ημεδαπός. Άμεσα,
από τραυματιοφορείς διακομίστη-
κε στο νοσοκομείο του καταστήμα-

τος κράτησης, προκει-
μένου να του παρα-
σχεθούν οι πρώτες
βοήθειες, πλην

όμως διαπιστώθηκε
ο θάνατός του. Για το

περιστατικό ενημερώθηκε άμεσα ο
αρμόδιος εισαγγελέας, κλήθηκε
και μετέβη στο σημείο ιατροδικα-
στής, ενώ ταυτόχρονα αποκλείστη-
κε ο χώρος στον οποίο εντοπίστηκε
προκειμένου να εξερευνηθεί από
αστυνομικούς της Διεύθυνσης Εγ-
κληματολογικών Ερευνών.

Προανάκριση έχει αναλάβει η
Υποδιεύθυνση Δίωξης και Εξιχνία-
σης Εγκλημάτων Πειραιά, ενώ για
την υπόθεση έχει διαταχθεί πει-
θαρχική έρευνα».

Ο Βασίλης Δημάκης έγινε πε-
ρισσότερο γνωστός για τις απερ-
γίες πείνας και δίψας που πραγμα-
τοποιούσε ανά τα χρόνια διεκδι-
κώντας, μεταξύ άλλων, το δικαίωμα
πρόσβασης στην εκπαίδευση και
υπερασπιζόμενος τα δικαιώματα
των κρατουμένων.

Είχε καταδικαστεί σε συνολική
ποινή κάθειρξης 44 ετών για λη-
στείες, παράνομη οπλοφορία και
πλαστογραφία. Το 2016 πήρε απο-
λυτήριο λυκείου με βαθμό 19,9 ως
αριστούχος, ενώ βρισκόταν στις
φυλακές Γρεβενών.

Το 2020 ξεκίνησε απεργία πεί-
νας για να μεταφερθεί στις φυλα-
κές Κορυδαλλού, από των Γρεβε-
νών όπου κρατούνταν, για να παρα-
κολουθήσει, με «βραχιολάκι», τα
μαθήματα στη Σχολή Πολιτικών
Επιστημών και Δημόσιας Διοίκη-
σης στο Εθνικό και Καποδιστριακό
Πανεπιστήμιο. Την ίδια χρονιά
(2020), αφού είχε μεταχθεί στις
φυλακές Κορυδαλλού, άρχισε νέα
απεργία πείνας και δίψας, καθώς
μεταφέρθηκε στο υπόγειο των γυ-
ναικείων φυλακών για λόγους κα-
ραντίνας.

Τ
ο νέο «κρεσέντο» του εισαγγελέα Αν-
δρέα Καραφλού, ο οποίος κάθεται στην
έδρα του Μεικτού Ορκωτού Εφετείου

στη δίκη του Πέτρου Φιλιππίδη, τους περι-
λάμβανε όλους. Εξαπέλυσε πυρά εναντίον δι-
κηγόρων και δημοσιογράφων, ενώ δεν γλίτω-
σε ούτε η πρόεδρος του δικαστηρίου. Οι ερω-
τήσεις του προς τους μάρτυρες, ωστόσο, για
μια ακόμα φορά προκάλεσαν αίσθηση και έν-
τονες αντιδράσεις.
Η κατάσταση έγινε έκρυθμη
όταν ο εισαγγελέας, εξετά-
ζοντας την ηθοποιό Τζούλη
Σούμα, μόλις είχε ακούσει,
με ανατριχιαστικές λεπτομέ-
ρειες, την περιγραφή της επί-
θεσης που ισχυρίζεται ότι δέ-
χτηκε από τον κατηγορούμε-
νο η πρώτη καταγγέλλουσα,
τη ρώτησε: «Μόλις ακούσατε
αυτά πώς αντιδράσατε;». Η ηθοποιός του απάντησε
ότι τρελάθηκε και ο εισαγγελέας αναρωτήθηκε «για-
τί;», επισημαίνοντας ότι «συμβαίνουν αυτά» και ότι
στη Γαλλία «συμβαίνουν 70.000 βιασμοί». Η μάρτυ-
ρας του απάντησε: «Κάποιος άνθρωπος προσπάθησε
να βιάσει τη φίλη μου και μάλιστα σε έναν χώρο ερ-
γασίας, το θέατρο». Ο εισαγγελέας στη συνέχεια είπε
«έχουμε ακούσει ότι τα πράγματα είναι δύσκολα στον
χώρο», για να λάβει την απάντηση «για να βρεις δου-
λειά, όχι ότι βιάζουν ανθρώπους».
Οι συνήγοροι υποστήριξης της κατηγορίας απέναντι
στη στάση του εισαγγελέα επισήμαναν ότι δείχνουν
ανοχή στη μονομερή εξέταση των μαρτύρων με δυ-
σπιστία, αλλά λίγη ώρα αργότερα η κατάσταση ξέφυ-
γε, με τον εισαγγελικό λειτουργό να φτάνει στο ση-
μείο να φωνάζει ότι είναι θύμα μπούλινγκ. Επιτέθηκε
εναντίον δημοσιογράφων αλλά στα πυρά του συμπε-

ριέλαβε και την πρόεδρο του δικαστηρίου,
επαναλαμβάνοντας πολλές φορές ότι δεν φο-
βάται κανέναν και κανένας δεν θα του υπαγο-
ρεύσει τι να ρωτάει. 

«Είναι βιαστής αυτός 
ή είναι μάγκας άνδρας;»
Στο εδώλιο εκείνη τη στιγμή βρισκόταν η ψυ-
χολόγος της καταγγέλλουσας, η οποία κλήθη-

κε να σχολιάσει εάν τα κίνη-
τρα για την επίθεση του Πέ-
τρου Φιλιππίδη ήταν ερωτι-
κά. Η ειδικός απάντησε ότι το
κίνητρο είναι «η επιβολή της
θέλησης σε έναν άλλο άν-
θρωπο, η επιβολή εξουσίας
στον χώρο εργασίας». Ο ει-
σαγγελέας επέμεινε ρωτών-
τας: «Δεν είναι ορμές το κί-
νητρο; Βλέπει μια ωραία γυ-

ναίκα και…», με την ψυχολόγο να απαντά: «Όχι,
γιατί κάθε άνδρας δεν βιάζει μια γυναίκα που θεω-
ρεί ωραία». Η σειρά ερωτήσεων που ακολούθησε
προκάλεσε νέες εντάσεις, καθώς ο εισαγγελέας,
με αφορμή την επίθεση που σταμάτησε, αναρωτή-
θηκε: «Αυτός τώρα είναι βιαστής ή κάτι άλλο; Ο βια-
στής τη βάζει κάτω και… πώς το βλέπετε; Ο άλλος
μετάνιωσε και σταμάτησε. Είναι βιαστής αυτός ή εί-
ναι μάγκας άνδρας;». Η μάρτυρας του απάντησε κα-
τηγορηματικά ότι πρόκειται για απόπειρα βιασμού
και η πολιτική αγωγή απευθύνθηκε στην πρόεδρο
του δικαστηρίου: «Είναι ερωτήσεις αυτές όπως τί-
θενται;». Η πρόεδρος επιχείρησε να απαντήσει λέ-
γοντας ότι δεν θα πει στον καθένα πώς να ρωτά, με
τον εισαγγελέα να φωνάζει: «Δεν είμαι ο καθένας.
Είμαι ο εισαγγελέας. Ο εισαγγελέας ανακρίνει και
εσείς ακούτε».

Το «κρεσέντο» του εισαγγελέα 
έκλεψε την παράσταση

ΠΙΣΠΙΡΙΓΚΟΥ 
ΓΙΑ ΔΑΣΚΑΛΑΚΗ:
«Ανάθεμα την ώρα
που τον παντρεύτηκα…»

Η σχέση της Ρούλας Πισπιρίγκου με
τον Μάνο Δασκαλάκη, που έχει κατα-
γραφεί ως το φερόμενο κίνητρο για
τους θανάτους των τριών παιδιών τους,
μπήκε στο μικροσκόπιο του δικαστηρί-
ου, με την κατηγορούμενη να φωνάζει
«ανάθεμα την ώρα που τον παντρεύτη-
κα» και να υποστηρίζει ότι το μόνο που
την ενδιαφέρει είναι να αποκαλυφθεί
όλη η αλήθεια.

Η κατηγορούμενη όταν ρωτήθηκε για
σκηνές ζηλοτυπίας με τον σύζυγό της εί-
πε ότι της φαίνεται «πολλή κατινιά» να
αναλύει τα likes στο Facebook κατά την
απολογία της και να μιλά «για πράγματα
που δεν έχουν ουσία». Σε ένα ξέσπασμά
της είπε: «Δέκα χρόνια ήμασταν μαζί,
ανάθεμα την ώρα που τον παντρεύτηκα,
θέλω να μάθω από τι έφυγαν τα παιδιά
μου». Στη συνέχεια περιέγραψε έναν κα-
βγά όταν ο τότε σύζυγός της είχε μάθει
για εξωσυζυγική σχέση. «Ήταν έξαλ-
λος», είπε και περιέγραψε τον τσακωμό
που συνέβη μπροστά στα παιδιά. Όταν
απείλησε, όπως είπε, ότι θα καλέσει την
αστυνομία, της πέταξε το κινητό και τη
χτύπησε στο πρόσωπο. «Άρχισε η Τζωρ-
τζίνα τις φωνές, του είπε “φύγε”, γιατί με
είδε χτυπημένη. Ο Μάνος έκλαιγε και
έλεγε συγγνώμη στο παιδί. Εγώ ήμουν
σε σοκ…», είπε και συμπλήρωσε ότι
εκείνη ήθελε να χωρίσουν.

Στη συνέχεια η πρόεδρος της ζήτησε
να περιγράψει λεπτό προς λεπτό την
ημέρα που η μικρή Ίριδα έφυγε από τη
ζωή και για το πανάκι που βρισκόταν
στην κούνια του μωρού. «Είχε ένα καφέ
σκούρο χρώμα πάνω του. Κοιτούσα την
κούνια κι έκλαιγα και είδα το πανάκι να
έχει άλλο χρώμα και το πήρα. Ο Μάνος
ήταν δίπλα. Αναρωτήθηκε και αυτός τι εί-
ναι. Φώναξα τη Δήμητρα και τι ρώτησα τι
είναι αυτό. Μου απάντησε “δεν ξέρω”.
Μου είπε ότι θα πήγαινε στο τμήμα». Η
απολογία της θα συνεχιστεί την ερχόμε-
νη Δευτέρα. 

Κ. Γεώργιζας

Οι επιθέσεις εναντίον δικηγόρων
και δημοσιογράφων, 

οι ερωτήσεις στους μάρτυρες
που προκάλεσαν αίσθηση 

και αντιδράσεις και η απάντηση
στην πρόεδρο του δικαστηρίου

ΔΙΚΗ ΦΙΛΙΠΠΙΔΗ

του 
Κωνσταντίνου 

Γεώργιζα
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Τ
ουλάχιστον πέντε βασικά προϊόντα της ελ-
ληνικής γεωργίας και κτηνοτροφίας κιν-
δυνεύουν με απώλεια μεριδίων στις ΗΠΑ,

αν ο Αμερικανός πρόεδρος Ντόναλντ Τραμπ προ-
χωρήσει στην επιβολή δασμών σε ολόκληρη την
Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Μεγάλοι χαμένοι θα είναι οι αγρότες, οι
κτηνοτρόφοι και οι βιομηχανίες τροφίμων
και χυμών, ενώ μπορεί να προκληθεί ση-
μαντική επιδείνωση στο έλλειμμα του εμ-
πορικού ισοζυγίου και του ισοζυγίου τρε-
χουσών συναλλαγών. Οι ΗΠΑ είναι μία
από τις ελάχιστες χώρες του πλανήτη με
τις οποίες η Ελλάδα έχει εμπορικό πλεό-
νασμα, ενώ ενδεχόμενη επιβολή δασμών θα
προκαλέσει σημαντική πίεση στις εξαγωγές μας
και ιδίως σε επιμέρους αγορές προϊόντων που
αποτελούν εθνικά brands. Η αμερικανική αγορά
αποτελεί σημαντικό υποδοχέα των ελληνικών
εξαγωγών ελαιόλαδου, επιτραπέζιας ελιάς, φέ-
τας, γιαουρτιού και κρασιού, τα οποία βρίσκονται
στα ράφια των μεγαλύτερων αμερικανικών αλυ-
σίδων σουπερμάρκετ. Αξίζει να σημειωθεί ότι οι
εμπορευματικές συναλλαγές της Ελλάδας με τις

ΗΠΑ, με βάση τα τελευταία διαθέσιμα στοιχεία
του περασμένου Νοεμβρίου, διαμορφώθηκαν σε
2,19 δισ. ευρώ στο ενδεκάμηνο Ιανουαρίου-Νο-
εμβρίου. 

Από την εικόνα των εξαγωγών στο ενδεκάμηνο
Ιανουαρίου-Νοεμβρίου 2024 προκύπτει ότι
στα τρόφιμα και στα ζωντανά ζώα η Ελλάδα
έχει πλεόνασμα 521,6 εκατ. ευρώ, στα λάδια
και τα λίπη φυτικής και ζωικής προέλευσης
καταγράφηκε αύξηση εξαγωγών 7,2%, στα
ποτά και στον καπνό 2,6%, στα μηχανήματα
μεταφορών 6,5%, στα βιομηχανικά είδη
3,9%, στα λιπαντικά 3,8%. Έτσι, καθίσταται
σαφές ότι η επιβολή δασμών στα ευρωπαϊκά

προϊόντα θα πλήξει και τα εξαγώγιμα ελληνικά

προϊόντα. Σημειώνεται ότι η αξία της ελληνικής
επιτραπέζιας ελιάς υπολογίζεται σε 180 εκατ. ευ-
ρώ, το ελληνικό ελαιόλαδο κατέχει την πέμπτη
θέση στην αμερικανική αγορά με αξία εξαγωγών
κοντά στα 100 εκατ. ευρώ, ενώ στην πρώτη θέση
των γαλακτοκομικών προϊόντων βρίσκεται η ελ-
ληνική φέτα. 

Εκτός από τις άμεσες συνέπειες στα ελληνικά
προϊόντα, υπάρχουν και οι έμμεσες συνέπειες,
καθώς η επιβολή δασμών στο σύνολο της Ευρω-
παϊκής Ένωσης θα οδηγούσε σε μείωση των ελ-
ληνικών εξαγωγών και προς αυτές. Έτσι, με δε-
δομένη την εξάρτηση από τις εισαγωγές, η Ελλά-
δα κινδυνεύει με εκτροχιασμό του εμπορικού ελ-
λείμματος, την ίδια στιγμή που εγείρονται σοβα-
ρά ερωτήματα σε σχέση με τις επιπτώσεις που
μπορεί να έχει στο τουριστικό προϊόν της χώρας η
σεισμική δραστηριότητα στις Κυκλάδες και ιδίως
στο ισχυρό brand της Σαντορίνης. Τέλος, πρέπει
να σημειωθεί ότι η μείωση των εξαγωγών μπορεί
να επιφέρει σημαντική πτώση στις τιμές των προ-
ϊόντων, κάνοντας ακόμη πιο δύσκολη την επιβίω-
ση κυρίως των ελαιοπαραγωγών, αλλά και των
κτηνοτρόφων.
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Μεγάλοι χαμένοι θα είναι οι αγρότες,
οι κτηνοτρόφοι και οι βιομηχανίες

τροφίμων και χυμών - Κίνδυνος για
σοβαρή απώλεια μεριδίων στις ΗΠΑ

αν ο Τραμπ… πατήσει το κουμπί! 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

ΣΑΜΙ ΦΑΪΣ
Ο βασιλιάς του retail 
από τη Nike στο…
χρηματιστήριο

BRIQ PROPERTIES
Χρονιά-ορόσημο 
το 2024, ψηλά 
ο πήχης το 2025

ΣΕΛ.  40

Ποια ελληνικά 
προϊόντα
θα κλονιστούν
αν μπουν δασμοί

Ποια ελληνικά 
προϊόντα
θα κλονιστούν
αν μπουν δασμοί
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ΗΛΕΚΤΡΙΚΗ ΔΙΑΣΥΝΔΕΣΗ ΕΛΛΑΔΑΣ - ΚΥΠΡΟΥ

Απομακρύνονται τα «αγκάθια» 
που καθυστερούν το έργο

O
λες οι εμπλεκόμενες πλευρές συ-
νομολογούν ότι η ηλεκτρική δια-
σύνδεση της Κύπρου με την Ελλά-

δα και κατ’ επέκταση με την υπόλοιπη Ευ-
ρώπη, διαμέσου της Κρήτης, αποτελεί ένα
έργο στρατηγικής σημασίας για την ενερ-
γειακή αυτονομία και ασφάλεια της μεγα-

λονήσου, ωστόσο, παρά την κρισιμό-
τητά του, η υλοποίησή του προχωρά
με ρυθμούς χελώνας. Η έντονη κινη-
τικότητα που υπάρχει, ωστόσο, το τε-
λευταίο διάστημα αλλά και οι συνε-
χείς επαφές φαίνεται πως αποδίδουν
στο να βρεθούν σημεία σύγκλισης σε
ό,τι αφορά τα ανοιχτά μέτωπα που
καθυστερούν το έργο.

Αυτό τουλάχιστον διαφαίνεται και από τη
συνάντηση που είχε την Πέμπτη ο υπουρ-
γός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Θόδω-
ρος Σκυλακάκης με τον Κύπριο ομόλογό
του Γιώργο Παπαναστασίου, στον οποίο πα-
ρέδωσε επιστολή-απάντηση του ΑΔΜΗΕ
και της ελληνικής πλευράς σε μια σειρά
από θέματα σε σχέση με τον Great Sea In-
terconnector, αλλά και τα προαπαιτούμενα
που έχει θέσει η κυπριακή πλευρά για τη
συμμετοχή της στο μετοχικό κεφάλαιο.

«Θεωρώ ότι απαντούμε σε αρκετά ικα-
νοποιητικό βαθμό στα θέματα που τέθη-
καν, στο πλαίσιο μιας πολύ καλής συνερ-
γασίας την οποία έχουμε τους τελευταίους
μήνες», σχολίασε ο Έλληνας υπουργός.

Σήματα σύγκλισης
Στον φάκελο που παρέλαβε ο Κύπριος

υπουργός Ενέργειας εσωκλείονται οι
απαντήσεις στα ζητήματα που είχαν συ-
ζητηθεί κατά την κοινή τους συνάντηση
τον Δεκέμβριο και είχε υπάρξει συμφω-
νία, τουλάχιστον σε προφορικό επίπεδο.
Όλα όσα περιλαμβάνονται στην επιστολή
συζητήθηκαν και κατά τη συνάντηση της
Πέμπτης. Η κυπριακή πλευρά έχει θέσει
ως προαπαιτούμενο για τη συμμετοχή
της στη μετοχική σύνθεση τη μεταβίβαση
των παγίων του έργου αλλά και τη διαχεί-
ριση, στην εταιρεία Great Sea Intercon-
nector (GSI). Σύμφωνα με πληροφορίες,
το υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας διαβεβαιώνει ότι το αίτημα της Κύ-
πρου θα ικανοποιηθεί μόλις αποφασίσει
να μπει μετοχικά στο έργο. Μόλις ληφθεί
η απόφαση, θα γίνει η μεταφορά των πα-

γίων ΑΔΜΗΕ στην εταιρεία GSI, η οποία
παράλληλα θα πρέπει να έχει πιστοποι-
ηθεί από την Κομισιόν ως διαχειρίστρια.
Μια διαδικασία που απαιτεί χρόνο. Σε
διαφορετική περίπτωση, εάν η μεταφορά
των παγίων γινόταν χωρίς να προηγηθεί η
πιστοποίηση, θα χάνονταν οι χρηματοδο-
τήσεις.

Σε όλους αυτούς τους προβληματι-
σμούς, αξία έχει και η τοποθέτηση του Κύ-
πριου υπουργού Ενέργειας, μετά τη συ-
νάντηση, αναφορικά με την πολυσέλιδη
επιστολή του ΑΔΜΗΕ και της κυβέρνησης.

«Πιστεύω ότι η επιστολή αυτή απαντά
σε όλες τις ανησυχίες της Κυπριακής Δη-
μοκρατίας, η οποία ουσιαστικά αναμένει
αυτή την τοποθέτηση της ελληνικής πλευ-
ράς, για να προχωρήσουμε στα επόμενα
βήματα. Το έργο για την Κυπριακή Δημο-
κρατία του Great Sea Interconnector είναι
από τα πιο σημαντικά έργα, διότι τερματί-
ζει την ενεργειακή απομόνωση της Κυ-

πριακής Δημοκρατίας και εννοείται ότι
μέσα στα πλαίσια της μείωσης κόστους
ηλεκτρισμού, που είναι ένας από τους πυ-
λώνες της διακυβέρνησης Νίκου Χριστο-
δουλίδη, η συγκεκριμένη ηλεκτρική δια-
σύνδεση θα δώσει εναλλακτικές πηγές
τροφοδοσίας ηλεκτρισμού, αφού η Κυ-
πριακή Δημοκρατία θα συνδεθεί, πλέον,
με ένα ενιαίο δίκτυο με την Ευρώπη μέσω
Ελλάδας», υπογράμμισε ο κ. Παπαναστα-
σίου μετά τη συνάντηση που είχε με τον κ.
Σκυλακάκη.

Βγαίνουν στα διεθνή
ύδατα τα πλοία της Nexans

Υπό το πρίσμα της θετικής έκβασης, η
επιστολή που απαντά στο αίτημα για την
τροποποίηση της συμφωνίας παραχώρη-
σης θα αξιολογηθεί από τον αμερικανικό
οίκο που έχει προσλάβει η Κύπρος και διε-
νεργεί ως σύμβουλος και στη συνέχεια θα
συνεδριάσει το Υπουργικό Συμβούλιο της

Κύπρου για να υπάρξει συμφωνία.
Στο ίδιο μήκος κύματος και η συνάντηση

των Ρυθμιστικών Αρχών των δύο κρατών,
οι οποίες συζήτησαν τις ρυθμιστικές εκ-
κρεμότητες που έχουν ως αποτέλεσμα
ακόμη να μην έχει προσδιοριστεί το έσοδο
του έργο, μεταξύ των οποίων και αυτό της
έγκρισης των λειτουργικών δαπανών
(Opex). Μακριά από το «μενού» συζήτησης
φαίνεται πως κρατήθηκε η εκκρεμότητα
που έχει να κάνει με την έγκριση του συνό-
λου των επενδύσεων (Capex) που έχει μέ-
χρι τώρα καταβάλει ο ΑΔΜΗΕ στον προ-
ηγούμενο φορέα υλοποίησης. Και οι δύο
αρχές υποστήριξαν ότι βασικός στόχος εί-
ναι να επιταχυνθούν οι διαδικασίες υλο-
ποίησης της.

Σημειώνεται, τέλος, ότι τις επόμενες
ημέρες αναμένεται να βγουν στα διεθνή
ύδατα τα πλοία της Nexans για να συνεχί-
σουν τις ερευνητικές εργασίες που θα
οδηγήσουν στην πόντιση του καλωδίου.

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr

Όλα όσα έγιναν στην πρόσφατη
συνάντηση που είχαν ο υπουργός

Περιβάλλοντος και Ενέργειας Θόδωρος
Σκυλακάκης και ο Κύπριος ομόλογός

του Γιώργος Παπαναστασίου
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Σ
υνοδευόμενος από τον CEO των Οδι-
κών Συγκοινωνιών της Αθήνας (ΟΣΥ)
Στέφανο Αγιάσογλου, ο υφυπουργός

Μεταφορών Βασίλης Οικονόμου επισκέ-
φθηκε την Κάλυμνο, με τους 17.752 κατοί-
κους, προκειμένου να προσφέρουν δωρεάν

δύο οχήματα των ΟΣΥ, τα οποία θα εν-
ταχθούν στον στόλο της δημοτικής συγ-
κοινωνίας και θα χρησιμοποιηθούν για
την καλύτερη εξυπηρέτηση των πολι-
τών.

Σύμφωνα με πληροφορίες, η πρωτο-
βουλία προέκυψε ύστερα από συνάντη-
ση που είχε ο υφυπουργός στην Αθήνα
με τον δήμαρχο του νησιού Ιωάννη Μα-

στροκούκο, ο οποίος του είχε θέσει το ζήτη-
μα των ελλείψεων του στόλου, με τον Βασίλη
Οικονόμου να δεσμεύεται για τη δωρεά, η
οποία πλέον παίρνει σάρκα και οστά.

Μάλιστα, σήμερα Σάββατο έχει προγραμ-
ματιστεί να επιβιβαστούν όλοι σε ένα από τα
τρία νέα λεωφορεία και να πραγματοποι-
ήσουν μια δοκιμαστική διαδρομή στον άξονα
της δημοτικής συγκοινωνίας.

Το πρόγραμμα του υφυπουργού περιλάμ-
βανε και συναντήσεις με τοπικούς φορείς
του νησιού, μεταξύ αυτών με τον διοικητή
του 5/42 Συντάγματος Καλύμνου, συνταγ-
ματάρχη (ΠΖ) Κωνσταντίνο Τσίρο, τον λιμε-
νάρχη Καλύμνου, αντιπλοίαρχο ΛΣ Θεόφιλο
Τσαγκάρη, τον διοικητή του ΑΤ Καλυμνίων,
αστυνόμο Α’ Ευάγγελο Καραθάνο, τον διοι-

κητή του Εθελοντικού Πυροσβεστικού
Σταθμού, υποπυραγό ΠΣ Παναγιώτη Κων-
σταντόπουλο, τον αερολιμενάρχη Μαθιό
Δαγιάση και τον διοικητή του Νοσοκομείου
Καλύμνου Νικόλαο Φανιό.

«Ανταποκριθήκαμε άμεσα
στο αίτημα του δημάρχου»

«Είναι μεγάλη η χαρά και η συγκίνησή μας
που βρισκόμαστε εδώ για να παραχωρήσου-
με τα δύο λεωφορεία στον Δήμο Καλυμνίων
από τις ΟΣΥ, που είναι ο μεγαλύτερος φορέας
συγκοινωνιακού έργου στην Ελλάδα. 

Ανταποκριθήκαμε άμεσα στο αίτημα του
δημάρχου Καλύμνου Ιωάννη Μαστροκούκο
και του επιτελείου του, οι οποίοι μας έθεσαν
το ζήτημα της ενίσχυσης της δημοτικής συγ-

κοινωνίας στο υπουργείο Υποδομών και Με-
ταφορών. Θέλω επίσης να ευχαριστήσω τον
διευθύνοντα σύμβουλο των ΟΣΥ Στέφανο
Αγιάσογλου, καθώς και το Διοικητικό Συμ-
βούλιο, οι οποίοι ολοκλήρωσαν όλη τη διαδι-
κασία. Τα δύο αυτά αστικού τύπου λεωφο-
ρεία είναι σε άριστη κατάσταση χάρη στη
δουλειά του εξειδικευμένου τεχνικού επιτε-
λείου των ΟΣΥ και θα αποτελούν τα οχήματα
του στόλου της δημοτικής συγκοινωνίας. 

Με αυτή την παραχώρηση στέλνουμε ένα
ξεκάθαρο μήνυμα, ότι η προσπάθειά σας για
τη λειτουργία της δημοτικής συγκοινωνίας θα
έχει την αμέριστη υποστήριξη του υπουργεί-
ου Υποδομών και Μεταφορών», σημείωσε
σχετικά ο υφυπουργός Μεταφορών Βασίλης
Οικονόμου. Ο κ. Οικονόμου πραγματοποίησε

συναντήσεις με τουριστικούς πράκτορες, ξε-
νοδόχους, εκπροσώπους ενοικιαζόμενων
δωματίων, οδηγών ταξί, εστιατόρων, μεταφο-
ρέων, εμπόρων και λοιπών φορέων. 

Σήμερα στην Κω
Για σήμερα Σάββατο έχει προγραμματι-

στεί επίσκεψη και στο νησί της Κω και θα συ-
ναντηθεί με τον δήμαρχο Θεοδόσιο Νικητα-
ρά καθώς και με φορείς του νησιού. Η επί-
σκεψη πραγματοποιείται στο πλαίσιο ενί-
σχυσης των συγκοινωνιακών υποδομών των
ακριτικών νησιών και του προγράμματος
«Στηρίζουμε τα ακριτικά νησιά» και, παράλ-
ληλα, ενδυνάμωσης της συνεργασίας με
τους τοπικούς φορείς με στόχο τη βελτίωση
της καθημερινότητας προς τους πολίτες. 

Σε Κάλυμνο και Κω
για τη στήριξη
των μετακινήσεων
στα ακριτικά νησιά

Στο πηδάλιο της Ένωσης Ελλήνων Εφοπλιστών για δεύτερη φορά η Μελίνα Τραυλού
Επανεξελέγη στην προεδρία της Ένωσης Ελλήνων Εφοπλι-

στών για την προσεχή τριετία η Μελίνα Τραυλού μετά τις αρχαι-
ρεσίες που πραγματοποιήθηκαν στις 6 Φεβρουαρίου για τη
συγκρότηση νέου διοικητικού συμβουλίου, που συγκροτήθηκε
σε σώμα ως εξής: Πρόεδρος: Τραυλού Ν. Μελίνα, Αντιπρό-
εδροι: Χανδρής Δ. Μιχαήλ, Λαιμός Ν. Αντώνιος Θ., Γραμματείς:
Bενιάμης Θ. Νικόλαος, Φαφαλιός Ι. Δημήτριος, Αναπλ. Γραμμα-
τείς: Γιουρούκος Δ. Γεώργιος, Προκοπίου Γ. Ιωάννα, Ταμίας: Ξυ-
λάς Α. Γιάννης, Αναπλ. Ταμίας: Καρούσης Ι. Κωνσταντίνος. Μέ-
λη: Αγγελικούση Ι. Μαρία, Αγγελόπουλος Κ. Γεώργιος, Κανελ-
λάκης Χ. Αντώνιος, Καραγεωργίου Κ. Γεώργιος, Κούστας Δ.
Ιωάννης (δρ), Κωνσταντακόπουλος Β. Κωνσταντίνος, Λεκανί-
δης Σ. Ιωάννης, Λιβανός Γ. Σταύρος, Λύρας Κ. Ιωάννης, Μαργα-

ρώνης Ι. Γεώργιος, Μαρινάκης Μ. Ευάγγελος, Μαρτίνος Κ. Νι-
κόλαος, Νομικός Α. Μάρκος, Οικονόμου Χ. Γεώργιος, Παληού
Σ. Σεμίραμις, Παπαγιαννόπουλος Α. Βασίλειος, Παππάς Π. Αλέ-
ξανδρος, Πίττας Ι. Αριστείδης, Σαρακάκης Δ. Δημήτριος, Φραγ-
κίστα Α. Μαρία, Φράγκου Ν. Αγγελική.

Η πρόεδρος της ΕΕΕ Μελίνα Τραυλού σε δήλωσή της ανέ-
φερε: «Με συγκίνηση και αίσθημα ευθύνης αναλαμβάνω για
δεύτερη συνεχόμενη φορά πρόεδρος της Ένωσης Ελλήνων
Εφοπλιστών. Θέλω να ευχαριστήσω όλες και όλους τους συνα-
δέλφους μου για την ομόφωνη, τιμητική εμπιστοσύνη τους.
Ενωμένοι θα συνεχίσουμε να προασπίζουμε τη ναυτιλία των
Ελλήνων ως παγκόσμιο σύμβολο ηγεσίας και υπερηφάνειας
της πατρίδας μας».

Ο υφυπουργός Μεταφορών
βρέθηκε μαζί με τον CEO 

των ΟΣΥ Στέφανο Αγιάσογλου
στην Κάλυμνο και προσέφεραν

δωρεάν δύο οχήματα που 
θα ενταχθούν στον στόλο

της δημοτικής συγκοινωνίας

ΒΑΣΙΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου
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Σάμι Φάις είναι πλέον ένας από τους
Νέστορες του retail. Η επιχειρημα-
τική του δράση ξεκινά το 1977, όταν

ο ίδιος ήταν 19 ετών, ζούσε στην Αμερική και
πήρε ένα μικρό δάνειο για να φέρει στη χώ-
ρα μας 5.000 παπούτσια από μια νέα και
άγνωστη (ακόμη τότε) εταιρεία του Όρεγκον,
που λειτουργούσε μόλις 13 χρόνια. Έφερε
μάλιστα το ελληνικότατο όνομα Nike που
σημαίνει φυσικά… νίκη. Η απόφαση ήταν
τελικά… νικηφόρα, καθώς τον εδραίωσε
στον χώρο του εμπορίου και σήμερα -σχε-
δόν μισό αιώνα αργότερα- ο Όμιλος Fais
ετοιμάζεται να ανοίξει την πόρτα του Χρημα-
τιστηρίου Αθηνών, σφραγίζοντας έτσι την
αναπτυξιακή πορεία των τελευταίων χρό-
νων. Άλλωστε πλέον η επιχείρηση απασχο-
λεί 1.200 άτομα προσωπικό και οι πωλήσεις
αναμένεται να κλείσουν κοντά στα 240 εκατ.
ευρώ για το σύνολο του 2024.

Ήταν η πορεία αυτή εύκολη; Η
απάντηση είναι όχι. 

Πολλοί λένε ότι η ζωή του Σάμι Φάις
θα μπορούσε να γυριστεί σε ταινία, κα-
θώς συμπεριλαμβάνει και μεγάλες
ζημιές και εντυπωσιακές επαναφο-
ρές, αλλά και έναν γάμο στο επίκεντρο
της διάλυσης του οποίου βρέθηκε ένα
ποσό 15 εκατομμυρίων ευρώ.

Η πορεία
Η ενασχόληση με τη Nike ήταν η απαρχή

που έφερε στον Σάμι Φάις την εμπειρία, αλ-
λά και το όνομα που χρειαζόταν για να προ-
χωρήσει στις δουλειές του. Ίδρυσε την
Elmec Sport, λίγο αργότερα δημιούργησε
τα Factory Outlet και παράλληλα απέκτησε
το πλειοψηφικό πακέτο στο εμπορικό κέν-
τρο Attica στην οδό Πανεπιστημίου, ενώ κά-
ποια στιγμή το 2001 εξαγόρασε και το ιστο-
ρικό MINIOΝ σε μια απλή δημοπρασία που
έγινε στο τότε δημοπρατήριο του Δήμου
Αθηναίων στον έκτο όροφο ενός κτηρίου
απέναντι από τη Βαρβάκειο Αγορά. Στα σχέ-
διά του τότε ήταν να επαναλειτουργήσει το
ιστορικό κατάστημα στο κέντρο της Αθήνας,
κάτι όμως που δεν κατάφερε λόγω μιας δι-
καστικής περιπέτειας για την υπόθεση των
Μακεδονικών Κλωστηρίων. Η υπόθεση
έληξε μεν με αθωωτική απόφαση, παρέμει-
νε όμως πάντα ως μια δυσάρεστη ανάμνηση
αποτυχίας. Άλλωστε η ανακαίνιση του ιστο-
ρικού κτηρίου του ΜΙΝΙΟΝ στην οδό Πατη-
σίων που ολοκληρώνεται αυτές τις ημέρες
δεν θα επαναφέρει τη γνωστή φίρμα. 

Λόγω της αγάπης που τρέφει για τη μηχα-
νοκίνηση -και κυρίως για τις μοτοσικλέτες-
από νωρίς αποφάσισε στην επιχειρηματική
του πορεία να εντάξει την αντιπροσώπευση
της Harley-Davidson στην Ελλάδα, που-
λώντας και τα ιστορικά δίτροχα, αλλά και τα
ομώνυμα ρούχα. Μάλιστα στο γραφείο του

ανέκαθεν είχε ως διακόσμηση δύο κίτρινα
ντεπόζιτα Harley με το χαρακτηριστικό σχή-
μα «δάκρυ».

Κι όμως, το 2009 αποφασίζει να «κατεβά-
σει ταχύτητα».

Αποφασίζει να πουλήσει το 52% της Elmec
Sports έναντι 80 εκατομμυρίων, αποχωρών-
τας παράλληλα και από τις υπόλοιπες συμμε-
τοχές του. Οι κινήσεις αυτές αποδεικνύεται
ότι «έρχονται» σε πολύ καλή στιγμή, καθώς η
Ελλάδα εισέρχεται στην οικονομική κρίση.
Στα μέσα της ταραγμένης αυτής δεκαετίας
πάντως, το 2013, αποφασίζει να επιστρέψει
ενεργά στο επιχειρείν.

Η επιστροφή
Αφορμή για τη νέα παρουσία του στο retail

γίνεται μια ακόμη αθλητική μάρκα. Αυτή τη
φορά η γερμανική Puma, η οποία σπάει τη
συμφωνία της με την εταιρεία Glou και στρέ-
φεται στις γνώσεις του Φάις. Αναλαμβάνει
την αντιπροσώπευση της εταιρείας σε Ελλά-
δα, Κύπρο και Βουλγαρία και έχοντας ως επί-
κεντρο αυτό το μεγάλο όνομα συμπληρώνει
τον όμιλο με δεκάδες συνεργασίες. Αναλαμ-
βάνει το franchise της επίσης γερμανικής A-
didas και της σουηδικής Tretorn που δραστη-
ριοποιείται στον χώρο των ρούχων και αξε-
σουάρ τένις, της Prince αλλά και της ισπανι-
κής Mango. Επίσης φέρνει στην Ελλάδα και
την Under Armour, μια εταιρεία που κάνει
θραύση σε είδη του άγνωστου στην Ελλάδα
αμερικάνικου ποδοσφαίρου, όμως ο Σάμι
Φάις αποφασίζει πολύ απλά να εισαγάγει στη
χώρα μας όλη την υπόλοιπη γκάμα ειδών. Και
η απόφαση αποδεικνύεται σοφή. Επιπροσθέ-
τως -καθώς δεν ξεχνά την αγάπη του για τις
μοτοσικλέτες- είναι εκεί όταν η Polaris αγο-
ράζει και αναβιώνει τη δεύτερη γνωστότερη
μάρκα αμερικάνικων μοτοσικλετών, την Indi-
an. Αναλαμβάνει την αντιπροσωπεία της και
λίγο πριν το τέλος του 2024 κλείνει εκ νέου
συμφωνία με τη Harley-Davidson.

Το διαζύγιο
Για αρκετά χρόνια, η προσωπική ζωή του

Σάμι Φάις γέμιζε τις σελίδες των κουτσομ-
πολίστικων περιοδικών, ιδίως όταν ξεκίνη-
σε η διαδικασία του διαζυγίου του με τη
Μαρία Καλάβρια. Ένα διαζύγιο που ήταν
πολύ πιο χρονοβόρο από τους 15 μήνες που
χρειάστηκε για να γνωριστεί το ζευγάρι, να
παντρευτεί και να αποκτήσει το πρώτο του
παιδί. Η οικογένεια συμπληρώθηκε με ένα
δεύτερο παιδί, αλλά τελικά δεν άντεξε και οι
δύο βρέθηκαν στα δικαστήρια με επίδικο το
ποσό των 15 εκατομμυρίων. Ο Φάις έχει και
ένα τρίτο παιδί από προηγούμενη σχέση και
παρά τις αμέτρητες ώρες που περνάει ερ-
γαζόμενος, καταφέρνει να κρατά ζεστές τις
σχέσεις του με όλα τα παιδιά του, τα οποία
υπεραγαπά.
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Ο βασιλιάς
του retail 

από τη Nike στο…
χρηματιστήριο

ΣΑΜΙ ΦΑΪΣ

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Άλλες φορές στο προσκήνιο και άλλες φορές μακριά 
από τα φώτα της δημοσιότητας, καταφέρνει εδώ και μισό

αιώνα να είναι ένας από τους Νέστορες του retail φέρνοντας
στην Ελλάδα γνωστές και άγνωστες μάρκες 

που ντύνουν τους Έλληνες



Η
ραγδαία ανάπτυξη των μεγεθών
και η ενίσχυση του χαρτοφυλα-
κίου ακινήτων στο εννεάμηνο

αποτελούν τους καταλύτες μίας ακόμη
εξαιρετικής χρονιάς για τον Όμιλο BriQ
Properties. Στο διάστημα Ιανουαρίου-
Σεπτεμβρίου 2024, η εταιρεία βελτίωσε
θεαματικά την εικόνα του ισολογισμού
της, καθώς:

1. Η συνολική αξία του χαρτοφυλα-
κίου των ακινήτων αυξήθηκε κατά 51%
και διαμορφώθηκε στα 225 εκατ. ευρώ

έναντι 149 εκατ. ευρώ που ήταν
στις 31/12/2023.

2. Τα έσοδα από μισθώματα
αυξήθηκαν κατά 67% και ανήλθαν σε 11,2 εκατ. ευρώ
έναντι 6,7 εκατ. ευρώ κατά την αντίστοιχη περίοδο του
2023. Ένα από τα πλέον εντυπωσιακά στοιχεία ήταν
ότι το ποσοστό πληρότητας των επενδυτικών ακινή-
των ανήλθε σε 99,4%.

3.Τα κέρδη προ φόρων τόκων και αποσβέσεων
(EBITDA), μη συμπεριλαμβανομένων των κερδών

από την αναπροσαρμογή της αξίας των ακινήτων, αυξήθη-
καν κατά 90% και διαμορφώθηκαν σε 9,5 εκατ. ευρώ έναντι
5,0 εκατ. ευρώ κατά την αντίστοιχη περίοδο του 2023. 

4. Τα καθαρά κέρδη αυξήθηκαν κατά 98% και ανήλθαν
στα 11,7 εκατ. ευρώ έναντι 5,9 εκατ. ευρώ το διάστημα Ια-
νουαρίου-Σεπτεμβρίου 2023. 

5. Τα καθαρά κέρδη μη συμπεριλαμβανομένων των κερ-
δών από την αναπροσαρμογή της αξίας των ακινήτων αυξή-
θηκαν κατά 31% και ανήλθαν σε 4,6 εκατ. ευρώ έναντι 3,5
εκατ. ευρώ κατά το αντίστοιχο εννεάμηνο του 2023. 

6. Η εσωτερική αξία της μετοχής που αντιστοιχεί στους
μετόχους της εταιρείας ανήλθε σε 3,28 ευρώ ανά μετοχή στο
τέλος Σεπτεμβρίου 2024, έναντι 3,07 ευρώ στις 31 Δεκεμβρί-
ου 2023, σημειώνοντας αύξηση 6,7%. 

7. Ο δανεισμός της εταιρείας αυξήθηκε σε 106 εκατ. ευ-
ρώ από 37 εκατ. ευρώ, που αντιστοιχεί σε ποσοστό 47,5%,
καθώς η αγορά των 17 ακινήτων χρηματοδοτήθηκε εξ ολο-
κλήρου από δανεισμό.

Η εταιρεία συνέχισε κατά την περσινή χρονιά τις επενδύ-

σεις της σε βιομηχανικές αποθήκες (logistics), ξενοδοχεία
και κτήρια γραφείων όπως και στην ενεργειακή αναβάθμιση
όλων των ακινήτων του χαρτοφυλακίου της. Τον περασμένο
Νοέμβριο παραδόθηκε το δεύτερο κτήριο αποθήκευσης και
διανομής με συνολική επιφάνεια 19.236 τετραγωνικά μέτρα
στο Logistics Park του Ασπρόπυργου στους μισθωτές. Οι μι-
σθώσεις είναι 10ετούς κλειστής διάρκειας και εξασφαλίζουν
μεικτή απόδοση σχεδόν 9% επί της επένδυσης της εταιρείας,
συμπεριλαμβανομένης της αξίας κτήσης του οικοπέδου. 

Τα ξενοδοχεία της εταιρείας εμφάνισαν στο εννεάμηνο
αυξημένες πωλήσεις και τα μισθώματα από τα τουριστικά
ακίνητα για τη χρήση 2024 εκτιμάται ότι θα είναι κατά 13%

αυξημένα σε σχέση με το 2023. Τα συνολικά
έσοδα από μισθώματα για τη χρήση του 2024,

σε ενοποιημένη βάση, αναμένεται να δια-
μορφωθούν στα 15 εκατ. ευρώ έναντι 9
εκατ. ευρώ το 2023, εμφανίζοντας αύξηση
πάνω από 60%. Η BriQ Properties παρέμει-
νε προσηλωμένη στην ολοκλήρωση της
συγχώνευσης με την ICI, που αποτελεί την
πρώτη συγχώνευση εισηγμένων Ανωνύ-
μων Εταιρειών Επενδύσεων Ακίνητης Πε-
ριουσίας στην ελληνική αγορά, και σύμ-
φωνα με τη διοίκηση, ο βασικός στόχος εί-
ναι η επίτευξη οικονομιών κλίμακας, οι
οποίες θα δώσουν τη δυνατότητα επίτευ-

ξης ακόμη υψηλότερων αποδόσεων.
Με βάση τα αποτελέσματα του εννεάμηνου, η διοίκηση

εκτιμά ότι το μέρισμα ανά μετοχή για τη χρήση του 2024 θα
είναι αυξημένο σε σχέση με την προηγούμενη χρονιά, παρά
την αύξηση του αριθμού των μετοχών, λόγω της συγχώνευ-
σης διά απορροφήσεως της ICI. 

Σημειώνεται ότι η εταιρεία κατά τον περσινό Ιούνιο διένει-
με καθαρό μέρισμα 0,1045 ευρώ ανά μετοχή από τα κέρδη
χρήσης του 2023, με το συνολικό ποσό να ανέρχεται σε 3,7
εκατ. ευρώ. Έτσι, η μερισματική απόδοση διαμορφώθηκε
στο 5,3%, που είναι μία από τις πλέον ικανοποιητικές στην εγ-
χώρια κεφαλαιαγορά.
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BRIQ PROPERTIES

Καταλύτες η εκτίναξη των EBITDA, τα υψηλά μισθώματα 
και η αξία του χαρτοφυλακίου  ακινήτων

Καταλύτες η εκτίναξη των EBITDA, τα υψηλά μισθώματα 
και η αξία του χαρτοφυλακίου  ακινήτων
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Στον Τέλη Μυστακίδη 
ο έλεγχος της Aegean 
Baltic Bank

Ολοκληρώθηκε την Πέμπτη το οικονομικό
κλείσιμο της συναλλαγής με την οποία ο δισε-
κατομμυριούχος επενδυτής Αριστοτέλης Μυ-
στακίδης αποκτά τον έλεγχο της ελληνικής τρά-
πεζας Aegean Baltic Bank. Πωλητές είναι σχή-
μα συμφερόντων του εφοπλιστή Ιωάννη Κού-
στα και μέτοχοι μειοψηφίας. Η συναλλαγή απο-
τίμησε την τράπεζα 1,1 φορές τη λογιστική της
αξία. Στο μετοχικό κεφάλαιο της Aegean Baltic
παραμένει η οικογένεια του ιδρυτή και διευθύ-
νοντος συμβούλου Θόδωρου Αφθονίδη με πο-
σοστό 27,5%. Στο μετοχικό κεφάλαιο, με μικρό-
τερο ποσοστό, παραμένει και ο εφοπλιστής Νι-
κόλας Τσάκος. Παράλληλα, στο πλαίσιο της
συμφωνίας μετόχων η οικογένεια Θ. Αφθονίδη
διατηρεί το μάνατζμεντ, ενώ Deputy Managing
Director αναλαμβάνει ο Τάσος Αφθονίδης.

Nexi Ελλάδος: Αναβαθμίζει
την πλατφόρμα online
πληρωμών Nexi XPay

Η Nexi Ελλάδος, μέλος του Ομίλου Nexi,
αναβαθμίζει τη Nexi XPay, την e-Commerce
πλατφόρμα online πληρωμών, με την ενεργο-
ποίηση των ψηφιακών πορτοφολιών Apple Pay
& Google Pay. Πρόκειται για μια προσθήκη που
μπορούν να αξιοποιήσουν οι επιχειρήσεις χω-
ρίς επιπλέον χρέωση, εμπλουτίζοντας τους τρό-
πους αποδοχής πληρωμών με περισσότερες
επιλογές και βελτιώνοντας την ανταγωνιστικό-
τητά τους. Παράλληλα, δίνει την ευκαιρία στους
καταναλωτές να έχουν μεγαλύτερη ευελιξία,
ταχύτητα και ασφάλεια στις συναλλαγές τους.
Όπως αναφέρει σχετική ανακοίνωση, με τη
χρήση των digital wallets να διευρύνεται συνε-
χώς, η προσθήκη αυτή διαμορφώνει ένα ακόμη
πιο ευέλικτο και ασφαλές περιβάλλον πληρω-
μών, δημιουργώντας νέα δεδομένα για τις επι-
χειρήσεις που αναζητούν αποδοτικές και φιλι-
κές προς τον καταναλωτή λύσεις.

Performance Technologies:
Συμμετοχή της με 28% 
στην GAIN Consulting

Η Performance Technologies AE, μετά την
απόφαση του Διοικητικού της Συμβουλίου της
5ης Φεβρουαρίου 2025, ανακοινώνει τη συμμε-
τοχή της στη νεοσύστατη εταιρεία GAIN Consult-
ing ΑΕ με ποσοστό 28% στο σύνολο του μετοχικού
κεφαλαίου αυτής. Συγκεκριμένα, από το σύνολο
των 30.000 κοινών μετοχών, ονομαστικής αξίας
1,00 ευρώ εκάστη, της GAIN Consulting ΑΕ, η
Performance Technologies απέκτησε 8.400 με-
τοχές, καταβάλλοντας το ποσό των 8.400,00 ευ-
ρώ. Στο μετοχικό κεφάλαιο συμμετέχουν, επίσης,
ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος της Per-
formance Technologies Διονύσιος Χιντζίδης και
ο εκτελεστικός αντιπρόεδρος Ανδρέας Τσαγκά-
ρης, με ποσοστό 3% έκαστος.

Η SOFTWeb Adaptive IT Solutions ανακοίνωσε ότι προχώρησε σε συμφωνία
για την εξαγορά του 70% των μετοχών της εταιρείας Vitamin Media, που δρα-
στηριοποιείται στον τομέα του ψηφιακού μάρκετινγκ και της διαφήμισης στην
Ελλάδα. Η εξαγορά πραγματοποιείται έναντι συνολικού τιμήματος ύψους
655.200 ευρώ, επιβεβαιώνοντας τη στρατηγική δέσμευση της SOFTWeb για συ-
νεχή ανάπτυξη και ενίσχυση των δραστηριοτήτων της. Το τίμημα για την εξαγο-
ρά θα καταβληθεί από τη SOFTWeb ως εξής: Ποσό 200.000 ευρώ σε μετρητά με
την υπογραφή της συμφωνίας. Ποσό 395.200 ευρώ θα καταβληθεί μέσα σε δέκα ημέρες με δυνατότητα συμψηφισμού του πο-
σού αυτού μέσω Αύξησης του Μετοχικού Κεφαλαίου της SOFTWeb. Το υπόλοιπο ποσό των 60.000 ευρώ θα καταβληθεί με με-
τρητά σε δώδεκα μήνες. Η χρηματοδότηση της εξαγοράς θα γίνει και μέσω των αντληθέντων κεφαλαίων που προέκυψαν από
την ένταξη της εταιρείας στην Εναλλακτική Αγορά του ΧΑ.

SOFTWeb: Αποκτά το 70% της Vitamin Media

Στα 16 δολάρια ορίστηκε η τιμή διάθεσης για τις 24.000.000 κοινές μετοχές της αρχικής
δημόσιας προσφορά (IPO) της Titan America, θυγατρικής της Titan Cement Interna-
tional. Σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση, η δημόσια προσφορά (IPO) αποτελείται από
9.000.000 νέες κοινές μετοχές που θα εκδοθούν και θα πωληθούν από την Titan Ameri-
ca και από 15.000.000 υφιστάμενες κοινές μετοχές που θα πωληθούν από την Titan Ce-
ment International SA. Η Titan Cement International SA έχει παραχωρήσει στους ανα-
δόχους δικαίωμα προαίρεσης 30 ημερών για την αγορά επιπλέον 3.600.000 κοινών με-
τοχών, σε περίπτωση υπερκάλυψης, στην τιμή της αρχικής δημόσιας προσφοράς μετά
την αφαίρεση προμηθειών αναδοχής. Οι κοινές μετοχές της Titan America αναμένεται
να ξεκινήσουν διαπραγμάτευση στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης με το σύμβολο 
«TTAM» στις 7 Φεβρουαρίου 2025. Η προσφορά αναμένεται να ολοκληρωθεί στις 10 Φε-
βρουαρίου 2025 και υπόκειται στην πλήρωση των κοινώς αποδεκτών όρων κλεισίματος.

Τ
ο Χρηματιστήριο του Λονδίνου είναι καλύτερη επι-
λογή από τη Νέα Υόρκη, όπου οι εταιρείες διατρέ-
χουν τον κίνδυνο να «εξαφανιστούν» στο πλήθος,

σύμφωνα με τον Ευάγγελο Μυτιληναίο που μίλησε στους
«Financial Times». Ο επικεφαλής της Metlen Energy and
Metals με έδρα την Ελλάδα είπε επίσης ότι το «πολιορκη-
μένο» χρηματιστήριο του Ηνωμένου Βασιλείου βρίσκεται
σε τροχιά αναζωογόνησης μετά το 2024, που ήταν ένα από
τα πιο «ήσυχα» χρόνια σε ό,τι αφορά αρχικές δημόσιες
προσφορές.

«Χιλιάδες εταιρείες σε όλο τον κόσμο συρρέουν για να
μπουν στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης. Κινδυνεύεις
να εξαφανιστείς μέσα στο πλήθος», είπε στους «Financial
Times». «Ποτέ στη ζωή μου δεν μου άρεσε να μένω στο τέ-
λος της ουράς -υπάρχει μια τεράστια ουρά αυτή τη στιγμή
στη Νέα Υόρκη. Οι αποτιμήσεις των εταιρειών είναι πολύ
υψηλές». Και πρόσθεσε: «Θα το προτιμούσα, αν καταφέρ-
ναμε να εξασφαλίσουμε μια θέση στον FTSE 100. Προτιμώ
να είμαι στις οθόνες όλων των traders σε όλο τον κόσμο».

Τα σχέδια της Metlen για κύρια εισαγωγή στο Λονδίνο
είναι μια ώθηση για το Ηνωμένο Βασίλειο, αφότου λιγότε-
ρες από 20 εταιρείες εισήχθησαν στο χρηματιστήριο πέ-
ρυσι -ο χαμηλότερος αριθμός από το οικονομικό κραχ του
2009. Άλλοι, όπως ο όμιλος τυχερών παιχνιδιών Flutter,
έχουν μεταφέρει την κύρια διαπραγμάτευση στις ΗΠΑ.

Η ελληνική εταιρεία τον Δεκέμβριο υπέβαλε αίτηση για
μια κύρια εισαγωγή εντός 18 μηνών στο Λονδίνο και, με
χρηματιστηριακή αξία 5 δισ. ευρώ, είναι αρκετά μεγάλη,
ώστε να πληροί τις προϋποθέσεις για μια θέση στον FTSE

100. Από το 1995 είναι στο Χρηματιστήριο Αθηνών, όπου
σχεδιάζει να διατηρήσει δευτερεύουσα διαπραγμάτευση.

Ο Μυτιληναίος είπε ότι «δεν υπάρχει άλλη επιλογή»
στην Ευρώπη όταν ρωτήθηκε γιατί επέλεξε το Λονδίνο.
Αλλά πρόσθεσε: «Το ερώτημα θα μπορούσε πιθανώς να
είναι: γιατί όχι στη Νέα Υόρκη; Αυτή είναι μια πολύ ενδια-
φέρουσα ερώτηση […] Πρέπει λοιπόν να αποφασίσεις -εί-
τε πηγαίνεις σε ένα χρηματιστήριο που βρίσκεται στην κο-
ρυφή των κορυφαίων (Νέα Υόρκη) είτε πηγαίνεις σε μια
αγορά που έρχεται από κάποια δύσκολα χρόνια μετά το
Brexit και κάποιες ταραχώδεις πολιτικές καταστάσεις και
εποχές, και τώρα σιγά σιγά επανέρχεται. […] Είναι μια κα-
λή ευκαιρία να συμμετάσχω στην αναβίωση του City και
του Χρηματιστηρίου του Λονδίνου».

Μυτιληναίος στους «FT»: «Γιατί προτιμώ 
Λονδίνο από Νέα Υόρκη για το dual listing»

Titan America: Στα 16 δολάρια η τιμή διάθεσης 
του IPO στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης
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«Άστραψε και βρόντηξε» 
ο δήμαρχος Ωρωπού

«Κεραυνούς» εξαπέλυσε ο δήμαρχος
Ωρωπού Γιώργος Γιασημάκης κατά του δημο-
τικού συμβούλου της αντιπολίτευσης και
πρώην υποψήφιου δημάρχου Διονύση Καμ-
πιώτη, με αφορμή δημόσια τοποθέτησή του,
στην οποία, όπως κατήγγειλε ο δήμαρχος
Ωρωπού, «προέβη σε διασπορά ψευδών και
συκοφαντικών αναφορών». «Για ένα πράγμα
δεν αμφιβάλλω, για το ποιος είναι ο σκοπός
σου», ανέφερε ο δήμαρχος απευθυνόμενος
στον κ. Καμπιώτη, ο οποίος (κατά τον δήμαρ-
χο) αναφέρθηκε «σε συμμορία Γρηγόρη Ζα-
φειρόπουλου (γγ Αποκεντρωμένης Διοίκη-
σης Αττικής) και δημάρχου Ωρωπού». «Για
αυτό οι πολίτες σάς έβαλαν στην άκρη», είπε
χαρακτηριστικά στο Δημοτικό Συμβούλιο ο
δήμαρχος Ωρωπού.

Πρόγραμμα άνεργων
επιστημόνων 
από το ΣΥΔΝΑ

Ημερίδα ενημέρωσης διοργανώνει ο Δήμος
Αλίμου για το έργο «Δράσεις για ενδυνάμωση
και ενίσχυση των ικανοτήτων των υποψήφιων
επιχειρηματιών και νέων άνεργων επιστημό-
νων». Το συγκεκριμένο πρόγραμμα προβλέπει
δράσεις συμβουλευτικής κατάρτισης και πιστο-
ποίησης με μέγιστο επίδομα έως 2.100 ευρώ για
τους ωφελούμενους. Στο έργο έχουν δικαίωμα
συμμετοχής άνεργοι πτυχιούχοι, τριτοβάθμιας
εκπαίδευσης, που είναι κάτοικοι ή και δημότες
ενός εκ των Δήμων Αλίμου, Καλλιθέας και Πα-
λαιού Φαλήρου, μέλη του ΣΥΔΝΑ. Η υποβολή αι-
τήσεων από τους ενδιαφερόμενους άνεργους
έχει ξεκινήσει από τις 18/6/2024 και είναι σε
εξέλιξη μέχρι τη συμπλήρωση των προβλεπόμε-
νων από το έργο θέσεων.

Οι κατασκηνώσεις 
στον Άγιο Ανδρέα 
για φιλοξενία κατοίκων
των Κυκλάδων

Μετά τη Λέσχη Φιλίας στη συνοικία Άγιος
Παύλος, η δημοτική αρχή Αθηναίων προσφέ-
ρει από σήμερα, Σάββατο, και τις παιδικές κα-
τασκηνώσεις στον Άγιο Ανδρέα για την υπο-
δοχή και τη φιλοξενία των κατοίκων των Κυ-
κλάδων οι οποίοι εγκαταλείπουν τις εστίες
τους εξαιτίας της σεισμικής δραστηριότητας
στα νησιά τους. «Στις κατασκηνώσεις στον
Άγιο Ανδρέα θα φιλοξενήσουμε τους ανθρώ-
πους που αναγκάζονται να εκκενώσουν τα
σπίτια τους, προσφέροντας ασφαλή στέγαση
και σίτιση σε όσους το έχουν ανάγκη», δήλω-
σε ο δήμαρχος Αθηναίων Χάρης Δούκας.

Ξεμπλοκάρει το έργο αποκατάστασης 
στο Παραλιακό Μέτωπο Μεγάρων

Το «δικαίωμα χρήσης αιγιαλού και θα-

λάσσιου χώρου» και τη συνεπαγόμενη

«εκτέλεση των απαιτούμενων εργασιών για

την υλοποίηση του έργου αποκατάστασης

των τοιχίων στο παραλιακό μέτωπο της Βα-

ρέας Μεγάρων» αποκτά ο Δήμος Μεγαρέ-

ων, μετά την απόφαση της Διεύθυνσης Δη-

μόσιας Περιουσίας του υπουργείου Οικο-

νομικών, που υπογράφηκε την Πέμπτη 6

Φεβρουαρίου. Με τη θετική αυτή εξέλιξη, ανοίγει πλέον ο δρόμος για την άμεση έναρξη

των εργασιών, διασφαλίζοντας την προστασία των υποδομών, την ασφάλεια των κατοίκων

και την αναβάθμιση της παραλιακής ζώνης της Βαρέας. Η απόφαση «παραχώρησης»

αποτελεί βήμα «καθοριστικής σημασίας», όπως δηλώνει η οικεία δημοτική αρχή.

Σ
ύμφωνο διαδημοτι-
κής συνεργασίας
για την αξιοποίηση

του Σταθμού Μεταφόρτω-
σης Απορριμμάτων (ΣΜΑ)
του Ελληνικού-Αργυρού-
πολης και από τον Δήμο
Αγίου Δημητρίου συνυπέ-
γραψαν οι δήμαρχοι Στέ-
λιος Μαμαλάκης και Γιάν-
νης Κωνσταντάτος αντί-
στοιχα. Η υπογραφείσα
συμφωνία δίνει τη δυνα-
τότητα στον Δήμο Αγίου
Δημητρίου να αντικατα-
στήσει τα εννέα καθημερινά δρομολόγια απορριμματοφόρων στον ΧΥΤΑ Φυλής με δύο δρομολόγια ει-
δικών οχημάτων (τύπου νταλίκας). Με την εξέλιξη αυτή, η δημοτική αρχή Αγίου Δημητρίου θεωρεί την
υπογραφείσα συμφωνία σημαντικό βήμα για την επίλυση ενός χρόνιου προβλήματος στη διαχείριση
των απορριμμάτων, καθώς τα οφέλη από αυτή τη συνεργασία είναι ιδιαίτερα θετικά, τόσο στη μείωση
του κόστους μεταφοράς των απορριμμάτων όσο και στη μείωση πρόκλησης αερίων ρύπων. «Βάζουμε
τέρμα στην αβεβαιότητα και γυρίζουμε οριστικά σελίδα στα ζητήματα διαχείρισης των απορριμμάτων
στον δήμο μας. Μειώνουμε το κόστος μεταφοράς και επιτυγχάνουμε πρώτα από όλα έναν διπλό στόχο.
Την εξασφάλιση κονδυλίων για την ενίσχυση του στόλου και του εξοπλισμού καθαριότητας, ενώ πα-
ράλληλα μειώνουμε το περιβαλλοντικό αποτύπωμα του δήμου μας», δήλωσε ο δήμαρχος Αγίου Δη-
μητρίου Στέλιος Μαμαλάκης. 

Νέα, σύγχρονη, ανοιχτή αθλητική
εγκατάσταση στη Γλυφάδα 
Έναν ακόμη πολυχώρο αθλητισμού δημιουργεί στην Άνω
Γλυφάδα, σε ένα ολόκληρο οικοδομικό τετράγωνο ( Όλγας-
Ζακύνθου-Kάσου-Έλλης), η Δημοτική Αρχή Γλυφάδας, με
τις πιο απαιτητικές προδιαγραφές για ασφάλεια και ποιότη-
τα. Όπως αναφέρει ο δήμαρχος Γιώργος Παπανικολάου, ο
νέος πολυχώρος θα παραδοθεί στους δημότες μέσα στην
άνοιξη, θα διαθέτει στίβο 300 μέτρων, με έξι διαδρόμους
(κουλουάρ), διάδρομο φόρας και σκάμμα για άλμα εις μήκος
και τριπλούν και σε άλλο σημείο καλλισθενικά όργανα εξω-
τερικού χώρου, καθώς «όσο πιο πολλούς χώρους άθλησης
δημιουργείς, τόσο αναβαθμίζεται η ποιότητα ζωής».

Στο ΣτΕ ο Δήμος Ασπροπύργου για τις φυλακές
Μετά την προσφυγή κατά της εγκατάστα-

σης αποτεφρωτηρίου εντός των διοικητικών
του ορίων, ο Δήμος Ασπροπύργου καταθέτει
και δεύτερη αίτηση ακύρωσης, στο Συμβού-
λιο της Επικρατείας, της απόφασης για με-
τεγκατάσταση των φυλακών Κορυδαλλού.
Ειδικότερα, η δημοτική αρχή ζητά την ακύ-
ρωση του από 10/12/2024 Προεδρικού Δια-
τάγματος με τίτλο «Έγκριση Ειδικού Πολεο-

δομικού Σχεδίου (ΕΠΣ) για τη χωρική οργάνωση και ανάπτυξη του νέου Δικαστικού Σωφρονιστικού
Συγκροτήματος Αθηνών (ΔΣΣΑ) σε τμήμα του Δημοσίου Ακινήτου ΑΒΚ 391 στον Δήμο Ασπροπύργου
(Ν. Αττικής), καθορισμός χρήσεων γης, όρων και περιορισμών δόμησης και περιβαλλοντική έγκριση»,
όπως δημοσιεύεται στο ΦΕΚ Δ’, 885/11.12.2024. Επιπλέον, το ΕΠΣ «προβλέπει την ανάπτυξη του ΔΣΣΑ
σε τμήμα του Δημοσίου Ακινήτου ΑΒΚ 391 και περιλαμβάνει καθορισμό χρήσεων γης, όρων δόμησης
και περιβαλλοντική έγκριση», στο οποίο η δημοτική αρχή είναι αντίθετη.

Διαδημοτική συνεργασία Αγίου Δημητρίου -
Αργυρούπολης - Ελληνικού

Ευρωπαίος Επίτροπος 
στον Δήμο Χαλανδρίου 
για τους Ρομά

Ενημέρωση για τις «πολιτικές ένταξης του πλη-
θυσμού των Ρομά» που εφαρμόζει ο Δήμος Χαλαν-
δρίου ζήτησε ο Ευρωπαίος Επίτροπος Ανθρωπίνων
Δικαιωμάτων του Συμβουλίου της Ευρώπης Mάικλ
Ο’Φλάερτι, κατά την προς τούτο επίσκεψή του στον
εν λόγω δήμο. Στην ειδική σύσκεψη με το επιτελείο
του Ευρωπαίου Επιτρόπου συμμετείχαν ο αντιδή-
μαρχος Κοινωνικής Αλληλεγγύης Κώστας Ευθυμί-
ου, στελέχη της Κοινωνικής Υπηρεσίας του δήμου
και εκπρόσωπος του Ελληνικού Παρατηρητηρίου
των Συμφωνιών του Ελσίνκι. Συζητήθηκαν θέματα
που αφορούν τον πληθυσμό Ρομά, με έμφαση κυ-
ρίως στις γυναίκες και τα παιδιά. Ο Δήμος Χαλαν-
δρίου παρουσίασε το πιλοτικό σχέδιο για τη μετεγ-
κατάσταση του πληθυσμού Ρομά ανά οικογένεια
στον αστικό ιστό και τη σχετική πρόταση χρηματο-
δότησής του.

Ημερίδα για τις συγκοινωνίες
της Δυτικής Αθήνας

Ημερίδα για τις συγκοινωνίες του Δυτικού Τομέα
Αθηνών «Μαζί σχεδιάζουμε τον Νέο Συγκοινωνια-
κό Χάρτη της Αττικής» συνδιοργανώνουν μεθαύριο,
Δευτέρα, ο Δήμος Αγίων Αναργύρων-Καματερού,
το υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών, ο ΟΑΣΑ,
το Εθνικό Επενδυτικό Ταμείο και ο ΑΣΔΑ, στο Κέν-
τρο Τέχνης και Πολιτισμού «Μαρία-Έλενα». Στο
επίκεντρο των συζητήσεων θα βρεθούν τα συγκοι-
νωνιακά ζητήματα του Δυτικού Τομέα Αθηνών, με
έμφαση στις προοπτικές βελτίωσης των μετακινή-
σεων και των δημόσιων συγκοινωνιών. Εκπρόσω-
ποι των εμπλεκόμενων φορέων, συγκοινωνιολόγοι
και τοπικοί παράγοντες θα αναπτύξουν τις προτά-
σεις τους για την αναβάθμιση του δικτύου μεταφο-
ρών, με στόχο μια πιο λειτουργική και βιώσιμη συγ-
κοινωνιακή πολιτική.
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Με μεγάλη επιτυχία πραγματοποιήθηκε στην Αθηναϊκή
Λέσχη η εκδήλωση με θέμα «Η υγειονομική διπλωματία στο
πλαίσιο των γεωπολιτικών εξελίξεων», που διοργάνωσε ο
Όμιλος Ιατρικού Αθηνών, υπό την αιγίδα του Προξενικού Σώ-
ματος Ελλάδος CCG και την υποστήριξη του Προξενείου του
Μονακό στην Αθήνα, με κεντρικό ομιλητή τον δόκτορα Ιωάν-
νη Σπηλιώτη, διευθυντή Χειρουργικής και Χειρουργικής Ογ-
κολογίας του Ιατρικού Κέντρου Αθηνών.

Την έναρξη της εκδήλωσης πραγματοποί-
ησε ο πρόεδρος της Αθηναϊκής Λέσχης Κυ-
ριάκος Κουκουλομμάτης, ενώ ακολούθησε
χαιρετισμός του διευθύνοντος συμβούλου
του Ομίλου Ιατρικού Αθηνών και επίτιμου
προξένου του Μονακό, δόκτορα Βασίλη Γ.
Αποστολόπουλου. Στην εκδήλωση απηύθυ-
ναν μεταξύ άλλων χαιρετισμό ο υπουργός
Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης, ο πρώην επίτρο-
πος της Ευρωπαϊκής Ένωσης και υπουργός,
νυν βουλευτής Δημήτρης Αβραμόπουλος.
Κατά τον χαιρετισμό του, ο δόκτωρ Βασίλης Γ.
Αποστολόπουλος ανέδειξε τον ρόλο της υγειονομικής δι-
πλωματίας ως μέσου ενίσχυσης της διεθνούς συνεργασίας
και της γεωπολιτικής παρουσίας της Ελλάδας, επισημαίνον-
τας: «Η υγειονομική διπλωματία είναι κάτι που χαρακτηρίζει
τον Όμιλο Ιατρικού Αθηνών από τα πρώτα χρόνια της δημι-
ουργίας του και δεν είναι ένας στόχος τον οποίο κυνηγήσαμε
και υπηρετήσαμε επιτηδευμένα αλλά αυθόρμητα. Ο στόχος
μας ήταν διαχρονικά να έχει η Ελλάδα μέσω ημών παρουσία
και παρέμβαση στο διεθνές γίγνεσθαι».

Ο δόκτωρ Βασίλης Γ. Αποστολόπουλος αναφέρθηκε επί-
σης σε κομβικές στιγμές της ανθρωπιστικής δράσης του Ομί-
λου Ιατρικού Αθηνών στα 40 χρόνια λειτουργίας του, ξεκι-

νώντας από τους σεισμούς της Αρμενίας στα τέλη της δεκαε-
τίας του 1980, το πραξικόπημα στη Σοβιετική Ένωση το 1991,
τον πόλεμο της Γιουγκοσλαβίας, την κρίση στη Γάζα δίπλα
στον πρόεδρο Αραφάτ, τις αποστολές στη Σερβία, την πρώτη
αποστολή με φάρμακα του Μακαριστού Αρχιεπίσκοπου Ανα-
στάσιου στην Αλβανία και πιο πρόσφατα την ανθρωπιστική
βοήθεια στους ομογενείς στον πόλεμο της Ουκρανίας. Ο

υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης τόνισε
τη σημασία της συνεργασίας της Ελλάδας με
άλλες χώρες στον τομέα της υγείας: «Με τον
Όμιλο Ιατρικού Αθηνών και ιδιαίτερα με τον
δόκτορα Βασίλη Γ. Αποστολόπουλο έχουμε
συνεργαστεί για να αναδείξουμε τις δυνατό-
τητες της Ελλάδας στην παροχή ιατρικών
υπηρεσιών, συμβάλλοντας στην ενίσχυση
των διεθνών σχέσεων της χώρας μας».

Ο Δημήτρης Αβραμόπουλος αναφέρθηκε
στον ρόλο του δόκτορα Γεώργιου Β. Αποστο-
λόπουλου, ιδρυτή και προέδρου του Ομίλου
Ιατρικού Αθηνών, ως πρωτοπόρου στην έν-

νοια της υγειονομικής διπλωματίας στην Ελλάδα. Ο κεντρι-
κός ομιλητής της εκδήλωσης δόκτωρ Ιωάννης Σπηλιώτης
ανέπτυξε τη σημασία της υγειονομικής διπλωματίας στη δια-
μόρφωση των γεωπολιτικών εξελίξεων. Μέσα από ιστορικά
παραδείγματα, ανέδειξε το πώς η διαχείριση υγειονομικών
κρίσεων μπορεί να γεφυρώσει διαφορές μεταξύ των κρατών:
«Η Ελλάδα και ο Όμιλος Ιατρικού Αθηνών έχουν τη δυνατότη-
τα να συντονιστούν και να αντιμετωπίσουν προκλήσεις που η
κλασική διπλωματία αδυνατεί να διαχειριστεί».

Η εκδήλωση συγκέντρωσε εξέχουσες προσωπικότητες,
μέλη της Αθηναϊκής Λέσχης, καθώς και διακεκριμένα στελέ-
χη από τον χώρο της υγείας και της πολιτικής.

Τρεις μεγάλες εταιρείες κινητής τηλεφωνίας με ανακοί-
νωσή τους τονίζουν τη στήριξή τους στους συνδρομητές
τους στα νησιά της Σαντορίνης, της Αμοργού, της Ανάφης
και της Ίου, που λόγω της έντονης σεισμικής δραστηριότη-
τας έχουν αυξημένες ανάγκες επικοινωνίας. 

Συγκεκριμένα, η Cosmote προσφέρει δωρεάν 1.500 λε-
πτά ομιλίας προς όλα τα εθνικά δίκτυα και απεριόριστα GB
για χρήση Ίντερνετ από το κινητό για 15 ημέρες σε όλους
τους συνδρομητές κινητής-συμβολαίου, καρτοσυμβολαίου
και καρτοκινητής -οικιακούς και εταιρικούς. Όλοι οι δι-
καιούχοι συνδρομητές θα ενημερωθούν για την ενεργοποί-
ηση των δωρεάν πακέτων μέσω γραπτών μηνυμάτων
(SMS). Επιπλέον, αναστέλλει μέχρι νεωτέρας κάθε διαδι-
κασία για -οριστική ή προσωρινή- φραγή για όλες τις συν-
δέσεις Cosmote σταθερής, κινητής και συνδρομητικής τη-
λεόρασης στις εν λόγω περιοχές.

Στο ίδιο μήκος κύματος και η Nova, η οποία προσφέρει
δωρεάν στους συνδρομητές της στα εν λόγω νησιά 1.500
λεπτά ομιλίας προς όλους (εθνικά κινητά και σταθερά) και
Unlimited GB στο κινητό τους. H παροχή ισχύει από
4/2/2025 έως και 18/2/2025 και αφορά συνδρομητές κινη-
τής, συμβολαίου και καρτοκινητής, ιδιώτες και επαγγελμα-
τίες. Οι συνδρομητές ενημερώνονται με SMS στο κινητό
τους για την ενεργοποίηση των παροχών. Επιπλέον, η Nova
έχει αναστείλει τις εισπρακτικές ενέργειες φραγής για τους

κατοίκους που διαμένουν στις εν λόγω περιοχές.
Τέλος, η Vodafone ανακοίνωσε πως ιδιώτες και επαγ-

γελματίες συμβολαίου κινητής, καρτοπρογράμματος και
καρτοκινητής καθώς και πελάτες σταθερής που ζουν στις
περιοχές αυτές, θα έχουν στη διάθεσή τους, από 4 Φε-
βρουαρίου 2025 και για 15 μέρες, έως και 19 Φεβρουαρίου,
αυτόματα και δωρεάν, 1.500 λεπτά ομιλίας στο κινητό προς
εθνικά κινητά και σταθερά, και 20 GB στο κινητό.

Cosmote, Nova και Vodafone 
προσφέρουν δωρεάν συνομιλία 

σε κατοίκους των Κυκλάδων

� Η Motor Oil, σε συνεργασία με τη Satori Analytics, υλοποί-
ησε το AI Garage, μια πρωτοβουλία που ενσωματώνει την ΑΙ

στη στρατηγική και την καθημερινή λειτουργία της εταιρείας.
Στο πλαίσιο αυτό, η Motor Oil απέκτησε πρόσβαση σε προηγμένα
εργαλεία του Microsoft Copilot και πρακτική εμπειρία στη χρήση
της ΤΝ, ενισχύοντας τις γνώσεις και τις δυνατότητές της στον το-
μέα. Το AI Garage αποτελεί ένα πρώτο βήμα προς τη σταδιακή
ενσωμάτωση του ΑΙ στη λειτουργία της Motor Oil, θέτοντας τις
βάσεις για τη μελλοντική της ανάπτυξη στον ψηφιακό μετασχη-
ματισμό. Ο Ιάσονας Ορφανίδης, Retail & New Technologies
Manager της Motor Oil, δήλωσε: «Δεν είναι λίγες οι φορές κατά
τις τελευταίες δεκαετίες που τα όρια του δυνατού έχουν μετατο-
πιστεί προς τα εμπρός. Τώρα είναι μια από αυτές τις στιγμές στη
Motor Oil και το AI Garage δημιουργεί τις σπίθες που θα ανά-
ψουν τη φλόγα της αλλαγής».

� Στην οικογένεια της Leroy
Merlin εντάσσεται η Ζέτα Χει-

μωνίδου, αναλαμβάνοντας τη θέ-
ση της OmniCommerce Busi-
ness Leader για την Ελλάδα και
την Κύπρο. Αποχώρησε από την
ΑΒ Βασιλόπουλος έπειτα από 13
χρόνια συνεργασίας με την αλυ-
σίδα σουπερμάρκετ, ενώ στο πα-
ρελθόν κατείχε σημαντικές θέσεις ευθύνης στα τμήματα marketing
μεγάλων εταιρειών όπως η Coca-Cola Ελλάδας, η Unilever, η Diageo
και η Νίκας.

� Ο Ελληνικός Οργανισμός Τουρισμού ενέκρινε τη δέσμευση πί-
στωσης 992.000 ευρώ, συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ, που αφο-

ρά έγκριση προγράμματος διαφημιστικής προβολής της Ελλάδας
στο διεθνές μέσο κοινωνικής δικτύωσης TikTok για το έτος 2025.

� Η Vodafone πραγματοποίησε με επιτυχία την πρώτη διαστημική
βιντεοκλήση στον κόσμο, χρησιμοποιώντας 4G/5G smart-

phones και δορυφόρους, που θα επιτρέπουν σε χρήστες περιοχών
χωρίς κάλυψη κινητής τηλεφωνίας να πραγματοποιούν και να λαμ-
βάνουν βιντεοκλήσεις, να έχουν πρόσβαση στο διαδίκτυο και να
χρησιμοποιούν υπηρεσίες ηλεκτρονικών μηνυμάτων. Πρόκειται για
τη μοναδική δορυφορική τεχνολογία του είδους της που έχει δημι-
ουργηθεί για να προσφέρει μια πλήρη εμπειρία κινητής ευρυζωνι-
κότητας, η οποία ανοίγει τον δρόμο για καθολική ψηφιακή συνδεσι-
μότητα και την αντιμετώπιση των κενών κάλυψης.

Mικρά - μικρά

Εκδήλωση από τον Όμιλο Ιατρικού Αθηνών για την υγειονομική διπλωματία
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Ο Κώστας Τσολάκης ανέλαβε τη Διεύθυνση
Εταιρικής Επικοινωνίας της ΕΡΤ. Με πολύ-

χρονη εμπειρία στον χώρο της εταιρικής επικοι-
νωνίας, έχοντας διατελέσει σε ηγετικές θέσεις σε
ελληνικούς και πολυεθνικούς οργανισμούς, ο
Κώστας Τσολάκης έχει συμβάλει σημαντικά στην
ανάπτυξη, διαμόρφωση και εξέλιξη της εικόνας
τους. Με την παρουσία του είναι βέβαιο ότι θα ενι-
σχύσει την εξωστρέφεια της ΕΡΤ, σε μια περίοδο
δύσκολη για τη δημόσια τηλεόραση.

� Μια και μιλάμε για δύσκολα, έντονη
δυσαρέσκεια έχουν προκαλέσει στη

διοίκηση του Ραδιομεγάρου τα σχόλια και η
έντονη κριτική που άσκησαν στην ΕΡΤ για τα
Τέμπη τόσο ο Γιώργος Λιάγκας όσο και ο
Λάκης Λαζόπουλος. Όπως μαθαίνουμε, την
ώρα μετάδοσης του «Τσαντιριού» στο Mega,
τα τηλέφωνα στην Αγία Παρασκευή είχαν
πάρει φωτιά και η αναστάτωση που προκλή-
θηκε για την εικόνα που βγάζει πια η δημό-
σια τηλεόραση προς το κοινό ήταν μεγάλη.

� Ενθουσιασμένοι φαίνεται πως είναι στον ΣΚΑΪ

από την πορεία των πρώτων δύο επεισοδίων

του «Η Ελλάδα Ψηφίζει» στους πίνακες τηλεθέα-

σης. Το δεύτερο επεισόδιο το βράδυ του Σαββάτου

(01.02) σημείωσε πρωτιά στο γενικό σύνολο του

κοινού με μέσο όρο 13,6% στη ζώνη μετάδοσής

του. 1.856.000 τη-

λεθεατές συντονί-

στηκαν έστω και για

ένα λεπτό για να

παρακολουθήσουν

το παιχνίδι, ενώ στο

δυναμικό κοινό

(18-54) ο μέσος

όρος ήταν 12,3%. Στον ΣΚΑΪ, λοιπόν, σύμφωνα με

τις πληροφορίες μας συζητούν για το ενδεχόμενο

προσθήκης και δεύτερου επεισοδίου την εβδομά-

δα, κάθε Κυριακή. Με αυτό τον τρόπο το κανάλι θα

καλύψει το κενό της prime time του Σαββατοκύ-

ριακου, στον δρόμο που χάραξε το «The Voice».

� «Ξήλωμα» των πάνελ σε τρεις εκ-
πομπές ψυχαγωγίας έρχεται την

επόμενη σεζόν. Δύο εκπομπές του Mega και
μία του Alpha αναμένεται να προχωρήσουν
σε ριζικές αλλαγές συνεργατών, ενώ σε κά-
ποιες περιπτώσεις, τα πρόσωπα που θα κα-
θίσουν δίπλα στον κεντρικό παρουσιαστή
αναμένεται να είναι όλα διαφορετικά. Το βα-
ρύ κλίμα είναι ήδη εμφανές σε κάποιες από
τις εκπομπές αυτές, αφού οι σπόντες και τα
υπονοούμενα πάνε κι έρχονται στον αέρα.

� Στη μεταμεσονύχτια ζώνη εξοστράκισε ο

ΑΝΤ1 τη «Μάγισσα» και κάπως έτσι η σειρά θα

μπει στην τελική της πορεία. Η πολυδάπανη παρα-

γωγή με τις μεγάλες προσδοκίες δεν κατάφερε να

πείσει τους τηλεθεατές, παρά τις πολλές διορθω-

τικές κινήσεις που έγιναν από το φθινόπωρο μέχρι

τώρα. Έτσι, τα επεισόδια που έχουν ολοκληρωθεί

θα μεταδίδονται κάθε Κυριακή τα μεσάνυχτα, μέ-

χρι την ολοκλήρωσή τους.

Κ
αι ενώ όλοι περιμένουν να
ανάψει κι επίσημα το πράσι-
νο φως για τον επόμενο κύ-

κλο του «Greece’s Next Top Model»,
η παρατεταμένη αναμονή προκαλεί
αρκετά ερωτηματικά.

Ένα πρώτο μεγάλο ερωτηματικό
βρίσκεται πάνω από την Ηλιάνα Πα-
παγεωργίου. Οι χαμηλές πτήσεις του
«Shopping Star» στους πίνακες τη-
λεθέασης, σε συνδυασμό με τις φή-
μες περί αντικατάστασης του πρό-
τζεκτ την επόμενη σεζόν, φαίνεται
ότι θα φέρουν την παρουσιάστρια σε
ένα τραπέζι συζητήσεων με τον
σταθμό όπου όλα τα ενδεχόμενα θα
είναι ανοιχτά.

Σε αναμονή βρίσκεται και η Ζε-
νεβιέβ Μαζαρί, η οποία δεν έχει
κάνει καμία συζήτηση μέχρι στιγ-
μής με το κανάλι για το «GNTM».

Και ενώ υπάρχουν ακόμα οι φω-
νές που λένε πως η Βίκυ Καγιά
πρέπει να επιστρέψει, εκείνη δεί-
χνει με κάθε τρόπο ότι έχει κλείσει
οριστικά την πόρτα πίσω της. Κάτι
που δεν συμβαίνει με τον Γιώργο
Καράβα, ο οποίος έχει πραγματο-
ποιήσει δύο συναντήσεις με τον
σταθμό.

Από την άλλη, η Έλενα Χριστο-
πούλου, σύμφωνα με τις πληροφο-
ρίες μας, δεν υπάρχει καμία περί-
πτωση να βρεθεί στο ριάλιτι μόδας.

Συσκέψεις επί συσκέψεων έχουν γίνει τις τελευταίες εβδομάδες στο Mega για την εκπομπή «Πάμε Δανάη».
Οι χαμηλές πτήσεις στους πίνακες μετρήσεων τηλεθέασης της Nielsen συνεχίζονται και πλέον η εικόνα δεν
αφήνει πολλές ελπίδες για ανάκαμψη. Η αλήθεια είναι ότι οι συντελεστές της εκπομπής έχουν δοκιμάσει πολ-
λά προκειμένου να τονώσουν το τηλεοπτικό ενδιαφέρον, αλλά το κοινό δεν έδειξε μέχρι τώρα να ανταποκρίνε-
ται θετικά. Σύμφωνα με τις πληροφορίες μας, το Mega εξετάζει πλέον την αλλαγή τυπολογίας προγράμματος
στη συγκεκριμένη ζώνη για του χρόνου και ενδεχομένως και την κατάργησή της. Το σενάριο επανάληψης ελ-
ληνικής σειράς έχει αναθερμανθεί, καθώς θεωρείται το πιο ιδανικό ώστε να δίνει υψηλό lead in στο «Live
News» που ακολουθεί.

Σε κάθε περίπτωση, όταν θα καθίσει η Δανάη Μπάρκα στο ίδιο τραπέζι με τους ανθρώπους του Mega, όλα
θα συζητηθούν από την αρχή και αναμένουμε με ιδιαίτερο ενδιαφέρον να δούμε το αν και πώς θα συνεχιστεί η
συνεργασία τους.

Τι συμβαίνει με το «GNTM»; 
- Ποιοι δεν θα περάσουν το κατώφλι του Star;

Ηχούν οι καμπάνες για τη Δανάη Μπάρκα

Ανάμεσα σε δύο εκπομπές 
ο Νίκος Συρίγος

Μπορεί ο Φεβρουά-
ριος να βρίσκεται μόλις
στο ξεκίνημά του, οι
διαθέσεις και οι σχε-
διασμοί των εκπομπών
για του χρόνου, όμως,
έχουν ήδη ξεκινήσει
στο παρασκήνιο. 

Όπως μαθαίνουμε,
λοιπόν, ο Νίκος Συρί-
γος είναι ένα πρόσωπο
που ίσως βρεθεί ανά-
μεσα σε δύο εκπομπές
του Mega το ερχόμενο
καλοκαίρι…

Η ανάγκη ενίσχυσης
του ενημερωτικού μέρους της εκπομπής «Buongiorno» την
επόμενη σεζόν φαίνεται πως έχει ρίξει στο τραπέζι των επιθυ-
μιών της εκπομπής το όνομα του Νίκου Συρίγου.

Βασικός συνεργάτης της Σίσσυς Χρηστίδου τα τελευταία
χρόνια, ο Νίκος Συρίγος δείχνει να διαχειρίζεται με ιδιαίτερη
άνεση τα θέματα επικαιρότητας, ενώ εκφράζει με ιδιαίτερη
δυναμική την άποψή του. Βέβαια, αντιλαμβανόμαστε ότι το εν-
δεχόμενο διεκδίκησής του από άλλη εκπομπή του ίδιου σταθ-
μού δεν θα είναι εύκολη υπόθεση…

Ο ΣΚΑΪ περιμένει
Φερεντίνο για το «Floor»

Πολλά πρόσωπα της
ψυχαγωγίας βρίσκονται
σε αναμονή στον ΣΚΑΪ, κα-
θώς ο σταθμός δεν έχει
προχωρήσει ακόμα σε
οριστικές αποφάσεις όσον
αφορά κάποια πρότζεκτ.
Το «The Floor» είναι ένα
από αυτά.

Σύμφωνα με τις πληρο-
φορίες μας, ο ΣΚΑΪ έχει
συζητήσει με τον Χρήστο
Φερεντίνο για το ενδεχό-
μενο να αναλάβει εκείνος
την παρουσίασή του. Με
δεδομένο ότι το «Still

Standing» δεν φαίνεται να παίρνει πράσινο φως για την επόμενη
σεζόν, θεωρείται πως ο Χρήστος Φερεντίνος θα μπορούσε να βρε-
θεί στο τιμόνι του «The Floor». Εκείνος, ωστόσο, δεν έχει δώσει
ακόμα την απάντησή του.

Μεγάλο είναι πλέον το ερωτηματικό και για τον Γιώργο Λιανό,
καθώς ο ΣΚΑΪ και η Acun Medya δεν έχουν πραγματοποιήσει κα-
μία συζήτηση ακόμα για την επόμενη χρονιά, πέρα από τη συνέχι-
ση του «The Voice».
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Ριζικά άλλαξε ο τρόπος εκτελωνισμού των αυτοκινήτων, καθώς αλλάζει η δασμολογι-

κή κατάταξη των καινούργιων και μεταχειρισμένων οχημάτων.

Σύμφωνα με πληροφορίες της «Political», τα καινούργια και τα μεταχειρισμένα οχή-

ματα διαχωρίζονται όχι βάσει της άδειας κυκλοφορίας που έχει άπαξ δοθεί, αλλά βάσει

της χρονικής διάρκειας της μόνιμης ταξινόμησης και του αριθμού των διανυθέντων χι-

λιομέτρων του οχήματος.

Έτσι, ως «καινούργια οχήματα» νοούνται:

α) οχήματα που δεν έχουν ταξινομηθεί μόνιμα για διάστημα μεγαλύτερο των έξι μη-

νών, ανεξάρτητα από τον αριθμό των χιλιομέτρων που έχουν διανύσει, ή

β) οχήματα που δεν έχουν διανύσει περισσότερα από 6.000 χιλιόμετρα, ανεξάρτητα

από το χρονικό διάστημα κατά το οποίο έχουν ταξινομηθεί μόνιμα.

Σε αντίθετη περίπτωση, ως «μεταχειρισμένα οχήματα» νοούνται τα οχήματα που δεν

εμπίπτουν στον ως άνω ορισμό των «καινούργιων» οχημάτων. Όχημα που η πρώτη άδεια

κυκλοφορίας έχει εκδοθεί πριν από δύο χρόνια και έχει διανύσει 3.000 χλμ. θα εκτελω-

νιστεί ως καινούργιο! Αν ένα όχημα έχει πρώτη άδεια κυκλοφορίας πριν από επτά μήνες

και έχει διανύσει 8.000 χλμ., θα ταξινομηθεί ως μεταχειρισμένο.

Τέλος οι κομπίνες με τα πανάκριβα εισαγόμενα μεταχειρισμένα supercars

Η
Nissan πραγματοποίησε ένα εντυπωσιακό

comeback στην ηλεκτροκίνηση με το Ariya, το

οποίο αποτελεί και το πρώτο της οικογενειακό

SUV μοντέλο.

Ωστόσο, το άκρως εντυπωσιακό στοιχείο στο Ariya

αφορά τη μεγάλη μπαταρία που διαθέτει και η οποία

προσδίδει μεγάλη αυτονομία που μπορεί να ξεπεράσει

ακόμη και τα 550 χιλιόμετρα με μία φόρτιση.

Το δεύτερο εντυπωσιακό στοιχείο του Ariya αφορά την

κορυφαία διάταξη της καμπίνας επιβατών, η οποία μπο-

ρεί να φιλοξενήσει με άνεση πέντε ενήλικες επιβάτες.

Επιπλέον, η κορυφαία σχεδίαση που διαθέτει μαγνητίζει

τα βλέμματα των περαστικών.

Η τιμή για τη βασική έκδοση του Nissan Ariya με τους

218 ίππους και τη μικρή μπαταρία των 63Kwh κοστίζει

από 45.900 ευρώ, τιμή η οποία μπορεί να μειωθεί στα

37.016 ευρώ εξαιτίας της επιδότησης από το πρόγραμμα

«Κινούμαι Ηλεκτρικά 3», ενώ η κορυφαία έκδοση της δο-

κιμής μας με την μπαταρία των 87 Kwh και τους 242 ίπ-

πους κοστίζει από 60.900 ευρώ, ποσό που μειώνεται σε

49.913 ευρώ χάρη στην επιδότηση από το πρόγραμμα

«Κινούμαι Ηλεκτρικά 3».

Τέλος, να πούμε ότι οι μπαταρίες είναι εγγυημένες για

οκτώ χρόνια ή 160.000 χλμ.

Μοναδική σχεδίαση
Το Ariya είναι η απόλυτη έκφραση στιλ και τεχνολο-

γίας της Nissan. Στο εμπρόσθιο μέρος η ιαπωνική ορο-

λογία iki, που χαρακτηρίζει την κομψή, αιχμηρή φύση

του Ariya, τονίζεται από μια ανασχεδιασμένη μάσκα,

συνώνυμο της εποχής των ηλεκτρικών αυτοκινήτων

που ενσωματώνει και προστατεύει τον εξοπλισμό των

αισθητήρων που χρησιμοποιείται για τις λειτουργίες

ProPILOT και για την ανίχνευση του Έξυπνου Κλειδιού,

χωρίς οι αισθητικού τύπου επεμβάσεις να παρεμβαί-

νουν στη λειτουργικότητα.

Το πίσω μέρος του Ariya είναι εξίσου εντυπωσιακό, με

τη μονοκόμματη λεπίδα, που αντιπροσωπεύει τους πίσω

συνδυασμούς των φωτιστικών σωμάτων, να είναι άκρως

εντυπωσιακή ενώ σπορ τόνο δίνει η αεροτομή.

Εσωτερικό λιμουζίνας
Το Nissan Ariya δίνει μια νέα ερμηνεία στον χώρο επι-

βατών των SUV, καθώς όπως αποδείχτηκε διαθέτει μια

από τις πλέον ευρύχωρες και πρακτικές καμπίνες. Μάλι-

στα οι πίσω επιβάτες κάθονται άνετα σταυροπόδι και το

πίσω κάθισμα φιλοξενεί άνετα τρία ενήλικα άτομα.

Στα highlights περιλαμβάνεται η συρόμενη κεντρική

κονσόλα, η οποία δημιουργεί ένα προσαρμόσιμο υπο-

βραχιόνιο και επιπλέον χώρο στο μπροστά διάζωμα.

Την ύπαρξη υψηλής τεχνολογίας προσδίδουν οι δύο

οθόνες 12,3 ιντσών, οι οποίες μπορούν να λειτουργήσουν

ανεξάρτητα ή ως ενιαίο σύνολο, ενώ το προαιρετικό έγ-

χρωμο head-up display, όσο και ο κεντρικός καθρέφτης-

οθόνη που προβάλλει εικόνα από μία κάμερα που βρί-

σκεται στο πίσω μέρος του αυτοκινήτου συμπληρώνουν

τη hitech εικόνα της καμπίνας επιβατών.

Θα ήταν μεγάλη παράλειψή μας να μην αναφέρουμε τη

συρόμενη κεντρική κονσόλα και το κρυφό ντουλαπάκι

που δίνει έξτρα πόντους στην πρακτικότητα, ενώ ο χώρος

αποσκευών έχει χωρητικότητα 468 λίτρα.

242 ίπποι
Ο ηλεκτροκινητήρας στο Ariya της δοκιμής μας απέδι-

δε 242 ίππους και 300 Nm ροπής, ενώ χάρη στο κορυ-

φαίο σύστημα μετάδοσης κίνησης η απόκριση ήταν άμε-

ση κάνοντας τις προσπεράσεις σε εξαιρετικά γρήγορο

ρυθμό.

Ειδικά, επιλέγοντας το πρόγραμμα Sport, μπορείτε να

δώσετε έναν αρκετά πιο σβέλτο τόνο στην οδήγηση, ενώ

επιλέγοντας το πρόγραμμα ECO, αυξάνεται κατά πολύ η

αυτονομία.

Το δικίνητο μοντέλο Ariya με μπαταρία 87kWh της δο-

κιμής μας διέθετε ένα αναβαθμισμένο σύστημα μετάδο-

σης κίνησης με μεγάλη εμβέλεια, για όσους επιθυμούν

να ταξιδέψουν σε μεγαλύτερες διαδρομές.

Η συνολική αυτονομία σε πραγματικές συνθήκες θα

ξεπεράσει τα 550 χλμ., ενώ μέσα στην πόλη, μέσω της έν-

τονης ανάκτησης του e-Pedal, μπορεί να ξεπεράσει ακό-

μα και τα 600 χλμ. Από την άλλη, στο ταξίδι θα μειωθεί η

εμβέλεια στα περίπου 430 χλμ.

Άνεση και πολυτέλεια
Το Nissan Ariya αποτελεί μια ευχάριστη έκπληξη στον

δρόμο, καθώς καταφέρνει να κινηθεί με απόλυτη άνεση

και σταθερότητα ακόμη και όταν ο οδηγός κινείται με

υψηλές ταχύτητες.

Συγκεκριμένα, στο εθνικό οδικό δίκτυο η απουσία θο-

ρύβων από το μηχανοστάσιο και η καλή δουλειά στην

ηχομόνωση της καμπίνας από την κύλιση και τον αέρα

εξασφαλίζουν ξεκούραστα ταξίδια ακόμη και όταν αυτά

γίνονται με ταχύτητες που αγγίζουν τα 160 χλμ./ώρα.

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με συνεχείς στροφές, το

Ariya με την κίνηση στους εμπρόσθιους τροχούς έχει μια

αναμενόμενη υποστροφική τάση, αλλά τα ηλεκτρονικά

συστήματα δεν επιτρέπουν την εξέλιξή τους, επαναφέ-

ροντας το αυτοκίνητο στην τάξη!

Μέσα στην πόλη, ο οδηγός του Ariya έχει άπλετη ορα-

τότητα.

Δοκιμάζουμε το Nissan Ariya 
με 242 ίππους

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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Κ
ορυφώνεται η μάχη του πρωταθλήματος, με
τον Ολυμπιακό να είναι πρωτοπόρος και να
θέλει να παραμείνει στη θέση αυτή με την

έναρξη των πλέι οφ. Οι «ερυθρόλευκοι», με ανεβα-
σμένη την ψυχολογία μετά τον τρόπο που νίκησαν 1-
0 τον Παναθηναϊκό και πέρασαν στους «4» του Κυ-
πέλλου Ελλάδας, θα υποδεχθούν αύριο τον Asteras
Aktor στο «Γεώργιος Καραϊσκάκης». Στόχος της
ομάδας του Χοσέ Λουίς Μεντιλίμπαρ είναι οι
τρεις βαθμοί με τους οποίους θα διατηρήσουν
την πρωτοπορία και ενδεχομένως να αυξήσουν
τη διαφορά από τον Παναθηναϊκό, που καταδιώ-
κει τους Πειραιώτες στη βαθμολογία της Super
League.

Οι «πράσινοι», αναμφίβολα, έχουν πιο δύσκολο
έργο, καθώς θα αντιμετωπίσουν τον Άρη στη
Θεσσαλονίκη. Ο Ρούι Βιτόρια έχει να αντιμετωπίσει
αρκετά προβλήματα, με τελευταίο στη λίστα αυτό του
Φακούντο Πελίστρι που φαίνεται ότι θα μείνει εκτός
δράσης για περίπου έναν μήνα, καθώς αντιμετωπίζει
μυϊκό τραυματισμό. Σε κάθε περίπτωση, η αναμέτρη-
ση στο «Κλεάνθης Βικελίδης» έχει χαρακτήρα τελι-
κού για τον Παναθηναϊκό, ο οποίος δεν θέλει να δει τη
διαφορά από τον Ολυμπιακό να αυξάνεται, όπως και
να τον προσπεράσει η ΑΕΚ.

Οι «κιτρινόμαυροι» με τη σειρά τους αντιμετωπί-
ζουν εντός έδρας τον Πανσερραϊκό, σε αναμέτρηση

που θα διεξαχθεί κεκλεισμένων των θυρών λόγω τι-
μωρίας. Η Ένωση θέλει να παραμείνει στη δεύτερη
θέση και να μειώσει την απόσταση σε τυχόν απώλει-
ες του Ολυμπιακού, ενώ την ίδια ώρα δημοσιεύοντας
ένα βίντεο και μια ανακοίνωση, έστρεψε τα βέλη της
προς τη διαιτησία, μιλώντας για αλλοίωση της βαθ-
μολογίας έως τώρα στο πρωτάθλημα.

Σε δύσκολη θέση έχει περιέλθει ο ΠΑ-
ΟΚ, μετά τις τελευταίες του ήττες στο
πρωτάθλημα, και θέλει σήμερα να κάνει
επανεκκίνηση, ωστόσο, έχει δύσκολο έρ-
γο. Οι Θεσσαλονικείς αντιμετωπίζουν
στην Κρήτη τον ΟΦΗ στις 20.00 και μονα-
δικός τους στόχος είναι το τρίποντο. Από
την πλευρά τους, οι Κρητικοί, που στον
πρώτο γύρο είχαν νικήσει στην Τούμπα,

θέλουν να δείξουν ξανά καλό πρόσωπο και να
επαναλάβουν μια εμφάνιση όπως αυτή του πρώ-
του ημιχρόνου απέναντι στον Παναθηναϊκό, αλλά
με μεγαλύτερη διάρκεια, ώστε να μην πέσουν ξα-
νά θύματα ανατροπής.

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ
Μετά από 21 αγωνιστικές

Ομάδα Αγ. Γκολ υπέρ-κατά Βαθμοί

1. Ολυμπιακός ..........................21 ......................36-14 ....................47

2. ΑΕΚ .......................................21 ......................34-14....................43

3. Παναθηναϊκός ......................21 ......................25-15....................43

4. ΠΑΟΚ ....................................21 ......................35-22....................37

5. Asteras Aktor .......................21 ......................24-19....................34

6. Άρης ......................................21 ......................25-22....................34

7. Ατρόμητος.............................21 ......................26-26....................28

8. ΟΦΗ.......................................21 ......................29-30....................27

9. Παναιτωλικός .......................21.......................16-18 ....................26

10. Πανσερραϊκός ......................21 ......................26-35....................22

11. Βόλος ....................................21 ......................17-35.....................21

12. Λεβαδειακός.........................21 ......................21-30 ....................18

13. Athens Kallithea...................21.......................18-31.....................15

14. Λαμία.....................................21.......................10-31 ......................9

SUPER LEAGUE  
Το πρόγραμμα της 22ης αγωνιστικής

ΗΜΕΡΑ                ΩΡΑ ΑΓΩΝΑΣ

8/2 ................17.00 ..............................Βόλος - Παναιτωλικός

8/2 ................20.00 ..............................................ΟΦΗ - ΠΑΟΚ

9/2 ................17.00 ....................Ολυμπιακός - Asteras Aktor

9/2 ................19.30 ................................Άρης - Παναθηναϊκός

9/2 ................20.30 ................................ΑΕΚ - Πανσερραϊκός

10/2 ..............18.00 ..................Ατρόμητος - Athens Kallithea

10/2 ..............18.00 ................................Λαμία - Λεβαδειακός

Κομβικό το παιχνίδι Άρης - Παναθηναϊκός
για τη συνέχεια του πρωταθλήματος, 

εντός έδρας ματς για Ολυμπιακό και ΑΕΚ

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Τα φώτα 
στη Θεσσαλονίκη



Το «αντίο» του Μαρσέλο
Ο Μαρσέλο αποφάσισε στα 36 του να βάλει τίτ-

λους τέλους στην καριέρα του. Για τον άλλοτε
σπουδαίο αριστερό μπακ, που πέρασε και από
τον Ολυμπιακό, τοποθετήθηκαν τα τελευταία
24ωρα δεκάδες σταρ, όπως ο Κριστιάνο Ρονάλν-
το και ο Νεϊμάρ, που του ευχήθηκαν τα καλύτερα
για τη… σύνταξή του! 

Σπάει όλα τα ρεκόρ

Ένα ακόμα σπουδαίο ρεκόρ κατέρριψε ο αει-
θαλής Λεμπρόν Τζέιμς. Ο «βασιλιάς» του «μαγι-
κού κόσμου» σημείωσε 42 πόντους και μαζί με
τον Μάικλ Τζόρνταν είναι οι μοναδικοί παίκτες
άνω των 40 ετών που σημείωσαν 40 πόντους σε
αγώνα NBA, καθώς οι Λέικερς επικράτησαν των
Γουόριορς με 120-112 στο Λος Άντζελες. 

Πρόβλημα με Ρέτσο
Πιο σοβαρός από ό,τι φάνηκε αρχικά είναι

μάλλον ο τραυματισμός του Παναγιώτη Ρέτσου
στον προημιτελικό Κυπέλλου Ολυμπιακός - Πα-
ναθηναϊκός. Ο αμυντικός των «ερυθρόλευκων»,
πέρα από το αυριανό ματς με τον Asteras Aktor,
φαίνεται πως θα χάσει τόσο τους αγώνες με Παν-
σερραϊκό, ΠΑΟΚ αλλά και με την ΑΕΚ για το Κύ-
πελλο Ελλάδας. 

Στις… φλόγες η Μαδρίτη 
Στα… δύο χωρίζεται απόψε η Μαδρίτη, για το

μεγάλο ντέρμπι της Ρεάλ με την Ατλέτικο στο
«Σαντιάγκο Μπερναμπέου». Η «βασίλισσα» είναι
έναν βαθμό πάνω από τους «ροχιμπλάνκος» και
το μεταξύ τους ματς θα κρίνει πάρα πολλά για την
εξέλιξη του πρωταθλήματος στη La Liga. Η
Μπαρτσελόνα από την πλευρά της… καραδοκεί
για απώλειες των Μαδριλένων και δοκιμάζεται
αύριο στη Σεβίλλη.

Ολοταχώς για Τουρκία 
«Ξεσκαρτάρει» το ρόστερ του, έστω και

με καθυστέρηση, ο Παναθηναϊκός. Οι
«πράσινοι» παραχωρούν με τη μορφή δα-

νεισμού τον Τόνι Βιλένα στην τουρκική

Αλάνιασπορ, ενώ το ίδιο δρομολόγιο ανα-
μένεται να ακολουθήσει και ο Αντράζ

Σπόραρ. Μάλιστα, οι πληροφορίες αναφέ-

ρουν πως ο Σλοβένος φορ δεν θα πάει δα-
νεικός στην Τουρκία, αλλά θα πουληθεί. 
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Ποτέ 
ξανά…

Τ
ο επόμενο Σαββατοκύριακο θα διεξαχθεί το All Star
Weekend στο Σαν Φρανσίσκο, με τους σούπερ σταρ
του ΝΒΑ να είναι έτοιμοι για τη μεγάλη γιορτή. Σε

ένα… άτυπο draft χθες τα ξημερώματα, οι παλαίμαχοι αστέ-
ρες του «μαγικού κόσμου» Σακίλ Ο’Νιλ, Τσαρλς Μπάρκλεϊ
και Κένι Σμιθ διάλεξαν τους παίκτες που θέλουν στις ομά-
δες τους.

Ο Γιάννης Αντετοκούνμπο έγινε… draft από τον Μπάρκλεϊ,
μαζί με τον Νίκολα Γιόκιτς και τον Βίκτορ Ουεμπανιάμα. Ο
«Σακ» έχει βάλει στην ίδια ομάδα τον Λεμπρόν Τζέιμς και τον
Άντονι Ντέιβις, ενώ ο Κένι Σμιθ επέλεξε αρκετούς νεαρούς
παίκτες στη δική του ομάδα. Στην ομάδα του Αντετοκούνμπο,
πάντως, είναι επίσης και οι Γκίλτζιους-Αλεξάντερ, Σιάκαμ,
Σενγκούν, Καρλ-Άντονι Τάουνς και Ντόνοβαν Μίτσελ. 

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Γιάννης, Γιόκιτς και «Ουέμπι»
μαζί στο All Star Game 

Συμπληρώθηκαν σήμερα 44 χρόνια από την ημέρα της τραγωδίας 
της Θύρας 7 στο «Γεώργιος Καραϊσκάκης». Στις 8/2/1981, μετά τον αγώνα Ολυμπιακός -
ΑΕΚ 6-0, ποδοπατήθηκαν φίλαθλοι, με αποτέλεσμα 21 να χάσουν τη ζωή τους… 
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Νικόλαος - Χρυσή 
Ο ονειρικός βασιλικός γάμος της χρονιάς
Σ

ε μια κλειστή αλλά αριστοκρατική ορθόδοξη

τελετή ο Νικόλαος Ντε Γκρες και η Χρυσή

Βαρδινογιάννη παντρεύτηκαν χθες στις 6 το

απόγευμα στον ιστορικό ναό του Αγίου Νικολάου Ραγ-

καβά στην Πλάκα. Ο δευτερότοκος γιος του τέως βα-

σιλιά Κωνσταντίνου, συνοδευόμενος από τη μητέρα

του Άννα Μαρία, και η γόνος της εφοπλιστικής οικο-

γένειας, συνοδεία του πατέρα της Γιώργου Βαρδινο-

γιάννη και των παιδιών της (παρανυφάκια), έφτασαν

ξεχωριστά στην εκκλησία εν μέσω χειροκροτημάτων

από τους Αθηναίους που κατέκλυσαν τους πεζόδρο-

μους στα Αναφιώτικα.

Η απαστράπτουσα Χρυσή έλαμπε στο ιβουάρ στενό

μακρύ wedding dress by Costarellos, κεντημένο με

κρύσταλλα, μακρύ πέπλο και τη βασιλική διαμαντένια

τιάρα-αντίκα Corsair στα μαλλιά της.

Οι αφίξεις των πενήντα προσκεκλημένων, συγγενών

των δύο οικογενειών, άρχισαν μισή ώρα νωρίτερα από

το γαμήλιο μυστήριο με τις εντυπωσιακές εμφανίσεις

της βασίλισσας Σοφίας της Ισπανίας με την κόρη της

Ινφάντα Κριστίνα και την αδερφή της πριγκίπισσα Ει-

ρήνη. Ακολούθησαν η πριγκίπισσα Βενεδίκτη της Δα-

νίας με την κόρη της Αλεξάνδρα, η μητέρα της νύφης

Αγάπη Πολίτη, οι πρίγκιπες και πριγκίπισσες-αδέλφια

και κουμπάροι του γαμπρού, η Μαρία Γρυλλάκη (κουμ-

πάρα) με τον σύζυγο και το παιδί τους, ο Γιώργος Β.

Βαρδινογιάννης (κουμπάρος), ο Βασίλης Κεφαλογιάν-

νης (κουμπάρος), ο Νάσος και η Νάσια Θανοπούλου

(κουμπάροι). Οι νεόνυμφοι στεφανώθηκαν με κορό-

νες που άλλαξε ο πρίγκιπας Παύλος Ντε Γκρες, ενώ ο

εφοπλιστής Γιώργος Βαρδινογιάννης -πατέρας της

νύφης- τις πολύτιμες βέρες.

Η πολυτελέστατη γαμήλια δεξίωση φιλοξενήθηκε

στο ιστορικό κτήριο «Castor Place» στον Πειραιά, πα-

ρουσία πολλών VIP προσκεκλημένων από το διεθνές

τζετ σετ, εφοπλιστών αλλά και φίλων του ζευγαριού.
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Οι νεόνυμφοι Χρυσή Βαρδινογιάννη και Νικόλαος Ντε Γκρες

Ειρήνη, Σοφία της Ισπανίας Αλεξία, Κάρλος ΜοράλεςΗ Βενεδίκτη με την κόρη της Αλεξάνδρα
Η  Όλγα Κεφαλογιάννη, με τη μητέρα 

της Ελένη Βαρδινογιάννη-Κεφαλογιάννη

Γιώργος και Χρυσή Βαρδινογιάννη

Αγάπη Πολίτη

Γιάννης Βαρδινογιάννης, Μελίσα Γκρόμελ

Άννα Μαρία, Νικόλαος

Μάθιου Κουμάρ, Θεοδώρα

Μαρί Σαντάλ, Παύλος
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Σ
ε μια λιτή τελετή στη Γαλλική Πρεσβεία στην Αθήνα, δύο
σημαντικές προσωπικότητες της Τέχνης, η Κατερίνα
Ευαγγελάτου και ο Μιχαήλ Μαρμαρινός, τιμήθηκαν με

τον τίτλο του Ιππότη του Τάγματος των Γραμμάτων και των Τε-
χνών και το παράσημο του Αξιωματικού του Τάγματος των
Γραμμάτων και των Τεχνών αντίστοιχα. Λοράνς Αουέρ 

Κατερίνα Ευαγγελάτου, Λοράνς Αουέρ Λοράνς Αουέρ, Νικολά Εϊμπαλέν, Ανούκ Ριζάντ

Λοράνς Αουέρ, Κατερίνα ΕυαγγελάτουΚατερίνα Ευαγγελάτου Μιχαήλ Μαρμαρινός, Νικολά Εϊμπαλέν

Μιχαήλ Μαρμαρινός, Κατερίνα Ευαγγελάτου Η τελετή στη Γαλλική Πρεσβεία στην Αθήνα

Ύψιστη 
γαλλική τιμή 

σε Ευαγγελάτου
και Μαρμαρινό
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SIANTI GALLERY

Μια έκθεση γεμάτη 
αγάπη και ελπίδα

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS/  

ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Με αφορμή την κοπή της πρωτοχρονιάτικης 
πίτας, η Sianti Gallery διοργάνωσε μια 
έκθεση γεμάτη αγάπη και ελπίδα.  

Η γκαλερί ένωσε «τις καρδιές» όλων για την ενί-
σχυση του έργου του Συλλόγου Φίλων Παιδιών με 
Καρκίνο «Ελπίδα». Στην ξεχωριστή αυτή εκδήλω-
ση, βραβεύτηκαν για την προσφορά αγάπης στον 
Σύλλογο «Ελπίδα» 28 μικροί καλλιτέχνες, που πριν 
από τα Χριστούγεννα είχαν παρακολουθήσει το 
εκπαιδευτικό πρόγραμμα της γκαλερί με τίτλο «Τα 
Πέπλα των Αγγέλων», από το ομώνυμο βιβλίο της 
Ελένης Τσαλδίρη.Με σχήμα την καρδιά, τα παιδιά 
ζωγράφισαν την προσωπογραφία τους και στόλι-
σαν τον περιβάλλοντα χώρο με ό,τι μπορεί να τους 
δώσει χαρά. Για κάθε παιδί κληρώθηκε ένα τυχαίο 
όνομα από τα 28 παιδιά που βρίσκονταν εκείνη 
την περίοδο στον ξενώνα της «Ελπίδας» και καθένα 
αφιέρωσε τη ζωγραφιά του στον «άγνωστο » φίλο, 
με την ευχή κάποια μέρα να τον συναντήσει έξω 
από το νοσοκομείο και να παίξει μαζί του. 
Το μήνυμα της εικαστικής δράσης ήταν η αφύπνιση, 
η αλληλεγγύη, η συμπαράσταση, η προσφορά και 
η ανιδιοτελής αγάπη που πρέπει να διακατέχει την 
κοινωνία μας, οδηγώντας τον άνθρωπο προς τον 
συνάνθρωπό του από την τρυφερή ακόμη ηλικία.
Στη εκδήλωση κληρώθηκε το ζωγραφικό έργο 
«Δάφνη και Ελιά» του Κώστα Σπυριούνη. Οι πα-
ρευρισκόμενοι αγόρασαν λαχνούς προκειμένου να 
προσφέρουν την αγάπη τους στις ανάγκες του Συλ-
λόγου «Ελπίδα», με την προσφορά αυτή τη χρονιά 
να ξεπερνά κάθε προηγούμενο. Από την «Ελπίδα» 
παρούσα ήταν η Ρίτα Μωραϊτάκη-Πικρού.
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BCA COLLEGE

Αποφοίτηση με σημαντικές 
ανακοινώσεις
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS/ ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Σε μια λαμπερή τελετή στο Μέγαρο Μουσικής Αθηνών 
πραγματοποιήθηκε η 49η τελετή αποφοίτησης του BCA 
College, η οποία είχε ιδιαίτερη σημασία αφού έγιναν 

και σημαντικές ανακοινώσεις. 
Από τις πιο ξεχωριστές στιγμές ήταν η αναγόρευση του Θε-
όδωρου Φέσσα, ιδρυτή και προέδρου της εταιρείας Quest 
Συμμετοχών Α.Ε., σε επίτιμο διδάκτορα της Σχολής Διοίκη-
σης Επιχειρήσεων του University of West London. Παράλλη-
λα, ανακοινώθηκε επίσημα η ανακήρυξη του BCA College 
σε Branch Campus του University of West London, από τον 
Peter John, vice-chancellor και πρόεδρο του UWL, το οποίο 
κατατάσσεται στην 30ή θέση στην Guardian list από τα 122 
πανεπιστήμια της Μεγάλης Βρετανίας, γεγονός που αποδει-
κνύει την ακαδημαϊκή του αριστεία.
Η ανακοίνωση αυτή αποτελεί ορόσημο για το BCA College, 
ισχυροποιώντας τη θέση του ως κορυφαίου εκπαιδευτικού 
ιδρύματος και θέτοντας τα θεμέλια για τη μετάβασή του σε 
ιδιωτικό πανεπιστήμιο. Το κολέγιο συνεχίζει να επενδύει 
στην ποιοτική εκπαίδευση των φοιτητών του, στις διεθνείς 
συνεργασίες και στην καινοτομία, ενισχύοντας τη φήμη του 
ως το καλύτερο ίδρυμα πανεπιστημιακής εκπαίδευσης στην 
Ελλάδα. Η συνεργασία του με το UWL έχει μακρά ιστορία, 
βασισμένη στον αμοιβαίο σεβασμό και το κοινό όραμα για 
την ακαδημαϊκή αριστεία.
Κατά τη διάρκεια της τελετής, οι απόφοιτοι παρέλαβαν τα πτυ-
χία τους με υπερηφάνεια. Οι παρευρισκόμενοι, μεταξύ των 
οποίων πολιτικοί, επιχειρηματίες, συγγενείς και φίλοι, είχαν 
την ευκαιρία να παρακολουθήσουν μια ξεχωριστή βραδιά γε-
μάτη συγκίνηση, αναγνώριση και αισιοδοξία για το μέλλον. 
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ΚΟΛΛΕΓΙΟ ΑΘΗΝΩΝ

Ο Αλέξανδρος και η Αλίκη Καραμανλή 
πρωταγωνιστές σε θεατρική παράσταση

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS/ ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Πλήθος κόσμου παρευρέθηκε πριν από μερικές ημέρες στο θέατρο του Κολλεγίου Αθηνών για 
να παρακολουθήσει την κωμωδία «Φωνάζει ο κλέφτης» του Δημήτρη Ψαθά. 
Πρωταγωνιστές στην παράσταση, που είχε φιλανθρωπικό χαρακτήρα, ήταν τα παιδιά του 

Κώστα και της Νατάσας Καραμανλή και πολλοί ακόμα επώνυμοι Αθηναίοι. Οι χαρακτήρες του δια-
χρονικού έργου ζωντάνεψαν ξανά στη σκηνή από την εγγονή του Δημήτρη Ψαθά και εκδότρια των 
Απάντων του Λένα Νίτσου-Ψαθά και τα αδέρφια της Λίζα Νίτσου και Οδυσσέα Καρτάλο, στη μνήμη 
της αγαπημένης τους μητέρας Μαρίας Ψαθά –την οποία έχασαν πέρυσι–, με σκοπό την ενίσχυση 
των σωματείων ΕΛΕΠΑΠ και Η Θεοτόκος.
Η παράσταση ανέβηκε από τη θεατρική μη κερδοσκοπική ομάδα Arte, ψυχή της οποίας είναι η Αθη-
νά Κασκαρέλη, που πρωταγωνίστησε στο έργο ερμηνεύοντας την πανούργα Λία, ρόλο στον οποίο 
είχαμε απολαύσει τη Ρένα Βλαχοπούλου. 
Ο Κώστας Καραμανλής και η Νατάσα Παζαΐτη, οι οποίοι επιλέγουν να κρατούν χαμηλούς τόνους 
στην προσωπική τους ζωή, δεν θα μπορούσαν να λείπουν από αυτή τη σημαντική στιγμή των παιδιών 
τους. Παρακολούθησαν την παράσταση από τις πρώτες σειρές, χειροκροτώντας θερμά όλους τους 
συντελεστές και φυσικά τα παιδιά τους, που έπαιξαν και συμμετείχαν στα χορευτικά, χαρίζοντας 
δροσιά στο έργο. Ιδιαίτερα συγκινημένη, η κα Παζαΐτη μετά το τέλος της παράστασης δεν παρέλει-
ψε να φωτογραφηθεί με τον Αλέξανδρο και την Αλίκη. 
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«Η ΟΡΕΣΤΕΙΑ  
ΤΟΥ ΣΤΡΙΝΤΜΠΕΡΓΚ»

Πλήθος επωνύμων 
στην επίσημη 

πρεμιέρα
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS /  
ΓΙΑΝΝΗΣ ΝΤΑΡΙΛΑΣ

Επίσημη πρεμιέρα έκανε η παράσταση «Η 
Ορέστεια του Στρίντμπεργκ» στο θέατρο 
Άνεσις και πλήθος επωνύμων παρευρέθη-

κε για να χαρίσει στους συντελεστές το πιο θερ-
μό χειροκρότημα και να φωτογραφεί μαζί τους.
Στη μαύρη κωμωδία που φέρει τη σκηνοθετι-
κή υπογραφή της Λένας Κιτσοπούλου, στους 
πρωταγωνιστικούς ρόλους βλέπουμε την Ευ-
δοκία Ρουμελιώτη, τον Χρήστο Σαπουντζή, 
τον Χρήστο Μαλάκη, τη Μαρία Μοσχούρη 
και τον Γιάννη Μπαριτάκη. 
Η Ευδοκία Ρουμελιώτη είχε μιλήσει πρόσφα-
τα για την παράσταση σε συνέντευξη που είχε 
δώσει στη Δανάη Μπάρκα, λέγοντας πόσο 
πολύ ήθελε να συνεργαστεί με τη Λένα Κιτσο-
πούλου και πόσο χαρούμενη είναι που αυτό 
το όνειρό της έγινε πραγματικότητα.
Όπως λέει η Λένα Κιτσοπούλου, «η “Ορέ-
στεια του Στρίντμπεργκ” είναι η τραγωδία 
ενός γάμου, βασισμένη στα έργα “Ο χορός 
του θανάτου”, “Οι δανειστές” και “Η πιο δυ-
νατή”. Το γνωστό τρίγωνο του Στρίντμπεργκ, 
που το συναντάμε και στα τρία αυτά έργα του, 
αλληλοσκοτώνεται μέσα σε μία μάχη όπου ο 
πιο ισχυρός θα επικρατήσει, ο πιο ερωτευμέ-
νος θα διαλυθεί και ο λιγότερο ερωτευμένος 
θα ερωτευτεί χειρότερα από όλους. Στο τέ-
λος, θα νικήσει ο Αισχύλος, που πολύ πριν 
από τον Στρίντμπεργκ μάς είπε για τον κύκλο 
της ζωής, που ξεκινάει από τον έρωτα, ο οποί-
ος μετατρέπεται σε μίσος, το οποίο ενεργο-
ποιεί την εκδίκηση, η οποία φέρνει τον φόνο, 
ο οποίος φέρνει τις τύψεις και τις ενοχές».
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Ο
καρκίνος του μαστού είναι μία από τις

πιο συχνές μορφές καρκίνου στις γυ-

ναίκες παγκοσμίως και η έγκαιρη διά-

γνωση και θεραπεία παίζουν καθοριστικό ρόλο

στη μακροχρόνια επιβίωση και την ποιότητα

ζωής των ασθενών. Με την αυξανόμενη ευαι-

σθητοποίηση γύρω από την πρόληψη και τη

διάγνωση, η συζήτηση γύρω από την αποκατά-

σταση μετά από μαστεκτομή έχει αποκτήσει

εξίσου μεγάλη σημασία.

Η Ημέρα Ενημέρωσης για την Αποκατάσταση

Μετά από Μαστεκτομή (Breast Reconstruction

Awareness Day) έχει ως στόχο να τονίσει την

ανάγκη ενημέρωσης των γυναικών που αντιμε-

τωπίζουν τον καρκίνο του μαστού σχετικά με τις

επιλογές αποκατάστασης που έχουν μετά τη

χειρουργική επέμβαση.

Ουσιαστικά, παρέχει τη δυνατότητα στις γυ-

ναίκες να ανακτήσουν την αίσθηση της φυσικό-

τητας και την αυτοπεποίθησή τους μετά από μια

μαστεκτομή, αλλά κυρίως να κατανοήσουν

πλήρως τις επιλογές που υπάρχουν για την

αποκατάστασή τους. 

«Η ενημέρωση για την αποκατάσταση μετά

από μαστεκτομή είναι ένα θέμα που πρέπει να

αντιμετωπίζεται από τη στιγμή της διάγνωσης.

Οι γυναίκες που λαμβάνουν τη διάγνωση καρ-

κίνου του μαστού θα πρέπει να γνωρίζουν ότι,

μετά τη χειρουργική εκτομή του όγκου, έχουν

τη δυνατότητα να επιλέξουν την αποκατάσταση

του μαστού τους. Ωστόσο, αυτό δεν είναι πάντα

αυτονόητο. 

Πολλές γυναίκες δεν ενημερώνονται πλήρως

για τις δυνατότητες που προσφέρει η σύγχρονη

πλαστική χειρουργική, ειδικά σε οργανωμένες

μονάδες», αναφέρει ο Ανδρέας Γραββάνης, δι-

ευθυντής Πλαστικής & Επανορθωτικής Χει-

ρουργικής και συνεχίζει: «Αν και η ενημέρωση

βελτιώνεται παγκοσμίως, τα στατιστικά στοι-

χεία εξακολουθούν να δείχνουν ότι πολλές γυ-

ναίκες δεν ενημερώνονται για τις επιλογές τους

αμέσως μετά τη διάγνωση του καρκίνου του μα-

στού. 

Σύμφωνα με στοιχεία από το Ηνωμένο Βασί-

λειο, μόνο το 25% των γυναικών λαμβάνει πλήρη

ενημέρωση σχετικά με την αποκατάσταση του

μαστού. Αν και δεν υπάρχουν επίσημα δεδομέ-

να για την Ελλάδα, είναι γεγονός ότι τα ποσοστά

αυξάνονται σταδιακά, καθώς περισσότερες γυ-

ναίκες επιλέγουν να στραφούν σε οργανωμένες

μονάδες μαστού».
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kpapakosto@yahoo.gr

Η αποκατάσταση δεν είναι πλέον 
μια πολυτέλεια, αλλά μια ουσιαστική 
διαδικασία που συμβάλλει στην ολική
ανάρρωση της ασθενούς

Σύγχρονες τεχνικές  
«Η αποκατάσταση του μαστού μετά από μαστεκτομή

μπορεί να πραγματοποιηθεί είτε ταυτόχρονα με την αρχι-
κή χειρουργική επέμβαση είτε σε μεταγενέστερο στάδιο.
Οι διαθέσιμες μέθοδοι περιλαμβάνουν τη χρήση εμφυ-
τευμάτων καθώς και πιο σύνθετες τεχνικές που αξιοποι-
ούν ιστούς από άλλα μέρη του σώματος της ασθενούς. Η
επιλογή της κατάλληλης μεθόδου εξαρτάται από τη γενική
κατάσταση της υγείας της ασθενούς, τις προτιμήσεις της
και τις ιατρικές ενδείξεις. Η σύγχρονη τεχνολογία στον
τομέα της πλαστικής χειρουργικής έχει βελτιώσει ση-
μαντικά τα αποτελέσματα, προσφέροντας φυσική αίσθη-
ση και εμφάνιση στον ανακατασκευασμένο μαστό. Οι
επεμβάσεις αυτές έχουν γίνει πιο ασφαλείς και πιο ακρι-
βείς, επιτρέποντας στις γυναίκες να ανακτήσουν τη φυσι-
κή τους εικόνα και να προχωρήσουν στη ζωή τους με αυ-
τοπεποίθηση», τονίζει ο ειδικός. Με την εξέλιξη της τε-
χνολογίας και την αύξηση της ενημέρωσης, οι γυναίκες
σήμερα έχουν περισσότερες επιλογές και καλύτερα απο-
τελέσματα από ποτέ. Η αποκατάσταση του μαστού δεν εί-
ναι πλέον μια πολυτέλεια αλλά μια ουσιαστική διαδικασία
που συμβάλλει στην ολική ανάρρωση της ασθενούς. «Η
συνεργασία μεταξύ χειρουργών μαστού, ογκολόγων και
πλαστικών χειρουργών διασφαλίζει ότι η ασθενής λαμβά-
νει την καλύτερη δυνατή φροντίδα, όχι μόνο από ιατρική
άποψη αλλά και από ψυχολογική. Η δυνατότητα αποκατά-
στασης είναι κάτι παραπάνω από μια αισθητική διαδικα-
σία· αποτελεί ένα σημαντικό βήμα για την ψυχική και σω-
ματική ανάρρωση της γυναίκας. Η πολυδιάστατη αυτή
προσέγγιση διασφαλίζει ότι κάθε γυναίκα που περνά τη
διαδικασία της μαστεκτομής ενημερώνεται πλήρως για
τις επιλογές της και υποστηρίζεται σε κάθε στάδιο, από τη
διάγνωση έως την πλήρη αποκατάσταση. Στόχος είναι όχι
μόνο η θεραπεία του καρκίνου, αλλά και η αποκατάσταση
της ποιότητας ζωής», καταλήγει ο κ. Γραββάνης.

Ανδρέας Γραββάνης, διευθυντής
Πλαστικής & Επανορθωτικής

Η σημασία της
αποκατάστασης 

ΜΑΣΤΕΚΤΟΜH



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)

Θα έχετε ένα πολύ ευχάριστο Σαββατοκύ-

ριακο, με ενδιαφέρουσες συναντήσεις,

γνωριμίες και καλές προοπτικές στα σχέ-

διά σας. Η ενέργεια που έχετε θα είναι καλή

και μέσα από σωστές κινήσεις, ενώ θα

βρείτε λύσεις στα προβλήματα που τυχόν

έχετε.

Ταύρος
(21/4-20/5)

Για εσάς τους Ταύρους, αυτό το Σαββατο-

κύριακο θα είναι αρκετά ευχάριστο, αλλά

και εποικοδομητικό. Καλές επαγγελματι-

κές διαδρομές ανοίγονται μπροστά σας και

η επικοινωνία θα είναι το ατού σας.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)

Για εσάς τους αισιόδοξους του ζωδιακού,

αυτό το διήμερο θα είναι γεμάτο από νέες

προοπτικές. Ίσως μάλιστα να υπάρξουν

πολύ ευνοϊκές συζητήσεις, που θα προ-

ωθήσουν κάποια σχέδια που έχετε και

αφορούν το εξωτερικό.

Καρκίνος
(22/6-22/7)

Αυτό το διήμερο θα σας ανεβάσει την ψυ-

χολογία και θα βρείτε σίγουρα λύσεις μέσα

από την προσωπική σας πορεία και προ-

σπάθεια. Το επαγγελματικό σας περιβάλ-

λον θα δει την αξία σας, ιδίως αν ανήκετε

στο δεύτερο δεκαήμερο.

Λέων
(23/7-22/8)

Για εσάς τα Λιοντάρια είναι ένα πολύ θετικό

διήμερο για να συζητήσετε τις επαγγελμα-

τικές σας ανησυχίες και μάλιστα να βρείτε

λύσεις σε ό,τι σας απασχολεί. Θα έχετε μια

υπέροχη συνάντηση εσείς που έχετε γεν-

νηθεί 11, 12 και 13 Αυγούστου.

Παρθένος
(23/8-22/9)

Για εσάς τους Παρθένους, η μέρα σας θα

έχει μια πολύ καλή προοπτική σε ό,τι αφο-

ρά τα σχέδιά σας για το μέλλον, ιδίως αν αυ-

τά αφορούν αποκλειστικά τις επαγγελματι-

κές σας επιδιώξεις.

Ζυγός
(23/9-23/10)

Η προσωπική σας ζωή θα βρεθεί σε μια πο-

λύ ενδιαφέρουσα στιγμή, όπου νέα πρόσω-

πα θα έρθουν να φροντίσουν τα συναισθη-

ματικά σας όνειρα. Από την άλλη, θα έχετε

εσείς του δεύτερου δεκαημέρου μια νέα

πρόταση στα επαγγελματικά σας, αλλά πο-

λύ πιθανόν να έχει καθυστερήσει. 

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Είναι πολύ πιθανό να έχετε μια πολύ ευχάρι-

στη συνάντηση με άτομο από το παρελθόν. Γε-

νικότερα θα υπάρξει μια πολύ σημαντική στιγ-

μή αυτό το διήμερο, όπου μια υπόθεσή σας θα

πάρει ευχάριστο δρόμο. 

Τοξότης
(22/11-21/12)

Είναι θετικό αυτό το διήμερο για εσάς,

όπου μπορεί να ξεφύγετε από την καθημε-

ρινότητά σας κάνοντας κάποιο ταξίδι ή μια

επίσκεψη. Είναι ένα πολύ θετικό Σαββατο-

κύριακο για τις οικονομικές σας βλέψεις,

αλλά και τις συναισθηματικές.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Αυτό το διήμερο θα σας γεμίσει αισιόδοξες

στιγμές, καλές αναφορές σε οικονομικά

θέματα ή συναισθηματικές συναντήσεις με

άτομα που γνωρίζετε καιρό. Ίσως αυξηθεί

η αγοραστική σας διάθεση, αλλά αυτό θα

κάνει καλό στην ψυχολογία σας, χωρίς να

αδειάσει ιδιαίτερα επικίνδυνα το πορτοφό-

λι σας.

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Η σύνοδος του Ήλιου με τον Ερμή, για

όσους έχουν γεννηθεί αυτές τις μέρες,

σημαίνει καλές συζητήσεις, ευκολία

στην αντίληψη και μια έντονη αγάπη για

την κοινωνική σας ζωή. Επίσης κάποιοι

από εσάς θα βρουν μια ενδιαφέρουσα

επαγγελματική στέγη. 

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Για εσάς τους Ιχθύς το παρασκήνιο αυτών

των ημερών μάλλον καλό σας κάνει και

βρίσκεστε όλο και πιο κοντά στους στό-

χους σας. Είναι πολλά που πρέπει να ανα-

θεωρήσετε, αλλά ο χρόνος είναι εκείνος

που θα σας βοηθήσει.
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ΟΉλιος θα σχηματίσει σήμερα σύνοδο με
τον Ερμή στο ζώδιο του Υδροχόου, όπως
επίσης θα σχηματίσουν καλή γωνία ο

ανάδρομος Άρης από τον Καρκίνο με τον Κρόνο
από τους Ιχθύς. Αυτό το διήμερο είναι
ελπιδοφόρο για επαγγελματικές υποθέσεις και
συμφωνίες. 


